

# တမန်တော်ဝတ္ထု နိဒါန်း

တမန် တော် ဝတ္ထု သည် ရှင် လူ ကာ ပြုစု သ ည့် သတင်းကောင်း၏အဆက် ဖြစ်သည်။ တမန် တော် ဝတ္ထု၏အ ဋ္ဌ ဌိ က ရည်ရွယ်ချက် မှာ တ ပ ည့် တော် ဦး တို့သည် သ န့် ရှင်း သော ဝိ ညာ ဌိ တော်၏ ရှေ့ဆောင် လမ်းပြမှုဖြင့် ယေရုရှလင်မြို့၊ ယုဒ ပြည်၊ ရှမာရိပြည် နှင့်ကမ္ဘာမြေကြီး စွန်းတိုင်အောင်သခင်ယေရှုအကြောင်း သတင်းကောင်း ကို ဟောပြော ကြေညာ ခဲ့ ပုံ ကို တင်ပြ ရန်ဖြစ်၏။ (1:8) တမန် တော် ဝတ္ထုတွင် ပါရှိ သ ည့် အကြောင်းအရာမှာခရစ်ယာန် သာသနာတော်သည် ယုဒ အမျိုးသားများ တွင်စတင်ထွန်းကားရာမှကမ္ဘာ့ဘာသာ ကြီး ဖြစ်လာ ကြောင်း ပင် ဖြစ်၏။ ခရစ်ယာန် ဘာသာ ဝင် တို့သည် ရောမ အင် ပါ ယာ၏လုံခြုံရေး ကို ထိပါး ခြိမ်းခြောက် သူများ မဟုတ် ကြောင်း ကို လည်းကောင်း၊ ခရစ်ယာန် ဘာသာ သည် ယုဒ ဘာသာ ကို ပြ ည့် ဝ စုံလင် စေသော ဘာသာ ပင် ဖြစ်ကြောင်းကို လည်းကောင်း စာ ဖတ် သူ တို့ ကောင်း စွာ နားလည် သဘောပေါက် စေ ရန် လည်း ကျမ်းပြုသူ၌ရည်ရွယ်ချက်ရှိပေသည်။

သခင် ယေရှုအကြောင်းသတင်းကောင်းကို ဟောပြော

ကြေညာ၍အသင်းတော်များ ပေါ်ထွန်းခဲ့ရာနယ်မြေသည် အစဉ်တစိုက် တိုးတက်ကျယ်ပြန့်လျက်နေပုံကိုတင်ပြသည့် အနေဖြင့်တမန်တော်ဝတ္ထုကို (3) ပိုင်းခွဲ၍ ပြနိုင်သည်။ ယင်းတို့မှာ (1) ကောင်းကင်ဘုံသို့ သခင်ယေရှုတက်ကြွတော်မူပြီးနောက် ယေရှုရှလင်မြို့တွင်ခရစ်ယာန်သာသနာ စတင်ထွန်းကားလာပုံ (2) ပါလတိုပြည် ရှိအခြားဒေသများသို့ပျံ့နှံ့သွားပုံနှင့် (3) ရောမမြို့တိုင်အောင်မြေထဲပင်လယ်ဒေသ တစ်လျှောက်သို့ထပ်ဆင့်ပျံ့နှံ့သွားပုံတို့ဖြစ်သည်။

တမန် တော် ဝတ္ထု တွင် ပါရှိ သော အရေးကြီး သ ည့် အကြောင်းအရာ တစ် ခု မှာ ပင် တေ ကု တု တေ ပွဲ နေ့၌ ယေ ရှုရှ လင် မြို့ တွင် တ ပ ည့် တော် တို့ အပေါ်သို့ အရှိန် တန်ခိုး နှင့် ဆင်းသက် တော် မူ သ ည့် သ န့် ရှင်း သော ဝိ ညာ ဌ် တော်၏လုပ်ဆောင်ချက် အကြောင်း ပင် ဖြစ်၏။ ယင်းသို့ ဆင်းသက် တော် မူ သ ည့် သ န့် ရှင်း သော ဝိ ညာ ဌ် တော်သည် ထိုခေတ် အခါရှိ အသင်း တော် နှင့် အသင်း တော် ခေါင်းဆောင် များအား အားပေးရှေ့ဆောင် လမ်းပြ တော်မူကြောင်းဖော်ပြ ပါရှိ ပေ သည်။ ခရစ်ယာန် တရား ဌ ဌ မှ မ ဌီး အချုပ် ကို ဤ ကျမ်း စောင် တွင် ပါရှိ သော ဌ ဌ မှ မ ဒေသနာ တို့ တွင် တွေ့ရှိ နိုင် သည်။ ခရစ်တော် ကို သက်ဝင်ယုံကြည်သူတို့ ၏သက်ရှင်လှုပ်ရှားမှုနှင့်အသင်း တော်ဝင် တို့ ၏မိတ်သဟာယဖွဲ့မှု တို့က တရားတော်၏ တန်ခိုးအာနိသင် သက်ရောက် မှု ကို သက်သေ ထူ လျက် ရှိ

ကြောင်းတင်ပြထားပေသည်။

**အကြောင်းအရာအကျဉ်းချုပ်**

သခင်ယေရှုအကြောင်းသတင်းကောင်းကို

ကြေညာရန်ပြင်ဆင်ခြင်း 1:1-26

(က) သခင်ယေရှုနောက်ဆုံးပေးတော်မူသောပညတ်  
တော်နှင့်ကတိတော် 1:1-14

(ခ) ယုဒ၏နေရာကိုဆက်ခံသူ 1:15-26

ယေရှုရှလင်မြို့တွင်သခင်ယေရှုအကြောင်း

သတင်းကောင်းကိုကြေညာခြင်း 2:1-8:3

ယုဒပြည်နှင့်ရှုမာရိပြည်တွင်ကြေညာခြင်း 8:4-12:25

ပေါလုအမှုတော်ဆောင်ခြင်း 13:1-28:31

(က) ပထမသာသနာပြုခရီး 13:1-14:28

(ခ) ယေရှုရှလင်မြို့တွင်ကျင်းပသည့်အသင်းတော်  
များ ကောင်စီအစည်းအဝေး 15:1-35

(ဂ) ဒုတိယသာသနာပြုခရီး 15:36-18:22

(ဃ) တတိယသာသနာပြုခရီး 18:23-21:16

(င) ယေရှုရှလင်မြို့၊ ကဲသရိမြို့နှင့်ရောမမြို့တို့တွင်  
ရှင်ပေါလုအကျဉ်းခံရခြင်း 21:17-28:31

1-2 အို သော်ဖိလု၊

သခင်ယေရှုသည်အမှုတော်ကိုစတင်ဆောင်ရွက်

သည့်နေ့မှအစပြု၍ ကောင်းကင်ဘုံသို့ဆောင်

ယူခြင်းကိုခံတော်မူသည့်နေ့တိုင်အောင် ပြုမူ

သွန်သင်တော်မူသမျှတို့ကိုကျွန်ုပ်၏ပထမ

စာစောင်တွင်ရေးသားဖော်ပြခဲ့ပါပြီ။ ကိုယ်

တော်သည်ကောင်းကင်ဘုံသို့ဆောင်ယူခြင်း

ကိုခံတော်မမူမီ ရွေးကောက်ထားတော်

မူသောတမန်တော်တို့အား သန်ရှင်းသော

ဝိညာဉ်တော်၏တန်ခိုးအားဖြင့်ညွှန်ကြား တော်မူ၏။-

✧ 3 ကိုယ်တော်သည်အသေခံတော်မူပြီးနောက်

အရက်လေးဆယ်အတွင်းတမန်တော်တို့

အားအကြိမ်ပေါင်းများစွာကိုယ်ထင်ပြု၍

မိမိအသက်ရှင်လျက်ရှိတော်မူကြောင်း

ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများကိုပေး

တော်မူ၏။ တမန်တော်တို့သည်ကိုယ်တော်

ကိုတွေ့မြင်ရကြ၏။ ကိုယ်တော်သည်လည်း

သူတို့အားဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော် အကြောင်းကိုဟောပြောသွန်သင်စေ

4 သူတို့သည်စုရုံးလာကြသောအခါကိုယ်တော်

က "ယေရုရှလင်မြို့မှထွက်ခွာ၍မသွားကြ

နှင့်။ ခမည်းတော်ကတိထားတော်မူသည့်ဆု

ကျေးဇူးကိုစောင့်မျှော်လျက်နေကြလော့။

ထို ဆုကျေးဇူးအကြောင်းကိုယခင်ကသင်တို့

အားငါဖော်ပြခဲ့၏။-✧ 5 ယောဟန်သည်ရေဖြင့်ဗ တ

တံဇံကိုပေး၏။ သို့ရာ တွင်သင်တို့မူကားရက်အနည်းငယ်အတွင်း၌

သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ဖြင့်ဗ တ တံ ဇံကိုခံယူကြ ရလ

တုတံ" ဟုမိန့်တော်မူ၏။✧

✧ 1:1-2 လု၊ ၁:၁-၄။ ✧ 1:4 လု၊ ၂၄:၄၉။ ✧ 1:5 မ၊ ၃:၁၁။ မာ၊ ၁၁:၈။ လု၊ ၃:၁၆။ ယော၊ ၁:၃၃။

ကောင်းကင်ဘုံသို့ဆောင်ယူခြင်းကို ခံတော်မူခြင်း

6 တမန်တော်တို့သည်စုဝေးမိကြသောအခါ  
ကိုယ်တော်အား သခင်ဘုရား၊ ဤအချိန်ကား  
ကုသရေလအမျိုးသားတို့အား မိမိတို့၏  
နိုင်ငံကိုကိုယ်တော်ရှင်ပြန်လည်ပေးအပ်မည့်  
အချိန်ဖြစ်ပါသလော'' ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။

7 ကိုယ်တော်က''ခမည်းတော်၏တန်ခိုးအာဏာ  
အားဖြင့် စီရင်ပြဋ္ဌ ဌာ န်းထားသည့်အချိန်အခါ  
ကိုသင်တို့သိပိုင်ခွင့်မရှိ။- 8 သို့ရာတွင်သင်တို့အပေါ်သို့သန်ရှင်းသော  
ဝိညာဉ်တော်သက်ရောက်သောအခါ၌ သင်တို့  
သည်တန်ခိုးကိုခံယူရရှိကြလိမ့်မည်။ ထို  
အခါသင်တို့သည်ယေရှုရှလင်မြို့၊ ယုဒ  
ပြည်တစ်ပြည်လုံးနှင့်ရှုမာရီပြည်မှစ၍  
ကမ္ဘာမြေကြီးအစွန်အဖျားတိုင်အောင် ငါ  
၏အကြောင်းကိုသက်သေခံသူများဖြစ်  
ကြလိမ့်မည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။-\*

9 ဤသို့မိန့်တော်မူပြီးနောက်တမန်တော်တို့  
ကြည့်လျက်နေကြစဉ် ကိုယ်တော်သည်ကောင်းကင်  
ဘုံသို့ဆောင်ယူခြင်းကိုခံတော်မူ၏။ ထိုနောက်  
မိုးတိမ်သည်ကိုယ်တော်ကိုဖုံးကွယ်လေ၏။\*

10 ဤသို့ကိုယ်တော်တက်ကြွတော်မူစဉ်တမန်တော်  
တို့သည် မိုးကောင်းကင်သို့အာရုံစိုက်၍ကြည့်နေ

\* 1:8 မ၊ ၂၈:၁၉။ ဗ၊ ၁၆:၁၅။ လု၊ ၂၄:၄၇၊ ၄၈။ \* 1:9 ဗ၊ ၁၆:၁၉။  
လု၊ ၅၀:၅၁။

ကြ၏။ ထိုအခါဝတ်ဖြူစင်ကြယ်နှင့်လူနှစ်ယောက် သည်ရုတ်တရက်သူတို့အနီးတွင်ပေါ်လာလေ၏။-

11 ထိုသူတို့က “ဂါလိလဲပြည်သားတို့၊ သင်တို့ သည်အဘယ်ကြောင့်ရပ်၍မိုးကောင်းကင်သို့ မျှော်ကြည့်နေကြသနည်း။ သင်တို့ထံမှ ကောင်းကင်ဘုံသို့ယူဆောင်ခြင်းကိုခံတော် မူသောသခင်ယေရှုသည် အဘယ်သို့ ကောင်းကင်ဘုံသို့တက်ကြွတော်မူသည်ကို သင်တို့မြင်ရကြ၏။ ဤနည်းအတိုင်းပင်ထို အရှင်သည်ပြန်လည်ကြွလာတော်မူလ တု တံ့” ဟုဆိုကြ၏။

ယုဒ၏နေရာကိုဆက်ခံသူ

12 ထိုနောက်တမန်တော်တို့သည်သံလွင်နာမည် တွင်သောတောင်မှ ယေရုရှလင်မြို့သို့ပြန်ကြ၏။ သံလွင်တောင်သည်ယေရုရှလင်မြို့နှင့်ခရီး

မိုင်ဝက်ခန့်ဝေး၏။- 13 သူတို့သည်မြို့ထဲသို့ဝင်၍ မိမိတို့တည်းခိုရာ အိမ်အထက်ခန်းသို့သွားကြ၏။ ထိုသူတို့ကား ပေတရု၊ ယောဟန်၊ ယာကုပ်၊ အနုဒြေ၊ ဖိလိပု၊ ပု၊ သောမ၊ ဗာသောလမဲ၊ မသဲ၊ အာလဖဲ၏သားယာကုပ်၊

မျိုးချစ်စိတ်ထက်သန်သူရှိမန်နှင့်ယာကုပ်၏ သားယုဒတို့ဖြစ်၏။-☆ 14 သူတို့သည်သခင်ယေရှုနှင့်မယ်တော်ဖြစ်သူ

☆ 1:13 မ၊ ၁၀:၂-၄။ မာ၊ ၁၃:၁၆-၁၉။ လု၊ ၆:၁၄-၁၆။

မာရီအပါအဝင်အမျိုးသမီးအချို့တို့ နှင့်လည်းကောင်း၊  
 ကိုယ်တော်၏ညီတော်များနှင့် လည်းကောင်း  
 မကြာခဏတွေ့ဆုံ၍ ဆုတောင်း ပ တု  
 ထနာပြုလျက်နေကြ၏။

15 ရက်အနည်းငယ်ကြာသောအခါတစ်ရက်နှစ်ဆယ်  
 ခန့်သောတပ ည့်တော်ညီအစ်ကိုတို့သည်စုဝေး  
 လျက်ရှိကြ၏။ ထိုအချိန်၌ပေတရုသည်ထ၍၊-

16 “ညီအစ်ကိုတို့၊ သခင်ယေရှုကိုဖမ်းဆီးသူတို့  
 ၏လမ်းပြဖြစ်သူ ယုဒရှုကာရုတ်ကိုရည်မှတ်၍  
 ကျမ်းစာတော်တွင်ဖော်ပြပါရှိသည်အတိုင်းဖြစ်  
 ပျက်ရမည်သာတည်း။ ဤကျမ်းချက်ကိုသန့်ရှင်း  
 သောဝိညာဉ်တော်သည်ဒါဝိ ဒ်မင်းနှုတ်အားဖြင့်  
 ဟောကြားခဲ့၏။- 17 ယုဒသည်အမှုတော်ဆောင်တစ်ဦးအဖြစ်  
 ရွေးချယ်ခြင်းခံရသူဖြစ်၍ ငါတို့လူစုတွင်  
 အပါအဝင်ဖြစ်ခဲ့၏။”

18 (သူသည်မိမိဆိုးညစ်ယုတ်မာမှုကြောင့်ရရှိ  
 သည့်ငွေဖြင့်လယ်တစ်ကွက်ကိုဝယ်ပြီးနောက်  
 ထိုလယ်မြေပေါ်တွင်လဲကျသေဆုံးလေသည်။  
 သူ၏ဝမ်းဗိုက်သည်ပေါက်၍အူများထွက်လာ၏။-

19 ယေရှုရှုလင်မြို့နေလူအပေါင်းတို့သည် ဤ  
 အဖြစ်အပျက်အကြောင်းကိုကြားသိကြ၏။  
 သို့ဖြစ်၍ထိုလယ်ကိုမိမိတို့ဘာသာစကား ဖြင့်  
 “အကေလဒမ” ဟုခေါ်ဆိုကြ၏။ အကေလ

ဒမ၏အနက်ကား“သွေးလယ်” ဟူ၏။)☆

20 ဆာလံကျမ်းတွင်၊

‘သူ၏နေအိမ်သည်လူသူဆိတ်ညံရာဖြစ်ပါစေ၊

ထိုအိမ်တွင်အဘယ်သူမျှမနေပါစေနှင့်။

ထိုသူ၏ရာထူးကိုလည်းအခြားသူတစ်ဦးယူပါစေ’

ဟူ၍ရေးသားပါရှိ၏။☆

21-22 “ထို့ကြောင့်သခင်ယေရှုအား ဘုရားသခင်

ရှင်ပြန်ထမြောက်စေတော်မူကြောင်းကို ငါတို့

နှင့်အတူသက်သေခံရန်လူတစ်ယောက်ကို

ရွေးချယ်ရကြမည်။ ထိုသူသည်ယောဟန်၏

ဗ တု တံဇံကိုသခင်ဘုရားခံတော်မူချိန်မှစ၍

ကောင်းကင်ဘုံသို့ဆောင်ယူခြင်းကိုခံတော် မူချိန်အထိ

ငါတို့နှင့်အတူသွားလာနေထိုင် ခဲ့သူတစ်ဦးဖြစ်ရမည်’

ဟုဆို၏။☆

23 သို့ဖြစ်၍တပ ညွှတ်တော်တို့သည် လူနှစ်ယောက်မှ

တစ်ယောက်ကိုရွေးကောက်ရန်အဆိုပြုကြ၏။

ထိုသူနှစ်ယောက်ကားဗာရှဗ (ခေါ်) ယု တု

တုနာမည် သစ်ကိုရသူယောသပ်နှင့်မသိတို့ဖြစ်၏။-

24-25 ထိုနောက်တပ ညွှတ်တော်တို့သည်“အို သခင်ဘုရား၊

ကိုယ်တော်ရှင်သည်လူအပေါင်းတို့၏စိတ်နှလုံး

ကိုသိတော်မူပါ၏။

ယုဒသည်မိမိနှင့်ထိုက်ရာ

☆ 1:19 မ၊ ၂၃:၃-၈။ ☆ 1:20 ဆာ၊ ၆၉:၂၅၊ ၁၀၉:၈။ ☆ 1:21-22 မ၊ ၃:၁၆။ မာ၊ ၁:၉၊ ၁၆:၁၉။ လု၊ ၃:၂၁၊ ၂၄:၅၁။



အရပ်သို့လားရအံ့သောငှာ တမန်တော်ရာထူး  
 ကိုစွန့်လွှတ်၍သွားပါပြီ။ ထိုရာထူးတွင်ဤသူ  
 နှစ်ယောက်အနက် အဘယ်သူကိုကိုယ်တော်ရှင်  
 ရွေးကောက်ခန့်ထားတော်မူသည်ကို အကျွန်ုပ်တို့  
 အားဖော်ပြတော်မူပါ။<sup>1</sup> ဟုဆုတောင်းပ တု ထနာ  
 ပြုကြ၏။- 26 ထိုနောက်မဲချကြရာမသိရရှိသဖြင့်  
 သူ့အားတမန်တော်တစ်ကျိပ်တစ်ပါးတို့ နှင့်အတူ  
 တမန်တော်ဖြစ်စေရန်ရွေးကောက် ခန့်ထားကြ၏။

## 2

### သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် ဆင်းသက်တော်မူခြင်း

1 ပင်တေကု တု တေပွဲတော်နေ့ကျရောက်သောအခါ  
 တပ ညွှတ်တော်အပေါင်းတို့သည်တစ်နေရာ  
 တည်းတွင်စုရုံးလျက်ရှိကြ၏။-<sup>☆</sup> 2 ထိုအခါလေပြင်းမုန်တိုင်းတိုက်ခတ်သံ  
 တူသောအသံသည် အထက်ကောင်းကင်မှ  
 ရုတ်တရက်ပေါ်လာ၏။ ထိုနောက်တပ ညွှတ်  
 တို့နေထိုင်ရာအိမ်သည် ထိုအသံဖြင့်ပြည့် လေ၏။-  
 3 သူတို့သည်မီးလျှာများနှင့်တူသည့်အရာ  
 များကိုလည်းမြင်ရကြ၏။ ယင်းမီးလျှာတို့  
 သည်အဖြာဖြာကွဲကာ ထိုသူတို့အသီး  
 သီးအပေါ်တွင်တည်နေ၏။- 4 ထိုသူတို့သည်သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ဖြင့်  
 ပြည့်ဝလျက် ဝိညာဉ်တော်ပေးအပ်တော်မူသည့်

☆ 2:1 ဝတ်၊ ၂၃:၁၅-၂၁။ တရား၊ ၁၆:၉-၁၁။

တန်ခိုးစွမ်းရည်အတိုင်းဘာသာစကား  
အမျိုးမျိုးဖြင့်ဟောပြောကြကုန်၏။

5 ထိုကာလ၌ကမ္ဘာပေါ်ရှိတိုင်းပြည်အသီးသီး  
 မှ လာရောက်ကြသောဘုရားတရားရှိသေကိုင်း  
 ရှိ င်းသူ ယုဒအမျိုးသားတို့သည်ယေရှုရှလင်  
 မြို့တွင်တည်းနေကြ၏။- 6 ထိုအသံကိုကြားသောအခါလူပရိသတ်  
 တို့သည်စုရုံးလာကြ၏။ တပ ည့်တော်တို့ဟော  
 ပြောချက်များကို လူတိုင်းပင်မိမိဘာသာ  
 စကားဖြင့်ကြားကြရသဖြင့်သူတို့သည်  
 အံ့အားသင့်ကြ၏။- 7 အံ့ဩမိန်းမောတွေဝေကာ`ဤသို့ဟောပြော  
 နေကြသူတို့ကားဂါလိလဲပြည်သားများ မဟုတ်ပါလော။-  
 8 ဟုတ်သည်ဆိုပါမူငါတို့အားလုံးသည်  
 မိမိ တို့တိုင်းရင်းသားဘာသာစကားအတိုင်း  
 အသီး သီးကြားကြရသည်ကားအသို့နည်း။-  
 9 ငါတို့သည်ပါသိပြည်၊ မေဒိပြည်၊ ဧလံ  
 ပြည်၊ မေသောပေါတာမိပြည်၊ ယုဒပြည်၊ က  
 ပု ပဒေါက်ပြည်၊ ပု နှု တုပြည်၊ အာရှိပြည်၊-  
 10 ဖြူဂိုပြည်၊ ပမ်ဖုလိပြည်၊ အီဂျစ်ပြည်များမှ  
 လည်းကောင်း၊ ကုရေနေမြို့အနီးလိဗုနယ်ပယ်  
 များမှလည်းကောင်းလာကြသူများဖြစ်၏။  
 အချို့သောငါတို့သည်ရောမမြို့မှရောက် လာသော၊-  
 11 ယုဒအမျိုးသားများနှင့်ယုဒဘာသာသို့  
 ကူးပြောင်းလာကြသူများဖြစ်ကြ၏။ အချို့

သောငါတို့သည်ကရေတေပြည်သားနှင့်အာရပ်  
 အမျိုးသားများဖြစ်ကြ၏။ သို့ရာတွင်ငါတို့  
 သည်ဘုရားသခင်ပြုတော်မူသောအံ့ဩဖွယ်  
 အမှုတော်များကို ငါတို့ဘာသာစကားဖြင့်  
 ဟောပြောကြသည်ကိုကြားရကြပါသည် တကား''  
 ဟုဆိုကြ၏။- 12 သူတို့သည်လွန်စွာအံ့ဩတွေဝေလျက်  
 ``ဤ အမှုအရာကားအဘယ်သို့သောအမှုအရာ  
 ဖြစ်သနည်း'' ဟုအချင်းချင်းပြောဆိုကြ၏။

13 အခြားသောသူတို့မူ ``ဤသူတို့သည်သေ  
 သောက်မှုးယစ်နေသူများဖြစ်ကြ၏'' ဟု  
 ကဲ့ရဲ့ပြောဆိုကြ၏။

**ပေတရု၏ဟောပြောချက်**

14 ပေတရုသည်တစ်ကျိပ်တစ်ပါးတို့နှင့်အတူ  
 ရပ်လျက်အသံကျယ်စွာဖြင့် ``ယုဒအမျိုးသား  
 များနှင့်ယေရုရှလင်မြို့သားအပေါင်းတို့ငါ  
 စကားကိုနားထောင်ကြလော့။ ဤအမှုအရာ  
 အကြောင်းကိုငါရှင်းပြမည်။- 15 ဤသူတို့သည်သင်တို့ထင်မှတ်သည်အထက်  
 မှူးယစ်နေသူများမဟုတ်။ ယခုနံနက်ကိုး  
 နာရီမျှသာရှိသေး၏။- 16 ဤအမှုအရာကားပရောဖက်ယောလ  
 ဟောကြားခဲ့သည့်အမှုအရာပင်ဖြစ်၏။ ထို ပရောဖက်က။

17 `အဆုံးစွန်သောနေ့များ၌ငါသည်လူမျိုး အပေါင်းတို့  
 အပေါ်သို့ငါ၏ဝိညာဉ်တော်ကိုသွန်းလောင်း မည်။

သင်တို့၏သားသမီးများသည်ငါ၏နှုတ်ကပတ်  
တရားတော်ကိုဟောပြောကြလိမ့်မည်။

လူပျိုလူရွယ်တို့သည်ဗျာဒိတ်ရူပါရုံများကို  
မြင်ကြလိမ့်မည်။

လူအိုတို့သည်အိပ်မက်များမြင်မက်ကြလိမ့်မည်။

18 ထိုနေ့ရက်ကာလ၌ငါ၏အစေခံသူယောကျာ်း၊  
မိန်းမများအပေါ်သို့ငါ၏ဝိညာဉ်တော်ကို  
သွန်းလောင်းမည်။

သူတို့သည်ငါ၏နှုတ်ကပတ်တရားတော်ကို  
ဟောပြောကြလိမ့်မည်။

19 အထက်အရပ်ကောင်းကင်တွင်နိမိတ်      လ    က  
ခဏာများကိုလည်းကောင်း၊  
အောက်အရပ်မြေကြီးပေါ်တွင်အံ့ဩဖွယ်သော  
အရာများကိုလည်းကောင်းငါပြမည်။

သွေး၊    မီးလျှံ၊    မီးခိုးတည်းဟူသော      ပု    ပု  
ပနိမိတ်များကိုငါပြမည်။

20 ထာဝရဘုရား၏နေ့ထူးနေ့မြတ်ကြီးမကျ      ရောက်မီ  
နေသည်မှောင်အတိဖြစ်လိမ့်မည်။  
လသည်လည်းသွေးကဲ့သို့နီလိမ့်မည်။

21 ထိုအခါထာဝရဘုရား၏နာမတော်ကို      အမှီပြု၍၊  
ဆုတောင်းပတုထနာပြုကြသူအပေါင်းတို့သည်  
ကယ်တင်တော်မူခြင်းကိုခံရကြလိမ့်မည်။

ဟူ၍ဟောပြောခဲ့သတည်း။<sup>☆</sup>

<sup>22</sup> “အို က္လသရေလအမျိုးသားတို့၊ ငါ့စကား ကိုနားထောင်ကြလော့။ ဘုရားသခင်သည်ထူး ဆန်းအံ့ဩဖွယ်ရာများနှင့်နိမိတ်လ ကု ခဏာ များကို နာဇရက်မြို့သားယေရှုအားဖြင့်ပြ တော်မူခဲ့၏။ သို့ဖြစ်၍ထိုအရှင်သည်ဘုရား သခင်၏တန်ခိုးအာဏာတော်နှင့်ပြည့်ဝသူ ဖြစ်ကြောင်းသိသာထင်ရှားပေသည်။ ထိုအဖြစ် အပျက်များမှာသင်တို့ရှေ့မှောက်တွင်ဖြစ်ပျက် ခဲ့သဖြင့် ယင်းတို့ကိုသင်တို့ကိုယ်တိုင်သိရှိ ကြသည်။-

<sup>23</sup> ဘုရားသခင်သည်မိမိ၏ရည်ရွယ်ပြဋ္ဌ ဌာ န်းချက် နှင့်အညီ သခင်ယေရှုကိုရန်သူလက်သို့ပေး အပ်တော်မူ၏။ သင်တို့သည်အပြစ်ကူးသူတို့ လက်ဖြင့် ထိုအရှင်ကိုလက်ဝါးကပ်တိုင်တွင် တင်၍သတ်ခဲ့ကြ၏။-

<sup>☆ 24</sup> သို့ရာတွင်ထိုအရှင်ကိုသေမင်းသည်အစဉ် အမြဲချုပ်နှောင်ထားရန်မဖြစ်နိုင်။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည် သူ့အားသေခြင်း၏တန်ခိုး မှလွတ်မြောက်စေ၍ရှင်ပြန်ထမြောက်စေတော် မူ၏။-

<sup>☆ 25</sup> ထိုအရှင်နှင့်ပတ်သက်၍ဒါဝိဒ်မင်းက၊  
‘ငါသည်ထာဝရဘုရားကိုအစဉ်မပြတ် ဖူးမြင်ရ၏။  
ငါသည်စိတ်တုန်လှုပ်ခြင်းနှင့်ကင်းစေရန်

<sup>☆ 2:21</sup> ယောလာ ၂:၂၈-၃၂    <sup>☆ 2:23</sup> မ၊ ၂၇:၃၅။ မာ၊ ၁၅:၂၄။ လု၊ ၂၃:၃၃။ ယော၊ ၁၉:၁၈။    <sup>☆ 2:24</sup> မ၊ ၂၈:၅-၆။ မာ၊ ၁၆:၆။ လု၊ ၂၄:၅။

ကိုယ်တော်သည်ငါ့အနီးတွင်ရှိတော်မူ၏။  
 26 သို့ဖြစ်၍ငါ၏စိတ်နှလုံးသည် ရွှင်လန်းလျက်၊  
 ငါ၏နှုတ်သည် ရွှင်ပြသောစကားများဖြင့်  
 ပြည့်လျက်ရှိပါ၏။

ငါသည်သေမျိုးပင်ဖြစ်သော်လည်း မျှော်လင့်လျက်  
 ငြိမ်ဝပ်စိတ်ချစွာနေပါမည်။

27 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ကိုယ်တော်ရှင်သည်  
 ကျွန်တော်မျိုးကိုမရဏာနိုင်ငံတွင်  
 စွန့်ပစ်၍ထားတော်မူမည်မဟုတ်၊  
 ကိုယ်တော်ရှင်၏သစ္စာကိုစောင့်သိသောအစေခံအား  
 သင်္ချိုင်းတွင်ပုပ်ပျက်စေတော်မူမည်  
 မဟုတ်သောကြောင့်တည်း။

28 အသက်ရှင်ရာလမ်းသို့ကျွန်တော်မျိုးအား  
 ကိုယ်တော်ရှင်ပြညွှန်တော်မူပါ၏။  
 ကိုယ်တော်သည်ကျွန်တော်မျိုးနှင့်အတူ  
 ရှိတော်မူခြင်းဖြင့်  
 ကျွန်တော်မျိုးအားဝမ်းမြောက် စေတော်မူလိမ့်မည်'  
 ဟုဆို၏။☆

29 “ညီအစ်ကိုတို့၊ ငါတို့၏နာမည်ကျော်အဖ  
 ဖြစ်သောဒါဝိ ဒ်မင်း၏အကြောင်းကို ငါသည်  
 သင်တို့အားရှင်းလင်းစွာဖော်ပြပါရစေ။ သူ  
 သည်သေလွန်၍သဂြိုဟ်ခြင်းကိုခံရ၏။ သူ၏

---

☆ 2:28 ဆာ၊ ၁၆:၈-၁၁။

သင်္ချိုင်းသည်ယနေ့တိုင်အောင်ငါတို့မျက်မှောက်  
 တွင်ရှိသေး၏။- 30 သူသည်ပရောဖက်ဖြစ်၍မိမိ၏သားမြေး  
 တစ်ဦးကို ရှင်ဘုရင်အဖြစ်ခန့်တော်မူမည်  
 ဟု ဘုရားသခင်ဌ ဌိဌ ဌာန်ကျိန်ဆိုတော်မူခဲ့  
 ကြောင်းကိုသိ၏။- ☆ 31 နောင်အခါတွင်ဘုရားသခင်မည်သို့ပြုတော်  
 မူမည်ကိုသိသဖြင့်၊

‘ကိုယ်တော်ကိုမရုဏာနိုင်ငံတွင် စွန့်ပစ်၍ထားတော်မမူ။  
 သူ၏ခန္ဓာကိုသင်္ချိုင်းတွင်ပုပ်ပျက်  
 စေတော်မူမည်မဟုတ်’

ဟုသေခြင်းမှမေရိယထမြောက်တော်မူ  
 မည့်အကြောင်းကိုကြိုတင်ဖော်ပြခဲ့၏။-

32 ထိုသခင်ယေရှုအားဘုရားသခင်ရှင်ပြန်  
 ထမြောက်စေတော်မူကြောင်းကို ငါတို့အား  
 လုံးပင်သက်သေဖြစ်ကြ၏။- 33 ကိုယ်တော်သည်ဘုရားသခင်၏လက်ယာ  
 ဘက်တွင်စံပယ်ရန်ချီးမြှင့်ခြင်းခံတော်မူပြီး  
 နောက် ခမည်းတော်ကတိထားတော်မူသည့်သန့်  
 ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကိုခံယူ၍ သင်တို့ယခု  
 တွေ့မြင်ကြားသိနေကြသည့်ဝိညာဉ်တော်ကို  
 ငါတို့အပေါ်သို့သွန်းလောင်းတော်မူသတည်း။- 34-35 ဒါဝိ  
 ဒ်မင်းသည်ကောင်းကင်ဘုံသို့တက်ကြွ သည်မဟုတ်။  
 သို့ရာတွင်ဒါဝိဒ်မင်းက၊  
 ‘ငါ၏လက်ယာဘက်၌ထိုင်နေလော့။

☆ 2:30 ဆာ၊ ၁၃၂:၁၁။ ၂ရာ၊ ၇:၁၂-၁၃။

သင်၏ရန်သူများကိုသင်၏ခြေတင်ခုံဖြစ် စေမည်ဟု  
 ထာဝရဘုရားကငါ၏အရှင်အားမိန့်တော် မူ၏'  
 ဟူ၍ဖော်ပြခဲ့၏။-☆ 36 သို့ဖြစ်၍ဣသရေလအမျိုးသားအပေါင်း  
 တို့၊ မေရှိယအဖြစ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အရှင်  
 သခင်အဖြစ်ဖြင့်လည်းကောင်း ဘုရားသခင်  
 ခန့်ထားတော်မူသောသူကား သင်တို့လက်ဝါး  
 ကပ်တိုင်တွင်တင်၍သတ်ကြသည့် ယေရှုပင်  
 ဖြစ်ကြောင်းအတပ်ကေန်သိမှတ်ကြလော့''  
 ဟုဟောလေ၏။

37 ထိုစကားကိုကြားကြသောအခါ လူတို့သည်  
 လွန်စွာပူပင်သောကရောက်ကြလျက် ပေတရု  
 နှင့်အခြားတမန်တော်တို့အား ``ညီအစ်ကိုတို့၊  
 ငါတို့အဘယ်သို့ပြုရပါမည်နည်း'' ဟုမေး မြန်းကြ၏။

38 ပေတရုက ``နောင်တရကြလော့။ သင်တို့အပြစ်  
 များပြေလွတ်စေရန် ယေရှုခရစ်၏နာမ၌လူ  
 တိုင်းဗ တှ တိဇိမ ့ ဂလာကိုခံလော့။ ထိုသို့ပြုလျှင်  
 သင်တို့သည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်တည်း  
 ဟူသောဆုကျေးဇူးကိုရရှိကြလိမ့်မည်။-

39 ထိုဆုကျေးဇူးကိုပေးမည်ဟူသောဘုရား  
 သခင်၏ကတိတော်သည် သင်တို့အတွက်လည်း  
 ကောင်း၊ သင်တို့၏သားသမီးများအတွက်လည်း  
 ကောင်း၊ ရပ်ဝေးရှိသူတို့အတွက်လည်းကောင်း ဖြစ်၏။

---

☆ 2:34-35 ဆာ၊ ၁၁၀:၁။



တစ်နည်းအားဖြင့်ငါတို့၏ဘုရားသခင် ထာဝရဘုရား  
ခေါ်ယူတော်မူသောသူအပေါင်း တို့အတွက် ဖြစ်၏။  
ဟုဖြေဆိုလေ၏။

40 ပေတရသည်ကျမ်းသမကအခြားတရား  
စကားများအားဖြင့်လည်းတိုက်တွန်းဟောပြော  
၏။ “သင်တို့သည်မိမိတို့ကိုယ်ကိုကျဆိုးယုတ်  
သောလူတို့ခံကြရမည့်အပြစ်ဒဏ်မှကင်း  
လွတ်စေကြလော့” ဟုထိုသူတို့အားတိုက် တွန်း၏။-

41 လူအမြောက်အမြားပင်သူ၏တရားစကား  
ကိုလက်ခံယုံကြည်ကာ ဗ တု တိဇ်မ  
် ဂလာခံယူ ကြသဖြင့် ထိုနေ့၌တပ  
ည့်တော်အရေအတွက် သုံးထောင်မျှတိုးလာ၏။-

42 ထိုသူတို့သည်တမန်တော်တို့၏ဆုံးမဩဝါဒ  
ကိုခံယူခြင်း၊ စုပေါင်းနေထိုင်စားသောက်ခြင်း၊ ပွဲ  
တော်မံ ဂလာဝင်ခြင်း၊ အတူတကွဆုတောင်းပ တု ထနာ  
ပြုခြင်းတို့ဖြင့်အချိန်ကိုကုန်လွန်စေကြ၏။

ယုံကြည်သူတို့၏သက်ရှင်လှုပ်ရှားမှု

43 တမန်တော်တို့သည်များစွာသောအံ့ဩဖွယ်  
ရာများနှင့်နိမိတ်လ ကု ခဏာများကိုပြုကြ သဖြင့်  
လူအပေါင်းတို့သည်အံ့ဩကြောက် လန့်ကြကုန်၏။-

44 ခရစ်တော်ကိုယုံကြည်သူအပေါင်းတို့သည်  
တစ် စုတစ်ဝေးတည်းနေထိုင်၍ မိမိတို့ဥစ္စာပစ္စည်း

များကိုဝေမျှသုံးဆောင်ကြလေသည်။-☆

45 သူတို့သည်မိမိတို့၏ဥစ္စာပစ္စည်းများကို ရောင်းချ၍  
ချို့တဲ့သူများအားချို့တဲ့မှု ပမာဏအတိုင်းဝေမျှကြ၏။-

46 သူတို့သည်နေ့စဉ်နေ့တိုင်းဗိမာန်တော်တွင်  
စုဝေးကြ၏။ မိမိတို့အိမ်များတွင်နှိမ့်ချ

သောစိတ်ဖြင့်ဝမ်းမြောက်စွာအတူတကွ  
အစာအာဟာရကိုသုံးဆောင်ကြ၏။-

47 သူတို့သည်ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ကို  
ချီးမွမ်းလျက် လူအပေါင်းတို့၏ရှေ့တွင်မျက်နှာ

ပွင့်လန်းလျက်ရှိကြ၏။ သခင်ဘုရားသည်ကယ်  
တင်ခြင်းခံရသူအရေအတွက်ကို နေ့စဉ်နေ့

တိုင်းတိုးပွားစေတော်မူ၏။

### 3

#### ခြေမစွမ်းမသန်သူကိုစွမ်းသန်စေခြင်း

1 တစ်နေ့သ၌ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ချိန်မှန်းလွဲ သုံးနာရီတွင်  
ပေတရုနှင့်ယောဟန်တို့သည် ဗိမာန်တော်သို့သွားကြ၏။-

2 တင့်တယ်ဟုခေါ်သောတံခါးအနီးတွင်ဝမ်း  
တွင်းပါခြေမစွမ်းမသန်သူလူတစ်ယောက်

ထိုင်လျက်ရှိ၏။ ဗိမာန်တော်ထဲသို့လာကြ  
သောသူများထံမှကြေးငွေတောင်းခံနိုင်ရန်

နေ့စဉ်နေ့တိုင်းထိုသူကိုတံခါးအနီးတွင်  
ချထားလေ့ရှိကြ၏။- 3 သူသည်ပေတရုနှင့်ယောဟန်တို့ဗိမာန်တော်

☆ 2:44 တ၊ ၄:၃၂-၃၅။

ထဲသို့ဝင်မည်ပြုသည်ကိုမြင်လျှင် ကြေးငွေ  
တစ်စုံတစ်ရာပေးကမ်းစွန့်ကြဲရန်တောင်း ခံလေ၏။-

4 ထိုသူနှစ်ယောက်သည်သူ့ကိုစေ့စေ့ကြည့် ကြ၏။  
ထိုနောက်ပေတရုက`ငါတို့ကို ကြည့်လော့`  
ဟုဆို၏။- 5 ထိုအခါသူသည်တမန်တော်တို့ထံမှ

ကြေးငွေတစ်စုံတစ်ရာရရှိမည်အထင်  
နှင့်သူတို့ကိုအာရုံစိုက်၍ကြည့်လေ၏။-

6 သို့ရာတွင်ပေတရုက`ငါ့မှာရွှေငွေမရှိ။  
သို့သော်ရှိသည့်အရာကိုသင့်အားငါပေး  
မည်။ နာဇရက်မြို့သားယေရှု၏နာမတော်  
အားဖြင့်ထ၍လှမ်းသွားလော့` ဟုဆို၏။-

7 ထိုနောက်သူ၏လက်ယာဘက်ကိုဆွဲကိုင်ထူမ  
လိုက်၏။ ထိုခဏ၌သူ၏ခြေနှင့်ခြေဖဝါး  
များသည်သန်မာလာသဖြင့်၊- 8 သူသည်ခုန်ပေါက်ကာဘုရားသခင်၏ဂုဏ်  
တော်ကိုချီးကျူးလျက်ဗိမာန်တော်ထဲသို့ လိုက်သွား၏။-

9 ထိုသူကြိုသို့ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်တော် ကိုချီးကျူးလျက်  
လှမ်းသွားသည်ကိုလူ အပေါင်းတို့တွေ့မြင်ကြ၏။-

10 ထိုသူသည်ဗိမာန်တော်တင့်တယ်တံခါးဝ  
တွင် ထိုင်နေလေ့ရှိသည့်သူတောင်းစားဖြစ်  
ကြောင်းကိုမှတ်မိကြသဖြင့် သူတို့သည်  
ထိုသူ၌ဖြစ်ပျက်သည့်အမှုအရာကို များစွာအံ့ဩမိန်းမောကြ၏။

ဗိမာန်တော်ထဲတွင် ပေတရုဟောပြောခြင်း

11 ထိုသူသည်ပေတရုနှင့်ယောဟန်တို့ကိုတွယ်  
 ကပ်လျက်နေစဉ် လူအပေါင်းတို့သည်များစွာ  
 အံ့ဩလျက် ပေတရုတို့ရှိရာရှောလမုန်ဟု  
 နာမည်တွင်သောမုခ်ဆောင်သို့ပြေး၍လာ ကြ၏။-

12 ပေတရုသည်လူတို့ကိုမြင်လျှင်“ကုသရေလ  
 အမျိုးသားတို့၊ အဘယ်ကြောင့်ငါတို့ကိုစူး  
 စိုက်၍ကြည့်နေကြသနည်း။ ငါတို့၏တန်ခိုး၊  
 ငါတို့၏အကျင့်သီလအားဖြင့် ဤသူကို  
 လမ်းလျှောက်စေနိုင်သည်ဟုထင်မှတ်ကြသလော။-

13 အာဗြဟံ၊ ဣဇာ က်၊ ယာကုပ်တို့၏ဘုရား၊  
 ငါတို့ ဘိုးဘေးများ၏ဘုရားသည်ဤအမှုအရာ  
 အားဖြင့် မိမိ၏အစေခံယေရှုကိုဘုန်းအသ  
 ရေထွန်းတောက်စေတော်မူပြီ။ သင်တို့သည်ထို  
 အရှင်ကိုရန်သူလက်သို့အပ်နှံ၍ ပိလတ်မင်း  
 ၏ရှေ့တော်တွင်ပစ်ပယ်ခဲ့ကြ၏။ ပိလတ်မင်း

သည်ထိုအရှင်ကိုလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ပေး  
 ရန်ဆုံးဖြတ်သော်လည်း၊- \* 14 သင်တို့ကမူသန့်ရှင်းကောင်းမြတ်တော်မူသော  
 အရှင်ကိုပစ်ပယ်ခဲ့ကြ၏။ သင်တို့သည်လူ

သတ်သမားအားလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ပေး  
 ရန်တောင်းခံပြီးလျှင်၊- \* 15 အသက်ပိုင်ရှင်ကိုမူသတ်ဖြတ်စေခဲ့ကြ၏။  
 သို့သော်လည်းဘုရားသခင်သည် ထိုအရှင်  
 ကိုသေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်စေတော်မူ

\* 3:13 ထွ၊ ၃:၁၅။ \* 3:14 မ၊ ၂၇:၁၅-၂၃။ ဓာ၊ ၁၅:၆-၁၄။ လု၊  
 ၂၃:၁၃-၂၃။ ယော၊ ၁၉:၁၂-၁၅။

ကြောင်းကို ငါတို့ကိုယ်တိုင်တွေ့မြင်ခဲ့ကြ၏။-  
 16 ထိုအရှင်၏နာမတော်တန်ခိုးအားဖြင့် ဤ  
 ခြေမစွမ်းမသန်သူသည်စွမ်းသန်၍လာ၏။  
 ထိုအရှင်၏နာမတော်ကိုယုံကြည်ခြင်း  
 အားဖြင့် ယခုသင်တို့တွေ့မြင်ကြရသည့်  
 အမှုအရာသည်ဖြစ်ပွားခဲ့၏။ သင်တို့တွေ့  
 မြင်သည့်အတိုင်းသခင်ယေရှုကိုယုံကြည်  
 ခြင်းကသာလျှင် ထိုသူအားကျန်းမာလာ  
 စေခြင်းဖြစ်၏။"

17 "ညီအစ်ကိုတို့၊ သင်တို့သည်မိမိတို့၏ခေါင်း  
 ဆောင်များနည်းတူ မိမိတို့ပြုသောအမှုကို  
 မသိနားမလည်ဘဲပြုကြကြောင်းကိုငါ သိ၏။-

18 မေရှိယသည်အသေခံတော်မူရမည်ဖြစ်  
 ကြောင်း ပရောဖက်အပေါင်းတို့အားဖြင့်၊ ဘုရား  
 သခင်ဗျာဒိတ်ထားတော်မူခဲ့၏။ ဤသို့ဖြစ်

ပျက်ရခြင်းကားထိုဗျာဒိတ်တော်ကိုအကောင်  
 အထည်ဖော်ခြင်းပင်တည်း။- 19 သို့ဖြစ်၍ဘုရားသခင်သည်သင်တို့၏အ

များကိုဖြေလွှတ်တော်မူစေရန် နောင်တရ၍  
 ပြောင်းလဲကြလော့။ သို့မှသာ၊- 20 ထာဝရဘုရားထံတော်မှဝိညာဉ်ခွန်အား

သက်ရောက်ရာအချိန်ကာလရောက်လာလျက်  
 သင်တို့အဖို့ရွေးချယ်ခန့်ထားတော်မူသော

မေရှိယအရှင်တည်းဟူသောသခင်ယေရှု  
 ကို သင်တို့ထံသို့စေလွှတ်တော်မူလိမ့်မည်။-

21 ရှေးသန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သောပရောဖက်များ  
 မှတစ်ဆင့် ပေးတော်မူခဲ့သောဘုရားသခင်  
 ၏ဗျာဒိတ်တော်နှင့်အညီ အရာခပ်သိမ်းတို့  
 ကိုအသစ်ပြုပြင်ပြောင်းလဲတော်မူရာကာလ မတိုင်မီ  
 ထိုအရှင်သည်ကောင်းကင်ဘုံတွင်ရှိ နေတော်မူပေမည်။-

22 မောရှေက သင်တို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရ  
 ဘုရားသည် ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသည့်နည်း  
 တူ ပရောဖက်တစ်ပါးကိုလည်းသင်တို့ထံ  
 သို့စေလွှတ်တော်မူလိမ့်မည်။ ထိုအရှင်သည်  
 သင်တို့အမျိုးသားထဲမှဖြစ်လိမ့်မည်။ ထို  
 အရှင်ဟောပြောသမျှသောစကားတို့ကို  
 သင်တို့သည်နာယူကြရမည်။-☆ 23 ထိုပရောဖက်၏စကားကိုမနာမယူဘဲ  
 နေသောသူသည် ဘုရားသခင်၏လူစုတော်  
 ဝင်အဖြစ်မှလုံးဝပယ်ရှားခြင်းကိုခံရလိမ့် မည်'  
 ဟုမိန့်မြှောက်ခဲ့၏။-☆ 24 ရှုမွေလမှစ၍ဗျာဒိတ်တော်အားဖြင့်ဟော  
 ပြောကြသည့်အခြားပရောဖက်အပေါင်း  
 တို့က ယခုနေ့ရက်ကာလတွင်ဖြစ်ပျက်မည့်  
 အကြောင်းအရာများကိုဟောပြောကြည့် ခဲ့ကြ၏။-

25 ထိုပရောဖက်များဖြင့်ဘုရားသခင်ပေးတော်  
 မူသောကတိများသည် သင်တို့နှင့်ဆိုင်၏။ သင်တို့  
 ဘိုးဘေးများနှင့်ဘုရားသခင်ပြုတော်မူသော  
 ပဋိညာဉ်တော်သည်လည်းသင်တို့နှင့်ဆိုင်၏။

☆ 3:22 တရား၊ ၁၈:၁၅။ ☆ 3:23 တရား၊ ၁၈:၁၉။

ဘုရား သခင်ကအာဗြဟံအား သင်၏အမျိုးအနွယ်  
 အားဖြင့်ကမ္ဘာသူကမ္ဘာသားအပေါင်းတို့သည်  
 ကောင်းချီးမ ဝိ ဂလာကိုခံစားကြရလိမ့်မည်'  
 ဟုမိန့်တော်မူခဲ့သတည်း။- \* 26 သို့ဖြစ်၍သင်တို့သည် ဆိုးညစ်သောအမှုတို့  
 ကိုစွန့်ပယ်ခြင်းအားဖြင့် ကောင်းချီးခံစားကြရ  
 စေရန်ဘုရားသခင်သည် မိမိ၏အစေခံကို  
 သင်တို့ထံသို့ဦးစွာစေလွှတ်တော်မူ၏။'' ဟု  
 ပေတရုဟောပြောလေသည်။

### 4

တရားလွတ်တော်တွင်ပေတရုနှင့်ယောဟန်တို့ကို  
 စစ်ဆေးမေးမြန်းခြင်း

1 ပေတရုနှင့်ယောဟန်တို့သည်လူတို့အား  
 ဟောပြောလျက်နေကြစဉ်ယဇ်ပုရောဟိတ်  
 များ၊ ဗိမာန်တော်အစောင့်တပ်မှူးနှင့်ဇဒ္ဒါကံ  
 များသည်ရောက်လာကြ၏။- 2 တမန်တော်တို့သည်  
 သေခြင်းမှသခင်ယေရှု ရှင်ပြန်ထမြောက်သည့်အကြောင်းကိုဟောပြော  
 လျက်နေသဖြင့် ဇ ဒု ဒုကံတို့စိတ်ဆိုးကြ၏။  
 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ကိုယ်တော်သေခြင်း  
 မှရှင်ပြန်ထမြောက်မှုသည် သူသေတို့ရှင်ပြန်  
 ထမြောက်ကြလိမ့်မည်ဟူသောအယူဝါဒ  
 မှန်ကန်ကြောင်းကို သက်သေထူလျက်ရှိသော  
 ကြောင့်ဖြစ်၏။- 3 သို့ဖြစ်၍သူတို့သည်တမန်တော်တို့ကို

\* 3:25 က၊ ၂၂:၁၈။

ဖမ်းဆီးကြပြီးနောက် ညချမ်းအချိန်ရှိ ပြီဖြစ်၍  
 နောက်တစ်နေ့နံနက်တိုင်အောင် ချုပ်နှောင်ထားကြ၏။-  
 4 သို့ရာတွင်တရားနာသောသူအမြောက်  
 အမြားပင် ကိုယ်တော်ကိုသက်ဝင်ယုံကြည်  
 လာကြ၏။ ယုံကြည်သူအရေအတွက်  
 ငါးထောင်ခန့်တိုးပွားလာသတည်း။

5 နောက်တစ်နေ့ယုဒခေါင်းဆောင်များ၊  
 အကြီး အကဲများနှင့်ကျမ်းတတ်ဆရာများသည်  
 ယေရုရှလင်မြို့တွင်စုဝေးကြပြီးလျှင်၊-

6 ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းအ နှု နတ်နှင့်တကွသူ၏  
 အိမ်ထောင်စုသားများဖြစ်သည့်ကယာဖ၊  
 ယောဟန်၊ အာလေဇ နှု ဒြေအစရှိသောသူ  
 အပေါင်းတို့နှင့်တွေ့ဆုံတိုင်ပင်ကြ၏။-

7 ထိုသူတို့သည်မိမိတို့ရှေ့တွင်တမန်တော်  
 နှစ်ပါးကိုရပ်စေ၍ "သင်တို့သည်မည်သည့် တန်ခိုး၊  
 မည်သည့်နာမအားဖြင့်၍အမှု ကိုပြုသနည်း"  
 ဟုမေးမြန်းကြ၏။

8 ထိုအခါပေတရုသည် သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်  
 တော်ဖြင့်ပြည့်ဝလျက် "လူတို့၏ခေါင်းဆောင်  
 တို့နှင့်အကြီးအကဲတို့၊- 9 ခြေမစွမ်းမသန်သူတစ်ယောက်ကိုကောင်း  
 ကျိုးပြုသည့်အကြောင်း၊ သူစွမ်းသန်လာပုံ  
 အကြောင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ယနေ့ငါတို့အစစ်  
 ခံရကြ၏။- 10 နာဇရက်မြို့သားယေရှုခရစ်၏နာမတော်



တန်ခိုးအားဖြင့် ထိုသူသည်ခြေစွမ်းသန်လာ  
 ၍ ယခုသင်တို့ရှေ့တွင်ရပ်လျက်နေသည်ကို  
 သင်တို့နှင့်အတူကုသရေလအမျိုးသား  
 အပေါင်းတို့သိမှတ်ကြလော့။ ထိုအရှင်  
 ကားသင်တို့လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်မှာတင်  
 ၍သတ်ပြီးနောက် ဘုရားသခင်ရှင်ပြန်  
 ထမြောက်စေတော်မူသောသူဖြစ်သတည်း။

11 'တိုက်ကိုတည်ဆောက်ရာတွင် သင်တို့ပယ်ထားသည့်ကျောက်သည်  
 အရေးကြီးဆုံးဖြစ်သည့်ထောင့်ချုပ်ကျောက်  
 ဖြစ်လာရ၏'

ဟုကျမ်းစာကရည်ညွှန်းသူမှာထိုအရှင် ဖြစ်သည်။-  
 ☆ 12 ထိုအရှင်တစ်ပါးတည်းသာလျှင်ကယ်တင်  
 နိုင်၏။ ကမ္ဘာပေါ်တွင်ထိုအရှင်မှတစ်ပါး ငါ  
 တို့ကိုကယ်တင်နိုင်သူတစ်စုံတစ်ယောက်မျှ မရှိ''  
 ဟုသူတို့အားပြန်လည်ဖြေကြားလေ၏။

13 ပေတရုနှင့်ယောဟန်တို့သည်ပညာမတတ်  
 သူ၊ လူသာမန်များသာဖြစ်လျက်နှင့်မည်မျှ  
 ရဲရင့်ကြသည်ကို တရားလွှတ်တော်အဖွဲ့ဝင်  
 တို့တွေ့မြင်ကြသောအခါများစွာအံ့ဩ  
 ကြ၏။ ထိုသူနှစ်ဦးတို့သည် သခင်ယေရှု၏  
 အပေါင်းအဖော်များဖြစ်ခဲ့သည်ကိုလည်း  
 သတိပြုမိကြ၏။- 14 သို့ရာတွင်အနာရောဂါပျောက်ကင်းသွားသူ

---

☆ 4:11 ဆာ၊ ၁၁၈:၂၂။

သည် တမန်တော်တို့နှင့်ရပ်လျက်နေသည်ကို မြင်သဖြင့်  
သူတို့သည်မည်သို့မျှငြင်းဆို ရန်မတတ်နိုင်ကြ။-

15 သို့ဖြစ်၍တမန်တော်တို့ကိုတရားလွတ်  
တော်ထဲမှခေတ္တထွက်ခွာသွားစေပြီးလျှင်

ဤသို့တိုင်ပင်ကြ၏။- 16 `ဤသူတို့အားအသို့ပြုအံ့နည်း။  
သူတို့အား ဖြင့်ထူးခြားသောနိမိတ်လက္ခဏာတစ်ရပ်ဖြစ်

ပေါ်ခဲ့သည်ကို ယေရုရှလင်မြို့သူမြို့သား  
အပေါင်းတို့ကောင်းစွာသိကြ၏။ ငါတို့ငြင်း

ဆို၍လည်းမရနိုင်။- 17 သို့သော်လူတို့အထဲတွင်ဤသတင်းပို့၍  
ပျံ့မသွားစေရန် ထိုသူနှစ်ဦးအားယေရှု၏

နာမကိုအမှီပြု၍ နောက်တစ်ဖန်မည်သူကို  
မျှမဟောမပြောရန်ကျပ်တည်းစွာသတိ ပေးကြကုန်အံ့။''

18 ထိုနောက်တမန်တော်တို့ကိုပြန်လည်ခေါ်ယူ  
ကာ သခင်ယေရှု၏နာမတော်ကိုအမှီပြု၍

နောက်တစ်ဖန်ဟောပြောသွန်သင်ခြင်းလုံးဝ  
မပြုရန်အမိန့်ပေးကြ၏။- 19 သို့ရာတွင်ပေတရုနှင့်ယောဟန်တို့က`ငါ

တို့သည်ဘုရားသခင်၏စကားကိုနား ထောင်ရမည်လော။  
သို့မဟုတ်သင်တို့၏စကား ကိုနားထောင်ရမည်လော။

ဘုရားသခင်၏ ရှေ့တော်တွင်အဘယ်သူ၏စကားကိုနား  
ထောင်သင့်ကြောင်း သင်တို့ကိုယ်တိုင်ပင်အဆုံး

အဖြတ်ပေးကြလော့။- 20 ငါတို့မူကားမိမိတို့ကြားရမြင်ရသည့်  
အမှုအရာများအကြောင်းကိုမဟောမ

ပြောဘဲမနေနိုင်ပါ။'' ဟုပြန်ပြောကြ၏။-

21 ထိုအခါတရားလွတ်တော်အဖွဲ့ဝင်တို့သည်  
 သူတို့ကိုထပ်မံကျပ်တည်းစွာသတိပေးပြီး  
 နောက်ထွက်ခွာသွားစေကြ၏။ လူ့အပေါင်း  
 တို့သည်ဖြစ်ပျက်ခဲ့သည့်အမှုအရာကြောင့်  
 ဘုရားသခင်၏ဘုန်းအသရေတော်ကို  
 ချီးကူးလျက်နေကြသဖြင့် တရားလွတ်  
 တော်အဖွဲ့ဝင်တို့သည်တမန်တော်တို့ကို  
 မည်သို့မျှအပြစ်ဒဏ်မစီရင်နိုင်ကြ။-

22 အံ့ဩဖွယ်ကောင်းအောင်ရောဂါပျောက်ကင်း  
 သွားသူကား အသက်လေးဆယ်ကျော်ရှိ သတည်း။

ရဲစွမ်းသတ္တိရှိရန်ယုံကြည်သူများက ဆုတောင်းခြင်း

23 ပေတရုနှင့်ယောဟန်တို့သည်လွတ်မြောက်လာ  
 ကြသောအခါ မိမိတို့၏လူစုထံသို့ပြန်ပြီး  
 လျှင် ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများနှင့်ဘာသာရေး  
 ခေါင်းဆောင်များပြောကြားလိုက်သမျှတို့  
 ကိုပြန်ပြောကြ၏။- 24 ထိုအကြောင်းကိုကြားကြသောအခါ  
 ထိုသူ တို့သည်တညီတညွတ်တည်းဆုတောင်းကြ၏။  
 “အစိုးရတော်မူသောအရှင်၊ ကိုယ်တော်ရှင်  
 သည်ကောင်းကင်မြေကြီး၊ သမုဒ္ဒ  
 ဒရာနှင့်ထို အရပ်များတွင်ရှိသမျှတို့ကိုဖန်ဆင်း  
 တော်မူသောအရှင်ဖြစ်တော်မူပါ၏။-✧

25 ကိုယ်တော်ရှင်သည်မိမိ၏အစေခံ၊ အကျွန်ုပ်

✧ 4:24 ထွ၊ ၂၀:၁၁။ နေ၊ ၉:၆။ ဆာ၊ ၁၄၆:၆။



ခြိမ်းခြောက်ခြင်းကိုရှုမှတ်တော်မူပါ။ ကိုယ်တော်  
 ရှင်၏အစေခံတို့အားအရှင်တရားတော်ကို  
 ရဲရင့်စွာဟောပြောနိုင်ခွင့်ကိုပေးသနားတော်  
 မူပါ။-  
 30 လူတို့၏အနာရောဂါများကိုပျောက်ကင်း  
 စေရန် ကိုယ်တော်ရှင်၏လက်တော်ကိုဆန့်တော်  
 မူပါ။ ကိုယ်တော်ရှင်၏သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သော  
 အစေခံသခင်ယေရှု၏နာမတော်အားဖြင့် နိမိတ်လ ကု  
 ခဏာနှင့်အံ့ဩဖွယ်ရာများကို ပြုတော်မူပါ။''

31 ထိုသို့ဆုတောင်းကြပြီးသောအခါ၌ သူတို့  
 စုဝေးရာအရပ်သည်တုန်လှုပ်လေ၏။ သူတို့  
 သည်သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ဖြင့်ပြည့်ဝ လျက်  
 ဘုရားသခင်၏တရားတော်ကိုရဲရင့် စွာဟောပြောကြ၏။

ယုံကြည်သူများပိုင်ပစ္စည်းဥစ္စာကို ဝေမျှသုံးစွဲခြင်း  
 32 ယုံကြည်သူတို့သည်တစ်စိတ်တစ်ဝမ်းတည်းဖြစ်ကြ  
 သဖြင့် မည်သူမျှမိမိ၏ဥစ္စာပစ္စည်းများကိုမိမိပိုင်  
 သည်ဟုမဆိုဘဲ၊ ခပ်သိမ်းသောဥစ္စာပစ္စည်းတို့ကို  
 အများပိုင်ဘုံပစ္စည်းအဖြစ်သာလျှင်ထားရှိ ကြ၏။-  
 ☆ 33 တမန်တော်တို့သည်သခင်ယေရှုရှင်ပြန်  
 ထမြောက်တော်မူခြင်းအကြောင်းကို တန်ခိုး  
 ကြီးစွာဖြင့်သက်သေခံကြ၏။ ဘုရားသခင်  
 သည်သူတို့အားလုံးအပေါ်သို့ကောင်းချီး  
 မ  
 ့် ဂလာကြွယ်ဝစွာသွန်းလောင်းတော်မူ၏။-

☆ 4:32 တ၊ ၂:၄၄-၄၅။

34-35 လယ်ကိုဖြစ်စေ၊ အိမ်ကိုဖြစ်စေပိုင်ဆိုင်ကြ  
 သူတို့သည် မိမိတို့ပစ္စည်းများကိုရောင်းချ  
 ၍ ရရှိသောငွေများကိုယူလာကာတမန်  
 တော်တို့အားပေးအပ်ကြ၏။ ထိုနောက်တမန်  
 တော်တို့သည်လူတိုင်းတို့အား သူတို့၏ချို့တဲ့  
 မှုပမာဏကိုလိုက်၍ဝေပေးကြ၏။ သို့ဖြစ်  
 ၍ထိုလူစုအထဲတွင်ချို့တဲ့သူဟူ၍တစ်ဦး  
 တစ်ယောက်မျှမရှိ။

36 ယောသပ်ဟုနာမည်တွင်သောလူတစ်ယောက် ရှိ၏။  
 သူ့အားတမန်တော်တို့ကဗာနဗဟူ၍ မှည့်ခေါ်ကြ၏။  
 (ဗာနဗ၏အနက်ကားအား ပေးကူညီသူဟူ၏။)

သူသည်ကုပရုပြည် သား၊ လေဝိအနွယ်ဝင်ဖြစ်၏။-

37 သူသည်မိမိပိုင်သောလယ်ကိုရောင်း၍ငွေ  
 ကိုယူလာပြီးလျှင် တမန်တော်တို့အား ပေးအပ်လေသည်။

## 5

### အာနန်နှင့်ရှုဖိရေ

1 အာနန်ဆိုသူနှင့်သူ၏ဇနီးရှုဖိရေတို့  
 သည် မိမိတို့၏မြေကိုရောင်းချကြ၏။-

2 သို့သော်အာနန်သည်ရောင်းရသောငွေအချို့  
 အဝက်ကို ဇနီးသည်၏သဘောတူညီချက်  
 အရ မိမိအဖို့ဖယ်ထားပြီးမှကျန်ငွေကို  
 တမန်တော်တို့အားပေးအပ်လေသည်။-

3 ပေတရုက ``အာနနိ၊ သင်သည်လယ်ရောင်းရ  
 ငွေအချို့အဝက်ကိုမိမိအဖို့ဖယ်ထားခြင်း  
 အားဖြင့် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကိုလှည့်  
 စားလေပြီ။ အဘယ်ကြောင့်စာတန်အားသင်  
 ၏စိတ်နှလုံးကိုစိုးမိုးခွင့်ပေးပါသနည်း။-

4 သင်သည်ထိုလယ်ကိုမရောင်းချမီကပိုင်ဆိုင်  
 သည်မဟုတ်လော။ ရောင်းချပြီးသောအခါ  
 ဌလည်း မြေဖိုးငွေကိုပိုင်သည်မဟုတ်လော။  
 သို့ ပါလျက်အဘယ်ကြောင့်ဤသို့သောအကြံ  
 အစည်ကိုပြုပါသနည်း။ သင်သည်လူကို  
 လှည့်စားသည်မဟုတ်။ ဘုရားသခင်ကိုလှည့် စားလေပြီ''  
 ဟုဆို၏။- 5 ထိုစကားကိုကြားသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက်

အာနနိသည်လဲကျသေဆုံးလေသည်။ ဤ  
 အဖြစ်အပျက်အကြောင်းကိုကြားကြသူ  
 အပေါင်းသည် လွန်စွာကြောက်လန့်ကြ၏။-

6 လူငယ်လူရွယ်များသည်လာ၍ အာနနိ၏  
 ရုပ်အလောင်းကိုအဝတ်နှင့်ပတ်ပြီးနောက်  
 အပြင်သို့ထုတ်ယူသင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။

7 သုံးနာရီခန့်ကြာသောအခါ အာနနိ၏  
 ဇနီးရောက်လာ၏။ သို့ရာတွင်သူသည်ဖြစ်  
 ပျက်ခဲ့သည့်အချင်းအရာကိုမသိ။- 8 ပေတရုက ``သင်တို့သည်လယ်ကိုအ  
 ဤမျှဖြင့်ရောင်းပါသလော'' ဟုမေး၏။

ထိုအမျိုးသမီးက ``မှန်ပါ၏။ ဤမျှဖြင့်

ပင်ရောင်းပါသည်။'' ဟုဆို၏။- 9 ပေတရုက  
 ``သခင်ဘုရား၏ဝိညာဉ်တော် ကိုသွေးတိုးစမ်းရန်  
 အဘယ်ကြောင့်သင်တို့ သဘောတူကြစည်ကြသနည်း။  
 ကြည့်လော့။ သင်၏ခင်ပွန်းကိုသဂြိုဟ်ခဲ့သူတို့သည်  
 ယခု တံခါးဝသို့ပြန်ရောက်ပြီ။ သူတို့သည်သင့်  
 ကိုလည်းဆောင်ယူသွားကြလ တု တံ့' ဟုဆို၏။-

10 ချက်ချင်းပင်ထိုအမျိုးသမီးသည် ပေတရု  
 ၏ခြေရင်းတွင်လဲကျသေဆုံးလေ၏။ လူ  
 ငယ်လူရွယ်တို့ရောက်လာကြသောအခါ  
 ထိုအမျိုးသမီးသေဆုံးနေသည်ကိုတွေ့  
 ရ၏။ ရုပ်အလောင်းကိုထုတ်ယူပြီးလျှင်  
 ခင်ပွန်းဖြစ်သူ၏အနီးတွင်သဂြိုဟ်ကြ၏။-

11 အသင်းတော်တစ်သင်းလုံးနှင့်ထိုအဖြစ်  
 အပျက်အကြောင်းကို ကြားကြသူအပေါင်း  
 သည်လွန်စွာကြောက်လန့်ကြကုန်၏။

**နိမိတ်လက္ခဏာနှင့်အံ့ဩဖွယ်ရာများ**

12 တမန်တော်တို့သည်လူတို့ရှေ့တွင်အံ့ဩဖွယ်  
 ရာအမှုအရာများနှင့် နိမိတ်လ က္ခ ခဏာများ  
 ကိုပြကြ၏။ ယုံကြည်သူအပေါင်းတို့သည်  
 ရှော့လမုန်မုန်ခံတွင်စုဝေးကြ၏။- 13 လူတို့သည်ထိုသူတို့အားချီးကူးပြော  
 ကြသော်လည်း မည်သူတစ်စုံတစ်ယောက်မျှ  
 သူတို့နှင့်မပေါင်းမသင်းဝံ့ကြ။- 14 သို့ရာတွင်သခင်ဘုရားကိုသက်ဝင်ယုံ  
 သူ အမျိုးသားအမျိုးသမီးအရေအတွက်



သည်ပို၍ပို၍များလာ၏။- 15 လူတို့သည်သူနာများကိုယူဆောင်လာကြ  
 ၏။ ပေတရုလျှောက်လာသောအခါယုတ်စွ  
 အဆုံး၊ အချို့သောသူနာတို့အပေါ်သို့  
 ပေတရု၏အရိပ်လွှမ်းမိစေရန်အိပ်ရာ  
 များ၊ ထမ်းစင်များဖြင့်သူနာများကိုလမ်း  
 ပေါ်တွင်ချထားကြ၏။- 16 ထို့ပြင်ယေရှုလင်မြို့ပတ်ဝန်းကျင်မြို့ရွာ  
 များမှ လူပရိသတ်တို့သည်ဖျားနာသူများ၊  
 နတ်မိစ္ဆာပူးဝင်နေသူများကိုခေါ်ဆောင်လာ ကြ၏။  
 ထိုသူနာအပေါင်းသည်ရောဂါပျောက် ကင်းသွားကြ၏။

တမန်တော်တို့ကို ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ကြခြင်း

17 ထိုအခါယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းနှင့်သူ၏နောက်  
 လိုက်များဖြစ်သော ဒေသဆိုင်ရာဇ ၃ ဒုကဲဂိုဏ်း  
 ဝင်များသည် တမန်တော်တို့ကိုလွန်စွာမနာ  
 လိုဝန်တိုစိတ်ရှိလာကြသဖြင့် သူတို့ကို  
 အရေးယူရန်ဆုံးဖြတ်ကြ၏။- 18 သူတို့သည်တမန်တော်တို့ကိုဖမ်းဆီးပြီး  
 လျှင် ထောင်တွင်အကျဉ်းချထားကြ၏။-  
 19 သို့သော်ညအခါ၌သခင်ဘုရား၏  
 ကောင်းကင်တမန်သည် ထောင်တံခါးများ ကိုဖွင့်၍  
 တမန်တော်တို့ကိုအပြင်သို့ ခေါ်ထုတ်ပြီးလျှင်၊-  
 20 “သင်တို့သည်မိမိမာန်တော်သို့သွား၍ လူတို့  
 အားဘဝသစ်အကြောင်းအလုံးစုံကို ဟောပြောကြလော့”  
 ဟုဆို၏။- 21 တမန်တော်တို့သည်ကောင်းကင်တမန်၏စကား

ကိုနာခံ၍ အရု ဣတက်ချိန်၌မိမိမာန်တော်ထံ  
သို့ဝင်၍ဟောပြောသွန်သင်ကြ၏။

ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းနှင့်သူ၏အပေါင်းဖော်တို့  
သည် တရားလွတ်တော်အစည်းအဝေးကိုပြု  
လုပ်ရန် အဖွဲ့ဝင်အပေါင်းတို့ကိုစုဝေးစေ၏။  
ထိုနောက်တမန်တော်တို့ကိုခေါ်ဆောင်ခဲ့ရန် အမိန့်ပေး၍  
လွတ်တော်ရဲများကိုအကျဉ်း ထောင်သို့စေလွှတ်ကြ၏။-

22 ထိုသူတို့သည်အကျဉ်းထောင်သို့ရောက်သော  
အခါ တမန်တော်တို့ကိုမတွေ့ရကြ။ သို့ဖြစ်  
၍တရားလွတ်တော်အဖွဲ့ဝင်တို့ထံသို့ပြန် လာပြီးလျှင်-

23 “အကျဉ်းထောင်တံခါးသည်သေချာစွာပိတ်  
လျက်ရှိသည်ကိုလည်းကောင်း၊ ထောင်စောင့်တို့  
သည်လည်းတံခါးပြင်တွင်ရပ်လျက်ရှိသည်  
ကိုလည်းကောင်း အကျွန်ုပ်တို့တွေ့ပါ၏။ သို့ရာ  
တွင်တံခါးကိုဖွင့်လိုက်သောအခါ အတွင်း  
တွင်မည်သူ့ကိုမျှမတွေ့ရပါ” ဟုလျှောက် ထားကြ၏။-

24 ထိုစကားကိုကြားလျှင်မိမိမာန်တော်အစောင့်  
တပ်မှူးနှင့်ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးတို့သည် “ဤ  
အမှုကားအဘယ်သို့ဖြစ်ပါလိမ့်မည်နည်း”

ဟုတွေးတောကြ၏။- 25 ထိုအခါလူတစ်ယောက်ရောက်ရှိလာ၍  
“အရှင် တို့အကျဉ်းချထားခဲ့သောသူများသည်  
မိမိမာန် တော်ထံတွင်ရပ်လျက်လူတို့အားဟောပြော  
သွန်သင်နေပါသည်” ဟုလျှောက်၏။-

26 ထိုအခါဗိမာန်တော်အစောင့်တပ်မှူးသည်  
 မိမိ၏တပ်သားများနှင့်သွားရောက်၍ တမန်  
 တော်တို့ကိုခေါ်ဆောင်ခဲ့၏။ သို့ရာတွင်မိမိ  
 တို့အားလူထုကခံနှင့်ပေါက်မည်ကိုစိုးရိမ် သဖြင့်  
 တမန်တော်တို့အားအကြမ်းဖက်မှု ကိုမပြုကြ။

27 ဤသို့တမန်တော်တို့ကိုခေါ်ဆောင်လာပြီး  
 လျှင် တရားလွတ်တော်အဖွဲ့၏ရှေ့တွင်ရပ်စေ  
 ၏။ ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းသည်တမန်တော်တို့  
 ကိုစစ်ဆေးမေးမြန်း၏။- 28 သူက` ထိုနာမကိုအမှီပြု၍ဟောပြောသွန်  
 သင်ခြင်းမပြုရန် သင်တို့အားငါတို့ကျပ်တည်း  
 စွာအမိန့်ပေးခဲ့၏။ သို့ရာတွင်ယခုသင်တို့  
 သည်ယေရုရှလင်မြို့တစ်မြို့လုံးတွင် အနှံ့  
 အပြားဟောပြောသွန်သင်ကြလေပြီ။ ထို  
 သူသေရသည်မှာငါတို့ကြောင့်ဖြစ်သည်ဟူ  
 ၍ သင်တို့အပြစ်တင်လိုကြသည်တကား။'  
 ဟုတမန်တော်တို့အားပြောကြားကြ ၏။ ☆

29 ပေတရနှင့်တမန်တော်တို့က` ငါတို့သည်  
 လူ့အမိန့်ထက်ဘုရားသခင် အမိန့်တော်  
 ကိုနားထောင်ရမည်။- 30 ငါတို့ဘိုးဘေးများ၏ဘုရားသခင်သည်  
 သင် တို့လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်မှာတင်၍သတ်ခဲ့  
 သောသခင်ယေရှုအား ရှင်ပြန်ထမြောက်စေ  
 တော်မူပြီ။- 31 ဣသရေလအမျိုးသားတို့သည်နောင်တရ

---

☆ 5:28 မ၊ ၂၇:၂၅။

၍ မိမိတို့အပြစ်များမှပြေလွတ်စိမ့်သောငှာ  
 ဘုရားသခင်သည်ထိုသခင်အားမိမိ၏  
 လက်ယာတော်ဘက်တွင်စံပယ်စေ၍ ဦးစီး  
 ခေါင်းဆောင်အဖြစ်နှင့်ကယ်တင်ရှင်အဖြစ်  
 ချီးမြှင့်တော်မူ၏။- 32 ဤအမှုအရာများနှင့်ပတ်သက်၍  
 ငါတို့ သည်အသိသက်သေဖြစ်ကြ၏။  
 ဘုရားသခင် ၏အမိန့်ကိုနာခံသူတို့အားချပေးတော်မူ  
 သည့်ဆုကျေးဇူးတည်းဟူသော ဝိညာဉ်တော်  
 သည်လည်းအသိသက်သေဖြစ်တော်မူ၏။  
 ပြန်၍ပြောကြားကြ၏။

33 ဤစကားကိုကြားကြသောအခါတရား  
 လွတ်တော်အဖွဲ့ဝင်တို့သည် ပြင်းစွာအမျက်  
 ထွက်ကြသဖြင့် တမန်တော်တို့အားသေဒဏ်  
 ပေးရန်တိုင်ပင်ကြ၏။- 34 သို့ရာတွင်ဂါမလျေလနာမည်ရှိသော  
 ဖာရိရှဲသည် တရားလွတ်တော်တွင်ထိုင်ရာ  
 မှထ၍ တမန်တော်တို့အားအပြင်သို့ခေတ္တ  
 ခေါ်ထုတ်သွားရန်အမိန့်ပေး၏။ သူသည်လူ  
 အပေါင်းတို့ရှိသလေးစားသည့်ကျမ်းတတ်  
 ဆရာတစ်ဦးဖြစ်၏။- 35 ထိုသူက `ကုသရေလအမျိုးသားတို့၊  
 ဤ သူတို့အားသင်တို့ပြုမည့်အရာကိုသတိ  
 နှင့်ပြုကြလော့။- 36 လွန်ခဲ့သောနှစ်အနည်းငယ်ကသုဒဆိုသူ  
 သည် မိမိကိုယ်ကိုခေါင်းဆောင်ကြီးတစ်ဦးဟု  
 ဆိုကာပေါ်ပေါက်ခဲ့၏။ သူသည်နောက်လိုက်လူ

လေးရာခန့်ရရှိခဲ့၏။ သို့ရာတွင်သူ့အသတ်  
 ခံရပြီးနောက် သူ၏နောက်လိုက်များသည်တစ်  
 ကွဲတစ်ပြားဖြစ်လျက် သူ့ဦးဆောင်ခဲ့သော  
 လှုပ်ရှားမှုသည်လည်းပျောက်ပျက်သွား၏။-

37 ထိုနောက်သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ချိန်၌  
 ဂါလိလဲပြည်သားယုဒဆိုသူပေါ်ပေါက်  
 လာကာ လူတို့ကိုဆွဲဆောင်စည်းရုံးခဲ့၏။ သူ  
 သည်လည်းသေကျေပျက်စီးရလျက် သူ၏  
 နောက်လိုက်အပေါင်းသည်ကွဲလွင့်သွားကြ ကုန်၏။-

38 သို့ဖြစ်၍ယခုသင်တို့အားငါဆိုသည်ကား  
 ဤသူတို့ကိုအရေးမယူကြနှင့်။ သူတို့ ဘာသာနေပါစေ။-

39 သူတို့ကြံစည်ပြုလုပ်သောအမှုကိစ္စသည်  
 လူမှဖြစ်ခဲ့သော်ထိုအကြံအစည်အမှု ကိစ္စသည်ပျက်ရမည်။  
 သို့ရာတွင်ဘုရား သခင်မှဖြစ်ပါမူ ထိုသူတို့ကိုမဖျက်  
 နိုင်သည့်ပြင်ဘုရားသခင်အားသင်တို့  
 ဆန့်ကျင်ရာရောက်အံ့' ဟုဆို၏။

ယုဒတရားလွတ်တော်အဖွဲ့ဝင်တို့သည်  
 ဂါမလေ့လ၏အကြံပေးချက်ကိုလက်ခံ ပြီးလျှင်-  
 40 တမန်တော်တို့ကိုခေါ်ယူကြ၏။ ထိုနောက်သူ  
 တို့အားကြိမ်ဒဏ်ခတ်ကာ`ယေရှု၏နာမကို အမှီပြု၍  
 ဟောပြောသွန်သင်ခြင်းကိုနောက် တစ်ဖန်မပြုရ'  
 ဟုအမိန့်ပေးပြီးနောက် လွတ်လိုက်ကြ၏။-

41 တမန်တော်တို့သည်မိမိတို့အားသခင်ယေရှု

အတွက် အသရေပျက်ခြင်းကိုခံထိုက်သူများ  
 အဖြစ်ဖြင့် ဘုရားသခင်မှတ်တော်မူသောကြောင့်  
 ဝမ်းမြောက်စွာယုဒတရားလွှတ်တော်မှထွက်  
 သွားကြ၏။- 42 နေ့စဉ်နေ့တိုင်းဗိမာန်တော်တွင်လည်းကောင်း၊  
 အိမ်များတွင်လည်းကောင်းသခင်ယေရှုသည်  
 မေရှိယဖြစ်တော်မူကြောင်းကိုဆက်လက်၍  
 ဟောပြောသွန်သင်ကြ၏။

### 6

တမန်တော်တို့အားကူညီရန် လူ့ခုနစ်ယောက်ကိုရွေးချယ်ခြင်း

1 ကာလအနည်းငယ်ကြာသော်တပ ည့်တော်  
 အရေအတွက်မှာ တိုးတက်များပြားလာ၏။  
 ထိုအခါဂရိစကားကိုသုံးစွဲသူယုဒ အမျိုးသားများနှင့်  
 ဒေသခံယုဒအမျိုး သားတို့အငြင်းပွားကြ၏။  
 ဂရိစကား သုံးစွဲသူယုဒအမျိုးသားတို့က  
 မိမိတို့ မှုဆိုးမများနေ့စဉ်အသုံးစရိတ်မရ  
 ရှိကြောင်းပြစ်တင်ပြောဆိုကြ၏။- 2 တစ်ကျိပ်နှစ်ပါးသောတမန်တော်တို့  
 တပ ည့်တော်အပေါင်းကိုခေါ်ပြီးလျှင် `ငါ  
 တို့သည်ဘုရားသခင်၏နုတ်ကပတ်တရား  
 တော်ဟောပြောမှုကိုလျစ်လျူပြုပြီးလျှင် ငွေ  
 ရေးကြေးရေးကိုစီမံဆောင်ရွက်ရန်မသင့်။-  
 3 ညီအစ်ကိုတို့၊ သင်တို့အထဲမှသင်တို့နှစ်သက်  
 သူ လူ့ခုနစ်ယောက်ကိုရွေးချယ်ကြလော့။  
 ဤ တာဝန်ကိုထမ်းဆောင်စေရန်ထိုသူတို့အား

ငါတို့ခန့်ထားမည်။ သူတို့သည်သန်ရှင်းသော  
 ဝိညာဉ်တော်နှင့်လည်းကောင်း၊ ဉာဏ်ပညာနှင့်  
 လည်းကောင်းပြည့်ဝလျက်အသရေရှိသူ  
 များဖြစ်ရမည်။- 4 ငါတို့အဖို့မှာမူဆုတောင်းပ တ  
 ယနာပြုခြင်း နှင့် တရားတော်ကိုဟောပြောခြင်းအားဖြင့်  
 သာလျှင် အချိန်ကိုကုန်လွန်စေကြမည်'' ဟု ဆို၏။

5 ဤအကြံကိုတပ ည့်တော်အပေါင်းတို့နှစ်သက်  
 ကြ၏။ သူတို့သည်သတေဖန်ကိုရွေးချယ်ကြ  
 ၏။ သတေဖန်သည်ယုံကြည်ခြင်းအားကြီး၍  
 သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်နှင့်ပြည့်ဝသူဖြစ်  
 ၏။ ထို့နောက်ဖိလိ ပု ပု၊ ပြောခေါ် နိကနော်၊  
 တံမုန်၊ ပါမေနနှင့်နိကောလတို့ကိုလည်းရွေးချယ်  
 ကြ၏။ နိကောလကားယုဒအမျိုးသားမဟုတ်၊  
 ယုဒဘာသာသို့ကူးပြောင်းလာသူအ နှ  
 တံအုတ် မြို့သားဖြစ်၏။- 6 တပ  
 ည့်တော်တို့သည်ထိုသူတို့အားတမန်တော်  
 တို့၏ရှေ့မှောက်သို့ဝင်ရောက်စေကြ၏။ ထိုနောက်  
 တမန်တော်တို့သည်ဆုတောင်းပြီးလျှင် ထိုသူ  
 တို့၏ဦးခေါင်းပေါ်မှာမိမိတို့၏လက်ကို တင်ကြ၏။

7 သို့ဖြစ်၍ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တရား  
 တော်သည်ပျံ့နှံ့၍ တပ ည့်တော်အရေအတွက်  
 သည် ယေရုရှလင်မြို့တွင်များစွာတိုးပွားလျက်  
 နေ၏။ ယဇ်ပုရောဟိတ်အမြောက်အမြားပင်

သတင်းကောင်းကိုလက်ခံယုံကြည်လာကြ၏။

သတေဖန်ကိုဖမ်းဆီးခြင်း

8 သတေဖန်သည်ဘုရားသခင်၏ကောင်းချီး  
မ ် ဂလာကိုကြွယ်ဝစွာခံစားရသူ၊ တန်ခိုးတော်  
ကိုခံယူရရှိသူဖြစ်သဖြင့် အံ့ဩဖွယ်ရာ  
အမှုများနှင့်နိမိတ်လ က ခဏာများကိုပြုလေ၏။-

9 သို့ရာတွင်လူအချို့တို့သည်သူ့ကိုအတိုက်  
အခံပြုကြ၏။ ထိုသူတို့ကားကုရေနေနှင့်  
အာလေဇ နှ ခြူးယမြို့ရှိယုဒအမျိုးသားတို့  
ပါဝင်သည့်လွတ်လပ်သူများ<sup>1</sup> ၏တရားဇရပ်အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်၏။  
ထိုသူတို့နှင့် တကွကိလိကံပြည်နှင့်အာရှပြည်မှ  
ယုဒအမျိုး သားအချို့တို့သည်သတေဖန်နှင့်စတင်ငြင်းခုံ  
ကြ၏။- 10 သို့ရာတွင်သတေဖန်သည်ဝိညာဉ်တော်ချပေး  
သည့်အသိပညာနှင့်ပြောဆိုသဖြင့် ထိုသူ  
တို့သည်သူ့အားချေပနိုင်စွမ်းမရှိကြ။-

11 သို့ဖြစ်၍ ဤသူသည်မောရှေအားလည်းကောင်း၊  
ဘုရားသခင်အားလည်းကောင်းပြစ်မှားပြော  
ဆိုသည်ကိုငါတို့ကြားပါသည်'' ဟုလူတို့  
အားတံစိုးလက်ဆောင်ပေး၍အပြောခိုင်း ကြ၏။-

12 ဤနည်းအားဖြင့်သူတို့သည်လူများ၊ ဘာသာ  
ရေးခေါင်းဆောင်များနှင့်ကျမ်းတတ်ဆရာများ

1 6:9 \* လွတ်လပ်သူများ။ ဤသူတို့သည်ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ပြီးနောက်လွတ်လပ်လာသူများသို့မဟုတ်  
လွတ်လပ်မှုကိုငွေဖြင့်ဝယ်ယူသူများဖြစ်ကြသည်။



အားနှိုးဆွပေးကြ၏။ သူတို့သည်သူ့ကို  
ဖမ်းဆီး၍တရားလွှတ်တော်သို့ပို့ကြ၏။-

13 ထို့နောက်သူတို့သည်မှသာသက်သေများကို  
ခေါ်ဆောင်ခဲ့ကြ၏။ ထိုသက်သေများက` ဤသူ  
သည်ဗိမာန်တော်နှင့်ပညတ်တရားတော်တို့  
ကိုဆန့်ကျင်၍ အမြဲပြောဆိုလျက်နေပါ၏။-

14 နာဇရက်မြို့သားယေရှုသည်ဗိမာန်တော်ကို  
ဖျက်ဆီး၍ အကျွန်ုပ်တို့အားမောရှေပေးအပ်ခဲ့  
သည့်ထိုးတမ်းစဉ်လာများကိုပြောင်းလဲစေ  
လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း ထိုသူပြောဆိုသည်ကို  
အကျွန်ုပ်တို့ကြားကြပါ၏။" ဟုထွက်ဆို ကြ၏။-

15 တရားလွှတ်တော်တွင်ထိုင်လျက်နေကြသော  
သူအပေါင်းတို့သည် သတေဖန်ကိုအာရုံစိုက်  
၍ကြည့်သောအခါ သူ၏မျက်နှာသည်ကောင်း  
ကင်တမန်၏မျက်နှာနှင့်တူသည်ကိုတွေ့မြင် ရကြ၏။

# 7

## သတေဖန်၏ပြောကြားချက်

1 ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းက` ထိုသူတို့ပြော  
သောစကားမှန်ပါသလော" ဟုမေး၏။-

2 သတေဖန်က` ညီအစ်ကိုများနှင့်ဖခင်တို့၊  
နားထောင်ကြပါလော့။ ငါတို့အဖအာဗြဟံ  
သည်ခါရန်မြို့သို့သွား၍မနေထိုင်မီ မေသော

ပေါတာမိပြည်တွင်ရှိစဉ် ဘုန်းအသရေနှင့်  
ပြည့်စုံတော်မူသောဘုရားသခင်အား  
ဗျာဒိတ်ရူပါရုံတွင်ဖူးမြင်ရလေသည်။-☆

3 ကိုယ်တော်က`သင်၏ပြည်နှင့်ဆွေမျိုးသားချင်း  
တို့ထံမှထွက်ခွာ၍ ငါပြုလုပ်တုံ့သောပြည်သို့ သွားလော့'  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 4 ထိုအခါအာဗြဟံသည်ခါလဒဲပြည်မှ  
ထွက်ခွာ၍ ခါရန်မြို့သို့သွားရောက်နေထိုင်၏။  
သူ၏ဖခင်သေလွန်သောအခါသူ့အား ထို

မြို့မှယခုသင်တို့နေထိုင်ရာပြည်သို့ဘုရား  
သခင်ပြောင်းရွှေ့စေတော်မူ၏။-☆ 5 ထိုအခါကကိုယ်တော်သည်အာဗြဟံ  
အား ထိုပြည်တွင်ပစ္စည်းဥစ္စာတစ်စုံတစ်ရာ  
ကိုမျှပေးတော်မမူ။ မြေတစ်ပေပတ်လည်  
ကိုပင်ပေးတော်မမူ။ သို့ရာတွင်ထိုပြည်ကို  
သူ့အားလည်းကောင်း၊ သူ့နောက်တွင်သူ၏  
သားမြေးများအားလည်းကောင်း အပိုင်ပေး  
တော်မူမည်ဟူ၍ကတိပြုတော်မူ၏။

ထို သို့ကတိပြုစဉ်အခါ၌အာဗြဟံတွင်  
သားသမီးမရှိသေးချေ။-☆ 6 ဘုရားသခင်ကအာဗြဟံအား`သင်၏သား  
မြေးတို့သည် နိုင်ငံရပ်ခြားတွင်သူစိမ်းများ  
အဖြစ်ဖြင့်နေကြလိမ့်မည်။ အနှစ်လေးရာ  
ပတ်လုံးကျွန်ခံရ၍နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲခြင်း ခံရကြလိမ့်မည်။-

☆ 7:2 ကာ ၁၂:၂။ ☆ 7:4 ကာ ၁၁:၃၁၊ ၁၂:၄။ ☆ 7:5 ကာ ၁၂:၇၊  
၁၃:၁၅၊ ၁၅:၁၈၊ ၁၇:၈။

☆ 7 သူတို့အားကျွန်စေစားသောလူမျိုးအား ငါ  
 ဒဏ်စီရင်တော်မူမည်။ ထိုနောက်သင်၏သား  
 မြေးတို့သည်ထိုပြည်မှလွတ်မြောက်ကြပြီး  
 လျှင် ဤအရပ်တွင်ငါ့အားကိုးကွယ်ဝတ်ပြု  
 ကြလ တု တို့' ဟူ၍မိန့်တော်မူ၏။-☆

8 ထို့အပြင်ဘုရားသခင်သည်မိမိပြုတော်  
 မူခဲ့သောပဋိညာဉ်တော်၏အမှတ်လ ကု ခဏာ  
 တစ်ရပ်အနေဖြင့် အရေဖျားလှီးခြင်းမ ့ ဂလာ  
 ကိုအာဗြဟံအားအပ်ပေးတော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍  
 အာဗြဟံသည်သားကူဇာ က်ကိုရပြီးနောက်  
 ရှစ်ရက်မြောက်သောနေ့၌ သူ့အားအရေဖျား  
 လှီးမ ့ ဂလာကိုပေးလေ၏။ ထိုနည်းတူကူဇာ  
 က် သည်သားယာကုပ်ကိုလည်းကောင်း၊ ယာကုပ်  
 သည်သားတစ်ဆယ့်နှစ်ယောက်ကိုလည်းကောင်း၊  
 အရေဖျားလှီးမ ့ ဂလာကိုပေး၏။ ယာကုပ်  
 ၏သားများကားလူမျိုး၏အဖတစ်ဆယ့် နှစ်ပါးတည်း။☆

9 ``လူမျိုး၏အဖတို့သည်မိမိတို့ညီယောသပ်  
 အားမနာလိုသဖြင့် အီရုစံပြည်တွင်ကျွန်ခံ  
 စေရန်ရောင်းလိုက်ကြ၏။ သို့ရာတွင်ဘုရား  
 သခင်သည်သူနှင့်အတူရှိတော်မူသည် ဖြစ်၍၊-☆

10 သူ့အားဒုက္ခဆင်းရဲအပေါင်းမှကယ်နှုတ်တော်

---

☆ 7:6 ကာ ၁၅:၁၃-၁၄။ ☆ 7:7 ထွ၊ ၃:၁၂။ ☆ 7:8 ကာ ၁၇:၁၀-၁၄၊  
 ၂၁:၂-၄။ ၂၅:၂၆။ ၂၉:၃၁-၃၅:၁၈။ ☆ 7:9 ကာ ၃၇:၁၁၊ ၂၈၊ ၃၉:၂၊ ၂၁။

မူ၏။ ဘုရားသခင်သည်ယောသပ်အား အီဂျစ်  
 ပြည့်ရှင်ဖာရောဘုရင်၏ရှေ့တော်တွင်မျက်နှာ  
 ပွင့်လန်းစေတော်မူ၏။ သူ့အားလည်းဉာဏ်ပညာ  
 ကိုပေးတော်မူ၏။ ဖာရောဘုရင်သည်သူ့ကို  
 အီဂျစ်ပြည်ဘုရင်ခံအဖြစ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊  
 နန်းတော်ဝန်အဖြစ်ဖြင့်လည်းကောင်းခန့်ထား  
 တော်မူလေသည်။-☆ 11 အီဂျစ်ပြည်နှင့်ခါနန်ပြည်တို့တွင်  
 အစာငတ် မွတ်ခေါင်းပါးခြင်းဘေးဆိုက်ရောက်သဖြင့်  
 အတိဒုက္ခရောက်ကြကုန်၏။ ငါတို့၏ဘိုး  
 ဘေးတို့မှာအစာရေစာမရှိကြတော့ ချေ။-  
 ☆ 12 သို့ရာတွင်အီဂျစ်ပြည်တွင်စပါးများရှိ  
 ကြောင်းယာကုပ်ကြားသောအခါ မိမိ၏  
 သားများကိုထိုပြည်သို့ပထမအကြိမ် စေလွှတ်လိုက်၏။-  
 13 သူတို့ဒုတိယအကြိမ်လာရောက်ကြသော  
 အခါ၌ ယောသပ်သည်မိမိမှာမည်သူမည်ဝါ  
 ဖြစ်သည်ကိုအစ်ကိုဖြစ်သူတို့အားပြောပြ  
 လေသည်။ ဖာရောဘုရင်သည်ယောသပ်၏  
 အိမ်ထောင်စုအကြောင်းကိုသိရှိလာ၏။-☆  
 14 ယောသပ်သည်ဖခင်ယာကုပ်နှင့်တကွစုစု  
 ပေါင်း ခုနစ်ဆယ့်ငါးယောက်သောဆွေမျိုးသား  
 ချင်းတို့ကို အီဂျစ်ပြည်သို့ဖိတ်ခေါ်လေသည်။-☆

---

☆ 7:10 က၊ ၄၁:၃၉-၄၁။ ☆ 7:11 က၊ ၄၂:၁-၂။ ☆ 7:13 က၊ ၄၅:၁၊  
 ၁၆။ ☆ 7:14 က၊ ၄၅:၉-၁၀၊ ၁၇-၁၈၊ ၄၆:၂၇။

15 ထို့ကြောင့်ယာကုပ်သည်အီဂျစ်ပြည်သို့လိုက် လာခဲ့၏။  
 ထိုပြည်တွင်သူနှင့်သူ၏သားများ သေလွန်ကြ၏။-  
 ☆ 16 သူတို့၏အလောင်းများကိုရှေ့ခင်မြို့သို့ပို့  
 ဆောင်ပြီးလျှင် အာဗြဟံဝယ်ယူထားခဲ့သည့်  
 သင်္ချိုင်းတွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။ ထိုသင်္ချိုင်းကားဟာ  
 မော်၏သားများထံမှအာဗြဟံအဖိုးငွေ  
 ပေး၍ဝယ်ယူထားသောသင်္ချိုင်းဖြစ်သတည်း။" ☆

17 "ဘုရားသခင်သည်အာဗြဟံအားထား  
 တော်မူသော ကတိတော်ကိုအကောင်အထည်  
 ဖော်ရန်အချိန်နီးကပ်လာသောအခါ အီဂျစ်  
 ပြည်တွင်ဣသရေလအမျိုးသားတို့ဦးရေ  
 များစွာတိုးပွားခဲ့၏။-☆ 18 ထိုအခါအီဂျစ်ပြည်တွင်  
 ယောသပ်ကိုမသိ သောရှင်ဘုရင်တစ်ပါးပေါ်ထွန်းလာ၏။-  
 19 ထိုဘုရင်သည်ငါတို့ဘိုးဘေးတို့ကိုလှည့်  
 စား၍ သူတို့အားနှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲ၏။ သူတို့  
 ၏ကလေးသူငယ်များအားသေစေရန်အိမ်  
 ပြင်တွင်ပစ်ထားစေ၏။-☆ 20 ထိုအချိန်ကာလကားမောရှေဖွားမြင်ရာ  
 အချိန်ကာလပင်ဖြစ်၏။ မောရှေသည်လွန်စွာ  
 အဆင်းလှသောကလေးသူငယ်ဖြစ်၏။ သုံး  
 လတိုင်တိုင်ဖခင်၏အိမ်တွင်ပြုစုစောင့်ရှောက်  
 ခြင်းကိုခံခဲ့ရ၏။-☆ 21 သူသည်အိမ်ပြင်တွင်ပစ်ထားခြင်းခံရသော

☆ 7:15 က၊ ၄၆:၁-၇။ ၄၉:၃၃။ ☆ 7:16 က၊ ၂၃:၃-၁၆၊ ၃၃:၁၉၊  
 ၅၀:၇-၁၃။ ယောရှု၊ ၂၄:၃၂။ ☆ 7:17 ထွ၊ ၁:၇-၈။ ☆ 7:19 ထွ၊  
 ၁:၁၀-၁၁၊ ၂၂။ ☆ 7:20 ထွ၊ ၂:၂။

အခါ ဖာရောဘုရင်၏သမီးတော်ကသူ့အား  
 သားအဖြစ်မွေးစားလေသည်။- ✨ 22 မောရှေသည်အီဂျစ်အမျိုးသားတို့၏  
 ပညာအလုံးစုံကိုဆည်းပူး၍ နှလုံးရည်လက်  
 ရုံးရည်တို့ဖြင့်ပြည့်စုံသူဖြစ်လာ၏။''

23 ``သူသည်အသက်လေးဆယ်ရှိသောအခါ  
 မိမိ ၏သားချင်းများဖြစ်သည့်ကုသရေလအမျိုး  
 သားတို့ထံသို့သွားရောက်လည်ပတ်ရန်စိတ်ပိုင်း  
 ဖြတ်လေသည်။- ✨ 24 ယင်းသို့လည်ပတ်နေချိန်တွင်ကုသရေလ  
 အမျိုးသားတစ်ဦးအား အီဂျစ်အမျိုးသား  
 တစ်ယောက်ကရိုက်နှက်လျက်နေသည်ကိုမြင်  
 လျှင် မိမိအမျိုးသား၏ဘက်မှဝင်ရောက်  
 ကူညီကာ အီဂျစ်အမျိုးသားကိုသတ်၍  
 လက်စားချေလိုက်လေသည်။- 25 (မောရှေသည်ကုသရေလအမျိုးသားတို့  
 လွတ်မြောက်ရေးအတွက် မိမိအားဘုရား  
 သခင်စေလွှတ်တော်မူခဲ့ကြောင်းကို သူတို့  
 သိရှိနားလည်ကြလိမ့်မည်ဟုထင်မှတ်ခဲ့ ၏။  
 သို့ရာတွင်ထိုသူတို့သည်နားမလည် ကြ။)-  
 26 နောက်တစ်နေ့၌ကုသရေလအမျိုးသား  
 နှစ်ယောက်ခိုက်ရန်ဖြစ်လျက်နေကြသည်ကို  
 တွေ့လျှင် မောရှေက`သင်တို့သည်ညီအစ်ကိုချင်း  
 ဖြစ်ပါလျက်နှင့် အဘယ်ကြောင့်ခိုက်ရန်ဖြစ်  
 နေကြပါသနည်း' ဟုဆို၍ဖျန်ဖြေ၏။-

✨ 7:21 ထွ၊ ၂:၃-၁၀။ ✨ 7:23 ထွ၊ ၂:၁၁-၁၅။

27 သို့ရာတွင်မတရားသဖြင့်ပြုသူသည်  
 မောရှေအား ဘေးသို့တွန်းဖယ်လိုက်ပြီး  
 လျှင် ငါတို့အားတရားစီရင်အုပ်ချုပ်သူ  
 အဖြစ်ဖြင့်သင့်ကိုမည်သူခန့်ထားသနည်း။-

28 ယမန်နေ့ကအီဂျစ်အမျိုးသားတစ်ယောက်  
 ကိုသတ်ခဲ့သည်နည်းတူ ငါ့ကိုလည်းသတ်လို ပါသလော'  
 ဟုမေး၏။- 29 မောရှေသည်ထိုစကားကိုကြားသောအခါ  
 အီဂျစ်ပြည်မှထွက်ပြေး၍မိဒျန်ပြည်တွင်  
 နေထိုင်လေသည်။ သူသည်ထိုပြည်တွင်သား  
 နှစ်ယောက်ကိုရ၏။\*

30 “အနှစ်လေးဆယ်ကြာသောအခါ သိနာတောင်  
 အနီးတောက နှု တာရတွင်မီးလျှံတောက်လျက်နေ  
 သည့်ချုံထဲမှ ကောင်းကင်တမန်တစ်ပါးသည်  
 မောရှေအားကိုယ်ထင်ပြုလေသည်။-\*

31 ထိုအခြင်းအရာကိုမြင်လျှင်မောရှေသည်  
 လွန်စွာအံ့ဩသဖြင့် ကြည့်ရန်အနီးသို့  
 ချဉ်းကပ်လိုက်သောအခါ။- 32 `ငါသည်သင့်ဘိုးဘေးများ၏ဘုရား၊  
 အာဗြဟံ၊ ဣဇာ က်၊ ယာကုပ်တို့၏ဘုရားဖြစ်၏'  
 ဟုထာဝရ ဘုရား၏အသံတော်ကိုကြားရ၏။  
 မောရှေ သည်တုန်လှုပ်လျက်မကြည့်ဝံ့ဘဲနေ၏။-

33 ထာဝရဘုရားကမောရှေအား သင်ခြေနင်းရာ  
 အရပ်သည်သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သောမြေဖြစ်၏။

\* 7:29 ထွ၊ ၁၈:၃-၄။ \* 7:30 ထွ၊ ၃:၁-၁၀။

သင်၏ဖိနပ်ကိုချွတ်လော့။- 34 အီဂျစ်ပြည်ရှိငါ၏လူစုတော်နှိပ်စက်ညှဉ်းခြင်းခံရကြသည်ကိုငါမြင်ရပြီ။ သူတို့၏ ညည်းတွားမြည်တမ်းသံကိုလည်းငါကြား ရပြီ။ သို့ဖြစ်၍သူတို့အားကယ်တင်ရန်ငါ ဆင်းသက်ခဲ့ပြီ။ ယခုသွားလော့။ သင့်ကိုအီဂျစ် ပြည်သို့ငါစေလွှတ်မည်' ဟုမိန့်တော်မူ၏။"

35 "မောရှေကားကူသရေလအမျိုးသားတို့၏ ပစ်ပယ်ခြင်းကိုခံရသူတည်း။ သူတို့က'ငါတို့ ကိုတရားစီရင်အုပ်ချုပ်သူအဖြစ်ဖြင့် သင့် အားမည်သူခန့်ထားသနည်း' ဟုသူ့အားမေး ကြ၏။ သူသည်ကူသရေလအမျိုးသားတို့ ကိုအုပ်ချုပ်ရန်နှင့် မီးလျှံတောက်သောချုံတွင် ထင်ရှားသောကောင်းကင်တမန်၏အကူအညီ ဖြင့် ကူသရေလအမျိုးသားတို့လွတ်မြောက် ရေးဆောင်ရွက်ရန်ဘုရားသခင်စေလွှတ်သော သူဖြစ်သည်။-☆ 36 သူသည်အီဂျစ်ပြည်နှင့်ပင်လယ်နီတွင်လည်း ကောင်း၊ အနှစ်လေးဆယ်ပတ်လုံးတောက နှု တာရ တွင်လည်းကောင်း အံ့ဩဖွယ်ရာနိမိတ်လ ကဲ့ ခ ဏာများကိုပြုလျက် ကူသရေလအမျိုး သားတို့ကိုအီဂျစ်ပြည်မှထုတ်ဆောင်လာ သူဖြစ်၏။-☆ 37 'သင်တို့သားချင်းများအထဲတွင် ငါကဲ့သို့ သောပရောဖက်တစ်ပါးကိုဘုရားသခင်

☆ 7:35 ထွ၊ ၂:၁၄။ ☆ 7:36 ထွ၊ ၇:၅၊ ၁၄:၂၁။ တော၊ ၁၄:၃၂။



သည် သင်တို့အတွက်ပေါ်ထွန်းစေတော်မူ  
လိမ့်မည်' ဟုကူသရေလအမျိုးသားတို့အား  
ပြောကြားခဲ့သူမှာမောရှေပင်ဖြစ်၏။-☆

38 သူသည်တောက နှု တာရ၌စုဝေးလျက်ရှိသော  
ကူသရေလအမျိုးသားတို့နှင့်လည်းကောင်း၊  
ငါတို့ဘိုးဘေးများနှင့်လည်းကောင်း၊ သိနာ  
တောင်ပေါ်တွင်မိမိအားဗျာဒိတ်ပေးသည့်  
ကောင်းကင်တမန်နှင့်လည်းကောင်းအတူရှိ  
နေခဲ့သူဖြစ်၏။ ငါတို့အားဆင့်ဆိုရန်  
ဘုရားသခင်ထံတော်မှ အသက်ရှင်စေ  
သောဗျာဒိတ်တော်ကိုခံယူရရှိသူလည်း ဖြစ်၏။☆

39 ``သို့ရာတွင်ငါတို့ဘိုးဘေးများသည် သူ၏  
စကားကိုနားမထောင်ကြ။ သူ့အားပစ်ပယ်  
ကာအီဂျစ်ပြည်သို့ပြန်လိုကြ၏။- 40 သူတို့က ငါတို့၏ရှေ့ကကြွတော်မူမ  
ဘုရားများကို ငါတို့အတွက်ပြုလုပ်ပေးပါ။  
ငါတို့အားအီဂျစ်ပြည်မှထုတ်ဆောင်လာ  
သော ဤမောရှေဆိုသူကားအဘယ်သို့ဖြစ်  
နေသည်ကိုငါတို့မသိပါ' ဟုအာရု န်အား  
ပြောကြားကြ၏။-☆ 41 ထိုနောက်သူတို့သည်နွားသူငယ်ရုပ်တုကို  
သွန်းလုပ်၍ မိမိတို့လက်နှင့်လုပ်သောထိုရုပ်တု  
အားယဇ်ပူဇော်ကာပျော်ပွဲရွှင်ပွဲကိုကျင်းပ ကြကုန်၏။-

☆ 7:37 တော၊ ၁၈:၁၅၊ ၁၈။ ☆ 7:38 ထွ၊ ၁၉:၁-၂၀:၁၇။ တရား၊  
၅:၁-၃၃။ ☆ 7:40 ထွ၊ ၃၂:၁။

☆ 42 သို့ဖြစ်၍ ဘုရားသခင်သည် သူတို့ထံမှ  
 မျက်နှာလွှဲတော်မူ၍ ကြယ်နက္ခတ်များကို  
 ကိုးကွယ်ကြစေရန် သူတို့ကို စွန့်ပစ်ထား တော်မူ၏။  
 ပရောဖက်ကျမ်းများတွင် ဖော်ပြသည်မှာ  
 “အို ဣသရေလအမျိုးအနွယ်တို့၊ သင်တို့သည်  
 တောကန္တာရတွင်၊ အနှစ်လေးဆယ်ပတ်လုံး  
 ယဇ်ကောင်များကို ပူဇော်ဆက်သကြ၏။  
 သို့ဆက်သသည်မှာ ငါ့အား ဆက်သခြင်း မဟုတ်။” ☆

43 သင်တို့သယ်ဆောင်လာသည့် အရာများမှာ  
 မောလုပ်ဘုရားစင်နှင့်၊  
 သင်တို့၏ ဘုရားရှင်ဖန်၏ ကြယ်ဖြစ်သည်။  
 ထိုအရာတို့သည် သင်တို့ဝတ်ပြု ကိုးကွယ်ရန်  
 သွန်းလုပ်သည့် ရုပ်တုများ ဖြစ်ကြ၏။  
 ထို့ကြောင့် သင်တို့အား ဗာဗုလု န်မြို့ကို  
 ကျော်လွန်အောင် ပြည်နှင့် ဒဏ်ငါပေးမည်။”

44 “တောက နှု တာရတွင် ငါတို့ဘိုးဘေးများ၌  
 ဘုရားသခင် ကျိန်းဝပ်တော်မူရာ တဲတော်  
 ရှိ၏။ မောရှေအား ဘုရားသခင် ပြတော်မူ  
 သည့် ပုံစံနှင့် အညီ ထိုတဲတော်ကို တည် ဆောက်ခဲ့၏။-  
 ☆ 45 ငါတို့အဘများသည် မိမိတို့ဖခင်များ  
 ထံမှ ထိုတဲတော်ကို ဆက်ခံကာ ဘုရားသခင်  
 နှင်ထုတ်တော်မူသော လူမျိုးတို့၏ ပြည်ကို

☆ 7:41 ထွ၊ ၃၂:၂-၆။ ☆ 7:42 အာ၊ ၅:၂၅-၂၇။ ☆ 7:44 ထွ၊ ၂၅:၉၊ ၄၀။

ယောရှုနှင့်အတူချီတက်သိမ်းပိုက်ကြသော  
 အခါ ထိုတဲတော်ကိုသယ်ဆောင်သွားကြ၏။  
 ထိုတဲတော်ကားဒါဝိ ဒိမင်းလက်ထက်တိုင်  
 အောင်ရှိသတည်း။-✧ 46 ဒါဝိဒိမင်းသည်ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်  
 တွင်မျက်နှာပွင့်လန်းသူဖြစ်၏။ သို့ဖြစ်၍  
 ယာကုပ်၏ဘုရားကျိန်းဝပ်တော်မူရာ  
 ဗိမာန်တော်ကိုတည်ဆောက်ခွင့်ပြုရန်  
 ဘုရားသခင်အားပန်ကြားလေသည်။-✧

47 သို့သော်ဘုရားသခင်၏ဗိမာန်တော်ကို  
 တည်ဆောက်ခွင့်ရသူကား ရှောလမုန်မင်း  
 ကြီးဖြစ်သတည်း။''✧

48 ``သို့ရာတွင်အမြင့်မြတ်ဆုံးသောဘုရား သည်  
 လူတည်ဆောက်သောအိမ်များတွင်ကျိန်း ဝပ်တော်မမူ။  
 ဟုပရောဖက်ကပြော၏။-

49 `ကောင်းကင်ဘုံသည်ငါ၏ပလ္လင်ဖြစ်၏။  
 ကမ္ဘာမြေကြီးသည်ငါ၏ခြေတင်ခုံဖြစ်၏။  
 သင်သည်အဘယ်သို့သောဗိမာန်တော်ကို  
 ငါ့အတွက်တည်ဆောက်မည်နည်း။  
 ငါ့ကျိန်းဝပ်ရန်အရပ်ကားအဘယ်မှာနည်း။''✧

50 ငါ့ကိုယ်တိုင်ပင်ဤအရာခပ်သိမ်းကို  
 ဖန်ဆင်းသည်မဟုတ်လော'

---

✧ 7:45 ယောရှု၊ ၃:၁၄-၁၇။ ✧ 7:46 ၂ရာ၊ ၇:၁-၁၆။ ၅ရာ၊ ၁၇:၁-၁၄။  
 ✧ 7:47 ၃ရာ၊ ၆:၁-၃၈။ ၆ရာ၊ ၃:၁-၁၇။ ✧ 7:49 ဟောရှာ၊ ၆၆:၁-၂။

ဟုဟောကြားသည့်အတိုင်းပင်ဖြစ်သည်။''<sup>☆</sup>

51 သင်တို့သည်လွန်စွာခေါင်းမာကြသည်  
တကား။ သင်တို့စိတ်နှလုံးသည်ဘုရားသခင်  
၏ဗျာဒိတ်စကားကိုကြားနာရန်နားပင်း

ကြသည်တကား။ သင်တို့သည်မိမိတို့ဘိုး  
ဘေးများကဲ့သို့ပင် သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်  
ကိုအစဉ်အမြဲဆန့်ကျင်ဘက်ပြုကြသည် တကား။-

☆ 52 သင်တို့ဘိုးဘေးများမနှိပ်စက်မညှဉ်းဆဲ  
သည့်ပရောဖက်ဟူ၍ အဘယ်မှာရှိသနည်း။

သင်တို့သည်ဘုရားသခင်၏ဖြောင့်မတ်သော  
အစေခံကြွလာတော်မူမည့်အကြောင်းကို  
ကြိုတင်ဟောကြားကြသည့်ပရောဖက်များ  
ကိုသတ်ဖြတ်ခဲ့ကြ၏။ ယခုသင်တို့သည်  
ထိုအရှင်ကိုအပ်၍သတ်ဖြတ်ကြပြီ။-

53 ကောင်းကင်တမန်များမှတစ်ဆင့်ပေးအပ်  
တော်မူသည့်ပညတ်တော်ကိုရရှိသော်လည်း  
ထိုပညတ်တော်ကိုမလိုက်နာကြပါတကား။'  
ဟုသတေဖန်မြွက်ဆို၏။

သတေဖန်ကိုခဲနှင့်ပေါက်ကြခြင်း

54 ယုဒတရားလွှတ်တော်အဖွဲ့ဝင်တို့သည်  
ထိုစကားကိုကြားသောအခါ ဒေါသချောင်း  
ချောင်းထွက်၍အံသွားကြိတ်ခြင်းကိုပြုကြ၏။-

☆ 7:50 ဟောရှာ၊ ၆၆:၁-၂။ ☆ 7:51 ဟောရှာ၊ ၆၃:၁၀။

55 သို့သော်သတေဖန်သည်သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်  
 တော်နှင့်ပြည့်ဝလျက် ကောင်းကင်သို့ကြည့်လိုက်  
 သောအခါ ဘုရားသခင်၏ဘုန်းအသရေတော်  
 ကိုလည်းကောင်း၊ ဘုရားသခင်၏လက်ယာတော်  
 ဘက်တွင်လူသားရပ်လျက်နေတော်မူသည်  
 ကိုလည်းကောင်းမြင်လေ၏။- 56 ထိုအခါသတေဖန်က`ငါသည်ကောင်းကင်  
 ပွင့်လှစ်သည်ကိုလည်းကောင်း၊ လူသားသည်  
 ဘုရားသခင်၏လက်ယာဘက်တွင်ရပ်လျက်  
 နေတော်မူသည်ကိုလည်းကောင်းငါမြင်၏။' ဟုဆို၏။

57 ထိုသူတို့သည်ကျယ်စွာဟစ်အော်လျက်  
 မိမိ တို့၏နားများကိုလက်ဖြင့်ပိတ်ဆို့ပြီးလျှင်  
 သူ့ဆီသို့တရိုန်ထိုးပြေးကာ၊- 58 သူ့ကိုမြို့ပြင်သို့ဆွဲထုတ်ပြီးနောက်ကျောက်  
 နှင့်ပေါက်ကြ၏။ အသိသက်သေများသည်မိမိ  
 တို့ဝတ်လုံများကိုရှောလုနာမည်ရှိသူ လူငယ်  
 လူရွယ်တစ်ယောက်အားအပ်ထားကြ၏။-

59 ဤသို့သူ့ကိုကျောက်ခဲနှင့်ပေါက်နေကြစဉ်  
 သတေဖန်သည်`အို သခင်ယေရှု၊ အကျွန်ုပ်၏  
 ဝိညာဉ်ကိုသိမ်းပိုက်တော်မူပါ။' ဟုဆိုတောင်း  
 ၏။- 60 သူသည်ဒူးထောက်၍`သခင်ဘုရား၊  
 ဤသူတို့ ပြုသောအပြစ်ကိုလွှတ်တော်မူပါ။' ဟုအသံ  
 ကျယ်စွာကြွေးကြော်ပြီးနောက်အသက်ချုပ် လေ၏။

# 8

ထိုလူသတ်မှုတွင်ရှောလုသည် အလိုတူ

အလိုပါဖြစ်သတည်း။

အသင်းတော်ဝင်တို့ကိုရှောလု နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲခြင်း

1 ထိုနေ့မှစ၍ယေရှုရှလင်မြို့ရှိအသင်းတော်  
ဝင်အပေါင်းတို့သည် နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲခြင်းကို  
ပြင်းထန်စွာခံရကြ၏။ သို့ဖြစ်၍သူတို့သည်  
ယုဒပြည်နှင့် ရှမာရိပြည်များသို့ကွဲလွင့် သွားကြကုန်၏။  
တမန်တော်များသာလျှင် ကျန်ရစ်ခဲ့ကြ၏။-

2 ဘုရားတရားကြည်ညိုသူလူအချို့တို့ သည်  
သတေဖန်ကိုသင်္ဂြိုဟ်၍သည်းစွာငိုကြွေး  
မြည်တမ်းကြ၏။

3 သို့ရာတွင်ရှောလုသည်အသင်းတော်ကို  
ပျောက်ပျက်စေရန်ကြိုးစားလျက်နေ၏။ သူ  
သည်တစ်အိမ်ပြီးတစ်အိမ်ဝင်၍ ယုံကြည်သူ  
အမျိုးသားအမျိုးသမီးတို့ကိုဆွဲထုတ်ကာ  
အကျဉ်းထောင်တွင်ချုပ်နှောင်ထားလေသည်။\*

ရှမာရိပြည်တွင်သတင်းကောင်းကိုဟောပြောခြင်း

4 ကွဲလွင့်သွားသည့်ယုံကြည်သူတို့သည် အရပ်  
ရပ်သို့သွား၍တရားတော်ကိုဟောပြောကြ၏။-

5 ဖိလိ ပု ပုသည်ရှမာရိပြည်၏မြို့တော်သို့သွား၍  
မေရှိယ၏အကြောင်းကိုဟောပြော၏။-

6 လူပရိသတ်တို့သည်ဖိလိ ပု ပုပြုသည့်နိမိတ်  
လ ကု ခဏာများကိုမြင်သဖြင့် သူ၏တရား

\* 8:3 တ၊ ၂၂:၄-၅၊ ၂၆:၉-၁၁။

စကားကိုအာရုံစိုက်၍နာယူကြ၏။- 7 နတ်မိစ္ဆာပူးဝင်နေသူအမြောက်အမြောက်  
 နတ်မိစ္ဆာများသည် အသံကျယ်စွာဟစ်အော်  
 လျက်ထွက်ခွာသွားကြ၏။ လေဖြတ်သူ၊ ခြေ  
 လက်မစွမ်းမသန်သူများသည်လည်းရောဂါ  
 ပျောက်သွားကြ၏။- 8 သို့ဖြစ်၍ထိုမြို့သူမြို့သားတို့သည်လွန်စွာ  
 ဝမ်းမြောက်ကြ၏။

9 ထိုမြို့၌ရှိမုန်ဆိုသူလူတစ်ယောက်ရှိ၏။  
 သူ သည်မိမိကိုယ်ကိုခေါင်းဆောင်ကြီးဟုဆိုကာ  
 ရှုမာရီအမျိုးသားတို့အားမှော်အတတ်ကို  
 ပြ၍လွန်စွာအံ့ဩစေ၏။- 10 သို့ဖြစ်၍အတန်းအစားအမျိုးမျိုးမှလူ  
 အပေါင်းတို့သည် ဤသူကားမဟာတန်ခိုး

တော်ဟုခေါ်သော ဘုရား၏တန်ခိုးတော်တည်း။  
 ဟုဆို၍ရှိမုန်၏စကားကိုအာရုံစိုက်၍ နားထောင်ကြ၏။-

11 သူတို့သည်ရှိမုန်၏မှော်အတတ်ကိုအံ့ဩ  
 လျက်နေခဲ့ကြသည်မှာကြာပြီဖြစ်သော ကြောင့်  
 ဤသို့အာရုံစိုက်၍နားထောင်ကြ ခြင်းဖြစ်၏။-

12 သို့သော်ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်အကြောင်း၊  
 သခင်ယေရှုခရစ်၏အကြောင်းသတင်းကောင်း ကို ဖိလိ  
 ပုပုဟောပြောသောအခါထိုသူတို့ ယုံကြည်လာကြသဖြင့်  
 အမျိုးသားများ ရောအမျိုးသမီးများပါ  
 တံ တိဇံမ ့ ဂလာ ကိုခံကြလေသည်။-

13 ရှိမုန်ကိုယ်တိုင်ပင်လျှင်ယုံကြည်သဖြင့်မ တံ  
 တိဇံ မ ့ ဂလာကိုခံပြီးနောက် ဖိလိ ပု ပုထံတွင်မှီဝဲ

ဆည်းကပ်လေသည်။ သူသည်အံ့ဩဖွယ်ရာ နိမိတ်လက္ခဏာများကိုတွေ့မြင်ရသော အခါ အံ့ဩမိန်းမောလေ၏။

14 ယေရုရှလင်မြို့ရှိတမန်တော်တို့သည်ရှုမာရိ ပြည်သားတို့ ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တရား တော်ကိုခံယူကြကြောင်းကြားလျှင် ပေတရု နှင့်ယောဟန်တို့ကိုသူတို့ထံသို့စေလွှတ်ကြ၏။-

15 တမန်တော်နှစ်ပါးတို့သည်ရောက်လာ၍ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်ကိုထိုသူတို့ခံယူကြစေ ရန်ဆုတောင်းကြ၏။- 16 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ထိုအချိန်အထိ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် ထိုသူတို့ အထဲမှ မည်သူတစ်စုံတစ်ယောက်၏အပေါ် သို့သက်ရောက်တော်မမူသေးသောကြောင့် ဖြစ်၏။ ထိုအချိန်အထိထိုမြို့သူမြို့သား တို့သည် သခင်ယေရှု၏နာမတော်ကိုအမှီ ပြု၍မ ဘု တံငံခံယူထားရုံမျှသာရှိ၏။-

17 ပေတရုနှင့်ယောဟန်တို့သည်ထိုသူတို့၏ အပေါ်သို့လက်တင်ကြသောအခါ သူတို့ သည်သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကိုခံယူ ရရှိကြလေသည်။

18-19 ဤသို့တမန်တော်တို့၏လက်တင်ခြင်းကို ခံရသောအားဖြင့် ထိုသူတို့သည်သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ကိုခံယူရရှိကြောင်းကိုရှိမုန် မြင်လျှင်“ အကျွန်ုပ်လက်တင်သောသူသည်



သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကိုခံယူရရှိစေ  
နိုင်သောတန်ခိုးကိုအကျွန်ုပ်အားလည်းပေးပါ။  
ဟုဆိုကာတမန်တော်တို့အားငွေကို ပေး၏။

20 ပေတရုက`သင်သည်ဘုရားသခင်၏ဆု  
ကျေးဇူးတော်ကိုငွေနှင့်ဝယ်ယူမည်အကြံ ရှိသဖြင့်  
သင်၏ငွေသည်သင်နှင့်အတူပျက် စီးပါစေသတည်း။-

21 ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်တွင်သင်၏စိတ်ထား  
မမှန်ကန်သဖြင့် ငါတို့၏အလုပ်တွင်သင် မပါဝင်နိုင်။-

22 ဤသို့ဆိုညစ်မှုအတွက်နှောင်တရလော့။  
ဤသို့စိတ်အကြံအစည်ပြုမိသည့်အတွက်  
အပြစ်ဖြေလွှတ်တော်မူရန် သခင်ဘုရား  
ထံဆုတောင်းလော့။- 23 သင်သည်မနာလိုစိတ်မွန်လျက်အပြစ်ဒုစရိုက်  
၏အနှောင်အဖွဲ့၌ရှိနေသည်ကိုငါမြင်၏။" ဟု ဆို၏။

24 ရှိမှန်က`အရှင်တို့မြွက်ဆိုသည့်အမှုအရာ  
တစ်စုံတစ်ခုကိုမျှမခံရစေရန် သခင်ဘုရား  
ထံအကျွန်ုပ်၏အတွက်ဆုတောင်းပေးတော်မူ ကြပါ။  
ဟုတောင်းပန်လေသည်။

25 ပေတရုနှင့်ယောဟန်တို့သည်သခင်ယေရှု  
အကြောင်းဆိုင်ရာ ကိုယ်တွေ့မျက်မြင်အဖြစ်  
အပျက်များကိုသက်သေခံလျက် သခင်ဘုရား  
၏တရားတော်ကိုဟောပြောပြီးနောက် ယေရှု  
ရှုလင်မြို့သို့ပြန်သွားကြ၏။ အပြန်လမ်း  
ခရီးတွင်များစွာသောရှုမာရိရွာတို့၌ သတင်းကောင်းကို

ဟောပြောကြေညာကြ၏။

ဖိလိပ္ပုနှင့်အဲသရောပိအရာရှိ

26 ထာဝရဘုရား၏ကောင်းကင်တမန်သည်  
 ဖိလိပ္ပု ပုအား ``သင်သည်ထ၍ယေရှုရှလင်  
 မြို့မှဂါဇမြို့သို့သွားရာလမ်းအတိုင်း  
 တောင်အရပ်သို့သွားလော့'' ဟုဆို၏။ (ထို  
 လမ်းကားသဲကန့် တာရလမ်းဖြစ်သတည်း။)-  
 27-28 သို့ဖြစ်၍ဖိလိပ္ပု ပုသည်ထ၍သွားလေသည်။  
 ထိုစဉ်အခါ၌အဲသယောပိပြည်မှမိန်းမ  
 စိုးအရာရှိတစ်ယောက်သည် ယေရှုရှလင်မြို့  
 သို့သွားရောက်၍ဘုရားသခင်အားကိုးကွယ်  
 ဝတ်ပြုပြီးနောက် မိမိအိမ်သို့ပြန်လည်ထွက်ခွာ  
 လာ၏။ သူသည်အဲသယောပိဘုရင်မကန့် ဒက်  
 ၏ဘဏ္ဍာရေးမှူးချုပ်ဖြစ်၏။ သူသည်ရထားစီး  
 လျက်ပရောဖက်ဟေရှာယကျမ်းကိုဖတ်နေ  
 ၏။-  
 29 ဝိညာဉ်တော်သည်ဖိလိပ္ပု ပုအား ``ထိုရထား  
 အနီးသို့သွားလော့'' ဟုအမိန့်တော်ရှိ၏။-  
 30 သို့ဖြစ်၍ဖိလိပ္ပု ပုသည်ပြေး၍သွားရာပရော  
 ဖက်ဟေရှာယကျမ်းကို ထိုသူဖတ်လျက်နေသည်  
 ကိုကြားသဖြင့် ``သင်ဖတ်နေသည့်ကျမ်းချက်  
 ၏အနက်အဋ္ဌ ဌိပ္ပု ပါ ယ်ကိုနားလည်ပါသလော့''  
 ဟုမေး၏။

31 ထိုသူက "အနက်ဖွင့်ပြမည့်သူမရှိဘဲ အဘယ်  
 သို့လျှင်နားလည်နိုင်ပါမည်နည်း" ဟုဆိုပြီး  
 နောက်ဖိလိ ပု ပုအားရထားပေါ်သို့တက်၍ မိမိ  
 နှင့်အတူထိုင်ရန်ဖိတ်ခေါ်၏။- 32 ထိုသူဖတ်လျက်နေသည့်ကျမ်းချက်ကာ  
 "သတ်ရန်ဆွဲယူသွားသောသိုးကဲ့သို့ သူ့ကိုလည်းဆောင်ယူသွားကြ၏။

အမွေးညှပ်သူတို့၏ရှေ့တွင်သိုးသားငယ်သည်  
 နှုတ်ကိုပိတ်ထားသကဲ့သို့သူသည် မိမိနှုတ်ကိုမဖွင့်ဘဲနေ၏။

33 သူသည်ရှုတ်ချခြင်းကိုခံရ၏။

တရားမျှတမှုရှိစေရန်သူ၏အတွက်  
 ဆောင်ရွက်ပေးမည့်သူမရှိ။  
 ဤလောကမှသူ၏အသက်ကိုရုပ်သိမ်းသွား သဖြင့်  
 အဘယ်သို့လျှင်၊ သူ၏သားမြေးများကို  
 ညွှန်ပြနိုင်မည်နည်း"

ဟူ၍ဖြစ်၏။\*

34 ထိုအရာရှိက "ပရောဖက်သည်မည်သူ၏  
 အကြောင်းကိုပြောဆိုလျက်နေပါသနည်း။  
 မိမိ၏အကြောင်းလော၊ အခြားသူတစ်ယောက်  
 ၏အကြောင်းလော၊ အကျွန်ုပ်အားပြောပြပါ"

ဟုဖိလိ ပု ပုအားဆို၏။- 35 ဖိလိ  
 ပု ပုသည်ထိုကျမ်းပိုဒ်နှင့်ပင်အစပြု၍  
 သခင်ယေရှုအကြောင်းသတင်းကောင်းကို  
 ဟောပြောလေ၏။- 36 သူတို့နှစ်ယောက်သည်ဆက်လက်၍ခရီးပြု

\* 8:33 ဟောရှာ၊ ၅၃:၇-၈။

ကြစဉ်ရေရှိသည့်အရပ်သို့ရောက်ကြ၏။ ထို  
 အခါအရာရှိက `ဤအရပ်တွင်ရေရှိပါ၏။ ဗ  
 တ တံဇံမ ့ ဂလာကိုအကျွန်ုပ်မခံယူစေရန်  
 ဆီးတားသည့်အကြောင်းရှိပါသလော' ဟု ဆို၏။

37 (ဖိလိ ပု ပုက `သင်သည်သခင်ယေရှုအားစိတ်  
 နှလုံးအကြောင်းမဲ့ယုံကြည်ပါလျှင်ဗ တု တံဇံ မ ့  
 ဂလာခံနိုင်ပါသည်' ဟုပြန်ပြော၏။ အရာရှိ  
 ကလည်း `သခင်ယေရှုခရစ်သည်ဘုရားသခင်  
 ၏သားတော်ဖြစ်ကြောင်းအကျွန်ုပ်ယုံကြည်ပါ သည်'  
 ဟုဆို၏။)- 38 အရာရှိသည်ရထားကိုရပ်စေပြီးနောက်  
 သူတို့ နှစ်ယောက်သည်ရေထဲသို့ဆင်းသွားကြပြီးလျှင်  
 ဖိလိ ပု ပုသည်အရာရှိအားဗ တု တံဇံမ ့ ဂလာကို  
 ပေး၏။- 39 သူတို့ရေမှတက်လာကြသောအခါ ထာဝရ  
 ဘုရား၏ဝိညာဉ်တော်သည်ဖိလိ ပု ပုအားတစ်ပါး  
 အရပ်သို့ဆောင်ယူသွားတော်မူသဖြင့် အရာရှိ  
 သည်ဖိလိ ပု ပုကိုနောက်တစ်ဖန်မတွေ့ရတော့ပေ။  
 သူသည်ဝမ်းမြောက်စွာဆက်လက်ခရီးပြုလေ သည်။-  
 40 ဖိလိ ပု ပုသည်အာဇု တ်မြို့သို့မိမိရောက်ရှိနေ  
 သည်ကိုသိရ၏။ ထိုနောက်သူသည်ကံသရီ  
 မြို့သို့သွား၏။ လမ်းခရီးတွင်တစ်မြို့ပြီး  
 တစ်မြို့သို့ဝင်၍သတင်းကောင်းကိုဟော  
 ပြောကြေညာလေသည်။

# 9

ရှောလု၏ပြောင်းလဲခြင်း  
( တ၊ ၂၂:၆-၁၆၊ ၂၆:၁၂-၁၈)

1 ဤအတောအတွင်း၌ရှောလုသည် သခင်  
ဘုရား၏တပည့်တော်တို့အားသတ်ဖြတ်ရန်  
ခြိမ်းခြောက်လျက်နေ၏။ သူသည်ယဇ်ပုရော  
ဟိတ်မင်းထံသို့သွားပြီးလျှင်၊- 2 သခင်ဘုရား၏လမ်းစဉ်တော်ကိုလိုက်

သောသူ အမျိုးသားအမျိုးသမီးတို့ကိုတွေ့  
ရှိပါက ထိုသူတို့ကိုဖမ်းဆီး၍ယေရုရှလင်  
မြို့သို့ခေါ်ဆောင်လာနိုင်ရန် မိမိအားအာဏာ  
အပ်နှင်းကြောင်းဒဿက်မြို့ရှိဇရပ်များ  
သို့အမှာစာများရေးပေးပါရန်ပန်ကြား လျှောက်ထား၏။

3 သူသည်ခရီးပြု၍ဒဿက်မြို့အနီး  
သို့ရောက်လာသောအခါ၌ မိုးကောင်းကင်မှ  
အလင်းရောင်ခြည်တစ်ခုသည်သူ၏ပတ်  
လည်တွင်ရုတ်တရက်ထွန်းတောက်လာ၏။-

4 သူသည်မြေပေါ်သို့လဲကျသွားပြီးနောက်  
“ရှောလု၊ ရှောလု၊ သင်သည်အဘယ်ကြောင့်ငါ့  
ကိုနှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲသနည်း” ဟုမေးမြန်းသံ ကိုကြားရ၏။

5 ရှောလုက “အရှင်၊ အရှင်သည်မည်သူဖြစ်  
ပါသနည်း” ဟုမေးလျှောက်၏။ ထိုအသံ က  
“ငါကားသင်နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲနေသူ ယေရှုပင်တည်း။-

6 သို့သော်သင်သည်ထ၍မြို့ထဲသို့ဝင်လော့။

သင်ပြုရမည့်အမှုကိုထိုအရပ်တွင်သိရှိ ရလိမ့်မည်''  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

7 ရှောလုနှင့်အတူခရီးပြုလျက်နေကြသူ  
တို့သည် ထိုအသံကိုကြားရသော်လည်း  
လူ တစ်စုံတစ်ယောက်ကိုမျှမတွေ့မမြင်ရ  
သဖြင့်ကြက်သေသေလျက်ရပ်နေကြ၏။-

8 ရှောလုသည်မြေပေါ်မှထ၍မျက်စိကိုဖွင့်  
လိုက်သောအခါ အဘယ်အရာကိုမျှမမြင်  
ရတော့ချေ။ သို့ဖြစ်၍ထိုသူတို့သည်သူ  
လက်ကိုဆွဲ၍ဒမာသက်မြို့ထဲသို့ခေါ်ဆောင်သွားကြ၏။-

9 သူသည်သုံးရက်တိုင်တိုင်မျက်စိအလင်း  
ကွယ်လျက်နေ၏။ ထိုသုံးရက်အတွင်းမစား  
မသောက်ဘဲနေ၏။

10 ဒမာသက်မြို့တွင်အာနန်နာမည်ရှိသူ  
တပ ည့်တော်တစ်ယောက်ရှိ၏။ ဗျာဒိတ်ရူပါ  
ရုံထဲတွင်သခင်ဘုရားကအာနန်အား ``အာနန်''  
ဟုခေါ်တော်မူလျှင်၊

အာနန်က ``ရှိပါသည်သခင်ဘုရား'' ဟု လျှောက်၏။

11 သခင်ဘုရားကလည်း ``သင်သည်ထ၍လမ်း  
ဖြောင့်အမည်တွင်သောလမ်းသို့သွားလော့။ တာရှ  
မြို့သားရှောလုဆိုသူကို ယုဒ၏အိမ်တွင်စုံ  
စမ်းမေးမြန်းလော့။ သူသည်ဆုတောင်းလျက်  
နေ၏။- 12 သူသည်မျက်စိအလင်းပြန်လည်ရရှိနိုင်

ရန် အာနန်ဆိုသူလာ၍မိမိအပေါ်မှာ  
လက်တင်သည်ကိုဗျာဒိတ်ရူပါရုံတွင်မြင် ရလေပြီ။  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

13 အာနန်က ``သခင်ဘုရား၊ ဤသူသည်ယေရု  
ရှလင်မြို့ရှိကိုယ်တော်၏လူစုတော်အားမည်  
မျှဒုက္ခပေးခဲ့သည်ကို လူအမြောက်မြားထံ  
မှအကျွန်ုပ်ကြားသိရပါ၏။- 14 ထို့ပြင်ကိုယ်တော်အားပ  
တုထနာပြုသူမှန်သမျှ ကိုလည်း ဖမ်းဆီးရန်ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးတို့  
ထံမှအခွင့်အာဏာရရှိထားသူဖြစ်ပါ၏။'' ဟုလျှောက်၏။

15 သို့ရာတွင်သခင်ဘုရားက ``သွားလော့။  
ဤ သူကားလူမျိုးခြားများ၊ ရှင်ဘုရင်များနှင့်  
ကူသရေလအမျိုးသားတို့အား ငါ၏အကြောင်း  
ကိုဟောပြောကြေညာရန်ငါရွေးချယ်ထား သူဖြစ်၏။-

16 ငါ၏နာမတော်အတွက်ကြောင့်သူခံရမည့်  
ဒုက္ခဆင်းရဲအကြောင်းကို သူ့အားငါကိုယ်  
တိုင်ဖော်ပြမည်။'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

17 ထို့ကြောင့်အာနန်သည်ရှောလုရှိသည့်အိမ်  
သို့သွား၍ ရှောလု၏အပေါ်မှာလက်ကိုတင်  
ပြီးလျှင် ``ငါ့ညီ၊ သင်သည်မျက်စိအလင်းကို  
ပြန်လည်ရရှိစေရန်လည်းကောင်း၊ သန့်ရှင်း  
သောဝိညာဉ်တော်ဖြင့်ပြည့်ဝလာစေရန်လည်း  
ကောင်း၊ လမ်းခရီးတွင်သင့်အားထင်ရှားတော်  
မူသောသခင်ယေရှုသည် ငါ့အားသင့်ထံသို့

စေလွှတ်တော်မူလိုက်၏။<sup>18</sup> ဟုဆို၏။-  
 ထိုအခါချက်ချင်းပင်ရှောလုသည်မျက်စိမှ  
 အကြေးများကွာကျသကဲ့သို့ဖြစ်ပြီးလျှင်  
 မျက်စိအလင်းကိုပြန်လည်ရရှိ၏။ သူသည်  
 ထ၍ ဗ တု တိဇိမ ့ ဂလာကိုခံလေသည်။-  
<sup>19</sup> ထိုနောက်အစားအစာသုံးဆောင်ပြီးသော  
 အခါခွန်အားပြည့်လာ၏။

ဒမာသက်မြို့တွင် ရှောလုဟောပြောခြင်း

ရှောလုသည်ဒမာသက်မြို့တွင် တပ  
 ည့်တော် တို့နှင့်အတူရက်အနည်းငယ်နေ၏။-  
<sup>20</sup> တရားဇရပ်များသို့ချက်ချင်းသွားရောက်  
 ၍ သခင်ယေရှုသည်ဘုရားသခင်၏သား  
 တော်ဖြစ်ကြောင်းဟောပြောလေ၏။  
<sup>21</sup> သူ၏စကားကိုကြားသူအပေါင်းတို့သည်  
 လွန်စွာအံ့သြကြလျက် “ဤသူသည်ထို  
 သခင်ကိုပ တု ထနာပြုသူဟူသမျှကိုယေရှု  
 ရှုလင်မြို့တွင်သတ်ဖြတ်ခဲ့သူမဟုတ်ပါလော။  
 ထိုသူတို့ကိုဖမ်းဆီး၍ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီး  
 များထံခေါ်ဆောင်သွားရန်လာရောက်သူ မဟုတ်ပါလော”  
 ဟုဆိုကြ၏။  
<sup>22</sup> သို့သော်ရှောလုကသခင်ယေရှုသည်မေရှိယ  
 ဖြစ်တော်မူကြောင်းကို ပိုင်ပိုင်နိုင်နိုင်သက်သေပြ



၍ဟောပြောရာ ဒမာသက်မြို့ရှိယုဒအမျိုး  
သားတို့ပြန်လည်၍မချေပနိုင်ကြပေ။

23 ထိုနောက်ရက်ပေါင်းများစွာကြာသောအခါ  
ယုဒအမျိုးသားတို့သည်ရှောလုကိုသတ်  
ရန်လျှို့ဝှက်ကြံစည်ကြ၏။- 24 သို့ရာတွင်သူတို့၏အကြံအစည်ကိုရှောလု  
သိသွား၏။ သူတို့သည်ရှောလုကိုသတ်ရန် နေ့  
ရောည ဦးပါမြို့တံခါးများတွင်စောင့်နေ ကြ၏။-

25 သို့ရာတွင်ရှောလု၏တပ ည့်တို့သည်ည ည့်အခါ  
သူ့ကိုတောင်းတွင်ထည့်၍မြို့ရိုးမှအောက်သို့  
လျှောချကြ၏။\*

ယေရုရှလင်မြို့သို့ရှောလု ပြန်လည်ရောက်ရှိခြင်း

26 သူသည်ယေရုရှလင်မြို့သို့ရောက်သောအခါ  
တပ ည့်တော်တို့နှင့်ပေါင်းဖော်ရန်ကြိုးစား၏။  
သို့သော်လည်းသူသည်တပ ည့်တော်တစ်ဦး  
ဖြစ်လာကြောင်းကို တပ ည့်တော်အပေါင်းတို့  
သည်မယုံသဖြင့်သူ့ကိုကြောက်ကြ၏။-

27 ထိုအခါဗာနုဗသည်ရှောလုကိုတမန်တော်  
တို့ထံသို့ခေါ်ခဲ့ပြီးလျှင် လမ်းခရီးတွင်သခင်  
ဘုရားအားရှောလုဖူးမြင်ခဲ့ရပုံကိုလည်း  
ကောင်း၊ သခင်ဘုရားကရှောလုအားမည်သို့  
အမိန့်ရှိခဲ့ပုံကိုလည်းကောင်း ဒမာသက်မြို့  
တွင်သခင်ယေရှု၏နာမတော်ကိုအမှီပြု၍

\* 9:25 ၂ကော၊ ၁၁:၃၂-၃၃။

ရှောလုရဲရင့်စွာဟောပြောခဲ့ပုံကိုလည်း  
ကောင်းပြောပြလေသည်။- 28 ရှောလုသည်လည်းတမန်တော်တို့နှင့်အတူ

ယေရုရှလင်မြို့တွင်သွားလာလှုပ်ရှားလျက်  
သခင်ဘုရား၏နာမတော်ကိုအမှီပြု၍  
ရဲရင့်စွာဟောပြောလေသည်။- 29 သူသည်ဂရိဘာသာစကားကိုသုံးစွဲသူ  
ယုဒအမျိုးသားများနှင့်အချေအတင်

ဆွေးနွေး၏။ သို့ရာတွင်ထိုသူတို့သည်သူ  
ကိုသတ်ရန်ကြံစည်အားထုတ်ကြ၏။-

30 ထိုအကြောင်းကိုညီအစ်ကိုတို့ကြားသိသော  
အခါ သူ့ကိုကဲသရိမြို့သို့ပို့ဆောင်ပြီးလျှင်  
ထိုမှတစ်ဖန်တာရှုမြို့သို့ထွက်ခွာသွားစေ ကြ၏။

31 ထို့ကြောင့်ထိုကာလ၌ယုဒပြည်၊ ဂါလိလဲ  
ပြည်နှင့်ရှမာရိပြည်အရပ်ရပ်တို့တွင်အသင်း  
တော်သည်အေးချမ်းစွာနေလေသည်။ အသင်း  
တော်သည်သခင်ဘုရားအားကြောက်ရွံ့ရိုသေ  
သောစိတ်ဖြင့် သက်ရှင်လှုပ်ရှားလျက်သန်ရှင်း  
သောဝိညာဉ်တော်၏ကူညီအားပေးမှုဖြင့်  
တည်တံ့ခိုင်မြဲကာအသင်းသားအရေ  
အတွက်တိုးတက်များပြားလာလေသည်။

လုဒဒမြို့နှင့်ယုပုပမြို့သို့ ပေတရုရောက်ရှိခြင်း  
32 ပေတရုသည်အရပ်ရပ်သို့လှည့်လည်သွား  
လာ၏။ အခါတစ်ပါး၌လုဒဒမြို့ရှိဘုရား  
သခင်၏လူစုတော်ထံသို့ရောက်ရှိလာ၏။-

33 ထိုမြို့တွင်လေဖြတ်သဖြင့်ရှစ်နှစ်ပတ်လုံး အိပ်ရာပေါ်မှာတိုးလုံးလဲနေသူအဲဒါနာမည်ရှိသောလူတစ်ယောက်ကိုတွေ့

34 သူ့အားပေတရုက ``အဲဒါနော၊ ယေရှုခရစ်သည် သင့်ကိုကျန်းမာစေတော်မူပြီ။ ထ၍အိပ်ရာ ကိုပြင်လော့'' ဟုဆို၏။ အဲဒါနာမည်ချက်ချင်း ပင်ထ၏။-

35 လုဒဒမြို့နှင့်ရှာရန်လွင်ပြင်တွင်နေထိုင်သူလူ အပေါင်းတို့သည်သူ့ကိုတွေ့မြင်၍ သခင် ဘုရားထံတော်သို့ပြောင်းလဲလာကြ၏။

36 ယုပု ပေမြို့တွင်တမိသနာမည်ရှိသောတပ ည့် တော်မတစ်ဦးရှိ၏။ (သူ၏နာမည်မှာဂရိ စကားအားဖြင့်ဒေါကာဖြစ်၍ ``ဒရယ်'' ဟု အနက်ရလေသည်။) သူသည်ကောင်းမှုနှင့် စွန့်ကြဲပေးကမ်းမှုကိုအစဉ်သဖြင့်ပြု တတ်၏။-

37 သူသည်ဖျားနာ၍သေလေ၏။ သူ၏အလောင်း ကိုရေချိုးပေးကြပြီးသော်အိမ်၏အထက် ခန်းတွင်ပြင်ထားကြ၏။-

38 လုဒဒမြို့သည်ယုပု ပေမြို့အနီးတွင်ရှိသဖြင့်ထို မြို့တွင်ပေတရုရှိကြောင်း တပည့်တော်တို့ကြား သိကြသောအခါ ``အကျွန်ုပ်တို့ထံသို့အလျင် အမြန်ကြွလာတော်မူပါ'' ဟူသောပန်ကြား ချက်ဖြင့်လူနှစ်ယောက်ကိုပေတရုထံသို့စေ လွှတ်လိုက်ကြ၏။- 39 ထို့ကြောင့်ပေတရုသည်ထိုသူနှစ်ယောက်နှင့် အတူလိုက်ခဲ့လေသည်။ ရောက်သောအခါလူ

တို့သည်သူ့အားအိမ်အထက်ထပ်ရှိအခန်း  
 သို့ခေါ်သွားကြ၏။ မုဆိုးမတို့သည်ပေတရု  
 ၏အနီးတွင်ဝိုင်းအုံလျက်ငိုယိုကာ ဒေါ်ကာ  
 အသက်ရှင်စဉ်အခါကချုပ်လုပ်ထားခဲ့သော  
 အင်္ကျီများနှင့်အတွင်းခံအင်္ကျီများကိုပြ ကြ၏။-  
 40 ပေတရုသည်ထိုသူ့အပေါင်းတို့ကိုအပြင်  
 သို့ထွက်စေပြီးလျှင် ဒူးထောက်၍ဆုတောင်း ပ  
 တု ထနာပြု၏။ ထိုနောက်ရုပ်အလောင်းဘက်သို့  
 လှည့်၍ "တမိသ၊ ထလော့" ဟုဆို၏။  
 ဒေါ်ကာ သည်မျက်စိဖွင့်၍ပေတရုကိုမြင်သော  
 အခါထထိုင်လေ၏။- 41 ပေတရုသည်လက်ကိုကမ်းပေးပြီးလျှင်ထို  
 အမျိုးသမီးကိုဆွဲထူလိုက်၏။ ထိုနောက်  
 မုဆိုးမများအပါအဝင်ယုံကြည်သူများ ကိုခေါ်၍  
 အသက်ရှင်လျက်ရှိသောဒေါ်ကာ ကိုပေးအပ်၏။-  
 42 ဤသတင်းသည်ယု ပု ပေတစ်မြို့လုံးတွင်ကျော်  
 ကြားသွားသဖြင့် လူ့အမြောက်အမြားပင်  
 သခင်ဘုရားကိုသက်ဝင်ယုံကြည်လာ ကြ၏။-  
 43 ပေတရုသည်ယု ပု ပေမြို့တွင်ရှိမုန်နာမည်ရှိသူ  
 သားရေနယ်သမားနှင့်အတူရက်ပေါင်းများ  
 စွာနေထိုင်လေသည်။

# 10

ပေတရုနှင့်ကော်နေလိ

1 ကံသရီမြို့တွင်ကော်နေလိနာမည်ရှိသူလူ  
တစ်ယောက်ရှိ၏။ သူသည် "ဣတလိတပ်"

ဟု ခေါ်သောတပ်မှတပ်ခွဲမှူးတစ်ယောက်ဖြစ်၏။-

2 သူနှင့်တကွသူ၏အိမ်ထောင်စုသားတို့သည်  
ဘုရားတရားကြည်ညို၍ဘုရားသခင်ကို  
ကြောက်ရွံ့ရှိသေသူများဖြစ်ကြ၏။ သူသည်

ဆင်းရဲသောယုဒအမျိုးသားတို့အား ရက် ရောစွာလှူဒါ  
န်းတတ်၏။ သူသည်ဘုရား သခင်ထံအချိန်မှန်မှန်ပတုထ

နာပြုလေ၏။- 3 မွန်းလွဲသုံးနာရီခန့်အချိန်၌ဘုရားသခင်  
၏ကောင်းကင်တမန်သည်သူ့ထံသို့လာ၍ "ကော် နေလိ"

ဟုခေါ်သည်ကိုဗျာဒိတ်ရူပါရုံတွင် အထင်အရှားမြင်ရ၏။

4 သူသည်ထိတ်လန့်လျက်ကောင်းကင်တမန်ကို  
စိုက်ကြည့်ပြီးလျှင် "အရှင်၊ အဘယ်အမှု

အခင်းရှိပါသနည်း" ဟုမေးလျှောက်၏။

ကောင်းကင်တမန်ကလည်း "သင်၏ဆုတောင်း

ပ တု ထနာနှင့်စွန့်ကြဲပေးကမ်းမှုကို ဘုရားသခင်  
နှစ်သက်တော်မူသဖြင့်သင့်အားသိမှတ်တော် မူလေပြီ။-

5 ယခုပင်ယု ပု ပေမြို့သို့လူလွတ်၍ပေတရုခေါ်

ရှိမှန်ဆိုသူကိုပင့်ခေါ်လော့။- 6 သူသည်သားရေနယ်သမားရှိမှန်၏အိမ်တွင်

တည်းခိုလျက်နေ၏။ ထိုအိမ်ကားပင်လယ်ကမ်း

အနီးတွင်ရှိ၏" ဟုမြွက်ဆို၏။- 7 ထိုကောင်းကင်တမန်ထွက်ခွာသွားသော

ကော်နေလိသည် မိမိ၏အစေခံနှစ်ယောက်နှင့်

ဘုရားဝတ်၌မွေ့လျော်သောအပါးတော်မြဲ

စစ်သားတစ်ယောက်ကိုခေါ်ကာ၊- 8 အကြောင်းအလုံးစုံကိုပြောပြပြီးလျှင်  
ယုပုပေမြို့သို့စေလွှတ်လေသည်။

9 ထိုသူတို့သည်ခရီးပြုကြရာနောက်တစ်နေ့  
၌ယု ပု ပေမြို့အနီးသို့ရောက်ကြ၏။  
မွန်းတည့် ချိန်ခန့်တွင်ပေတရုသည်  
ဆုတောင်းရန်အိမ် အမိုးပေါ်သို့တက်လေသည်။-

10 သူသည်ဆာလောင်မွတ်သိပ်သဖြင့်အစား  
အစာကိုတောင့်တ၏။ သူ၏အတွက်အစား

အစာများပြင်ဆင်နေကြစဉ်သူသည်ဗျာ  
ဒိတ်ရူပါရုံကိုမြင်ရလေသည်။- 11 ထိုဗျာဒိတ်ရူပါရုံတွင်မိုးကောင်းကင်ကွဲ

သည်ကိုလည်းကောင်း၊ ထောင့်လေးထောင့်မှချုပ်  
ကိုင်ထားသောရွက်ထည်ကြီးနှင့်တူသည့်

အရာမြေသို့ကျလာသည်ကိုလည်းကောင်း  
တွေ့မြင်ရ၏။- 12 ထိုအရာထဲတွင်ခြေလေးချောင်းသတ္တဝါ

မျိုး၊ တွားတတ်သည့်သတ္တဝါအမျိုးမျိုးနှင့်  
ကောင်းကင်ငှက်အမျိုးမျိုးတို့ဖြင့်ပါရှိ၏။-

13 "ပေတရု၊ ထလော့၊ သတ်၍စားလော့" ဟူသော  
အသံကိုသူကြားရ၏။

14 ပေတရုက"အရှင်ဘုရား၊ အဘယ်နည်းနှင့်မျှ  
မဖြစ်နိုင်ပါ။ အကျွန်ုပ်သည်ညစ်ည မ်းသောအရာ  
သို့မဟုတ်မသန့်စင်သည့်အရာကို အဘယ်  
အခါ၌မျှမစားဘူးပါ" ဟုလျှောက်၏။

15 ထိုအခါဗျာဒိတ်သံက "ဘုရားသခင်သန့်စင်

သည်ဟုဆိုသည့်အရာကိုသင်ကညစ်ညမ်းသည် ဟုမဆိုရ။ ဟုမိန့်တော်မူ၏။-  
 16 ဤသို့သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်ဖြစ်ပျက်ပြီးနောက် ချက်ချင်းပင်ရွက်ထည်နှင့်တူသောအရာသည် မိုးကောင်းကင်သို့ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းခြင်းကို ခံရလေသည်။

17 ပေတရုသည်ထိုဗျာဒိတ်ရူပါရုံ၏အနက် အဋ္ဌ ဌိ ပု ပါ ယ်ကိုဆင်ခြင်စဉ်းစားလျက်နေ၏။ ထို အချိန်၌ကော်နေလိစေလွှတ်လိုက်သောလူ တို့သည် ရှိမုန်၏အိမ်ကိုမေးမြန်းရှာဖွေ၍ ယခုအိမ်ရှေ့သို့ရောက်ရှိလာကြ၏။- 18 ထိုသူတို့က “ပေတရုခေါ်ရှိမုန်သည်ဤ အိမ်တွင်ရှိပါ၏လော” ဟုအော်၍မေးမြန်း ကြ၏။

19 ပေတရုသည်ဗျာဒိတ်ရူပါရုံအကြောင်း ကိုစဉ်းစားနေစဉ်ဝိညာဉ်တော်က “လူသုံး ယောက်တို့သည်သင့်ကိုရှာနေကြ၏။-

20 ထ၍ဆင်းသွားလော့။ ငါပင်သူတို့ကိုစေလွှတ် လိုက်သည်ဖြစ်၍ မဆိုင်းမတွတ်သူတို့နှင့် အတူလိုက်သွားလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။-

21 သို့ဖြစ်၍ပေတရုသည်ထိုသူတို့ထံသို့ဆင်း သွားပြီးလျှင် “သင်တို့ရှာနေသူကားငါပင် ဖြစ်သည်။ အဘယ်အကြောင်းကြောင့်သင်တို့ ရောက်လာကြပါသနည်း” ဟုမေး၏။

22 ထိုသူတို့က ``ကောင်းကင်တမန်တစ်ပါးသည် တပ်ခွဲမှူးကော်နေလိအားအရှင့်ကိုခေါ်ဖိတ်၍ အရှင်၏တရားစကားကိုကြားနာရန်ညွှန်ကြားခဲ့ပါသည်။ ကော်နေလိသည်လူကောင်းတစ်ယောက်ဖြစ်၍ဘုရားသခင်ကိုကြောက်ရွံ့ရုံသေသူဖြစ်ပါသည်။ ယုဒအမျိုးသားအပေါင်းတို့၏ကြည်ညိုလေးစားမှုကို လည်းခံရသူဖြစ်ပါ၏။'' ဟုပြောကြား၏။-

23 ပေတရုသည်ထိုသူတို့အားအိမ်ထဲသို့ ခေါ်ဖိတ်၍ထိုညအိပ်စေ၏။

နောက်တစ်နေ့၌သူသည်ထိုသူတို့နှင့်အတူ ထွက်ခွာသွားသောအခါ ယု ပု ပေမြို့မှယုံကြည်သူ ညီအစ်ကိုအချို့တို့လည်းလိုက်ပါသွားကြ၏။-

24 နောက်တစ်နေ့၌ပေတရုသည်ကဲသရိမြို့သို့ ရောက်လေသည်။ ထိုမြို့တွင်ကော်နေလိသည် မိမိဖိတ်ခေါ်ထားသည့်ဆွေမျိုးသားချင်း

များ၊ ရင်းနှီးသောမိတ်ဆွေများနှင့်အတူ သူ့အားစောင့်မျှော်လျက်နေကြ၏။- 25 ပေတရုဝင်လာသောအခါ ကော်နေလိသည် ခရီးဦးကြို၍သူ၏ခြေရင်းတွင်ပျပ်ဝပ်

လေ၏။- 26 သို့ရာတွင်ပေတရုက ``ထလော့၊ ငါ့ကိုယ်တိုင် ပင်လူသာမန်ဖြစ်ပါသည်။'' ဟုဆို၍ ကော်နေလိ ကိုအထခိုင်း၏။-

27 ထိုနောက်ကော်နေလိနှင့်အတူစကားပြော



လျက်အိမ်ထဲသို့ဝင်သွားသောအခါ လူ  
 အမြောက်အမြားစုဝေးလျက်ရှိသည်ကို တွေ့မြင်ရ၏။-  
 28 ထိုသူတို့အားပေတရုက ``ယုဒအမျိုးသား  
 သည်လူမျိုးခြားများနှင့်မပေါင်းမသင်းရ  
 ဟူ၍လည်းကောင်း၊ သူတို့၏ထံသို့အလည်  
 အပတ်မသွားရဟူ၍လည်းကောင်း၊ ဘာသာ  
 တရားကတားမြစ်သည်ကိုသင်တို့သိကြ၏။  
 သို့သော်မည်သူ့ကိုမျှဘာသာရေးထိုးနည်း အရညစ်ည  
 မ်းသူသို့မဟုတ် မသန်စင်သူ ဟူ၍မခေါ်စေရန်  
 ဘုရားသခင်သည်ငါ့ အားဖော်ပြတော်မူပြီ။-  
 29 ထို့ကြောင့်ငါ့ကိုသင်ခေါ်ဖိတ်သောအခါ  
 ငါသည်မငြင်းမဆိုဘဲလိုက်လာခဲ့၏။  
 အဘယ်ကြောင့်ငါ့ကိုခေါ်ဖိတ်ရကြောင်း  
 ပြောကြားပါလော့'' ဟုဆို၏။

30 ကော်နေလိက ``လွန်ခဲ့သောသုံးရက်ကမွန်း  
 လွဲသုံးနာရီ၌ အကျွန်ုပ်သည်အိမ်မှာဆုတောင်း  
 လျက်နေပါ၏။ ထိုအခါတောက်ပြောင်သော  
 အဝတ်ကိုဝတ်ဆင်ထားသူလူတစ်ယောက်  
 သည် အကျွန်ုပ်၏ရှေ့တွင်ရုတ်တရက်ရပ်၍၊-  
 31 `ကော်နေလိ၊ သင်၏ဆုတောင်းပ တာ  
 ထနာကိုဘုရား သခင်ကြားတော်မူပြီ။  
 သင်၏စွန့်ကြဲပေးကမ်း မှုကိုလည်းသိမှတ်တော်မူပြီ။-  
 32 သို့ဖြစ်၍ယု ပု ပေမြို့သို့လူလွတ်၍ရှိမှန်ပေတရု

ဟုခေါ်သောသူကိုပင့်လော့။ သူသည်ပင်လယ်ကမ်း  
 အနီးရှိသားရေနယ်သမားရှိမုန်၏အိမ်တွင်  
 တည်းခိုလျက်နေ၏' ဟုမြွက်ဆိုပါ၏။-  
 33 ထိုကြောင့်အကျွန်ုပ်သည်ချက်ချင်းပင်အရှင်  
 ၏ထံသို့လူလွတ်ခဲ့ပါသည်။ အရှင်ကြွလာ  
 သည့်အတွက်ကျေးဇူးကြီးလှပါ၏။ ကိုယ်တော်  
 အားဖြင့်ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသမျှ  
 သောစကားတော်တို့ကိုကြားနာရန် အကျွန်ုပ်  
 တို့သည်ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်မှောက်သို့  
 ရောက်ရှိနေကြပါပြီ' ဟုပြောဆို၏။

ပေတရုဟောပြောချက်

34 ထိုအခါပေတရုက ``အကယ်စင်စစ်ဘုရား  
 သခင်သည်မျက်နှာကြီးငယ်ထောက်တော်  
 မမူကြောင်းကို ယခုငါသိရှိနားလည်လာ ၏။-  
 ☆ 35 ကိုယ်တော်သည်မိမိအားကြောက်ရွံ့ရုံသေ၍  
 အမှန်တရားကိုကျင့်သုံးသူမှန်သမျှအား  
 လူမျိုးခွဲခြားမှုမပြုဘဲနှစ်သက်လက်ခံ တော်မူ၏။-  
 36 ဣသရေလအမျိုးသားတို့ထံသို့ပေးပို့သော  
 ဘုရား၊ လူခပ်သိမ်းတို့၏အရှင်သခင်ဖြစ်တော်  
 မူသောသခင်ယေရှုခရစ်အားဖြင့် ကြေညာ  
 တော်မူသည့်ရန်ငြိမ်းခြင်းဆိုင်ရာသတင်း  
 ကောင်းကိုသင်တို့သိကြ၏။- 37 ဗ တု

☆ 10:34 တရား၊ ၁၀:၁၇။

တိဇိတရားကိုယောဟန်ဟောပြောပြီးသည်  
နောက် ဂါလိလဲပြည်မှအစပြု၍ ယုဒပြည်  
တစ်လျှောက်လုံးတွင်ဖြစ်ပျက်ခဲ့သည့်အမှု  
အရာများအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊-

38 နာဇရက်မြို့သားယေရှုသည်ဘုရားသခင်  
ထံတော်မှသန်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်နှင့် တန်ခိုး  
တော်အဘယ်သို့ခံယူရရှိသည်အကြောင်းကို  
လည်းကောင်းသင်တို့သိကြ၏။ ဘုရားသခင်  
သည်ကိုယ်တော်နှင့်အတူရှိတော်မူသဖြင့်  
ကိုယ်တော်သည်အရပ်ရပ်သို့လှည့်လည်၍  
လူ တို့အားကျေးဇူးပြုလျက်မာရ်နတ်နှိပ်စက်  
သူအပေါင်းတို့အားကျန်းမာစေတော်မူခဲ့၏။-

39 ယေရှုရှုလင်မြို့၌လည်းကောင်း၊ ဣသရေလ  
နိုင်ငံရှိအခြားမြို့ရွာများ၌လည်းကောင်း၊  
ကိုယ်တော်လုပ်ဆောင်ခဲ့သမျှသောအမှုအရာ  
တို့နှင့်ပတ်သက်၍ ငါတို့သည်အသိသက်သေ  
များဖြစ်ကြ၏။ ထိုနောက်လူတို့သည်ကိုယ်တော်  
ကိုလက်ဝါးကပ်တိုင်တွင်တင်၍သတ်ကြ၏။-

40 သို့ရာတွင်တတိယနေ့၌ဘုရားသခင်သည်  
ကိုယ်တော်ကိုသေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်  
စေတော်မူ၍ကိုယ်ထင်ပြစေတော်မူ၏။-

41 လူတိုင်းကိုယ်တော်ကိုဖူးမြင်ခွင့်ရကြသည်  
မဟုတ်။ အသိသက်သေများအဖြစ်ဖြင့်ဘုရား

သခင်ကြိုတင်ရွေးချယ်ထားသူငါတို့သာ  
 လျှင်ဖူးမြင်ရကြ၏။ ငါတို့သည်ကိုယ်တော်  
 သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်တော်မူပြီးနောက်  
 ကိုယ်တော်နှင့်အတူစားသောက်ခဲ့သူများဖြစ် ကြ၏။-

42 ကိုယ်တော်သည်လူတို့အားသတင်းကောင်းကို  
 ကြေညာရန်နှင့် ကိုယ်တော်သည်အသက်ရှင်နေ  
 သူ၊ သေလွန်သူများကိုတရားစီရင်သော  
 သခင်အဖြစ်ဖြင့် ဘုရားသခင်ခန့်ထားတော်  
 မူကြောင်းဟောပြောသက်သေခံရန် ငါတို့  
 အားပညတ်ပေးတော်မူခဲ့၏။- 43 ကိုယ်တော်ကိုသက်ဝင်ယုံကြည်သူအပေါ်  
 တို့သည် ကိုယ်တော်၏နာမတော်တန်ခိုးအား  
 ဖြင့် မိမိတို့၏အပြစ်များဖြေလွှတ်ခြင်းခံ  
 ရကြလ တဲ့ တဲ့ဟူ၍ ကိုယ်တော်၏အကြောင်းကို  
 ပရောဖက်အပေါင်းတို့ဟောပြောခဲ့ကြ၏။"  
 ဟုမြွက်ဆိုလေသည်။

သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကို လူမျိုးခြားတို့ခံယူကြခြင်း

44 ဤသို့ပေတရုမြွက်ဆိုနေစဉ် သန်ရှင်းသော  
 ဝိညာဉ်တော်သည်နှုတ်ကပတ်တရားတော်ကို  
 ကြားနာနေကြသောသူအပေါင်းတို့အပေါ်  
 သို့ဆင်းသက်တော်မူ၏။- 45 လူမျိုးခြားတို့သည်လည်းသန်ရှင်းသော  
 ဝိညာဉ်တော်ဆုကျေးဇူးကိုခံယူရရှိကြ  
 သည်ဖြစ်၍ ပေတရုနှင့်အတူလိုက်လာကြ

သောယုံကြည်သူယုဒအမျိုးသားတို့ သည်လွန်စွာအံ့ဩကြ၏။-

46 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်လူမျိုးခြားတို့သည်

ထူးဆန်းသောဘာသာစကားများကိုပြော

၍ ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်တော်ကိုချီးကျူး

ကြသည်ကိုကြားကြသောကြောင့်ဖြစ်၏။

ထိုအခါပေတရုက- 47 ``ဤသူတို့သည်ငါတို့ကဲ့သို့ပင်သန်ရှင်း

သောဝိညာဉ်တော်ကိုခံယူရရှိသူများဖြစ် ကြ၏။

သို့ဖြစ်၍အဘယ်သူသည်သူတို့မ တု တိ ဇံမ ့

ဂလာခံယူမှုကိုတားမြစ်နိုင်သနည်း'' ဟု ဆို၏။-

48 ထိုနောက်ပေတရုသည်ထိုသူတို့အားယေရှု

ခရစ်၏နာမတော်ကိုအမှီပြု၍ ဗ တု တိဇံမ ့

ဂလာ ခံစေရန်အမိန့်ပေးလေ၏။ ထိုနောက်ပေတရု

အားမိမိတို့နှင့်အတူ ရက်အနည်းငယ်နေ

ထိုင်ရန်ထိုသူတို့သည်မေတ္တာရပ်ခံကြ၏။

# 11

ယေရှုလင်မြို့ရှိအသင်းတော်သို့

ပေတရုအစီရင်ခံခြင်း

1 လူမျိုးခြားများသည်လည်းဘုရားသခင်၏

နှုတ်ကပတ်တရားတော်ကိုခံယူကြကြောင်း

ယုဒပြည်ရှိတမန်တော်များနှင့်ညီအစ်ကို

များကြားသိကြ၏။- 2 ယေရှုလင်မြို့သို့ပေတရုရောက်လာသော

အခါ လူမျိုးခြားတို့အားအရေးဖျားလှီး မ

ဇံ ဂလာပေးခြင်းကိုလိုလား သူတို့သည်

ပေတရုနှင့်ဆွေးနွေးငြင်းခုံကြ၏။- 3 သူတို့က  
 “သင်သည်အရေဖျားလှီးမ ် ဂလာ ကို  
 မခံယူသူလူမျိုးခြားများထံလည် ပတ်၍  
 သူတို့နှင့်အတူစားသောက်ပါသည် တကား”  
 ဟုဆိုကြ၏။- 4 သို့ဖြစ်၍ပေတရုသည်သူတို့အား  
 ဖြစ်ပျက် ခဲ့သမျှသောအကြောင်းအရာတို့ကိုအစ  
 မှအဆုံးတိုင်အောင်ရှင်းလင်းပြောပြ၏။

5 ပေတရုက “ငါသည်ယု ပု ပေမြို့တွင်ဆုတောင်း  
 ပ တု ထနာပြုလျက်နေစဉ် ဗျာဒိတ်ရူပါရုံကို  
 မြင်ရ၏။ ရွက်ထည်ကြီးနှင့်တူသောအရာ  
 တစ်ခုကိုထောင့်လေးထောင့်မှကိုင်၍ မိုး  
 ကောင်းကင်မှချပေးသည်ကိုမြင်ရ၏။-

6 ထိုအရာသည်ငါ့အနီးသို့ရောက်ရှိလာ၏။  
 သေချာစွာကြည့်ရှုလိုက်သောအခါခြေလေး  
 ချောင်းသတ္တဝါများ၊ သားရဲများ၊ တွားတတ်  
 သောသတ္တဝါများနှင့်ကောင်းကင်ငှက်များ  
 ကိုမြင်ရ၏။-

7 ထိုနောက် `ပေတရုထလော့၊  
 သတ်စားလော့’ ဟု ဆိုသောအသံကိုငါကြားရ၏။-

8 သို့ရာတွင်ငါက `သခင်ဘုရား၊ အဘယ်နည်း  
 နှင့်မျှမဖြစ်နိုင်ပါ။ အကျွန်ုပ်သည်ညစ်ည မ်း  
 သောအရာ၊ သို့မဟုတ်မသန့်စင်သောအရာ  
 ကိုအဘယ်အခါ၌မျှမစားဘူးပါ’ ဟု ပြန်၍လျှောက်၏။-

9 ထိုနောက်ကောင်းကင်အသံတော်က`ဘုရားသခင်

သန့်စင်သည်ဟုဆိုသည့်အရာကို သင်သည်ညစ်  
ည မ်းသည်ဟုမဆိုရ' ဟူ၍မိန့်တော်မူ၏။-

10 ဤသို့သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်ဖြစ်ပျက်ပြီးနောက်  
ထိုအရာခပ်သိမ်းတို့ကိုမိုးကောင်းကင်သို့  
ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းသွားလေ၏။- 11 ထိုနောက်ငါရှိရာအိမ်သို့လူသုံးယောက်

ရုတ်တရက်ရောက်ရှိလာ၏။ သူတို့သည်  
ကံသရီမြို့မှငါ့ထံသို့စေလွှတ်လိုက် သူများဖြစ်၏။-

12 ဝိညာဉ်တော်ကထိုသူတို့နှင့်အတူမဆိုင်း  
မတွလိုက်သွားရန် ငါ့အားအမိန့်ရှိတော်မူ၏။ ယု  
ပု ပေမြို့မှညီအစ်ကိုခြောက်ယောက်တို့သည်လည်း  
ငါနှင့်အတူလိုက်ခဲ့ကြ၏။ ငါတို့အားလုံး  
ပင်ကော်နေလိ၏အိမ်သို့ဝင်ကြ၏။-

13 ကော်နေလိကမိမိ၏အိမ်တွင်ကောင်းကင်  
တမန်တစ်ပါးရပ်လျက်' ယု ပု ပေမြို့သို့လူလွတ်  
၍ရှိမှန်ပေတရုဟုခေါ်သောသူကိုပင် ဖိတ်လော့။-

14 ထိုသူသည်သင်နှင့်အိမ်သူအိမ်သားများအား  
ကယ်တင်ခြင်းရရာရကြောင်းတရားစကား  
များကိုဟောပြောလိမ့်မည်' ဟူ၍မြွက်ဆို

ကြောင်းကိုငါတို့အားပြောကြ၏။- 15 ထိုနောက်ငါသည်စ၍စကားပြော  
သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည်အထက်ကငါ  
တို့အပေါ်သို့သက်ရောက်တော်မူသည်နည်းတူ  
ထိုသူတို့အပေါ်သို့လည်းသက်ရောက်တော် မူ၏။-

16 ထိုအခါ 'ယောဟန်သည်ရေဖြင့်ဗ တု တိဇံမ ့် ဂလာ

ကိုပေး၏။ သို့ရာတွင်သင်တို့သည်သန်ရှင်းသော  
 ဝိညာဉ်တော်ဖြင့်မ တု တံဇံမ ့ ဂလာခံရကြလိမ့်  
 မည်' ဟူသောသခင်ဘုရား၏စကားတော်  
 ကိုငါသည်ပြန်၍သတိရ၏။-✠ 17 ဘုရားသခင်သည်သခင်ယေရှုကိုယုံကြ  
 ငါတို့အားပေးသနားတော်မူသောဆုကျေးဇူး  
 ကို ထိုလူမျိုးခြားတို့အားလည်းပေးတော်မူ  
 ကြောင်းထင်ရှား၏။ သို့ဖြစ်၍ငါသည်အဘယ်  
 သို့သောသူဖြစ်၍ဘုရားသခင်ကိုဆီးတား  
 နိုင်ပါမည်နည်း'' ဟုဆို၏။

18 ထိုစကားကိုကြားသောအခါ ထိုသူတို့သည်  
 ပြစ်တင်ဝေဖန်မှုကိုမပြုကြတော့ဘဲ ``ဘုရား  
 သခင်သည်လူမျိုးခြားတို့အားလည်း နောင်တရ  
 ၍အသက်ရှင်ခွင့်ကိုပေးတော်မူပါသည်တကား''  
 ဟုဆို၍ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်တော်ကိုချီးကျူး ကြ၏။

**အနုတ်အုတ်မြို့ရှိအသင်းတော်**

19 သခင်ယေရှုကိုယုံကြည်သူတို့သည် သတေဖန်  
 အသတ်ခံရချိန်၌ဖြစ်ပေါ်လာသောနှိပ်စက်  
 ညှဉ်းဆဲမှုကြောင့် အရပ်ရပ်သို့ကွဲလွင့်သွား  
 ကြ၏။ ထိုသူအချို့တို့သည်ဖိနိတ် တ်ပြည်၊  
 ကုပရူကျွန်း၊ အ နှု တံအုတ်မြို့သို့တိုင်အောင်  
 ရောက်ရှိကြ၏။ သူတို့သည်ဘုရားသခင်၏  
 နှုတ်ကပတ်တရားတော်ကိုယုဒအမျိုး

✠ 11:16 တ၊ ၁:၅။



သားတို့အားသာဟောပြောကြ၏။-☆

20 သို့ရာတွင်သူတို့အထဲတွင်သခင်ယေရှု  
ကိုယုံကြည်သူ ကုပရုပြည်သားနှင့်ကုရေ  
နေပြည်သားအချို့ပါ၏။ သူတို့သည်အ နှ တံ  
အုတ်မြို့သို့သွား၍ လူမျိုးခြားတို့အားလည်း  
သခင်ယေရှု၏အကြောင်းသတင်းကောင်း

ကိုဟောပြောကြေညာကြ၏။- 21 သူတို့သည်သခင်ဘုရား၏တန်ခိုးတော်  
ကိုခံယူရသဖြင့် လူ့အမြောက်အမြား  
ပင်ယုံကြည်၍သခင်ဘုရားထံပြောင်းလဲ လာကြ၏။

22 ဤသတင်းကိုယေရှုရှုလင်မြို့ရှိအသင်း  
တော်ကြားလျှင် ဗာနဗအားအ နှ တံအုတ်မြို့  
သို့စေလွှတ်ကြ၏။- 23 သူသည်ထိုမြို့သို့ရောက်၍လူတို့အား  
ဘုရား သခင်အဘယ်သို့ကောင်းချီးပေးတော်မူသည်  
ကိုမြင်သောအခါ ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်သဖြင့်  
သခင်ဘုရားအားစိတ်နှလုံးအကြွင်းမဲ့ ယုံကြည်ကိုးစား၍  
သစ္စာစောင့်ကြရန်တိုက် တွန်းနှိုးဆော်လေသည်။-

24 ဗာနဗသည်သူတော်ကောင်းဖြစ်၍သန့်ရှင်း  
သောဝိညာဉ်တော်နှင့်လည်းကောင်း၊ ယုံကြည်  
ခြင်းနှင့်လည်းကောင်းပြည့်ဝသဖြင့်များစွာ  
သောသူတို့အားသခင်ဘုရားကိုယုံကြည် စေ၏။

25 ထိုနောက်ဗာနဗသည်ရှောလုကိုရှာရန်  
တာရှုမြို့သို့သွား၏။- 26 သူ့ကိုတွေ့လျှင်အ နှ

☆ 11:19 တာ၊ စ:၁-၄။

တံအုတ်မြို့သို့ခေါ်ခဲ့၏။ သူတို့ နှစ်ဦးသည်တစ်နှစ်ပတ်လုံးအသင်းတော်ဝင်  
 နှင့်တွေ့ဆုံ၍ များစွာသောလူပရိသတ်တို့ကို  
 သွန်သင်ကြ၏။ တပ ည့်တော်တို့သည်ပထမဆုံး  
 အကြိမ်ခရစ်ယာန်ဟုခေါ်ဝေါ်သမုတ်ခြင်းခံ  
 ကြရသည့်အရပ်မှာအနုတံအုတ်မြို့ဖြစ်သတည်း။

27 ထိုအခါကာလ၌ပရောဖက်အချို့တို့သည်  
 ယေရုရှလင်မြို့မှအ နှု တံအုတ်မြို့သို့လာကြ၏။-  
 28 ထိုသူတို့အနက်အာဂဗုနာမည်ရှိသောသူသည်  
 သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏နှိုးဆော်ချက်အရ  
 ထ၍ ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးတွင်အစားအစာငတ်  
 မွတ်ခေါင်းပါးခြင်းဘေးကြီးသင့်လိမ့်မည်ဟု  
 ဟောပြောလေ၏။ (ကောရာ ဒ်ဘုရင်ကလောဒိ  
 လက်ထက်၌ အကယ်ပင်ဤသို့ငတ်မွတ်ခေါင်း  
 ပါးခဲ့သတည်း။)-<sup>☆ 29</sup> တပည့်တော်တို့သည်အသီးသီးတတ်နိုင်သမျှ  
 အတိုင်း ယုဒပြည်ရှိညီအစ်ကိုများအားကူညီ  
 ထောက်ပံ့ရန်ဆုံးဖြတ်ကြ၏။-<sup>30</sup> ဤသို့ဆုံးဖြတ်ကြပြီးနောက်ထောက်ပံ့  
 များကိုဗာနုနှင့်ရှောလုမှတစ်ဆင့် ယေရု  
 ရှလင်မြို့အသင်းတော်လူကြီးများထံသို့ ပေးပို့ကြ၏။

# 12

နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲမှု နောက်ထပ်တိုးလာခြင်း  
 1 ထိုအချိန်ကာလ၌ဟောရု ဒ်ဘုရင်သည် အသင်း  
 တော်ဝင်အချို့တို့ကိုနှိပ်စက်ညှဉ်းပန်းရန်ကြံစည်

☆ 11:28 တ၊ ၂၁:၁၀။

အားထုတ်လေ၏။- 2 သူသည်ယောဟန်၏ညီအစ်ကိုယာကုပ်ကိုငှာ  
 ဌား ဖြင့်ကွပ်မျက်စေ၏။- 3 ထိုအမှုကိုယုဒအမျိုးသားတို့နှစ်သက်ကြ  
 သဖြင့် သူသည်ပေတရုကိုလည်းဖမ်းဆီး၏။  
 (ထိုအချိန်ကားတဆေးမဲ့မှန်ပွဲတော်အခါ ဖြစ်၏။)-

4 ဟေရုဒ်သည်ပေတရုကိုဖမ်းဆီးပြီးနောက် စစ်  
 သားလေးယောက်စီပါသောတပ်စုငယ်လေးစု  
 လက်သို့အပ်ကာအကျဉ်းချထား၏။ ပသခါ  
 ပွဲလွန်သောအခါ သူ့ကိုယုဒအမျိုးသား  
 တို့ရှေ့တွင်စစ်ဆေး၍ဒဏ်စီရင်ရန်အကြံ ရှိ၏။-

✧ 5 သို့ဖြစ်၍ပေတရုသည်ထောင်ထဲမှာအကျဉ်း  
 ချထားခြင်းကိုခံရ၏။ သို့သော်အသင်းတော်  
 ဝင်အပေါင်းတို့သည်ပေတရု၏အတွက် စိတ်  
 အားထက်သန်စွာဘုရားသခင်ထံဆုတောင်း ပ တု  
 ထနာပြုလျက်နေကြ၏။

အကျဉ်းထောင်မှ ပေတရုလွတ်လာခြင်း

6 ဟေရုဒ် မင်းသည်ပေတရုကိုလူတို့ရှေ့သို့  
 ခေါ်ထုတ်စစ်ဆေးမည့်နေ့မရောက်မီည၌  
 ပေတရုသည်စစ်သားနှစ်ယောက်၏ကြားတွင်  
 အိပ်ပျော်လျက်နေ၏။ သူ့ကိုသံကြိုးနှစ်ချောင်း  
 ဖြင့်ချည်နှောင်ထား၏။ ထောင်တံခါးရှေ့တွင်လည်း  
 အစောင့်တပ်သားများသည်စောင့်ကြပ်လျက်  
 ရှိကြ၏။- 7 ထာဝရဘုရား၏ကောင်းကင်တမန်သည်

✧ 12:4 ထွ၊ ၁၂:၁-၂၇။

ပေတရုအနီးတွင်ရုတ်တရက်ပေါ်လာ၍  
အချုပ်ခန်းသည်ထွန်းလင်းလျက်နေ၏။

ကောင်း ကင်တမန်သည်ပေတရု၏ပခုံးကိုပုတ်၍  
“မြန်မြန်ထလော့” ဟုဆိုကာနှိုး၏။ ထိုအခါ  
သံကြိုးတို့သည်ပေတရု၏လက်မှကျွတ် ကျ၏။-

8 ကောင်းကင်တမန်က “သင်၏ခါးပန်းကိုစည်း၍  
ဖိနပ်ကိုစီးလော့” ဟုဆို၏။ ပေတရုသည်ထို  
သို့ဆိုသည့်အတိုင်းပြု၏။ ထိုနောက်ကောင်းကင်  
တမန်က “ဝတ်လုံကိုခြုံ၍ငါ့နောက်သို့လိုက် လော့”  
ဟုဆို၏။- 9 ပေတရုသည်အချုပ်ခန်းမှထွက်၍

ကောင်းကင် တမန်၏နောက်သို့လိုက်လေ၏။  
သူသည်ကောင်းကင် တမန်ပြုသောအမှုကိုတကယ်အဖြစ်အပျက်  
ဟူ၍မသိ။ ဗျာဒိတ်ရူပါရုံကိုမြင်လျက်နေသည်  
ဟူ၍သာထင်မှတ်၏။- 10 သူတို့သည်ကင်းနှစ်တန်ကိုကျော်လွန်သွားပြီး  
လျှင် ထောင်အထွက်သံတံခါးသို့ရောက်ကြ၏။

ထိုတံခါးသည်အလိုအလျောက်ပွင့်သဖြင့်  
သူတို့သည်ထွက်၍လမ်းအတိုင်းလိုက်သွား  
ကြ၏။ ထိုနောက်ကောင်းကင်တမန်သည်ရုတ်  
တရက်ပေတရုထံမှထွက်ခွာသွားလေ၏။

11 ပေတရုသည်ပြန်၍သတိရလာသောအခါ  
“သင်ဘုရားသည်မိမိ၏ကောင်းကင်တမန်  
ကိုစေလွှတ်၍ ငါ့ကိုဟေရု ဒ်၏လက်မှလည်း  
ကောင်း၊ ယုဒအမျိုးသားတို့ငါ့အားသက်ရောက်

စေရန် မျှော်လင့်သမျှသောဘေးမှလည်းကောင်း  
ကယ်ဆယ်တော်မူသည်ကိုယခုငါသိပြီ" ဟု ဆို၏။

12 ဤသို့သိရှိလာသောအခါ သူသည်ယောဟန်  
မာကု၏အမိမာရီ၏အိမ်သို့သွား၏။ ထို  
အိမ်တွင်လူအမြောက်အမြားစုဝေး၍ဆု  
တောင်းပ တု ထနာပြုလျက်နေကြ၏။-

13 ပေတရုသည်အိမ်တံခါးကြီးရှိတံခါးငယ်  
ကိုခေါက်လျှင် ရောဒေနာမည်ရှိသူအစေခံမ  
ကလေးသည်တံခါးဖွင့်ရန်လာ၏။- 14 သူသည်ပေတရု၏အသံကိုမှတ်မိသ  
လွန်စွာဝမ်းမြောက်ရကား တံခါးကိုမဖွင့်ဘဲ  
အိမ်ထဲသို့ပြေးဝင်ကာတံခါးဝသို့ပေတရု  
ရောက်နေကြောင်းကိုလူတို့အားပြော၏။-

15 ထိုသူတို့က "သင်ရှူးလေပြီ" ဟုဆို၏။  
သို့ သော်အစေခံမကလေးကမိမိပြောသည့်  
အတိုင်း အမှန်ပင်ဖြစ်ကြောင်းပြောနေသဖြင့်  
သူတို့က "ထိုသူသည်ပေတရု၏ကိုယ်စောင့်  
ကောင်းကင်တမန်ဖြစ်တန်ရာ၏" ဟုဆိုကြ၏။

16 ပေတရုသည်တံခါးကိုခေါက်မြဲခေါက်လျက်  
နေသော် သူတို့သည်တံခါးဖွင့်လိုက်သောအခါ  
ပေတရုကိုမြင်သဖြင့်အံ့သြကြ၏။- 17 ပေတရုကဆိတ်ဆိတ်နေကြရန်လ  
ပြီးလျှင် မိမိအားသခင်ဘုရားသည်အဘယ်  
သို့ထောင်ထဲမှထုတ်ဆောင်လာကြောင်းကိုပြော  
ပြလေ၏။ ထိုနောက် "ဤအကြောင်းကိုယာကုပ်

နှင့်အခြားညီအစ်ကိုတို့အားပြောပြကြပါ။"

ဟုမှာကြားပြီးလျှင်အခြားအရပ်သို့ထွက် ခွာသွား၏။

18 မိုးလင်းသောအခါ "ပေတရုအဘယ်မှာ နည်း" ဟုဆို၍ အစောင့်စစ်သားတို့သည်လွန်

စွာကြောက်လန့်တုန်လှုပ်ကြ၏။- 19 ဟေရု

ဒ်မင်းသည်ပေတရုကိုရှာစေရာမတွေ့ သဖြင့်

အစောင့်စစ်သားတို့အားစစ်ဆေးမေး မြန်း၍

သေဒဏ်ပေးရန်အမိန့်ချမှတ်လိုက်လေ သည်။

ထိုနောက်ဟေရု ဒ်မင်းသည် ယုဒပြည်မှထွက်ခွာ ၍ ကဲသရိမြို့တွင်ကာလအနည်းငယ်စံနေ တော်မူ၏။

ဟေရုဒ်မင်းကွယ်လွန်တော်မူခြင်း

20 ဟေရု ဒ်မင်းသည်တုရုမြို့သားများနှင့် ဇိဒု န် မြို့သားတို့အပေါ်တွင်များစွာအမျက်ထွက် သဖြင့် ထိုမြို့သားတို့သည်စုရုံးလျက်မင်း ကြီးထံသို့လာရောက်ကြ၏။ ဦးစွာပထမ

နန်းတော်အုပ် ဗလ တု တု၏အကူအညီကိုရယူ ကြ၏။ ထို့နောက်ဟေရု ဒ်မင်းထံသို့ဝင်၍ငြိမ်း

ချမ်းရေးအတွက် စကားကမ်းလှမ်းကြ၏။

အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်သူတို့၏ပြည်သည် ဟေရု

ဒ်မင်း၏ပြည်ကိုမှီခိုစားသောက်ရ သောကြောင့်ဖြစ်၏။

21 ဟေရု ဒ်မင်းသည်ချိန်းချက်ထားသည့်နေ့၌

မင်း မြောက်တန်ဆာများကိုဝတ်ဆင်ပြီးလျှင်

ရာဇ ပလ္လင်တော်ပေါ်တွင်ထိုင်တော်မူလျက်

လူတို့ အားမိန့်ခွန်းမြွက်ကြားတော်မူ၏။-  
 22 ထိုသူတို့က "ဤအသံသည်လူ၏အသံ မဟုတ်။  
 ဘုရားသခင်၏အသံဖြစ်၏" ဟု ကြွေးကြော်ကြ၏။-  
 23 ထိုအခါမင်းကြီးသည်ဘုရားသခင်၏  
 ဂုဏ်တော်ကိုမထောက်သည့်အတွက် ချက်ချင်း  
 ပင်ထာဝရဘုရား၏ကောင်းကင်တမန်သည်  
 သူ့ကိုဒဏ်ခတ်သဖြင့် သန်ထိုး၍ကွယ်လွန်  
 တော်မူလေသည်။

24 ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တရားတော်မူ  
 ကားပျံ့နှံ့၍ ယုံကြည်သူအရေအတွက်  
 တိုးပွားလျက်နေ၏။

25 ဗာနုဗနှင့်ရှောလုတို့သည် မိမိတို့ဆောင်ရွက်  
 ရန်ရှိသည့်အမှုကိစ္စများကိုဆောင်ရွက်ကြ ပြီးနောက်  
 ယောဟန်မာကုကိုခေါ်၍ယေရုရှလင်မြို့မှပြန်ခဲ့ကြ၏။

# 13

## ဗာနုဗနှင့်ရှောလုတို့အား အသင်းတော်ကရွေးချယ်စေလွှတ်ခြင်း

1 အနုတိအုတ်မြို့အသင်းတော်တွင် ပရောဖက်များ  
 နှင့်ဆရာများရှိ၏။ ထိုသူတို့ကားဗာနုဗ၊ နိဂါခေါ်ရှု  
 မောင်၊ ကုရေနေပြည်သားလုကီ၊ (စော်ဘွားဟေရု  
 ဒ်၏ငယ်သုငယ်ချင်းဖြစ်သူ) မာနုဗနှင့်ရှောလုတို့တည်း။-  
 2 ထိုသူတို့သည်သခင်ဘုရား၏အမှုတော်  
 ကိုဆောင်ရွက်၍ အစာရှောင်လျက်နေကြစဉ်

သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကသူတို့အား “ရှောလု နှင့်ဗာနဗတို့ကို ငါ၏အမှုတော်ဆောင်ရန် အတွက်သီးသန့်ရွေးချယ်ကြလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

3 ထိုအခါသူတို့သည်အစာရှောင်၍ဆု တောင်းပ တု ထနာပြုပြီးလျှင် ဗာနဗနှင့်ရှောလု တို့၏ဦးခေါင်းပေါ်တွင်မိမိတို့လက်ကိုတင် ကြ၏။ ထိုနောက်သူတို့အားအမှုတော် ဆောင်ရွက်ရန်စေလွှတ်လိုက်ကြ၏။

ကုပရုကျွန်းတွင်အမှုတော်ဆောင်ခြင်း

4 ဗာနဗနှင့်ရှောလုတို့သည်သန်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်စေလွှတ်တော်မူသည်အတိုင်း သေလုကိမြို့သို့သွားရောက်၍ထိုမြို့မှ ကုပရုကျွန်းသို့သင်္ဘောလွင့်ကြ၏။ - 5 သူတို့သည်ရှာလမိမြို့သို့ရောက်သော တရားဇရပ်များတွင်ဘုရားသခင်၏နှုတ် ကပတ်တရားတော်ကိုဟောပြောကြ၏။ ယောဟန်မာကုသည်သူတို့၏လက်ထောက် အဖြစ်ကူညီဆောင်ရွက်၏။

6 သူတို့သည်ထိုကျွန်းကိုဖြတ်၍ပါဖုမြို့ အထိလျှောက်သွားကြ၏။ ထိုမြို့တွင်ယုဒ အမျိုးသားမိစ္ဆာပရောဖက်ဖြစ်သောမော် ဆရာတစ်ယောက်ကိုတွေ့ကြ၏။ သူ၏နာမည် မှာဗာယေရှုဖြစ်၏။ - 7 သူသည်ဘုရင်ခံသေရဂိုပေါလု၏မိတ်ဆွေ ဖြစ်၏။ ထိုဘုရင်ခံကားသတိပညာရှိသူ



တစ်ယောက်ဖြစ်ပေသည်။ သူသည်ဘုရားသခင်  
၏နှုတ်ကပတ်တရားတော်ကိုကြားနာလို၍  
ဗာနုဗနှင့်ရှောလုကိုပင့်ဖိတ်လေ၏။-

8 သို့ရာတွင် (ဂရိဘာသာအားဖြင့်လေ့မဟု  
နာမည်ရှိသော) ထိုမှော်ဆရာသည်ဘုရင်ခံ  
အားယုံကြည်ခြင်းလွဲမှားစေရန် ဗာနုဗ  
နှင့်ရှောလုတို့ကိုအတိုက်အခံပြုလေ၏။-

9 ထိုအခါပေါလုခေါ်ရှောလုသည် သန်ရှင်း  
သောဝိညာဉ်တော်ဖြင့်ပြည့်ဝလျက် မှော်  
ဆရာအားစိုက်ကြည့်ပြီးနောက်၊- 10 ``မာရ်နတ်၏သား၊  
လှည့်စားလိမ်လည်တတ်သူ၊ အမှန်တရား၏ရန်သူ၊  
သင်သည်ထာဝရ ဘုရား၏ဖြောင့်မှန်သောတရားလမ်းကို  
ကောက်လိမ်အောင်ပြုပါသည်တကား။-

11 ယခုပင်လျှင်ထာဝရဘုရား၏လက်တော်  
သည် သင့်ပေါ်သို့ကျရောက်တော်မူသဖြင့် သင်  
သည်မျက်စိကွယ်လိမ့်မည်။ ကာလအတန်  
အကြာနေကိုမြင်ရလိမ့်မည်မဟုတ်'' ဟု မြွက်ဆို၏။

ချက်ချင်းပင်မှော်ဆရာသည်မျက်စိမြွေး  
ယှက်၍ မှောင်အတိကျရောက်လာသကဲ့သို့  
ဖြစ်သဖြင့် လက်ဆွဲ၍လမ်းပြခေါ်ဆောင်ပေး  
မည့်သူကိုရှာရလေ၏။- 12 ဘုရင်ခံသည်ထိုအဖြစ်အပျက်ကိုမြင်လျှင်  
ယုံကြည်လာ၏။ သူသည်သခင်ဘုရား၏တရား  
တော်ကိုကြားသောအခါအံ့ဩမိန်းမော၍ နေ၏။

ပိသိဒိပြည်အနုတိအုတ်မြို့တွင် အမှုတော်ဆောင်ခြင်း

13 ပေါလုနှင့်အပေါင်းဖော်များသည်ပါဖုမြို့မှ  
သင်္ဘောလွှင့်၍ ပုံဖုလိပြည်ပေရဂေမြို့သို့ရောက်  
ကြ၏။ ထိုအခါယောဟန်မာကုသည်သူတို့  
နှင့်ခွဲခွာ၍ယေရုရှလင်မြို့သို့ပြန်လေ၏။-

14 သူတို့သည်ပေရဂေမြို့မှထွက်ခွာကြရာ  
ပိသိဒိပြည်အနု တိအုတ်မြို့သို့ရောက်၍ ဥပု  
သ် နေ၌တရားဇရပ်သို့ဝင်၍ထိုင်ကြ၏။-

15 ပညတ်ကျမ်းနှင့်ပရောဖက်ကျမ်းကိုဖတ်ပြီး  
သောအခါ တရားဇရပ်အမှုဆောင်လူကြီး  
များသည်သူတို့အား “ညီအစ်ကိုတို့၊ လူတို့  
အားတိုက်တွန်းအားပေးစကားပြောကြား  
ရန်ရှိပါလျှင်ပြောကြပါ။” ဟုလူလွတ်၍

အကြောင်းကြားကြ၏။- 16 ပေါလုသည်နေရာမှထ၍လက်ရိပ်ပြ  
ပြီးနောက် “ဣသရေလအမျိုးသားတို့နှင့်  
ဘုရားသခင်အားကိုးကွယ်သူအခြား  
အမျိုးသားတို့၊ နားထောင်ကြလော့။-

17 ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်  
သည် ငါတို့ဘိုးဘေးများအီဂျစ်ပြည်တွင်  
သူစိမ်းတစ်ရံဆံအဖြစ်နှင့်နေထိုင်ကြစဉ်၊  
သူတို့အားရွေးကောက်၍ လူမျိုးကြီးဖြစ်စေ  
တော်မူ၏။ မဟာတန်ခိုးတော်ဖြင့်ထိုပြည်

မှထုတ်ဆောင်သွားတော်မူကာ။-☆ 18 တောက  
 နှံ တာရတွင်အနှစ်လေးဆယ်ပတ်လုံး  
 သူတို့အားသည်းခံတော်မူ၏။-☆ 19 ထိုနောက်ခါနာ  
 န်ပြည်နေလူခုနစ်မျိုးတို့ ကိုဖယ်ရှားပြီးလျှင်ထိုပြည်ကို-  
 ☆ 20 မိမိလူစုတော်အားပိုင်ဆိုင်ခွင့်ကိုပေး  
 တော်မူ၏။ ဤအဖြစ်အပျက်အထိနှစ်  
 ပေါင်းလေးရာငါးဆယ်ကြာခဲ့၏။

ထိုနောက်ပရောဖက်ရှုမွေလပေါ်ထွန်းချိန် အထိ  
 တရားသူကြီးများကိုပေါ်ထွန်းစေ တော်မူ၏။-  
 ☆ 21 သူတို့သည်ရှင်ဘုရင်တစ်ပါးခန့်ပေးရန်  
 ရှုမွေလအားတောင်းဆိုကြသဖြင့် ဘုရား  
 သခင်သည်ကိရု၏သားဗ ့် ယာမိန်အနွယ်ဝင်  
 ရှောလုကိုခန့်ထားတော်မူ၏။ ရှောလုသည်  
 အနှစ်လေးဆယ်ပတ်လုံးနန်းစံတော်မူ သတည်း။-  
 ☆ 22 ထိုနောက်ဘုရားသခင်သည်ရှောလုကိုဖယ်  
 ရှားပြီးလျှင် ဒါဝိ ဒ်အားကူသရေလဘုရင်  
 အဖြစ်ချီးမြှောက်တော်မူ၏။ ဘုရားသခင်က  
 `ယေရှု၏သားဒါဝိ ဒ်သည်ငါ၏စိတ်တော်နှင့်  
 တွေ့သူ၊ ငါဆောင်ရွက်စေလိုသမျှတို့ကိုဆောင်  
 ရွက်မည့်သူဖြစ်ကြောင်းငါတွေ့ရှိရပြီ' ဟု

---

☆ 13:17 ထွ၊ ၁:၇၊ ၁၇:၅၁။ ☆ 13:18 တော၊ ၁၄:၃၄။ တရား၊ ၁:၃၁။  
 ☆ 13:19 တရား၊ ၇:၁။ ယောရှု၊ ၁၄:၁။ ☆ 13:20 သူကြီး၊ ၂:၁၆။ ၁ရာ၊  
 ၃:၂၀။ ☆ 13:21 ၁ရာ၊ ၈:၅၊ ၁၀:၂၁။

ဒါဝိ ဒိနှင့်ပတ်သက်၍မိန့်တော်မူ၏။-☆

23 ဘုရားသခင်သည်မိမိ၏ကတိတော်အတိုင်း  
ဣသရေလအမျိုးသားတို့အဖို့ကယ်တင်ရှင် ကို  
ထိုသူ၏သားမြေးများအထဲမှပေါ်ထွန်း စေတော်မူ၏။  
ထိုအရှင်ကားသခင်ယေရှုပင် ဖြစ်သတည်း။-

24 ထိုအရှင်အမှုတော်ကိုစတင်၍ဆောင်ရွက်  
တော်မမူမီယောဟန်သည် ဣသရေလအမျိုး  
သားအပေါင်းတို့အား `နောင်တရ၍ဗ တု တိဇီ  
မ ့ ဂလာကိုခံကြလော့' ဟုဟောပြော၏။-

☆ 25 မိမိဆောင်ရွက်ရမည့်အမှုပြီးဆုံးချိန်နီး  
သောအခါ ယောဟန်က `ငါသည်သင်တို့စောင့်  
မျှော်နေသည့်အရှင်မဟုတ်။ ထိုအရှင်သည်  
ငါ့နောက်တွင်ပေါ်ထွန်းလိမ့်မည်။ ငါသည်ထို  
အရှင်၏ဖိနပ်ကိုမျှမချွတ်ထိုက်' ဟုဆို၏။☆

26 `အာဗြဟံ၏သားမြေးဖြစ်သူငါ့ညီအစ်ကို  
တို့နှင့် ဘုရားသခင်ကိုကိုးကွယ်သူအခြား  
အမျိုးသားတို့၊ ဤကယ်တင်ခြင်းဆိုင်ရာ  
တရားကိုငါတို့ထံသို့ရောက်ရှိလာစေ၏။-

27 ယေရှုရှုလင်မြို့သားများနှင့်သူတို့၏ခေါင်း  
ဆောင်များကား ထိုအရှင်သည်ကယ်တင်ရှင်  
ဖြစ်သည်ကိုမသိမမြင်ကြ။ ဥပု သ်နေတိုင်း

☆ 13:22 ၁ရာ၊ ၁၃:၁၄၊ ၁၆:၁၂၊ ဆာ၊ ၈၉:၂၀။ ☆ 13:24 မာ၊ ၁:၄။ လု၊  
၃:၃။ ☆ 13:25 မာ၊ ၃:၁၁။ မာ၊ ၁:၇။ လု၊ ၃:၁၆။ ယော၊ ၁:၂၀၊ ၂၇။

မိမိတို့ဖတ်ကြသည့်ပရောဖက်ကျမ်းစကား  
 ကိုလည်းနားမလည်ကြ။ သို့သော်ထိုသူတို့  
 သည်ပရောဖက်များ၏ဟောကြားချက်အတိုင်း  
 ဖြစ်ပျက်စေရန် ထိုအရှင်ကိုသေဒဏ်စီရင် ကြ၏။-  
 28 ဤသို့သေဒဏ်စီရင်ထိုက်သောအပြစ်တစ်စုံ  
 တစ်ရာကိုမျှမတွေ့သော်လည်း သေဒဏ်ပေး  
 ရန်ပိလတ်မင်းအားတောင်းဆိုကြ၏။-

☆ 29 သူတို့သည်ထိုအရှင်နှင့်ပတ်သက်၍  
 ကျမ်းစာ တော်တွင်ဖော်ပြပါရှိသမျှသောအရာတို့  
 ကိုပြုကြပြီးနောက် ထိုအရှင်၏တပ ည့်တို့  
 သည်အလောင်းတော်ကိုလက်ဝါးကပ်တိုင်မှ  
 ချ၍သင်္ချိုင်းဂူတွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။-☆

30 သို့ရာတွင်ဘုရားသခင်သည် ထိုအရှင်ကို  
 သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်စေတော်မူ၏။-

31 ထိုနောက်ထိုအရှင်သည်ယခင်ကမိမိနှင့်အတူ  
 ဂါလိလဲပြည်မှယေရုရှလင်မြို့သို့လိုက်ပါ ကြသူတို့အား  
 ရက်ပေါင်းများစွာကိုယ်ထင်ပြ တော်မူ၏။  
 သူတို့သည်ယခုအခါကုသရေလ အမျိုးသားတို့အား  
 ကိုယ်တော်၏အကြောင်းကို သက်သေခံလျက်ရှိကြ၏။-

☆ 32-33 ဒုတိယဆာလံတွင်၊ သင်သည်ငါ၏သားတော်  
 ဖြစ်၏။ ယနေ့ပင်သင့်အားသားတော်အရာကို

☆ 13:28 မ၊ ၂၇:၂၂-၂၃။ မ၊ ၁၅:၁၃-၁၄။ လု၊ ၂၃:၂၁-၂၃။ ယော၊ ၁၉:၁၅။  
 ☆ 13:29 မ၊ ၂၇:၅၇-၆၁။ မ၊ ၁၅:၄၂-၄၇။ လု၊ ၂၃:၅၀-၅၆။ ယော၊  
 ၁၉:၃၈-၄၂။ ☆ 13:31 တ၊ ၁:၃။

ငါပေးပြီ' ဟုဖော်ပြပါရှိသည်နှင့်အညီ  
 ဘုရားသခင်သည်ယေရှုကိုသေခြင်းမှရှင်  
 ပြန်ထမြောက်စေတော်မူသဖြင့် ငါတို့ဘိုးဘေး  
 များအားထားတော်မူသောကတိတော်ကိုသူ  
 တို့၏သားမြေးဖြစ်သူ ငါတို့အတွက်အကောင်  
 အထည်ဖော်တော်မူပြီ။ ငါတို့သည်ဤသတင်း  
 ကောင်းကိုသင်တို့အားကြားပြောရန်ဤအရပ်  
 သို့ရောက်ရှိနေကြခြင်းဖြစ်၏။- ☆ 34-35 နောက်တစ်ဖန်သင်္ချိုင်းတွင်မပုပ်ပ  
 မှ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းအကြောင်းနှင့်ပတ်  
 သက်၍ဘုရားသခင်က၊  
 `ဒါဝိဒ်အားကောင်းချီးပေးရန်ကတိပြုခဲ့သည့် နည်းတူ၊  
 သင်တို့အားလည်းယုံကြည်စိတ်ချရသည့်  
 မြတ်သောကောင်းချီးပေးရန်ငါပေးမည်'  
 ဟူ၍မိန့်တော်မူသည်။  
 အခြားဆာလံတွင်၊  
 `ကိုယ်တော်သည်မိမိအားသစ္စာစောင့်သည့် အစေခံကို  
 သင်္ချိုင်းတွင်ပုပ်ပျက်စေတော်မူလိမ့်မည်မဟုတ်'  
 ဟုပါရှိ၏။- ☆ 36 ဒါဝိဒ်သည်မိမိအသက်ရှင်စဉ်ကာလ၌  
 ဘုရား သခင်အကြံအစည်တော်ရှိသည်အတိုင်း  
 လိုက်လျှောက်ဆောင်ရွက်ပြီးနောက်သေလွန်၍  
 ဘိုးဘေးများ၏သင်္ချိုင်းတွင်သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းကို ခံရ၏။  
 သူ၏ကိုယ်ခန္ဓာသည်သင်္ချိုင်းတွင်ပုပ် ပျက်သွားရ၏။-

☆ 13:32-33 ဆာ၊ ၂:၇။ ☆ 13:34-35 ဟောရှာ၊ ၅၅:၃။

37 သို့ရာတွင်သေခြင်းမှဘုရားသခင်ရှင်ပြန်  
 ထမြောက်စေတော်မူသောအရှင်၏ကိုယ်ခန္ဓာ  
 ကားထိုသို့ပုပ်ပျက်ခြင်းမရှိ။- 38-39 ညီအစ်ကိုတို့၊  
 ထိုအရှင်ကိုအမှီပြု၍အပြစ် ပြေလွတ်ခြင်းအကြောင်းကို  
 သင်တို့အားငါ ပြောကြားလျက်ရှိသည်ကိုလည်းကောင်း၊  
 ထို အရှင်ကိုယုံကြည်သူအပေါင်းတို့သည်  
 မောရှေ၏ပညတ်တရားက မဖြေမလွတ်  
 နိုင်သည့်အပြစ်ဟူသမျှမှပြေလွတ်နိုင်  
 ကြောင်းကိုလည်းကောင်းသိမှတ်ကြလော့။-

40-41 ပရောဖက်ကျမ်းများတွင်၊  
 'ငါမိန့်တော်မူသည်ကိုမထီမဲ့မြင်ပြုသူတို့၊ နားထောင်ကြ။  
 အံ့ဩလျက်သေကြလော့။  
 ယနေ့ငါပြုမည့်အမှုကိုသူတစ်ပါးက  
 ရှင်းလင်းဖော်ပြသော်လည်း၊  
 သင်တို့ယုံကြည်ကြလိမ့်မည်မဟုတ်'  
 ဟုဖော်ပြပါရှိ၏။ ထိုဖော်ပြချက်အတိုင်းမ  
 ဖြစ်စေရန်သတိပြုကြလော့။' ဟုဟောပြော လေ၏။\*

42 တရားဇရပ်မှပေါလုနှင့်ဗာနဗတို့ထွက်ခွာ  
 လာကြစဉ် လူတို့ကမိမိတို့အားနောက်လာ  
 မည့်ဥပု သ်နေ၌ ဤအကြောင်းအရာများကို  
 တစ်ဖန်ဟောပြောရန်တောင်းပန်ကြ၏။-

43 တရားဇရပ်မှလူစုကွဲသောအခါယုဒ

---

\* 13:40-41 ဟဗါ ၁:၅။

အမျိုးသားအမြောက်အမြားနှင့် ယုဒဘာသာ  
 သို့ကူးပြောင်းလာသူအမြောက်အမြားတို့သည်  
 ပေါလုနှင့်ဗာနုဗတို့၏နောက်သို့လိုက်ကြ၏။  
 တမန်တော်တို့ကထိုသူတို့အား ဘုရားသခင်  
 ၏ကျေးဇူးတော်၌ဆက်လက်သက်ရှင်ကြရန်  
 အားပေးတိုက်တွန်းကြ၏။

44 နောက်ဥပု သ်နေ၌သခင်ဘုရား၏နှုတ်ကပတ်  
 တရားတော်ကိုကြားနာရန် မြို့လုံးကျွတ်နီး  
 ပါးလူတို့လာရောက်ကြ၏။- 45 သို့သော်ယုဒအမျိုးသားတို့သည်လူပရိသ  
 ကိုမြင်သောအခါ မနာလိုစိတ်ရှိသဖြင့် ပေါလု  
 ဟောပြောသောစကားများကိုငြင်းခုံကာပတ်  
 ခတ်ပြောဆိုကြ၏။- 46 ပေါလုနှင့်ဗာနုဗတို့ကယခင်ကထက်ပိုမို  
 ရဲရင့်စွာဟောကြားသည်မှာ `ငါတို့သည်ဘုရား  
 သခင်၏နှုတ်ကပတ်တရားတော်ကို သင်တို့အား  
 ဦးစွာပထမဟောပြောရပေမည်။ သို့ရာတွင်  
 သင်တို့သည်ထိုတရားတော်ကိုပစ်ပယ်ကာ မိမိ  
 တို့ကိုယ်ကိုထာဝရအသက်နှင့်မထိုက်မတန်  
 သူများဖြစ်သည်ဟုစီရင်ကြသောကြောင့် ငါတို့  
 သည်သင်တို့ထံမှထွက်ခွာ၍လူမျိုးခြားတို့  
 ထံသို့သွားကြပါမည်။- 47 ငါတို့အားထာဝရဘုရားက၊  
 `ကယ်တင်ခြင်းကျေးဇူးကိုကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံး  
 ရရှိစေရန်သင်တို့အား၊  
 လူမျိုးခြားများအဖို့အလင်းဖြစ်စေအံ့သောငှာ



ငါခန့်ထား၏'

ဟူ၍မိန့်တော်မူခဲ့ပေသည်။' ဟုဟောပြောကြ၏။\*

48 လူမျိုးခြားတို့သည်ထိုစကားကိုကြားသော  
အခါ ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်ကာသခင်ဘုရား၏  
နှုတ်ကပတ်တရားတော်ကိုချီးမွမ်းပြောဆို  
ကြ၏။ ထာဝရအသက်ရရှိရန်ရွေးကောက်

ခြင်းခံရသူတို့သည်ယုံကြည်သူများဖြစ် လာကြ၏။-  
49 သို့ဖြစ်၍သခင်ဘုရား၏တရားတော်သည်  
ထိုဒေသတစ်ခုလုံးတွင်နှံ့ပြားလေ၏။-

50 သို့သော်လည်းယုဒအမျိုးသားတို့သည် ဘုရား  
သခင်ကိုကိုးကွယ်သူအထက်တန်းလွှာအမျိုး  
သမီးများနှင့် မြို့မျက်နှာဖုံးအမျိုးသားများ  
ကိုလှုံ့ဆော်ကာပေါလုနှင့်ဗာနုဗတို့အား  
ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်စေကြ၏။ သူတို့သည်ထိုသူ  
နှစ်ဦးအားမိမိတို့နယ်မှနှင့်ထုတ်လိုက်ကြ၏။-

51 ပေါလုနှင့်ဗာနုဗတို့သည်ထိုသူတို့၏စိတ်  
သဘောကိုမနှစ်သက်သည့်အနေဖြင့်  
မိမိ တို့ခြေမှမြေမှုန့်ကိုခါချခဲ့ပြီးလျှင်

ဣကောနိမြို့သို့ထွက်သွားကြ၏။-☆ 52 အ နှံ  
တံအုတ်မြို့ရှိတပည့်တော်တို့သည်ရွှန်လန်း ဝမ်းမြောက်၍  
သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ဖြင့် ပြည့်ဝလျက်ရှိကြ၏။

☆ 13:47 ဟောရှာ၊ ၄၂:၆၊ ၄၉:၆။ ☆ 13:51 မ၊ ၁၀:၁၄။ ဓာ၊ ၆:၁။ လု၊ ၉:၅၊ ၁၀:၁။

# 14

ဣကောနိမြို့တွင်အမှုတော်ဆောင်ခြင်း

1 ဣကောနိမြို့တွင်လည်းပေါလုနှင့်ဗာနဗ  
သည် ယုဒအမျိုးသားတို့၏တရားဇရပ်သို့  
ဝင်၍ဟောပြောသွန်သင်ကြရာ ယုဒအမျိုး  
သားနှင့်လူမျိုးခြားအမြောက်အမြားသည်  
ယုံကြည်ကြ၏။- 2 သို့သော်မယုံကြည်သည့်ယုဒအမျိုးသား  
များသည် လူမျိုးခြားတို့အားညီအစ်ကိုတို့  
ကိုမနာလိုစိတ်ရှိစေရန်ဆွပေးကြ၏။-

3 တမန်တော်တို့သည်ထိုအရပ်တွင်ကြာမြင့်စွာ  
နေထိုင်လျက် သခင်ဘုရား၏အကြောင်းကို  
ရဲရင့်စွာဟောပြောကြ၏။ ကိုယ်တော်သည်ထို  
သူတို့ဟောပြောသည့်ကျေးဇူးတော်ဆိုင်ရာ  
တရားမှန်ကန်ကြောင်းသက်သေပြရန် သူတို့  
အားအံ့ဩဖွယ်ရာများနှင့်နိမိတ်လ ကု ခဏာ  
များပြနိုင်သောတန်ခိုးကိုပေးတော်မူ၏။-

4 မြို့သူမြို့သားတို့သည်နှစ်စုကွဲကြ၏။ တစ်စု  
ကယုဒအမျိုးသားတို့ဘက်သို့ပါ၍ အခြား  
တစ်စုကတမန်တော်တို့ဘက်သို့ပါကြ၏။

5 ယုဒအမျိုးသားနှင့်လူမျိုးခြားအချို့တို့ သည်  
တမန်တော်တို့ကိုညှဉ်းဆဲရန်နှင့်ခဲဖြင့် ပေါက်ရန်  
မိမိတို့ခေါင်းဆောင်များနှင့်ကြံစည် အားထုတ်ကြ၏။-

6 ထိုအကြောင်းကိုတမန်တော်တို့ကြားသိ

ကြသောအခါ လူကောနိပြည်ရှိလူ တု တရမြို့၊  
 ဒေရဗေမြို့နှင့်အနီးရှိဒေသသို့ထွက်ပြေး ရှိ။-  
 7 သတင်းကောင်းကိုဟောပြောကြ၏။

လူ တု တရမြို့နှင့်ဒေရဗေမြို့တွင်  
 အမှုတော်ဆောင်ခြင်း

8 လူ တု တရမြို့တွင်အဘယ်အခါကမျှလမ်းမ  
 လျှောက်နိုင်ခဲ့သူ၊ မွေးစကပင်ခြေမစွမ်းမသန်  
 ခဲ့သူလူတစ်ယောက်ရှိ၏။- 9 သူသည်ပေါလုဟောပြောသည်ကိုနားထောင်  
 လျက်နေ၏။ ပေါလုသည်သူ့အားစိုက်ကြည့်  
 လိုက်သောအခါ ရောဂါပျောက်ကင်းစေနိုင်  
 လောက်အောင်သူ့မှာယုံကြည်မှုရှိကြောင်း  
 ကိုသိမြင်လျှင်၊- 10 "ထ၍မတ်မတ်ရပ်လော့"  
 ဟုထိုသူ့အား အသံကျယ်စွာဆို၏။ ထိုအခါသူသည်  
 ခုန်၍ထပြီးလျှင်လမ်းလျှောက်လေ၏။-

11 လူပရိသတ်တို့သည်ပေါလုပြုသောအမှု  
 အရာကိုမြင်လျှင် "နတ်ဘုရားတို့သည်လူ့ အသွ  
 င်ကိုဆောင်၍ ငါတို့ထံသို့သက်ဆင်း လာလေပြီ"  
 ဟုမိမိတို့လူကောနိဘာသာ စကားဖြင့်ကြွေးကြော်ကြ၏။-

12 သူတို့သည်ဗာနုဗအားဇုသဟုခေါ်ကြ၏။  
 ခေါင်းဆောင်၍ဟောပြောသူဖြစ်သောကြောင့်  
 ပေါလု အားဟောရမေဟုခေါ်ကြ၏။-

13 ဇုသနတ်ဘုရား၏ဗိမာန်သည်မြို့အပြင်တွင်  
 ရှိရာ ထိုနတ်ဘုရား၏ယဇ်ပုရောဟိတ်သည်

နွား လားများနှင့်ပန်းကုံးများကိုမြို့တံခါးဝသို့  
ယူဆောင်လာ၏။ သူနှင့်တကွလူပရိသတ်တို့ သည်  
တမန်တော်တို့အားယဇ်ပူဇော်ပသလို ကြ၏။

14 ထိုသို့ပူဇော်ပသမည့်အကြောင်းကိုဗာနဗ  
နှင့်ပေါလုတို့ကြားကြသောအခါ မိမိတို့၏  
အဝတ်များကိုဆုတ်ဖြုတ်လှူတို့ထံသို့ပြေး သွားပြီးလျှင်၊-

15 အချင်းလူတို့၊ သင်တို့သည်အဘယ်ကြောင့်ဤ  
သို့ပြုကြသနည်း။ ငါတို့သည်လည်းသင်တို့ကဲ့  
သို့ပင်လူသာမန်များသာဖြစ်ကြ၏။ သင်တို့

သည်ဤသို့အကျိုးမရှိသည့်အမှုအရာများ  
ကိုစွန့်ပစ်၍ အသက်ရှင်တော်မူသောဘုရား  
သခင်အားဆည်းကပ်ကြစေရန် ငါတို့သည်

သင်တို့အားသတင်းကောင်းကိုကြေညာရန်  
ရောက်ရှိလာကြ၏။ အသက်ရှင်တော်မူသော  
ဘုရားသခင်သည်မိုးမြေကိုလည်းကောင်း

ပင်လယ်နှင့်အရပ်ခပ်သိမ်းတွင်ရှိလေသမျှ  
သောအရာတို့ကိုလည်းကောင်းဖန်ဆင်းတော်  
မူ၏။-

☆ 16 လွန်ခဲ့သောခေတ်ကာလများကကိုယ်တော်  
သည်လူမျိုးတကာတို့အား မိမိတို့အလို  
ဆန္ဒရှိသည်အတိုင်းပြုကျင့်ခွင့်ကိုပေးတော်  
မူခဲ့၏။-

17 သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်ရှိတော်မူကြောင်းသက်  
သေခံအထောက်အထားများဖြင့် လူတို့အား

☆ 14:15 ထွ၊ ၂၀:၁၁။ ဆာ၊ ၁၄:၆။

အစဉ်ပင်ပြသတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်သည်  
 ကောင်းကင်မှမိုးကိုရွာစေလျက်အချိန်တန်  
 လျှင် သီးနှံများကိုဖြစ်ပွားစေတော်မူ၏။  
 သင် တို့အားအစာအာဟာရကျွေးမွေး၍စိတ်  
 ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်စေတော်မူ၏။'' ဟုကြွေး  
 ကြော်လေသည်။- 18 ဤသို့တမန်တော်တို့ကြွေးကြော်ကြသော်  
 လည်း လူတို့ယဇ်ပူဇော်ရန်ကြိုးစားမှုကိုမူ  
 ဆီးတား၍မရချေ။

19 သို့ရာတွင်ယုဒအမျိုးသားအချို့သည်အ နှ  
 တံ အုတ်မြို့နှင့်ကူကောနိမြို့တို့မှရောက်လာကြ  
 ပြီးလျှင် လူပရိသတ်တို့ကိုမိမိတို့ဘက်သို့  
 ပါအောင်ဆွဲဆောင်ကြ၏။ ထိုနောက်ပေါလုကို  
 ခဲဖြင့်ပေါက်၍ သေလုပြီဟုထင်သဖြင့်မြို့  
 ပြင်သို့ဆွဲထုတ်သွားကြ၏။- 20 သို့သော်မိမိ၏ပတ်လည်တွင်တပ  
 ည့်တော်တို့ ရောက်လာကြသောအခါ  
 ပေါလုသည်ထ၍မြို့ ထဲသို့ဝင်လေ၏။  
 နောက်တစ်နေ့၌ပေါလုနှင့် ဗာနုဗသည်ဒေရဗေမြို့သို့ထွက်ခွာသွား  
 ကြ၏။

ရှုရိပြည်အနုတိအုတ်မြို့ကိုပြန်လာခြင်း

21 ပေါလုနှင့်ဗာနုဗတို့သည်ဒေရဗေမြို့တွင်  
 သတင်းကောင်းကိုဟောပြောကြညာသဖြင့်  
 လူအမြောက်အမြားတပ ည့်တော်များဖြစ်  
 လာကြ၏။ ထိုနောက်လု တု တရမြို့၊ ကူကောနိ

မြို့နှင့်ပိသိဒိပြည်အ နှု တိအုတ်မြို့သို့ပြန် ကြ၏။-  
 22 “ငါတို့သည်ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သို့  
 ဝင်ရန် ဒုက္ခဆင်းရဲများစွာခံရကြလိမ့်မည်”  
 ဟုဟောပြောသွန်သင်ကာတပ ည့်တော်တို့  
 အားကြံ့ခိုင်စေကြ၏။ သူတို့၏ယုံကြည်ခြင်း  
 ခိုင်မြဲစေရန်အားပေးနှိုးဆော်ကြ၏။-

23 ပေါလုနှင့်ဗာနုဗတို့သည်အသင်းတော်တိုင်း  
 ၌ အသင်းတော်လူကြီးများကိုခန့်ထားကြ၏။  
 ထိုနောက်ဆုတောင်းပ တု ထနာပြု၍အစာရှောင်  
 ပြီးလျှင် အသင်းတော်ဝင်တို့ယုံကြည်ကြ  
 သည့်သခင်ဘုရား၏လက်တော်သို့ထိုသူ  
 တို့ကိုအပ်ကြ၏။- 24 ပေါလုနှင့်ဗာနုဗသည်ပိသိဒိပြည်ကိုဖြတ်  
 သွားပြီးနောက် ပံဖုလိပြည်သို့ရောက်ကြ၏။-

25 သူတို့သည်ပေရဂေမြို့တွင်တရားတော်ကို  
 ဟောပြောကြ၏။ ထိုနောက်အတ္တလိမြို့သို့  
 သွားပြီးလျှင်- 26 အနုတိအုတ်မြို့သို့သင်္ဘောလွှင့်ကြ၏။  
 ထိုမြို့ကား ယခုမိမိတို့ဆောင်ရွက်ပြီးစီးသွားသည့်  
 အမှုတော်အတွက် ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူး  
 တော်သို့အပ်နှံ၍စေလွှတ်သောမြို့ပင်ဖြစ် သတည်း။

27 အ နှု တိအုတ်မြို့သို့ရောက်သောအခါ  
 သူတို့သည် အသင်းတော်ဝင်တို့ကိုစုရုံးစေလျက်  
 မိမိ တို့အားဖြင့်ဘုရားသခင်ပြုတော်မူခဲ့သမျှ  
 သောအမှုအရာတို့ကိုလည်းကောင်း၊ လူမျိုး

ခြားတို့ယုံကြည်လာစေရန်ကိုယ်တော်လမ်း  
ဖွင့်ပေးတော်မူကြောင်းကိုလည်းကောင်းပြန်  
ကြားကြ၏။- 28 ထိုနောက်သူတို့သည်တပည့်တော်တို့နှင့်  
အတူကြာမြင့်စွာနေထိုင်ကြ၏။

# 15

ယေရှုရှလင်မြို့၌ကျင်းပသောအစည်းအဝေး

1 လူအချို့တို့သည်ယုဒပြည်မှအ နှု တိအုတ်မြို့  
သို့သွားရောက်၍ ညီအစ်ကိုတို့အား ``သင်တို့  
သည်မောရှေ၏ပညတ်တရားအရ အရေ  
ဖျားလှီးမ ့ ဂလာကိုမခံယူလျှင်ကယ်တင်  
ခြင်းမရနိုင်'' ဟုဟောပြောသွန်သင်ကြ၏။-

☆ 2 ပေါလုနှင့်ဗာနုဖတို့သည်ထိုသူတို့နှင့်  
အပြင်းအထန်အငြင်းပွားကာ အချေအတင်  
ပြောဆိုကြ၏။ ထို့ကြောင့်အသင်းတော်သည်ဤ  
သို့အငြင်းပွားသည့်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ တိုင်ပင်  
ဆွေးနွေးရန်ပေါလုနှင့်ဗာနုဖတို့ကိုတပ ည့်  
တော်အချို့တို့နှင့်အတူ ယေရှုရှလင်မြို့ရှိ  
အသင်းတော်လူကြီးများထံသို့စေလွှတ်ရန်  
ဆုံးဖြတ်ကြ၏။

3 အသင်းတော်ဝင်တို့သည်ထိုကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့  
အား မြို့ပြင်သို့ရောက်အောင်လိုက်ပို့ကြ၏။  
ထို အဖွဲ့သည်ဖိနို တ်ပြည်နှင့်ရှုမာရီပြည်တို့ကို

☆ 15:1 ဝတ်၊ ၁၂:၃။

ဖြတ်သွားစဉ် လူမျိုးခြားတို့ဘုရားသခင်ထံ  
သို့ပြောင်းလဲလာကြပုံကိုပြောပြကြသဖြင့်

ညီအစ်ကိုအပေါင်းတို့သည်လွန်စွာဝမ်းမြောက်  
ကြ၏။- 4 ယေရုရှလင်မြို့သို့ဗာနုဗတို့ရောက်ကြ  
သောအခါ အသင်းတော်နှင့်တကွတမန်တော်  
များ၊ အသင်းတော်လူကြီးများကသူတို့အား

ကြိုဆိုလက်ခံသည့်အခါ မိမိတို့အားဘုရား  
သခင်အသုံးပြုတော်မူပုံအလုံးစုံကိုပြန် ကြားကြ၏။-

5 သို့ရာတွင်ဖာရိရှဲအဖွဲ့ဝင်များအနက် ယုံ  
ကြည်သူလူအချို့တို့သည်ထ၍ "လူမျိုးခြား  
တို့သည်အရေဖျားလှီးမ ့ ဂလာခံရမည်။ မောရှေ  
၏ပညတ်တရားကိုစောင့်ထိန်းရမည်" ဟုဆို ကြ၏။

6 သို့ဖြစ်၍တမန်တော်များနှင့်အသင်းတော်  
လူကြီးများသည် ဤအမှုကိစ္စကိုစဉ်းစား

ဆင်ခြင်ရန်စည်းဝေးကြ၏။- 7 အတော်ပင်အချေအတင်ဆွေးနွေးကြပြီး

သောအခါ ပေတရုသည်နေရာမှထ၍ "ညီ  
အစ်ကိုတို့၊ လူမျိုးခြားတို့သည်သတင်းကောင်း  
ကိုကြား၍ယုံကြည်နိုင်စေရန် ဘုရားသခင်

သည်လွန်ခဲ့သည့်ကာလအတန်ကြာက သတင်း  
ကောင်းကိုကြေညာရန်အတွက် ငါ့အားသင်တို့

အထဲမှရွေးချယ်ခန့်ထားတော်မူခဲ့ကြောင်း  
သင်တို့သိကြ၏။- ✨ 8 လူတို့၏စိတ်နှလုံးကိုသိတော်မူသောဘုရား

✨ 15:7 တာ ၁၀:၁-၄၃။



သခင်သည် သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကို  
 ငါတို့ အားပေးတော်မူသည့်နည်းတူလူမျိုးခြားတို့  
 အားလည်းပေးတော်မူခြင်းအားဖြင့် သူတို့  
 အားနှစ်သက်လက်ခံတော်မူကြောင်းကိုပြ တော်မူ၏။-  
 ☆ 9 ကိုယ်တော်သည်သူတို့ကိုငါတို့နှင့်ခွဲခြား  
 ခြင်းပြုတော်မမူ။ သူတို့သည်ကိုယ်တော်ကို  
 ယုံကြည်သဖြင့် သူတို့၏အပြစ်များကိုဖြေ  
 လွတ်တော်မူ၏။- 10 သို့ဖြစ်၍သင်တို့သည်အဘယ်ကြောင့်ဘုရား  
 သခင်ကိုသွေးစမ်းလိုကြသနည်း။ ငါတို့ဘိုး  
 ဘေးများသော်လည်းကောင်း၊ ငါတို့ကိုယ်တိုင်  
 ပင်သော်လည်းကောင်း၊ မထမ်းနိုင်သည့်ဝန်ကို  
 အဘယ်ကြောင့်ထိုသူတို့အားထမ်းစေကြ ပါသနည်း။-  
 11 ငါတို့သည်လည်းထိုသူတို့နည်းတူယုံကြည်  
 သဖြင့် သခင်ယေရှု၏ကျေးဇူးတော်အား  
 ဖြင့်ကယ်တင်ခြင်းကိုခံရကြ၏။' ဟုဆို၏။  
 12 ဗာနုဗနှင့်ပေါလုတို့သည်မိမိတို့အား  
 ဖြင့် လူမျိုးခြားတို့တွင်ဘုရားသခင်ပြု  
 တော်မူသော အံ့သြဖွယ်ရာများနှင့်နိမိတ်  
 လ ကဲ့ ခဏာများအကြောင်းကိုပြောကြားနေ  
 စဉ်စုဝေးသောလူအားလုံးပင်ဆိတ်ငြိမ်စွာ  
 နားထောင်လျက်နေကြ၏။- 13 သူတို့ပြောဆိုပြီးသောအခါယာကုပ်က  
 ``ညီအစ်ကိုတို့၊ ငါ့စကားကိုနားထောင် ကြပါ။-

☆ 15:8 တ၊ ၂:၄၊ ၁၀:၄၄။

14 ဘုရားသခင်သည်ရှေးဦးစွာလူမျိုးခြားတို့  
 အနက်အချို့သောသူတို့ကို မိမိ၏လူစု  
 တော်ဝင်များဖြစ်စေရန်ရွေးထုတ်ခြင်းအား ဖြင့်  
 သူတို့ကိုဂရုစိုက်တော်မူကြောင်းရှိမည် ရှင်းပြခဲ့ပြီ။-

15 ပရောဖက်တို့၏ဟောကြားချက်များသည်  
 လည်း ဤအချက်နှင့်လုံးဝကိုက်ညီလျက် ရှိ၏။  
 ကျမ်းစာတော်တွင်၊

16-17 `ငါ၏နာမတော်ဖြင့်ခေါ်ဝေါ်ခြင်းခံရသူ  
 လူမျိုးခြားနှင့်လူမျိုးရှိသမျှတို့သည်  
 ငါ့ထံလာစိမ့်သောငှာနောက်မှငါပြန်လာမည်။  
 ပြိုကျလျက်ရှိသောဒါဝိ ဒ်၏နိုင်ငံကို  
 ငါပြန်၍တည်ဆောက်မည်။  
 ပျက်စီးယိုယွင်းနေသည်တို့ကိုအသစ်ပြုပြင်၍  
 ထိုနိုင်ငံကိုတစ်ဖန်ခိုင်ခံ့စေမည်။

18 ဤကားရှေးကာလ၌ထားဝရဘုရား  
 မိန့်တော်မူသောဗျာဒိတ်တော်ဖြစ်သတည်း'  
 ဟုဖော်ပြပါရှိသည်။\*

19 ယာကုပ်ကဆက်လက်၍ `ထို့ကြောင့်ဘုရား  
 သခင်ထံပြောင်းလဲလာကြသူ လူမျိုးခြား  
 တို့အခက်ကြုံစေရန်ငါတို့မပြုသင့်။-

20 သို့ရာတွင်ရုပ်တုအားပူဇော်ထားသဖြင့် မသန့်  
 စင်သည့်အစားအစာများကိုစားခြင်း၊ ကာမ

---

\* 15:18 အာ၊ ၉:၁၁-၁၂။

ဂုဏ်လိုက်စားခြင်း၊ လည်လိမ်သားနှင့်သွေးကို  
 စားသုံးခြင်းတို့ကိုမူရှောင်ရှားကြစေရန်  
 စာရေး၍အကြောင်းကြားသင့်သည်ဟု ယူဆ၏။-  
 \* 21 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ရှေးကာလမှစ၍  
 မောရှေ၏ပညတ်တရားကိုတရားဇရပ်များ  
 တွင်ဥပု သ်နေ့တိုင်းဖတ်ခြင်း၊ သူ၏တရားကို  
 ဟောပြောခြင်းရှိသောကြောင့်ဖြစ်၏။" ဟုဆို လေသည်။

ယုံကြည်သူလူမျိုးခြားတို့ထံသို့ပေးစာ

22 ထိုအခါတမန်တော်များ၊ အသင်းတော်လူ  
 ကြီးများနှင့်အသင်းတော်ဝင်အပေါင်းတို့ သည်  
 ကိုယ်စားလှယ်များကိုရွေးချယ်၍ပေါ့လှ၊  
 ဗာနုနှင့်အတူအ နှု တံအုတ်မြို့သို့စေလွှတ်  
 ရန်ဆုံးဖြတ်ကြ၏။ သူတို့သည်ယုံကြည်သူ  
 တို့အလွန်ကြည်ညိုလေးစားကြသော  
 ဗာရှုဗခေါ်ယုဒနှင့်သိလတို့ကိုရွေး ချယ်ကြ၏။-  
 23 ထိုသူနှစ်ဦး၏လက်ဖြင့်စာတစ်စောင်ပို့လိုက် ကြ၏။  
 ထိုစာတွင်၊

“သင်တို့၏ညီအစ်ကိုများဖြစ်ကြသောတမန်  
 တော်များ၊ အသင်းတော်လူကြီးများကအ နှု တံ  
 အုတ်မြို့နှင့်ရှုရုံပြည်၊ ကိလိကိပြည်ရှိလူမျိုး  
 ခြားသားများဖြစ်ကြသောညီအစ်ကိုများ  
 အား နှုတ်ခွန်းဆက်သလိုက်ပါသည်။-

\* 15:20 ထွ၊ ၃၄:၁၅-၁၇။ ဝတ်၊ ၁၇:၁၀-၁၆၊ ၁၈:၆-၂၃။

24 ကျွန်ုပ်တို့အထဲမှလူအချို့သည်ကျွန်ုပ်တို့၏  
ညွှန်ကြားချက်မရဘဲ သင်တို့ထံသို့သွား၍  
စိတ်အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေသည့်စကားများ  
ကိုပြောဆိုကာ သင်တို့အားဒုက္ခပေးခဲ့ကြ  
ကြောင်းသိရပါသည်။- 25 သို့ဖြစ်၍ကျွန်ုပ်တို့သည်အစည်းအဝေးပြု  
လုပ်၍လူအချို့ကိုရွေးချယ်လျက် သင်တို့ထံ  
သို့စေလွှတ်ရန်အားလုံးသဘောတူဆုံးဖြတ်  
ကြပါသည်။ ထိုသူတို့သည်ကျွန်ုပ်တို့ချစ်ခင် သူဗာနဗ၊  
ပေါလုတို့နှင့်အတူလိုက်သွား ကြပါလိမ့်မည်။-

26 ပေါလုနှင့်ဗာနဗတို့သည်ကား ကျွန်ုပ်တို့  
သခင်ယေရှုခရစ်၏အမှုတော်ကို သက်စွန့်  
ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သူများပင်တည်း။-

27 သို့ဖြစ်၍ကျွန်ုပ်တို့သည်သူတို့နှင့်အတူယုဒ  
နှင့်သီလတို့ကို သင်တို့ထံသို့စေလွှတ်လိုက်ပါ  
သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏စာတွင်ရေးသားဖော်ပြထား  
သည့်အကြောင်းအရာများကို သူတို့ကိုယ်တိုင်  
လည်းပြောပြကြပါလိမ့်မည်။- 28 ရုပ်တုများအားပူဇော်ထားသည့်အစာ  
အစာကိုမစားနှင့်။ သွေးကိုလည်းမစားနှင့်။-

29 လည်ညှစ်သားကိုမစားနှင့်။ ကာမဂုဏ်လိုက်စား  
မှုကိုမပြုနှင့်ဟူသောပညတ်များမှတစ်ပါး  
အခြားသောဝန်ကိုသင်တို့အပေါ်မတင်ရန်  
သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်နှင့်ကျွန်ုပ်တို့သဘော  
တူကြပါ၏။ ဤအရာများကိုရှောင်ကြဉ်ကြ

ပါက သင်တို့အတွက်လုံလောက်ပေပြီ။ ကျန်း  
မာရွှင်လန်းကြပါစေ" ဟုဖော်ပြပါရှိလေ သည်။

30 စေတမန်တို့အားစေလွှတ်သဖြင့် သူတို့သည် အ  
နု တိအုတ်မြို့သို့သွား၍ယုံကြည်သူအပေါင်း တို့အား  
စုဝေးစေပြီးလျှင်အမှာစာကိုပေး အပ်ကြ၏။-

31 ထိုစာကိုဖတ်ပြကြသောအခါသူတို့သည်  
အားပေးစကားများကြောင့်လွန်စွာဝမ်း မြောက်ကြ၏။-

32 ယုဒနှင့်သိလတို့သည်လည်းပရောဖက်များ  
ဖြစ်ကြသည့်အလျောက် သူတို့အားအချိန်ကြာ  
မြင့်စွာတိုက်တွန်းအားပေးသဖြင့်သူတို့အား

ကြံ့ခိုင်စေကြ၏။- 33 သူတို့သည်ထိုအရပ်တွင်ကာလအတန်ကြာ  
နေပြီးနောက် ယုံကြည်သူတို့အားနှုတ်ဆက်၍  
ပြန်လွှတ်လိုက်ကြ၏။- 34 သို့သော်လည်းသိလသည်နေရစ်ရန်ဆုံးဖြတ်၏

35 ပေါလုနှင့်ဗာနုဗတို့သည်အ နု တိအုတ်မြို့တွင်  
ဆက်လက်နေထိုင်၍ သခင်ဘုရား၏နှုတ်ကပတ်  
တော်ကိုအခြားသူများနှင့်အတူဟောပြော  
သွန်သင်ကြ၏။

ပေါလုနှင့်ဗာနုဗတို့ခွဲခွာကြခြင်း

36 ရက်အနည်းငယ်ကြာသောအခါပေါလုက  
ဗာနုဗအား "သခင်ဘုရား၏နှုတ်ကပတ်  
တရားတော်ကိုငါတို့ဟောပြောခဲ့သည့်မြို့  
တိုင်း ရှိညီအစ်ကိုများထံသို့ပြန်သွား၍ သူ  
တို့၏အခြေအနေကိုလေ့လာကြကုန်အံ့" ဟုဆို၏။-

37

ထိုအခါဗာနဗသည်မာကုခေါ်ယောဟန်  
ကိုခေါ်ဆောင်သွားရန်အလိုရှိ၏။- 38 သို့သော်ပေါလုကမိမိတို့နှင့်သာသနာ  
ပြုခရီးအဆုံးတိုင်အောင်မလိုက်ဘဲ ပုံဖုလိ  
ပြည်တွင်မိမိတို့ထံမှထွက်ခွာသွားခဲ့သူ  
ကိုခေါ်ဆောင်ရန်မသင့်လျော်ဟုယူဆ၏။-

☆

39

သူတို့သည်အပြင်းအထန်အငြင်းပွားပြီး  
နောက်လမ်းခွဲခွာသွားကြ၏။ ဗာနဗသည်  
မာကုကိုခေါ်၍ကုပရုကျွန်းသို့သင်္ဘော လွှင့်လေ၏။-

40

ပေါလုမူကားသိလကိုရှေးချယ်၍ထွက်ခွာ  
သွားလေသည်။ ယုံကြည်သူများသည်ပေါလု  
အားသခင်ဘုရား၏ကျေးဇူးတော်သို့အပ်နှံ ကြ၏။-

41

ပေါလုသည်ထိုအရပ်မှရှုရုံပြည်နှင့်ကိလိ  
ကိပြည်သို့သွားရောက်၍အသင်းတော်ကို ခိုင်ခံ့စေ၏။

# 16

တိမောသေသည် ပေါလုသိလတို့နှင့်လိုက်သွားခြင်း

1 ပေါလုသည်ဒေရဗေမြို့နှင့်လု တု တရမြို့သို့ရောက်  
ရှိလာ၏။ လု တု တရမြို့တွင်တိမောသေနာမည်ရှိ  
သောတပ ညံ့တော်တစ်ဦးရှိ၏။ သူ၏မိခင်သည်  
ယုံကြည်သူယုဒအမျိုးသမီးဖြစ်သော်လည်း  
သူ၏ဖခင်မှာဂရိအမျိုးသားဖြစ်၏။-

2

သူသည်လု တု တရမြို့နှင့်ကုကောနိုမြို့ရှိ  
ညီအစ်ကိုတို့၏ချီးမွမ်းခြင်းကိုခံရ၏။-

☆ 15:38 တ၊ ၁၃:၁၃။

3 ပေါလုသည်သူ့ကိုမိမိနှင့်အတူလိုက်စေလို  
 သဖြင့် သူ့အားအရေဖျားလှီးမ နံ ဂလာပေး၏။  
 ဤသို့ပြုရခြင်းအကြောင်းမှာတိမောသေ၏  
 ဖခင်သည်ဂရိအမျိုးသားဖြစ်ကြောင်း ထို  
 အရပ်ရှိယုဒအမျိုးသားတို့သိကြသော ကြောင့်ဖြစ်၏။-

4 သူတို့သည်မြို့များကိုဖြတ်၍သွားကြသော  
 အခါ ယေရုရှလင်မြို့၌နေသောတမန်တော်  
 များနှင့်အသင်းတော်လူကြီးများပြဋ္ဌ  
 နန်း သောပညတ်များကိုရှင်းလင်းပြောပြကာ  
 ယုံကြည်သူတို့လိုက်နာကျင့်သုံးရန်ညွှန် ကြားကြ၏။-

5 သို့ဖြစ်၍အသင်းတော်တို့၏ယုံကြည်ခြင်း  
 ပိုမိုခိုင်မြဲလာလျက် နေ့စဉ်နေ့တိုင်းအရေ  
 အတွက်အားဖြင့်တိုးတက်များပြားလာ ချ၏။

တရောမြို့တွင်ပေါလု မြင်ရသောဗျာဒိတ်ရူပါရုံ

6 သူတို့သည်ဖြူဂံပြည်နှင့်ဂလာတံပြည်တို့  
 ကိုဖြတ်သွားကြ၏။ သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်  
 သည် သူတို့အားအာရှပြည်၌နှုတ်ကပတ်တရား  
 တော်ကိုဟောပြောခွင့်ပေးတော်မမူ။-

7 သူတို့သည်မုသိပြည်နယ်စပ်သို့ရောက်ကြသော  
 အခါ ဗိသုန်ပြည်သို့သွားရန်ကြိုးစားကြ၏။  
 သို့ရာတွင်သခင်ယေရှု၏ဝိညာဉ်တော်ကခွင့်

ပြုတော်မမူသဖြင့်၊- 8 မုသိပြည်ကိုဖြတ်၍တရောမြို့သို့ရောက်ကြ၏။-

9 ပေါလုသည်ည ဉ့်အခါဗျာဒိတ်ရူပါရုံတွင်

“မာကေဒေါနိပြည်သို့ဖြတ်ကူး၍အကျွန်ုပ်  
 တို့အားကူညီမစပါ။” ဟုမာကေဒေါနိ  
 ပြည်သားတစ်ယောက်သည်ရပ်လျက်တောင်းပန်  
 နေသည်ကိုမြင်ရ၏။- 10 ဤသို့ဗျာဒိတ်ရူ  
 ပါရုံကိုပေါလုမြင်ပြီးနောက် ချက်ချင်းပင်ကျွန်ုပ်တို့သည်မာကေဒေါနိပြည်  
 သို့သွားရန်ပြင်ဆင်ကြ၏။ အဘယ်ကြောင့်ဆို  
 သော်မာကေဒေါနိပြည်သားတို့အားသတင်း  
 ကောင်းကိုဟောပြောရန် ကျွန်ုပ်တို့အားဘုရား  
 သခင်စေခိုင်းတော်မူသည်ဟုဆုံးဖြတ်ချက်  
 ချကြခြင်းကြောင့်ဖြစ်၏။

ဖိလိပုပိမြို့တွင် လုဒီယုံကြည်သူဖြစ်လာခြင်း

11 ကျွန်ုပ်တို့သည်တရောမြို့မှသာမောသရက်  
 ကျွန်းသို့ တည့်တည့်သင်္ဘောလွင့်ကြရာနောက်  
 တစ်နေ့၌နာပေါလိမြို့သို့ရောက်ကြ၏။-

12 ထိုမြို့မှဖိလိ ပု ပိမြို့သို့သွားကြ၏။ ဖိလိ ပု  
 ပိမြို့ ကားမာကေဒေါနိပြည်ပထမနယ်၏မြို့တစ်  
 မြို့ဖြစ်၏။ ရောမအမျိုးသားတို့အခြေစိုက်  
 ရာမြို့လည်းဖြစ်၏။ ထိုမြို့တွင်ကျွန်ုပ်တို့သည်  
 ရက်ပေါင်းများစွာနေထိုင်ကြပြီးသည့်နောက်၊-

13 ဥပု သ်နေ့၌မြို့တံခါးအပြင်သို့ထွက်ကြ၏။  
 ထိုနောက်ဆုတောင်းပ တု ထနာပြုရန်နေရာရှိမည်  
 အထင်နှင့်မြစ်ကမ်းနားသို့သွားရောက်၍ ထို



အရပ်တွင်စုဝေးလျက်နေသည့်အမျိုးသမီး  
 တို့အားဟောပြောကြ၏။- 14 ထိုသူတို့အထဲတွင်သွာတိရဲမြို့သူ၊  
 က မှ ဗလာ နီအထည်ကုန်သည်လုဒိနာမည်ရှိအမျိုး  
 သမီးတစ်ယောက်ပါ၏။ သူသည်ဘုရားသခင်  
 အားကိုးကွယ်သူတစ်ဦးဖြစ်၏။ သခင်ဘုရား  
 သည်ပေါလုဟောပြောလျက်နေသောတရား  
 စကားများကိုအာရုံစိုက်စေရန် ထိုအမျိုး  
 သမီး၏စိတ်နှလုံးကိုပြုပြင်တော်မူ၏။-  
 15 သူနှင့်တကွအိမ်သူအိမ်သားတို့သည်ဗ တု  
 တိဇိ မ ဝီ ဂလာခံယူကြ၏။ ထိုနောက်လုဒိက  
 “ကျွန်မ သည်သခင်ဘုရားကိုအကယ်ပင်ယုံကြည်သူ  
 ဖြစ်သည်ဟု သင်တို့လက်ခံပါလျှင်ကျွန်မ၏  
 အိမ်သို့လာရောက်တည်းခိုကြပါ” ဟုကျွန်ုပ်  
 တို့အားဖျောင်းဖျလေသည်။

ပေါလုနှင့်သိလတို့သည်ဖိလိ ပု ပိမြို့  
 ထောင်တွင်အကျဉ်းခံရခြင်း

16 တစ်နေ့သ၌ကျွန်ုပ်တို့သည်ဆုတောင်းပ တု  
 ထ နာ ပြုရာအရပ်သို့သွားကြစဉ် ဗေဒင်ဟောနိုင်  
 သောနတ်မိစ္ဆာပူးဝင်နေသူ၊ ငွေဝယ်ကျွန်မိန်းမ  
 ငယ်တစ်ယောက်နှင့်တွေ့ဆုံ၏။ သူသည်ဤသို့  
 ဗေဒင်ဟောပြောခြင်းဖြင့် မိမိ၏သခင်ဖြစ်  
 သူတို့အားကြေးငွေအမြောက်အမြား ရရှိစေ၏။-

17 ထိုကျွန်မသည်ပေါလုနှင့်ကျွန်ုပ်တို့နောက်  
 သို့လိုက်လျက် ။ ဤသူတို့ကားအမြင့်ဆုံး  
 သောဘုရား၏အစေခံများဖြစ်၍ သင်တို့  
 အားကယ်တင်ခြင်းတရားကိုဟောပြော  
 သူများတည်း။ ။ ဟုဟစ်အော်လေ၏။-

18 ထိုသူငယ်မသည်ဤသို့ရက်ပေါင်းများစွာ  
 ဟစ်အော်လျက်နေသဖြင့် ပေါလုသည်လွန်စွာ  
 စိတ်အနှောင့်အယှက်ဖြစ်ရကား နောက်သို့လှည့်  
 ၍ ။ သင်သည်သူငယ်မအထဲမှထွက်သွားလော့။  
 ယေရှုခရစ်၏နာမတော်ကိုအမှီပြု၍ သင့်  
 အားငါအမိန့်ပေး၏။ ။ ဟုနတ်မိစ္ဆာအားဆို၏။  
 ထိုခဏ၌ပင်လျှင်နတ်မိစ္ဆာသည်ထွက်သွား ။-

19 သူငယ်မ၏သခင်ဖြစ်သူတို့သည် မိမိတို့  
 ငွေဝင်ပေါက်ပိတ်သွားကြောင်းသိရှိကြသော  
 အခါ ပေါလုနှင့်သိလတို့ကိုဖမ်းဆီး၍  
 အာဏာပိုင်များရှိရာမြို့တွင်းမြေကွက်  
 လပ်သို့ဆွဲခေါ်သွားကြ၏။- 20

ရောမအရာရှိတို့၏ရှေ့သို့ရောက်သောအခါ  
 ။ ဤသူတို့သည်ယုဒအမျိုးသားများဖြစ်  
 ပါသည်။ ။ ကျွန်တော်တို့မြို့တွင်ဆူပူမှုဖြစ်  
 အောင်ပြုလျက်နေကြပါသည်။- 21 ကျွန်တော်တို့တရားဥပဒေများနှင့်  
 ဆန့်ကျင် သောထုံးတမ်းစဉ်လာများကိုသွန်သင်နေကြ  
 ပါသည်။ ။ ရောမအမျိုးသားများအနေဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့သည်  
 ထိုထုံးတမ်းစဉ်လာများကို လက်မခံနိုင်၊ မကျင့်သုံးနိုင်ပါ။

ဟုလျှောက် ထားကြ၏။- 22 လူပရိသတ်ကလည်း ပေါလုနှင့်သိလတို့ ကိုဝိုင်း၍စွပ်စွဲကြ၏။

အရာရှိတို့သည်ထိုသူနှစ်ဦး၏အဝတ်များကို ဆွဲဖြုတ်၍ ကြိမ်ဒဏ်ပေးစေရန်အမိန့်ချမှတ်ကြ၏။-

23 စစ်သားများသည်လည်းပေါလုနှင့်သိလတို့ကို ပြင်းထန်စွာကြိမ်ဒဏ်ပေးပြီးလျှင်ထောင်ချထား ကြ၏။

သူတို့အားလုံခြုံစွာချုပ်နှောင်ထားရန် အမိန့်အရ- 24 ထောင်မှူးသည်သူတို့အားအလုံထောင်သို့သွင်း ပြီးလျှင် ခြေများကိုထိတ်ခတ်၍ထားလေ၏။

25 သန်းခေါင်အချိန်ခန့်၌ပေါလုနှင့်သိလတို့သည် ပ ထု ထနာပြုကာဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော် ကိုချီးမွမ်းသီဆိုလျက်နေကြ၏။- 26 ထိုအခါရုတ်တရက်မြေငလျင်ပြင်းစွာ

သဖြင့် အကျဉ်းထောင်၏အုတ်မြစ်သည်လှုပ်ရှား သွား၏။ ထောင်တံခါးရှိသမျှသည်ချက်ချင်း ပင်ပွင့်ထွက်သွားကုန်၏။ အကျဉ်းသားအပေါင်း

တို့သည် သံကြိုးအနှောင်အဖွဲ့မှလွတ်မြောက် ကြကုန်၏။- 27 ထောင်မှူးသည်အိပ်ရာမှနိုး၍ထောင်တံခါး များပွင့်လျက်နေသည်ကိုမြင်လျှင် အကျဉ်း

သားများထွက်ပြေးကြပြီဟုထင်မှတ်သဖြင့် ဌာနကိုဆွဲထုတ်ပြီးလျှင်မိမိကိုယ်ကိုသတ် မည်ပြု၏။-

28 သို့ရာတွင်ပေါလုက ``သင်၏ကိုယ်ကိုအ နှု တရာ ယ် မပြုနှင့်။ ငါတို့အားလုံးဤနေရာတွင်ရှိနေ ကြသည်''

ဟုကျယ်စွာဟစ်အော်၍ပြော၏။

29 ထောင်မှူးသည်မီးတိုင်ကိုတောင်းယူပြီးလျှင် ပြေးဝင်၍လာ၏။ သူသည်တုန်လှုပ်လျက် ပေါလုနှင့်သိလတို့၏ခြေရင်းတွင်ပျပ်ဝပ်၏။-

30 ထိုနောက်သူတို့ကိုအပြင်သို့ခေါ်ဆောင်လာပြီး လျှင် “အရှင်တို့၊ ကျွန်တော်သည်ကယ်တင်ခြင်း ခံရစေရန် အဘယ်သို့ပြုရပါမည်နည်း” ဟု မေး၏။

31 သူတို့ကလည်း “သခင်ယေရှုကိုယုံကြည် လော့။ သို့ယုံကြည်လျှင်သင်နှင့်တကွသင်၏ အိမ်သူအိမ်သားတို့သည် ကယ်တင်ခြင်းကို ခံရကြလိမ့်မည်” ဟုဆိုပြီးနောက်၊-

32 ထိုသူနှင့်တကွသူ၏အိမ်တွင်ရှိသောသူ အပေါင်းတို့အား သခင်ဘုရား၏နှုတ် ကပတ်တရားတော်ကိုဟောပြောကြ၏။-

33 ထိုညအချိန်၌ပင်လျှင်ထောင်မှူးသည် ပေါလု နှင့်သိလတို့ကိုခေါ်၍ဒဏ်ချက်ရာများကို ဆေးကြောပေး၏။ ထိုနောက်ချက်ချင်းပင်သူနှင့် တကွအိမ်သူအိမ်သားအပေါင်းတို့သည်

ဗ တု တိဇံ မ ့ ဂလာခံယူကြ၏။-

34 သူသည်ပေါလုနှင့်သိလတို့အားမိမိ၏အိမ် သို့ဖိတ်ခေါ်၍ စားဖွယ်သောက်ဖွယ်များကိုတည် ခင်းကျွေးမွေး၏။ သူနှင့်သူ၏အိမ်သားတို့သည် ဘုရားသခင်ကိုယုံကြည်လာကြသဖြင့်လွန် စွာရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်ကြလေသည်။

35 နောက်တစ်နေ့မိုးလင်းသောအခါအရာရှိ  
တို့သည် ထိုသူတို့ကိုထောင်မှလွတ်လိုက်ရန်  
ရဲအရာရှိများကိုစေလွှတ်၍အမိန့်ဆင့် ဆိုစေကြ၏။-

36 သို့ဖြစ်၍ထောင်မှူးသည်ပေါလုအား ``အရာရှိ  
တို့ကအရှင်တို့အားထောင်မှလွတ်လိုက်ရန်  
အမိန့်ပေးပါ၏။ ထိုကြောင့်စိတ်အေးချမ်းစွာ  
အရှင်တို့သွားကြပါ'' ဟုဆို၏။

37 သို့ရာတွင်ပေါလုက ``ရောမနိုင်ငံသားများ  
ဖြစ်သောငါတို့အားစစ်ကြောစီရင်ခြင်းမ  
ပြုဘဲ ငါတို့ကိုလူပရိသတ်ရှေ့တွင်ရိုက်နှက်  
၍အကျဉ်းချထားခဲ့ကြ၏။ ယခုငါတို့ကို  
တိတ်တဆိတ်လွတ်လိုကြပါသလော။ ထိုသို့ မပြုသင့်။  
သူတို့ကိုယ်တိုင်လာ၍ငါတို့ကို ထောင်မှထုတ်ကြပါစေ''  
ဟုရဲအရာရှိ တို့အားပြော၏။

38 ရဲအရာရှိတို့သည်လည်းဤအကြောင်းကို  
အရာရှိတို့အားပြန်လည်လျှောက်ထားကြ  
၏။ ပေါလုနှင့်သိလတို့သည်ရောမနိုင်ငံသား  
များဖြစ်ကြောင်းကို အရာရှိတို့ကြားသော

အခါကြောက်လန့်ကြ၏။- 39 သို့ဖြစ်၍သူတို့သည်လာ၍ပေါလုနှင့်သိလ  
တို့အားဖျောင်းဖျပြောဆိုကြ၏။ ထိုနောက်သူ  
တို့ကိုထောင်မှထုတ်ပြီးလျှင် ထိုမြို့မှထွက်ခွာ  
သွားရန်တောင်းပန်ကြ၏။- 40 သို့ဖြစ်၍သူတို့သည်အကျဉ်းထောင်မှထွက်

၍ လုဒိ၏အိမ်သို့သွားကြ၏။ ထိုနောက်ယုံကြည်

သူတို့နှင့်တွေ့ဆုံကာအားပေးစကားပြော ကြားပြီးလျှင်  
ထိုမြို့မှထွက်ခွာသွားကြလေ သည်။

# 17

## သက်သာလောနိတ်မြို့တွင် အမှုတော်ဆောင်ခြင်း

1 သူတို့သည်ခရီးဆက်ခွဲရာအံဖိပေါလိမြို့  
နှင့်အာပေါလောနိမြို့ကိုဖြတ်၍ သက်သာ  
လောနိ တ်မြို့သို့ရောက်ကြ၏။ ထိုမြို့တွင်ယုဒ  
တရားဇရပ်ရှိ၏။- 2 ပေါလုသည်မိမိ၏အလေ့အထရှိသည်  
အတိုင်း ထိုတရားဇရပ်သို့သွား၍ ဥပု သ်နေ့  
သုံးနေ့တိုင်တိုင်ကျမ်းစာတော်ကိုကိုးကား  
ကာလူတို့နှင့်အခြေအတင်ဆွေးနွေး၏။-

3 မေရှိယသည်ဒုက္ခဝေဒနာခံတော်မူရမည့်  
အကြောင်းတို့ကို ကျမ်းချက်အထောက်အထား  
များနှင့်တကွရှင်းလင်းစွာဖွင့်ပြ၏။ ပေါလု  
က ``ငါသင်တို့အားပြောပြနေသောသခင်  
ယေရှုကားမေရှိယပင်ဖြစ်၏'' ဟုဆို၏။-

4 အချို့သောသူတို့သည်ပေါလုပြောသောစကား  
ကိုယုံကြည်သဖြင့် ပေါလုနှင့်သိလတို့၏အဖွဲ့  
သို့ဝင်ကြ၏။ ဘုရားသခင်ကိုကိုးကွယ်သူဂရိ  
အမျိုးသားအမြောက်အမြားနှင့်ထင်ပေါ်သော  
ဂရိအမျိုးသမီးများလည်း သူတို့၏အဖွဲ့  
သို့ဝင်ကြလေသည်။

5 သို့ရာတွင်ယုဒအမျိုးသားတို့သည် မနာလို  
 စိတ်ရှိသဖြင့်လမ်းပေါ်မှလှုပ်ပိုးတေလေများ  
 ကိုခေါ်ယူကာ လူထုကြီးတစ်ရပ်ဖြစ်အောင်  
 စုရုံး၍တစ်မြို့လုံးကိုအုတ်အုတ်သံသံဖြစ်  
 စေကြ၏။ သူတို့သည်ယာသုန်၏အိမ်သို့ဝင်၍  
 ပေါလုနှင့်သိလတို့ကိုလှုပ်ရိသတ်ရှေ့သို့  
 ဆွဲထုတ်ရန်ရှာဖွေကြ၏။- 6 ရှာ၍မတွေ့ကြသောအခါသူတို့သည်  
 ယာသုန် နှင့်တပ ညွှတ်အချို့တို့ကိုမြို့အာဏာပိုင်  
 များ၏ရှေ့သို့ခေါ်ဆောင်ခဲ့ပြီးလျှင် “ဤလူစု  
 သည်အရပ်တကာတွင်ဒုက္ခပေးခဲ့ကြပါ၏။  
 သူတို့သည်ယခုကျွန်ုပ်တို့မြို့သို့လည်းရောက်  
 ရှိလာကြပါပြီ။ ယာသုန်သည်ထိုသူတို့ကို  
 မိမိ၏အိမ်တွင်လက်ခံထားပါ၏။- 7 ထိုသူတို့သည်ယေရှုဟူသောအခြား  
 ကေရာ ဇ်ဘုရင်တစ်ပါးရှိသည်ဟုဆိုကာ  
 ကေရာ ဇ်၏အမိန့်တော်ကိုဆန့်ကျင်ဘက်  
 ပြုကြပါ၏။” ဟုဟစ်အော်ကြသော်၊-  
 8 လှုပ်ရိသတ်နှင့်မြို့အာဏာပိုင်များသည်  
 ဆူညံ၍သွားကြ၏။- 9 အာဏာပိုင်တို့သည်ယာသုန်နှင့်အပေါင်းအပါ  
 တို့အား အာမခံငွေများကိုပေးဆောင်စေပြီး  
 နောက်ထွက်သွားခွင့်ပြုကြ၏။

ဗေရိမြို့တွင်အမှုတော်ဆောင်ခြင်း

10 ည ဌ်အချိန်ရောက်လျှင်ရောက်ချင်းယုံကြည်  
 သူတို့သည် ပေါလုနှင့်သိလတို့ကိုဗေရိမြို့

သို့ထွက်ခွာသွားစေကြ၏။ ထိုမြို့သို့ရောက်လျှင်  
သူတို့သည်ယုဒတရားဇရပ်သို့သွားကြ၏။-

11 ဗေရိမြို့သားတို့ကားသက်သာလောနိ တ်မြို့သား  
တို့လောက် တစ်ယူသန်စိတ်ရှိသူများမဟုတ်ချေ။  
သို့ဖြစ်၍ပေါလုဟောပြောသည့်တရားတော်ကို  
အလွန်ကြည်ညိုသောစိတ်ဖြင့်နာခံကြ၏။ သူတို့  
သည်ပေါလုနှင့်သိလတို့ပြောကြားသည့်အတိုင်း  
မှန်မမှန်ကိုသိရှိနိုင်ရန်နေ့စဉ်နေ့တိုင်းကျမ်း  
စာတော်ကိုလေ့လာကြ၏။- 12 ထို့ကြောင့်သူတို့အများပင်ယုံကြည်လာကြ

ယင်းသို့ယုံကြည်သူတို့တွင်ဂုဏ်အသရေရှိ  
ဂရိအမျိုးသမီး၊ အမျိုးသားအမြောက် အမြားပါဝင်၏။-

13 ဗေရိမြို့တွင်ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တရား  
တော်ကိုပေါလုဟောပြောလျက်ရှိကြောင်းကို  
သက်သာလောနိ တ်မြို့မှယုဒအမျိုးသားတို့  
သည်ကြားသိကြသောအခါ ဗေရိမြို့သို့လာ  
၍လူတို့အားဆူပူအောင်လှုံဆော်ပေးကြ၏။-

14 ထိုအခါယုံကြည်သူတို့သည်ချက်ချင်းပင်  
ပေါလုကိုပင်လယ်ကမ်းခြေသို့ထွက်ခွာသွား  
စေကြ၏။ သိလနှင့်တိမောသေတို့မူကား ဗေရိ

မြို့တွင်ပင်နေရစ်ခဲ့ကြ၏။- 15 ပေါလုကိုလိုက်ပို့ကြသောသူတို့သည်  
သူနှင့် အာသင်မြို့အထိလိုက်သွားကြ၏။  
ထို့နောက် သိလနှင့်တိမောသေတို့အမြန်ဆုံးလိုက်  
လာစေရန်ညွှန်ကြားချက်ရလျက် ဗေရိမြို့



သို့ပြန်သွားကြ၏။

အာသင်မြို့တွင်အမှုတော်ဆောင်ခြင်း

16 ပေါလုသည်အာသင်မြို့တွင် သိလနှင့်တိမောသေ တို့ကိုစောင့်ဆိုင်းလျက်နေစဉ် ထိုမြို့တွင်ရုပ်တု များနှင့်ပြည့်နှက်လျက်ရှိသည်ကိုမြင်သဖြင့် စိတ်မချမ်းမသာဖြစ်၏။- 17 ထို့ကြောင့်တရားဇရပ်တွင်ယုဒအမျိုးသား များ၊ ဘုရားသခင်ကိုကိုးကွယ်သူများနှင့် လည်းကောင်း၊ နေ့စဉ်နေ့တိုင်းမြို့တွင်းမြေကွက် လပ်သို့လာရောက်ကြသူများနှင့်လည်းကောင်း တရားဆွေးနွေး၏။- 18 ဧပီကုရုနှင့်သတောအိပ်ဟုခေါ်သော အတွေးအခေါ်ပညာရှင်အချို့တို့သည်လည်း ပေါလုနှင့်အချေအတင်ဆွေးနွေးကြ၏။ ထို သူအချို့တို့က “ဤစကားအိုးသည်အဘယ် အရာကိုပြောဆိုနေပါသနည်း” ဟုဆိုကြ၏။

အခြားသူများက “သူသည်လူမျိုးခြားတို့၏ နတ်ဘုရားများအကြောင်းကို ပြောဆိုနေဟန် တူ၏” ဟုဆိုကြ၏။ ထိုသူတို့၍သို့ပြောကြ ခြင်းမှာပေါလုသည်သခင်ယေရှုအကြောင်း နှင့် သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းအကြောင်း တို့ကိုဟောပြောနေသောကြောင့်ဖြစ်၏။-

19 သို့ဖြစ်၍ထိုသူတို့သည်ပေါလုကို အာရေတောင် တရားရုံးတော်သို့ခေါ်ဆောင်သွားပြီးလျှင် “သင် ဟောပြောနေသည့်အယူဝါဒသစ်အကြောင်း

ကိုငါတို့သိပါရစေ။- 20 သင်တို့ဟောပြောသောအကြောင်းအရာအချို့  
 တို့မှာ ငါတို့အတွက်အသစ်အဆန်းဖြစ်၍  
 နေပါ၏။ ထိုအရာများ၏အနက်အဋ္ဌ ဌိ ပု ပါ  
 ယ် ကိုငါတို့သိချင်ပါသည်။" ဟုဆိုကြ၏။-  
 21 (အာသင်မြို့သားအပေါင်းတို့နှင့်ထိုမြို့တွင်  
 နေထိုင်သူဌေးသည်များသည် သတင်းအသစ်  
 အဆန်းကိုပြောဆိုကြားနာခြင်းအားဖြင့်  
 အချိန်ကိုကုန်လွန်စေတတ်ကြ၏။)

22 ပေါလုသည် အာရေတောင်တရားရုံးတော်ရှေ့  
 တွင်ရပ်လျက် "အာသင်မြို့သားတို့၊ သင်တို့သည်  
 လွန်စွာဘုရားတရားကြည်ညိုသူများဖြစ်  
 ကြောင်း အစစအရာရာကိုထောက်၍ငါသိ  
 ရ၏။- 23 ငါသည်သင်တို့မြို့ကိုလှည့်လည်၍  
 ဘုရား ဝတ်ပြုရာဌာနများကိုကြည့်ရှုခဲ့စဉ် `ငါ  
 တို့မသိသောဘုရားအတွက်' ဟူ၍ကမ္ပည်း  
 လိပ်စာရေးထိုးထားသည့်ယဇ်ပလ္လင်တစ်ခု  
 ကိုတွေ့ရှိခဲ့ပါ၏။ ဤသို့သင်တို့မသိဘဲ  
 ဝတ်ပြုကိုးကွယ်နေသောဘုရား၏အကြောင်း  
 ကိုသင်တို့အားယခုငါဟောပြောပါ၏။-

24 ကမ္ဘာလောကကြီးနှင့်တကွကမ္ဘာပေါ်တွင်ရှိ  
 သမျှသောအရာတို့ကိုဖန်ဆင်းတော်မူသော  
 ဘုရားသည် မိုးမြေကိုစိုးပိုင်တော်မူသော  
 အရှင်ဖြစ်၍လူ့လက်ဖြင့်ဆောက်လုပ်သည့်

ဘုံဗိမာန်တွင်ကျိန်းဝပ်တော်မမူ။- 25 ထိုအရှင်ကိုယ်တိုင်ပင်လူခပ်သိမ်းတို့  
 အသက်နှင့်တကွအခြားလိုအပ်သည့်အရာ  
 ရှိသမျှကိုပေးသနားတော်မူ၏။ သို့ဖြစ်  
 ၍တစ်စုံတစ်ခုကိုလိုလား၍လှူလက်မှ  
 အထောက်အပံ့ကိုခံယူရန်မလိုပေ။-\*

26 ကိုယ်တော်သည်ဦးစွာပထမလူတစ်ယောက်  
 ကိုဖန်ဆင်းတော်မူ၍ ထိုလူမှလူမျိုးတကာ  
 တို့အားဆင်းသက်လာစေပြီးလျှင်ကမ္ဘာအရပ်  
 ရပ်တွင်နေထိုင်စေတော်မူ၏။ ထိုလူမျိုးအသီး  
 သီးတို့သက်ရှင်နေထိုင်ရာအချိန်ကာလနှင့်  
 ဒေသများကိုကြိုတင်ပိုင်းခြားသတ်မှတ်ပေး တော်မူ၏။-  
 27-28 ဤသို့ပြုတော်မူခြင်းမှာကိုယ်တော်ကိုတွေ့လို  
 တွေ့ငြား လူတို့စမ်းသပ်ရှာဖွေကြစေရန်ပင် ဖြစ်၏။  
 သို့ရာတွင်၊

`ငါတို့သည်ကိုယ်တော်အားဖြင့် သက်ရှင်လှုပ်ရှားရပ်တည်လျက်ရှိကြ၏၊  
 ဟူ၍ပု ဂို လ်တစ်ဦးကဆိုသည့်အတိုင်းဘုရား  
 သခင်သည်အမှန်အားဖြင့် ငါတို့တစ်ဦးတစ်  
 ယောက်နှင့်မျှဝေးတော်မူသည်မဟုတ်။ သင်တို့  
 ၏လင်္ကာဆရာအချို့တို့က၊

`ငါတို့သည်လည်းကိုယ်တော်၏ သားသမီးများဖြစ်ကြ၏၊  
 ဟုစပ်ဆိုသတည်း။- 29 ငါတို့သည်ဘုရားသခင်၏သားသမီးများ  
 ဖြစ်ကြသည့်အားလျော်စွာ ဘုရားသခင်သည်

\* 17:25 ခုရာ၊ ၈:၂၇။ ဟေရှာ၊ ၄၂:၅။ တ၊ ၈:၄၇။

လူတို့၏စိတ်ကူးနှင့်အနုပညာစွမ်းရည်ဖြင့်  
 ထုလုပ်ထားသောရွှေရုပ်တု၊ ငွေရုပ်တု၊ ကျောက်  
 ရုပ်တုတို့နှင့်တူတော်မူသည်ဟုမထင်မမှတ် အပ်။-  
 30 ဘုရားသခင်သည်မိမိကိုလူတို့မသိသည့်  
 အချိန်ကာလများကိုရှုမှတ်တော်မမူခဲ့  
 သော်လည်း ယခုအခါ၌အရပ်ခပ်သိမ်းမှ  
 လူအပေါင်းတို့အားနှောင်တရစေခြင်း  
 ဌာအမိန့်ပေးတော်မူပြီ။- 31 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ကိုယ်တော်ရှေးချယ်  
 ထားတော်မူသောအရှင်အားဖြင့် လောကသား  
 တို့ကိုဖြောင့်မှန်စွာတရားစီရင်တော်မူသည့်  
 နေ့ရက်ကိုသတ်မှတ်တော်မူပြီးသောကြောင့်  
 တည်း။ ထိုသို့ဖြစ်မည်အကြောင်းကိုထိုအရှင် အား  
 သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်စေတော်မူ သောအားဖြင့်  
 လူအပေါင်းတို့အားခိုင်လုံ သောသက်သေပြတော်မူပြီ''  
 ဟုဟောပြော လေ၏။

32 သူ့သေတို့ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းအကြောင်း  
 ကိုကြားသောအခါ လူအချို့တို့သည်ပြောင်  
 လှောင်ကြ၏။ သို့ရာတွင်အချို့သောသူတို့က  
 မှု ``သင်ပြောဆိုနေသည့်အကြောင်းအရာကို  
 ငါတို့တစ်ဖန်ကြားလိုပါသည်'' ဟုဆိုကြ၏။-

33 သို့ဖြစ်၍ပေါလုသည်တရားရုံးတော်မှ  
 ထွက်သွားလေသည်။- 34 အချို့သောသူတို့သည်ပေါလုနှင့်ပေါင်းဖော်  
 ပြီးလျှင် ယုံကြည်သူများဖြစ်လာကြ၏။ ထို

သူတို့တွင်ဒယောနုသိနာမည်ရှိသောအာရေ  
 တောင်တရားရုံးတော်အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး၊ ဒမာရိ  
 နာမည်ရှိသောအမျိုးသမီးတစ်ဦးနှင့်အခြား  
 သူအချို့တို့ပါဝင်ကြ၏။

# 18

ကောရိနုသုမြို့တွင် အမှုတော်ဆောင်ခြင်း

1 ထိုနောက်ပေါလုသည်အာသင်မြို့မှထွက် ခွာ၍  
 ကောရိနု သုမြို့သို့ရောက်၏။- 2 ထိုမြို့တွင်ပု  
 နု တုပြည်သားအာကုလနာမည်ရှိ သော  
 ယုဒအမျိုးသားတစ်ယောက်နှင့်သူ၏ဇနီး  
 ပြစ်ကိလကိုတွေ့၏။ ယုဒအမျိုးသားအပေါင်း  
 တို့ရောမမြို့မှထွက်ခွာသွားရန် ကလောဒိဘုရင်  
 အမိန့်ထုတ်ဆင့်သဖြင့် သူတို့သည်မကြာမီက  
 ပင်ကူတလံပြည်မှထွက်ခွာလာခဲ့ကြသူများ ဖြစ်၏။-  
 3 ထိုသူတို့သည်ပေါလုကဲ့သို့သားရေအလုပ်  
 သမားများဖြစ်ကြ၏။ သို့ဖြစ်၍ပေါလုသည်  
 သူတို့ထံသို့သွားပြီးလျှင် သူတို့နှင့်အတူ  
 နေ၍အလုပ်လုပ်၏။- 4 ယုဒအမျိုးသားနှင့်ဂရိအမျိုးသားများ  
 နားလည်သဘောပေါက်လာကြစေရန် သူသည် ဥပု  
 သ်နေတိုင်းတရားဇရပ်တွင်တရားဆွေး နွေး၏။  
 5 သိလနှင့်တိမောသေတို့မာကေဒေါနိုပြည်  
 မှရောက်လာကြသောအခါ ပေါလုသည်တရား  
 ဟောခြင်းအမှုကိုသာဆောင်ရွက်လျက် မေရှိယ

သည်သခင်ယေရှုပင်ဖြစ်ကြောင်းယုဒအမျိုး  
 သားတို့အားသေချာစွာရှင်းပြ၏။- 6 ယုဒအမျိုးသားတို့သည်သူ့ကိုအတိုက်  
 ပြု၍ ပုတ်ခတ်ပြောဆိုသောအခါပေါလုသည်  
 မိမိအဝတ်မှဖုံများကိုခါချ၍ “သင်တို့  
 သေကြေပျက်စီးကြလျှင်သင်တို့၏တာဝန်  
 ပင်ဖြစ်၏။ ငါ့မှာတာဝန်မရှိတော့ပြီ။  
 ယခု မှအစပြု၍ငါသည်လူမျိုးခြားတို့အား  
 တရားဟောတော့အံ့” ဟုဆို၏။- 7 ထိုနောက်ထိုသူတို့ထံမှထွက်ခွာ၍  
 ဘုရား သခင်ကိုကိုးကွယ်သူတို့တုယု တု တုနာမည်  
 ရှိသော ယုဒအမျိုးသားမဟုတ်သူ၏အိမ်  
 သို့သွားရောက်တည်းခိုလေသည်။ ထိုအိမ်သည်  
 တရားဇရပ်နှင့်ကပ်လျက်ရှိ၏။- 8 တရားဇရပ်အုပ်ချုပ်မှုက  
 ရိ ပု ပုနှင့်အိမ်သူ အိမ်သားအပေါင်းတို့သည်  
 သခင်ဘုရားကို ယုံကြည်သူများဖြစ်လာကြ၏။ အခြား  
 ကောရိ နှင့် သုမြို့သားအမြောက်အမြားသည် လည်း  
 နှုတ်ကပတ်တရားတော်ကိုကြားရ၍ ယုံကြည်ကာမ တု  
 တံဇမင်္ဂလာကိုခံယူကြ၏။

9 တစ်ညသ၌ပေါလုသည် ဗျာဒိတ်ရူပါရုံကို  
 မြင်၏။ ဗျာဒိတ်ရူပါရုံတွင်သခင်ဘုရားက  
 “ငါသည်သင်နှင့်အတူရှိသည်ဖြစ်၍မ ကြောက်နှင့်။  
 ဆက်လက်ဟောပြောလော့။ လက် မလျှော့နှင့်။-  
 10 အဘယ်သူမျှသင့်ကိုဘေးအ နှံ့ တရာ ယ်မပြုနိုင်။  
 ဤမြို့ရှိလူအမြောက်အမြားတို့သည် ငါ့

လူစုတော်ဝင်များဖြစ်ကြ၏။<sup>11</sup> ဟုမိန့်တော် မူ၏။-  
 သို့ဖြစ်၍ပေါလုသည်ထိုမြို့တွင်တစ်နှစ်နှင့်  
 ခြောက်လမျှနေထိုင်ကာ ဘုရားသခင်၏  
 နှုတ်ကပတ်တရားတော်ကိုဟောပြောသွန်  
 သင်လျက်နေ၏။

<sup>12</sup> ဂါလျူ န်သည်အခါယပြည်ဘုရင်ခံဖြစ်စဉ်  
 အခါ ယုဒအမျိုးသားအပေါင်းတို့သည်  
 စုရုံးလျက် ပေါလုကိုဖမ်းဆီးပြီးလျှင်  
 တရားခွင်ရှေ့သို့ခေါ်ဆောင်ခဲ့ကြ၏။-

<sup>13</sup> သူတို့က ``ဤသူသည်ပညတ်တရားတော်  
 နှင့်ဆန့်ကျင်၍ ဘုရားသခင်ကိုကိုးကွယ်  
 ကြစေရန်လူတို့အားသွေးဆောင်လျက်  
 နေပါသည်။'' ဟုလျှောက်ထားကြ၏။-

<sup>14</sup> ပေါလုသည်ချေပပြောဆိုမည်အပြုတွင်  
 ဂါလျူ န်က ``ယုဒအမျိုးသားတို့၊ ဤအမှု  
 သည်ဆိုးယုတ်သောပြစ်မှုသို့မဟုတ်လိမ်လည်  
 မှုဖြစ်ပါမူ ငါသည်သင်တို့၏စွပ်စွဲချက်ကို  
 စိတ်ရှည်လက်ရှည်နားထောင်နိုင်ပေမည်။-

<sup>15</sup> သို့ရာတွင်ဤအမှု၏စကားများ၊ နာမည်  
 များသည်သင်တို့၏ပညတ်တရားနှင့်သက်  
 ဆိုင်သည့်အမှုဖြစ်သဖြင့် သင်တို့ကိုယ်တိုင်  
 ပင်စီရင်ဆုံးဖြတ်ကြလော့။ ထိုအမှုမျိုး ကိုငါမစီရင်ပြီ''  
 ဟုဆို၍၊- <sup>16</sup> ယုဒအမျိုးသားတို့အားတရားခွင်မှ

နှင့်ထုတ်လိုက်၏။- 17 ထိုသူတို့သည်တရားဇရပ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး  
သုဿင်ကိုဖမ်းဆီး၍တရားခွင့်ရှေ့တွင်ရိုက်  
နှက်ကြ၏။ သို့ရာတွင်ဂါလျူ န်သည်ထိုအပြု  
အမူကိုလုံးဝဂရုမစိုက်ဘဲနေ၏။

အနုတိအုတ်မြို့သို့ ပေါလုပြန်လည်ရောက်ရှိခြင်း

18 ပေါလုသည်ကောရိ နှင့် သူမြို့တွင်ရက်ပေါင်းများ  
စွာနေ၏။ ထိုနောက်ညီအစ်ကိုတို့ကိုနှုတ်ဆက်၍  
ပြစ်ကိလ၊ အာကုလတို့နှင့်အတူရှုပြည်  
သို့သင်္ဘောလွှင့်လေ၏။ ကင်ခြေမြို့မှသင်္ဘော  
မထွက်မီ သူသည်ဘုရားသခင်အားသစ္စာ  
ကတိပြုခဲ့သဖြင့်မိမိ၏ဦးခေါင်းကို ရိတ်၏။-

☆ 19 ဖေဖော်ဝါရီလသို့ရောက်သောအခါပေါလုသည်  
ပြစ်ကိလနှင့်အာကုလတို့ကိုမြို့တွင်ထား  
ခဲ့၏။ သူသည်တရားဇရပ်သို့ဝင်ပြီးလျှင်  
ယုဒအမျိုးသားတို့နှင့်တရားစကား ဆွေးနွေး၏။-

20 လူတို့သည်မိမိတို့ထံတွင်ကြာမြင့်စွာနေ ထိုင်ရန်  
တောင်းပန်ကြသော်လည်းပေါလုသည် ငြင်းဆန်လျက်၊-

21 "ဘုရားသခင်အလိုတော်ရှိလျှင်သင်တို့  
ထံသို့ငါပြန်လာခဲ့မည်" ဟုဆိုပြီးလျှင် သင်္ဘော  
သင်္ဘောလွှင့်လေ၏။- 22 သူသည်ကဲသရိမြို့သို့ရောက်လျှင်သင်္ဘောမှ  
ဆင်းပြီးနောက် ယေရုရှလင်မြို့သို့သွား၍  
အသင်းတော်ကိုနှုတ်ဆက်၏။ ထိုနောက်အ နှစ် တိ

☆ 18:18 တော၊ ၆:၁၈။



အုတ်မြို့သို့သွား၏။- 23 ထိုမြို့တွင်ကာလအတန်ကြာနေပြီးနောက် ခရီးထွက်ခဲ့ရာဂလာတံပြည်နှင့်ဖြူဂံ ပြည်တို့သို့ရောက်ရှိလျက် ယုံကြည်သူ အပေါင်းတို့ကိုကြံ့ခိုင်စေလေသည်။

ဖေကံမြို့နှင့်ကောရိ နှု သူမြို့တို့တွင် အာပေါလုတရားဟောခြင်း

24 အာလေဇ နှု ဒြိမြို့သားအာပေါလုနာမည်ရှိသော ယုဒအမျိုးသားတစ်ယောက်သည်ဖေကံမြို့သို့ ရောက်လာ၏။ သူသည်အဟောအပြောကောင်း၍ ကျမ်းစာတော်ကိုအထူးပင်တတ်ကျွမ်းသူ ဖြစ်၏။-

25 သခင်ဘုရား၏လမ်းစဉ်တော်အကြောင်းကို စုံလင်စွာလေ့လာသင်ယူထားသူလည်းဖြစ် ၏။ သူသည်သခင်ယေရှုနှင့်သက်ဆိုင်သော တိကျမှန်ကန်သည့်အကြောင်းပြချက်များ ကို စိတ်အားထက်သန်စွာဟောပြောသွန်သင်၏။

သို့သော်သူသည်ယောဟန်၏ဗ တု တိဇံကိုသာ သိ၏။-

26 သူသည်တရားဇရပ်တွင်ရဲရင့်စွာဟောပြော လေ၏။ သူ၏ဟောပြောချက်ကိုကြားရသော ပြစ်ကံလနှင့်အာကုလတို့သည် သူ့ကိုအိမ် သို့ခေါ်ဖိတ်၍ ဘုရားသခင်၏လမ်းစဉ်တော် အကြောင်းကိုပိုမိုတိကျစွာရှင်းလင်းပေး ကြ၏။-

27 သူသည်အခါယပြည်သို့သွားလိုသဖြင့် ဖေကံ မြို့ရှိညီအစ်ကိုများသည်သူ၏အတွက် အခါ ယပြည်ရှိတပ ည်တော်တို့ထံသို့မိတ်ဆက်

စာရေးခြင်းအားဖြင့်ကူညီကြ၏။ သူသည်  
 အခါယပြည်သို့ရောက်သောအခါ ဘုရား  
 သခင်၏ကျေးဇူးတော်အားဖြင့်ယုံကြည်  
 လာသူများအားများစွာအကူအညီ ပေး၏။-  
 28 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်သူသည်လူထုရှေ့  
 ဆွေးနွေးပွဲများတွင် ကျမ်းစာတော်မှအထောက်  
 အထားများဖြင့် သခင်ယေရှုသည်မေရှိယ  
 ပင်ဖြစ်ကြောင်းကို ယုဒအမျိုးသားတို့အား  
 ပိုင်နိုင်စွာချေပပြောဆိုသောကြောင့်ဖြစ်၏။

# 19

## ဖေကံမြို့သို့ပေါလုရောက်ရှိခြင်း

1 ကောရိ နှင့် သုမြို့တွင်အာပေါလုရှိနေစဉ်ပေါလု  
 သည် အထက်ပါဒေသတစ်လျှောက်သို့လှည့်လည်  
 ပြီးနောက် ဖေကံမြို့သို့ရောက်ရှိလာ၏။

ထိုမြို့တွင် တပ ညွှတ်အချို့တို့ကိုတွေ့၍၊-  
 2 “သင်တို့သည်ယုံကြည်သူများဖြစ်လာကြ သောအခါ  
 သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကိုခံ ယူရကြပါ၏လော”  
 ဟုမေး၏။

ထိုသူတို့က “သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ရှိ  
 တော်မူကြောင်းကိုပင် ကျွန်ုပ်တို့မကြားဘူး ပါ”  
 ဟုဆိုကြ၏။

3 ပေါလုက ``ဤသို့ဖြစ်ပါမူသင်တို့သည် အဘယ်မည်သောဗတုတိဇိမ္မိံဂလာကိုခံခဲ့ ကြပါသနည်း'' ဟုမေး၏။

သူတို့က ``ယောဟန်၏ဗ တု တိဇိမ္မိံ ဂလာကို ခံခဲ့ပါသည်'' ဟုဆိုကြ၏။

4 ပေါလုက ``ယောဟန်၏ဗ တု တိဇိမ္မိံ ဂလာသည် နောင်တရသူတို့အဖို့ဖြစ်၏။ ယောဟန်သည် မိမိ၏နောက်တွင်ကြွလာတော်မူမည့်အရှင် ကိုယုံကြည်ရမည်ဟု က္ကသရေလအမျိုးသား တို့အားဟောပြောခဲ့၏။ ထိုအရှင်ကားသခင် ယေရှုပေတည်း'' ဟုဆို၏။\*

5 ထိုစကားကိုကြားလျှင်သူတို့သည် သခင် ယေရှု၏နာမတော်ကိုအမှီပြု၍ ဗ တု တိဇိ မ္မိံ ဂလာခံကြ၏။- 6 ပေါလုသည်သူတို့၏ဦးခေါင်းအပေါ်မှာ လက်ကိုတင်လိုက်သောအခါ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ် တော်သည်သူတို့၏အပေါ်သို့သက်ရောက်တော် မူ၏။ ထိုအခါသူတို့သည်ထူးဆန်းသောဘာ သာစကားများကိုပြောကြ၏။ ဘုရားသခင် ၏တရားတော်ကိုလည်းဟောပြောကြညာ ကြ၏။-

7 သူတို့အရေအတွက်မှာတစ်ဆယ့်နှစ်ယောက် မျှရှိသတည်း။- 8 ပေါလုသည်သိုးလတိုင်တိုင်တရားဇရပ်တွင် အချေအတင်ဆွေးနွေးကာဘုရားသခင်၏

\* 19:4 မ၊ ၃:၁။ မာ၊ ၁:၄၊ ၇-၈။ လု၊ ၃:၄-၁၁။ ယော၊ ၁:၂၆-၂၇။

နိုင်ငံတော်အကြောင်း လူတို့နားလည်သဘော ပေါက်လာစေရန်မကြောက်မရွံ့ဘဲဟော ပြော၏။-

9 သို့ရာတွင်လူအချို့တို့သည်ခေါင်းမာ၍မယုံကြည်သဖြင့် လူအပေါင်းတို့ရှေ့တွင်သခင်ဘုရား၏လမ်းစဉ်တော်ကိုရှုတ်ချပြောဆိုကြ၏။

သို့၍ ဖြစ်၍ပေါလုသည်တပည့်တော်တို့ကိုခေါ်၍ ထိုသူတို့ထံမှထွက်ခွာပြီးလျှင် တရုန်နီ၏စာသင်ခန်းမဆောင်တွင်နေစဉ်နေ့တိုင်း ဆွေးနွေးပွဲများကိုကျင်းပ၏။-

10 ဤသို့နှစ်နှစ်တိုင်တိုင်ကျင်းပရာအာရှပြင်တောင် နေထိုင်သူယုဒအမျိုးသားများနှင့်ဂရိအမျိုးသားအပေါင်းတို့သည် သခင်ဘုရား၏နှုတ်ကပတ်တရားတော်ကိုကြားနာရ ကြ၏။

သကေဝ၏သားများ

11 ဘုရားသခင်သည်ပေါလုအားဖြင့် အလွန်ထူးကဲသောနိမိတ်လက္ခဏာများကိုပြုလျက် နေတော်မူ၏။- 12 လူတို့သည်ပေါလုကိုင်တွယ်အသုံးပြုသည့်ပဝါ၊ အဝတ်အထည်စသည်တို့ကိုပင်သူနာများနှင့်နတ်မိစ္ဆာပူးဝင်သူများထံဆောင်ယူ သွားသဖြင့် သူနာတို့သည်ရောဂါများပျောက် ကင်း၍နတ်မိစ္ဆာတို့သည် မိမိတို့ပူးဝင်သူထံ မှထွက်ခွာသွားကြ၏။-

13 ယုဒအမျိုးသားနယ်လှည့်ပယောဂဆရာအချို့တို့သည် သခင်ယေရှု၏နာမတော်အားဖြင့်နတ်မိစ္ဆာများကိုနှင်ထုတ်ရန်ကြိုးစားကြ ၏။

သူတို့က ``ပေါလုဟောပြောသောယေရှု၏ နာမကိုတိုင်တည်၍သင့်ကိုငါနှင့်ထုတ်၏။''

ဟုလူကိုပူးဝင်နေသောနတ်မိစ္ဆာအားဆို ကြ၏။-

14 ဤပယောဂဆရာတို့ကားယဇ်ပုရောဟိတ် ကြီးသကေဝ၏သားခုနစ်ယောက်ဖြစ်သတည်း။

15 သို့ရာတွင်နတ်မိစ္ဆာက ``ယေရှုကိုငါသိ၏။ ပေါလုကိုလည်းငါသိ၏။ သို့သော်သင်တို့ကား မည်သူများနည်း'' ဟုသူတို့အားမေးလေ၏။

16 ထိုနောက်နတ်မိစ္ဆာပူးဝင်နေသူသည် သူတို့ အားအပြင်းအထန်သတ်ပုတ်တိုက်ခိုက်ရာ သူတို့သည်အရေးရှုံးနိမ့်လျက်အနာတရ ဖြစ်ပြီးလျှင်အဝတ်များစုတ်ပြု၍ ထိုအိမ် မှထွက်ပြေးရကြလေသည်။- 17 ထိုအဖြစ်အပျက်အကြောင်းကိုဖက်မြို့ တွင်နေထိုင်သူ ယုဒအမျိုးသားများနှင့် ဂရိအမျိုးသားအပေါင်းတို့ကြားသိကြ ၏။ သူတို့သည်ထိတ်လန့်တုန်လှုပ်လျက် သခင် ယေရှု၏ဂုဏ်တော်ကိုချီးကျူးကြကုန်၏။-

18 ယုံကြည်သူအများပင်လာရောက်၍ မိမိ တို့သည်မှော်အတတ်ကိုအသုံးပြုမိခဲ့ ကြောင်း ပွင့်လင်းစွာဖော်ပြဝန်ခံကြ၏။-

19 မှော်အတတ်ကိုအသုံးပြုခဲ့သူအများပင် မိမိတို့၏ကျမ်းစောင်များကိုစုသိမ်းယူဆောင် လာ၍ လူပုံအလယ်တွင်မီးရှို့ကြ၏။ ထိုစာအုပ်

များ၏တန်ဖိုးကိုတွက်ချက်ကြည့်သောအခါ  
 ငွေအသပြာငါးသောင်းမျှရှိကြောင်းတွေ့ ရှိကြ၏။-  
 20 သို့ဖြစ်၍သခင်ဘုရား၏တန်ခိုးတော်အား ဖြင့်  
 သာသနာတော်သည်ကြီးပွားတိုးတက် လျက်နေ၏။

ဖေကံမြို့တွင်ရုန်းရင်းဆန်ခတ်ဖြစ်ခြင်း

21 ဤအမှုအရာများဖြစ်ပျက်ပြီးနောက်  
 ပေါလု သည်မာကေဒေါနိုပြည်နှင့်အခါယပြည်မှ  
 တစ်ဆင့် ယေရုရှလင်မြို့သို့သွားရန်စိတ်ပိုင်း  
 ဖြတ်၏။ သူက ``ထိုမြို့သို့ငါသွားပြီးနောက်  
 ရောမမြို့သို့လည်းသွားရမည်'' ဟုဆို၏။-

22 သူသည်မိမိ၏လက်ထောက်နှစ်ယောက်ဖြစ်  
 သည့်တိမောသေနှင့်ဧရ တု တို့ကိုမာကေ  
 ဒေါနိုပြည်သို့စေလွှတ်လိုက်၏။ မိမိမူကား အာ  
 ရှုပြည်တွင်ကာလအနည်းငယ်နေ၏။

23 ထိုအချိန်၌သခင်ဘုရားလမ်းစဉ်တော်၏  
 အတွက်ကြောင့် ဖေကံမြို့တွင်ဆူပူလှုပ်ရှား  
 မှုကြီးတစ်ရပ်ဖြစ်ပေါ်လာ၏။- 24 ဒေမေတရိနာမည်ရှိသောငွေပန်းထိမ်ဆွဲ  
 သည် အာတေမိနတ်သမီး၏ငွေနတ်ကွန်းပုံတူ  
 ကလေးများကိုပြုလုပ်ခြင်းအားဖြင့် လက်မှု  
 ပညာသည်များအားများစွာငွေဝင်လမ်းဖြောင့် စေခဲ့၏။-

25 သူသည်ထိုလုပ်ငန်းဆိုင်ရာအလုပ်သမားများ  
 နှင့်အလားတူ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာအခြားအလုပ်  
 သမားများကိုစုရုံးစေပြီးလျှင် ``အချင်းလူ

တို့၊ ဤလုပ်ငန်းဖြင့် ငါတို့စီးပွားလမ်းဖြောင့်ခဲ  
 ကြောင်းကိုသင်တို့သိကြ၏။- 26 ဤပေါလုဆိုသူသည်ဇေယျက်မြို့တွင်သာ  
 အာရှပြည်တစ်ခုလုံးလိုလို၌ပင် လူ့လက်ဖြင့်  
 ပြုလုပ်သည့်ဘုရားများသည်ဘုရားလုံးဝ  
 မဟုတ်' ဟုဆို၍လူ့အမြောက်အမြားကို  
 ဖြားယောင်းသွေးဆောင်ကာ မှောက်မှားလမ်းလွဲ  
 စေသည်ကိုသင်တို့ကိုယ်တိုင်ကြားနိုင်မြင် နိုင်ကြ၏။-  
 27 လူတို့သည်ငါတို့၏အတတ်ကိုကဲ့ရဲ့ပြောဆို  
 မည်သာမကအာရှပြည်နှင့်တကွ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း  
 လုံးကိုးကွယ်သည့်အာတေမိနတ်သမီးကြီး၏  
 ဂုဏ်အသရေညှိုးနွမ်းလျက် သူ၏နတ်ကွန်းသည်  
 လည်းမရေမရာဖြစ်ရတော့မည့်ဘေးနှင့်ရင် ဆိုင်နေရ၏''  
 ဟုပြော၏။

28 ထိုစကားကိုကြားလျှင်လက်မှုပညာသည်  
 တို့သည် ဒေါသအမျက်ထွက်ကာ ``ဇေယျက်မြို့၏  
 အာတေမိနတ်သမီးသည်ကြီးမြတ်ပေ၏''  
 ဟုကြွေးကြော်ကြ၏။- 29 တစ်မြို့လုံးဆူဆူညံညံဖြစ်လျက်လူတို့  
 သည် ပေါလု၏ခရီးသွားဖော်များဖြစ်သည့်  
 မာကေဒေါနိုပြည်သားဂါယုနှင့်အာရီ တု တာဒု  
 တို့ကိုဖမ်းဆီး၍ မြို့တော်ခန်းမကြီးသို့  
 အလျင်အမြန်ခေါ်ဆောင်သွားကြ၏။-

30 ပေါလုသည်မိမိကိုယ်တိုင်ထိုလူပရိသတ်  
 နှင့်ရင်ဆိုင်လို၏။ သို့သော်တပ ည့်တော်တို့က

ထိုသို့မပြုရန်ဆီးတားကြ၏။- 31 ပေါလု၏အဆွေဖြစ်သောနယ်အာဏာပိုင်  
အချို့တို့ကလည်း မြို့တော်ခန်းမကြီးထဲ  
သို့မဝင်ရန်လူလွတ်၍တောင်းပန်ကြ၏။-

32 ဤအတောအတွင်း၌လူတို့သည် အမျိုးမျိုး  
ဟစ်အော်ကြလျက်အုတ်အုတ်သဲသဲဖြစ်၍ နေ၏။-

33 လူများစုသည်မိမိတို့အဘယ်ကြောင့်စုဝေး  
လျက်နေကြသည်ကိုမသိကြ။ ယုဒအမျိုး  
သားတို့သည်အာလေဇ နှင့် ဒြိုကိုလူပရိသတ်ရှေ့  
သို့သွားစေသဖြင့် လူထုအထဲမှလူအချို့

တို့ကထိုသူသည်ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည့်အရေး  
အခင်းနှင့်ပတ်သက်သူဖြစ်မည်ဟုယူဆ  
ကြ၏။ အာလေဇ နှင့် ဒြိုသည်ပရိသတ်အား  
ဆိတ်ငြိမ်ရန်လက်ရိပ်ပြု၏။ ချေပပြောဆို

ရန်ကြိုးစား၏။- 34 သို့ရာတွင်သူသည်ယုဒအမျိုးသားဖြစ်သည်  
ကို လူတို့သိကြသောအခါ ``ဖက်မြို့၏  
အာတေမိနတ်သမီးသည်ကြီးမြတ်ပေ၏'' ဟု  
နှစ်နာရီကြာမျှသံပြိုင်ကြွေးကြော်ကြ၏။

35 နောက်ဆုံး၌မြို့စာရေးသည်လူပရိသတ်တို့  
အား ဆိတ်ဆိတ်နေစေပြီးလျှင် ``ဧ ဖက်မြို့သား  
တို့၊ ဖက်မြို့တော်သည်ကြီးမြတ်သည့်အ  
တေမိနတ်သမီး၏နတ်ကွန်းနှင့် ကောင်းကင်  
ဘုံမှကျလာသည့်ရုပ်တုတော်တည်ရှိရာ  
ဌာနတော်ဖြစ်ကြောင်းကိုလူတိုင်းသိ၏။-



36 ဤအချက်ကိုအဘယ်သူမျှမငြင်းဆိုနိုင်။  
သို့ဖြစ်၍သင်တို့သည်ဆိတ်ဆိတ်နေသင့်ကြ၏။  
မဆင်ခြင်ဘဲအဘယ်အမှုကိုမျှမပြုသင့်။-

37 သင်တို့သည်ထိုသူတို့ကို ဤနေရာသို့ခေါ်ဆောင်  
ခဲ့ကြ၏။ သူတို့သည်ငါတို့၏ဗိမာန်တော်ထဲဝင်  
၍လှယက်ခြင်းမပြု။ ငါတို့၏နတ်သမီးကို  
စော်ကားသောစကားကိုလည်းမပြော။-

38 သို့ဖြစ်၍ဒေမေတရိနှင့်အပေါင်းပါလက်မှု  
ပညာသည်များသည် လူတစ်စုံတစ်ယောက်အား  
တရားစွဲဆိုလိုလျှင် တရားရုံးဖွင့်ရက်များ  
နှင့်အာဏာပိုင်များရှိသဖြင့် ရုံးတော်တွင်  
တရားစွဲဆိုနိုင်ပါ၏။- 39 သို့ရာတွင်သင်တို့မှာအခြားအမှုကိစ္စရှိ  
ပါက တရားဝင်အစည်းအဝေး၌စီရင် ဆုံးဖြတ်ရမည်။-

40 ယနေ့ရုန်းရင်းဆန်ခတ်ဖြစ်ခြင်းသည်  
ငါတို့ ကြောင့်ဖြစ်ရသည်ဟုအစွပ်အစွဲခံရစရာ  
ရှိ၏။ ဤသို့ရုတ်ရုတ်သဲသဲဖြစ်စရာအကြောင်း  
မရှိ။ ရုတ်ရုတ်သဲသဲဖြစ်ရသည်ကို ငါတို့ခိုင်  
လုံသည့်အကြောင်းပြချက်ပေးနိုင်ကြမည် မဟုတ်'  
ဟုဆို၏။- 41 ဤသို့ဆိုပြီးလျှင်မြို့စာရေးသည်လူပရိ  
သတ်တို့အား ထိုနေရာမှထွက်ခွာသွားစေ လေသည်။

# 20

မာကေဒေါနိုပြည်နှင့်အခါယပြည်သို့

1 ဆူပူလှုပ်ရှားမှုရပ်စဲသွားသောအခါ ပေါလုသည် တပ ညံ့တော်တို့ကိုခေါ်၍အား ပေးစကားပြောကြား၏။ ထိုနောက်သူတို့ ကိုနှုတ်ဆက်ပြီးလျှင်မာကေဒေါနိုပြည် သို့ထွက်ခွာသွားလေသည်။- 2 သူသည်ထိုဒေသများကိုလှည့်လည်ကာ တပ ညံ့တော်တို့အား အားပေးစကားများ ပြောကြားပြီးနောက်အခါယပြည်သို့ သွား၏။-

3 သူသည်ထိုပြည်တွင်သုံးလမျှနေ၏။ ထို နောက်ရှုရုံပြည်သို့သင်္ဘောလွှင့်မည်အပြု တွင်သူ၏အသက်ကိုရန်ရှာရန် ယုဒအမျိုး သားတို့လျှို့ဝှက်ကြံစည်နေကြကြောင်းကို ကြားသိရ၏။ သို့ဖြစ်၍သူသည်မာကေ ဒေါနိုပြည်ကိုဖြတ်၍ပြန်ရန်စိတ်ပိုင်းဖြတ် လိုက်လေသည်။- 4 ဗေရိမြို့သားပုရု၏သားဖြစ်သူသောပတရ၊ သက်သာလောနိ တ်မြို့သားများဖြစ်ကြသော အာရိ တု တာဒုနှင့်သေက နှု ဒု၊ ဒေရဗေမြို့သားဖြစ် သူဂါယု၊ အာရှနယ်သားများဖြစ်ကြသော တုခိ တ်နှင့်တရောဖိ မ်တို့သည်လည်းကောင်း၊ တံမောသေသည်လည်းကောင်းသူနှင့်အတူ လိုက်သွားကြ၏။- 5 ထိုသူတို့သည်ကြိုတင်သွားနှင့်ကြပြီး နောက်ကျွန်ုပ်တို့အား တရောမြို့တွင်စောင့် နေကြ၏။- 6 ကျွန်ုပ်တို့မူကားတဆေးမဲ့မုန်ပွဲလွန်သော အခါ ဖိလိ ပု ပုမြို့မှသင်္ဘောလွှင့်၍လာရာငါး ရက်ကြာသော် သူတို့ရှိရာတရောမြို့သို့

ရောက်၍ထိုမြို့တွင်ခုနစ်ရက်မျှနေကြ၏။

တရောမြို့သို့နောက်ဆုံးအကြိမ် ပေါလုသွားရောက်ခြင်း

7 ကျွန်ုပ်တို့သည်စနေနေ့ညနေ၌မိတ်သဟာ  
ယစားပွဲဝင်ရန်အတွက်စုဝေးကြ၏။ ပေါလု  
သည်နောက်တစ်နေ့တွင်ထိုမြို့မှထွက်ခွာသွား  
ရန်အကြံရှိသဖြင့် သန်းခေါင်အချိန်တိုင်  
အောင်လူတို့အားဟောပြောလျက်နေ၏။-

8 ကျွန်ုပ်တို့စုဝေးရာအထက်ခန်းတွင်ထွန်းညှိ  
ထားသောမီးခွက်အမြောက်အမြားရှိ၏။-

9 ဥတုခုဆိုသူလူငယ်လူရွယ်တစ်ယောက်သည်  
ပြုတင်းပေါက်ဘောင်ပေါ်တွင်ထိုင်လျက်နေ၏။  
ပေါလုဆက်၍ဟောပြောနေစဉ်သူသည်ငိုက်  
မြည်းလာပြီးလျှင် နောက်ဆုံး၌အိပ်ပျော်သွား  
ကာအိမ်၏တတိယအထပ်မှမြေသို့လိမ့်  
ကျလေသည်။ လူတို့သည်သူ့ကိုပွေ့ချီလိုက်  
ရာသေနေသည်ကိုတွေ့ကြ၏။- 10 သို့ရာတွင်ပေါလုသည်အောက်သို့ဆင်း

ကာ ထိုသူ၏အပေါ်၌မှောက်လှဲဖက်ယမ်း  
ပြီးနောက်လူတို့အား "မစိုးရိမ်ကြနှင့်၊ သူ  
သည်အသက်ရှင်လျက်ပင်ရှိသေးသည်" ဟု  
ဆို၏။- 11 ပေါလုသည်အိမ်ပေါ်သို့ပြန်တက်ပြီးလျှင်  
တပ ညွှတ်တော်တို့နှင့်အတူမိတ်သဟာယ  
စားပွဲဝင်၏။ အစားအစာသုံးဆောင်ပြီး  
သော်သူသည်အရု ဖက်တက်သည်တိုင်အောင်

ထို သူတို့နှင့်ကြာမြင့်စွာစကားပြောလျက်  
 နေလေသည်။ ထိုနောက်ထိုမြို့မှထွက်ခွာ သွား၏။-  
 12 တပ ည့်တော်တို့သည်အသက်ရှင်လျက်ရှိသည့်  
 လူငယ်ကို သူ၏အိမ်သို့ခေါ်ဆောင်သွားပြီး  
 မှများစွာစိတ်သက်သာရာရကြ၏။

တရောမြို့မှမိလက်မြို့သို့

13 ကျွန်ုပ်တို့သည်သင်္ဘောသို့အလျင်သွား၍အသု  
 မြို့သို့လွှင့်ကြ၏။ အသုမြို့သို့ရောက်မှပေါလု  
 အားသင်္ဘောစီးစေရန်ဖြစ်၏။ ပေါလုသည်ထို  
 မြို့သို့ကုန်းကြောင်းဖြင့်သွားရန်စီစဉ်ထား  
 ခြင်းဖြစ်ပေသည်။- 14 ကျွန်ုပ်တို့သည်သူ့ကိုအသုမြို့တွင်တွေ့ဆုံ၍  
 သူ့အား သင်္ဘောပေါ်သို့ခေါ်တင်ပြီးလျှင်မိတု  
 လင်မြို့သို့လွှင့်ကြ၏။- 15 နောက်တစ်နေ့၌ခိအုကျွန်းအနီးသို့ရောက်  
 ကြ၏။ နောက်တစ်ရက်ကြာသော်သာမုကျွန်း  
 သို့ရောက်၍ နောက်တစ်ရက်အကြာတွင်မိလက်  
 မြို့သို့ရောက်ကြ၏။- 16 ပေါလုသည်အာရှနယ်တွင်အချိန်မကုန်စေ  
 လိုသဖြင့် ဖေကံမြို့အနီးမှဖြတ်၍သင်္ဘော  
 လွှင့်ရန်စိတ်ပိုင်းဖြတ်ထား၏။ ဖြစ်နိုင်ပါက ပင်တေကု  
 တု တေပွဲတော်အမိယေရုရှလင်မြို့ သို့ရောက်ရှိရန်  
 သူသည်အလျင်အမြန်ခရီး ပြုလျက်နေ၏။

ဖေကံမြို့အသင်းတော်လူကြီးတို့အား  
 ပေါလုနှုတ်ဆက်စကားပြောကြားခြင်း

17 သို့ရာတွင်ပေါလုသည်ဗေက်မြို့အသင်းတော်  
လူကြီးတို့အား မိမိနှင့်လာရောက်တွေ့ဆုံရန်  
မိလက်မြို့မှလူလွတ်အကြောင်းကြားလိုက်၏။-

18 ထိုသူတို့ရောက်ရှိကြသောအခါပေါလုက `ငါ  
သည်အာရှနယ်သို့ရောက်သည့်နေ့မှစ၍ သင်တို့  
နှင့်အတူရှိနေသည့်အချိန်ကာလတစ်လျှောက် လုံးတွင်  
မည်သို့ပြုမူကျင့်ကြံခဲ့သည်ကိုသင် တို့အသိပင်ဖြစ်၏။-

19 ယုဒအမျိုးသားတို့၏မသမာသောအကြံ  
အစည်များကြောင့်ဆင်းရဲဒုက္ခရောက်လျက်  
ရှိချိန်တွင် ငါသည်မျက်ရည်ကျလျက်စိတ်  
နှလုံးနှိမ်ချကာ သခင်ဘုရား၏အစေခံ  
အဖြစ်ဖြင့်အမှုတော်ကိုထမ်းဆောင်ခဲ့၏။-

20 လူပရိသတ်ရှေ့တွင်လည်းကောင်း၊ သင်တို့  
အိမ်များတွင်လည်းကောင်း ငါဟောပြောသွန်  
သင်သောအခါသင်တို့အားအကျိုးရှိစေ  
မည့်စကားများကိုအဘယ်အခါ၌မျှ ချန်လှပ်၍မထားခဲ့။-

☆ 21 နောင်တရ၍ဘုရားသခင်ထံတော်သို့ချဉ်း  
ကပ်ကြစေရန်နှင့် ငါတို့၏သခင်ယေရှုကို  
ယုံကြည်ကြစေရန် ငါသည်ယုဒအမျိုးသား  
များအားလည်းကောင်း၊ ဂရိအမျိုးသားအား  
လည်းကောင်းလေးနက်စွာသတိပေးခဲ့၏။-

22 ယခုမှာငါသည်ဝိညာဉ်တော်၏အမိန့်ကို

☆ 20:20 ၂တံ၊ ၄:၇။

နာခံ၍ ယေရုရှလင်မြို့သို့သွားရမည်။  
ထို မြို့တွင်အဘယ်သို့ဖြစ်မည်ကိုငါမသိ။-

23 သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်က 'သင်သည်ချည်  
နှောင်ခြင်းနှင့်ဆင်းရဲဒုက္ခကိုခံရလိမ့်မည်' ဟူ  
၍မြို့တိုင်းတွင် ငါ့အားကြိုတင်သတိပေး

သည်ကိုသာလျှင်ငါသိ၏။- 24 သို့သော်ငါ့အတွက်သတ်မှတ်ထားသည့်အ  
တာဝန်ကိုလည်းကောင်း၊ သခင်ယေရှုပေးအပ်  
တော်မူသည့်အမှုတော်ကိုလည်းကောင်း၊ ပြီးဆုံး  
အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုသာလျှင်ပဋိ ဌာနဖြစ်

သဖြင့် ငါသည်မိမိ၏အသက်ကိုနှမြော  
ခြင်းမရှိ။ ကိုယ်တော်ပေးအပ်တော်မူသည့်

အမှုတော်ကား ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူး  
တော်အကြောင်းသတင်းကောင်းကိုကြေညာ

ရန်ပင်ဖြစ်သတည်း။"☆

25 "ငါသည်ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်အကြောင်း  
ကို သင်တို့ထံသို့လှည့်လည်ဟောပြောကြေညာ

ခဲ့၏။ သို့ရာတွင်သင်တို့အနက်အဘယ်သူမျှ  
ငါ့မျက်နှာကိုနှောက်တစ်ဖန်မြင်ရကြလိမ့်

မည်မဟုတ်ကြောင်းကိုငါသိ၏။- 26 သို့ဖြစ်၍သင်တို့အနက်တစ်ဦးတစ်  
သည် အသက်ဝိညာဉ်ဆုံးရှုံးပါမူငါ၏တာဝန်

မဟုတ်ကြောင်း ယနေ့သင်တို့ကိုအလေးအနက်  
ငါပြော၏။- 27 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ငါသည်ဘုရားသခင်

☆ 20:24 ၂တိ၊ ၄:၇။

၏အကြံအစည်တော်ကို သင်တို့အားအကုန်  
အစင်ဖော်ပြပြီးသောကြောင့်ဖြစ်၏။-

28 သို့ဖြစ်၍သင်တို့သည်မိမိတို့ကိုကိုယ်လည်း  
ကောင်း၊ သင်တို့လက်သို့ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်  
ပေးအပ်ထားသည့်သိုးစုကိုလည်းကောင်းစောင့်  
ရှောက်ကြည့်ရှုကြလော့။ ဘုရားသခင်၏အသင်း  
တော်ကိုသိုးထိန်းသဖွယ်စောင့်ထိန်းကြည့်ရှုကြ လော့။  
ကိုယ်တော်သည်မိမိသားတော်အသေခံ သောအားဖြင့်  
ထိုအသင်းတော်ကိုမိမိပိုင်ဆိုင် ရာဖြစ်စေတော်မူသည်။-

29 ငါမရှိသည့်နောက်လူအချို့ တို့သည်သင်တို့  
ထံသို့ဝင်ရောက်၍ ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်သော  
ဝံပုလွေများကဲ့သို့သိုးများကိုမညာဘဲ  
ပြုမှုကြမည်ဖြစ်ကြောင်းကိုငါသိ၏။-

30 သင်တို့အထံမှအချို့သောသူတို့သည်လိမ်  
လည်ပြောဆိုကာယုံကြည်သူများကို သူတို့  
နောက်သို့ဆွဲဆောင်သွားသည့်အချိန်ကာလ  
ရောက်ရှိလာလိမ့်မည်။- 31 သို့ဖြစ်၍သတိနှင့်နေကြလော့။  
ငါသည်သင် တို့အပေါင်းအားသုံးနှစ်ပတ်လုံးနေ့ညမပြတ်  
မျက်ရည်ကျလျက်ဆုံးမသွန်သင်ခဲ့သည်ကို  
သတိရကြလော့။''

32 ``ယခုသင်တို့အားဘုရားသခင်၏လက်  
တော်သို့လည်းကောင်း၊ ကျေးဇူးတော်တရား  
သို့လည်းကောင်းငါအပ်နှံပါ၏။ ထိုကျေးဇူး

တော်တရားသည်သင်တို့ကိုတည်ဆောက်၍  
 ကိုယ်တော်၏လူစုတော်ဝင်အပေါင်းတို့အတွက်  
 လျာထားသည့်ကောင်းချီးမ <sup>၆</sup> ဂလာများကိုသင်  
 တို့အားခံစားစေလိမ့်မည်။- 33 ငါသည်သူတစ်ပါး၏ရွှေငွေအဝတ်အစား  
 ကိုလိုချင်တပ်မက်ခြင်းမရှိခဲ့။- 34 ငါသည်ဤလက်များဖြင့်အလုပ်လုပ်၍  
 ငါ <sup>၇</sup> နှင့်အပေါင်းဖော်များ၏လိုအပ်သည်များ  
 ကိုဖြည့်တင်းခဲ့ကြောင်းသင်တို့ကိုယ်တိုင် သိကြ၏။-  
 35 ငါ၏နည်းတူသင်တို့သည်လည်းခပ်သိမ်းသော  
 အခြေအနေတွင် အလုပ်ကိုကြိုးစား၍လုပ်  
 ပြီးလျှင် နွမ်းပါးသူတို့ကိုကူညီမစကြရန်  
 ငါပြသခဲ့ပြီ။ သခင်ယေရှုက စွန့်ကြဲခြင်း  
 သည်အစွန့်ကြဲခံခြင်းထက်ပို၍မ <sup>၈</sup> ဂလာရှိ၏'  
 ဟုမိန့်တော်မူခဲ့သည်ကိုသတိရကြလော့'' ဟုဆို၏။

36 ထိုနောက်ပေါလုသည်ဒူးထောက်၍ထိုသူတို့  
 နှင့်အတူဆုတောင်းလေသည်။- 37 သူတို့သည်ပေါလုကိုဖက်ယမ်းလျက်  
 ငိုယို ကာနမ်းရှုပ်၍နှုတ်ဆက်ကြ၏။-  
 38 ပေါလုသည်မိမိအားနောက်တစ်ဖန်တွေ့မြင်  
 ရတော့မည်မဟုတ်ဟုဆိုသဖြင့် ထိုသူတို့သည်  
 အထူးဝမ်းနည်းကြ၏။ ထို့နောက်ပေါလုအား  
 သင်္ဘောသို့လိုက်ပို့ကြ၏။

# 21

ယေရှုလင်မြို့သို့ပေါလုရောက်ရှိခြင်း



1 ကျွန်ုပ်တို့သည်ထိုသူတို့ထံမှခွဲခွာပြီးလျှင်  
 တည့်တည့်သဘောလွင့်၍ကောသကျွန်းသို့ရောက်  
 ကြ၏။ နောက်တစ်နေ့၌ရောဒုကျွန်းသို့လည်း  
 ကောင်း၊ ထိုကျွန်းမှတစ်ဖန်ပါတရမြို့သို့

လည်းကောင်းရောက်ကြ၏။- 2 ဖိနိ  
 တ်ပြည်သို့သွားမည့်သဘောတစ်စင်းကို တွေ့သဖြင့်  
 ထိုသဘောပေါ်သို့တက်၍ခရီး ပြုကြပြီးနောက်၊-

3 ကျွန်ုပ်တို့သည်ကုပရကျွန်းကိုမြင်ရသောအခါ  
 ထိုကျွန်း၏တောင်ဘက်မှဖြတ်၍ရှုရိပြည်သို့  
 သဘောလွင့်ကြလေသည်။ တုရမြို့တွင်ကုန်ပစ္စည်း  
 များကိုချရမည်ဖြစ်၍ ထိုမြို့တွင်သဘောကို

ဆိုက်ကပ်ကြ၏။- 4 ထိုအရပ်တွင်ယုံကြည်သူအချို့တို့ကိုတွေ့  
 သဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့သည်သူတို့နှင့်အတူခုနစ်  
 ရက်မျှနေကြ၏။ ထိုတပ ည့်တော်တို့သည်  
 ဝိညာဉ်တော်၏တန်ခိုးအားဖြင့် ပေါလုအား  
 ယေရုရှလင်မြို့သို့ဆက်၍မသွားရန်ပြော ကြားကြ၏။-

5 သို့ရာတွင်ခုနစ်ရက်စေ့သောအခါ ကျွန်ုပ်တို့  
 သည်ဆက်၍ခရီးပြုကြလေသည်။ တပ  
 ည့် တော်အပေါင်းတို့သည်မိမိတို့၏ဇနီးများ၊  
 ကလေးများနှင့်အတူမြို့ပြင်ပင်လယ်ကမ်း  
 သို့ရောက်အောင်လိုက်ပို့ကြ၏။ ကျွန်ုပ်တို့သည်  
 ပင်လယ်ကမ်းပေါ်တွင်ဒူးထောက်၍ဆုတောင်း ကြ၏။-

6 ထိုနောက်တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦးနှုတ်ဆက်ပြီးလျှင်

ကျွန်ုပ်တို့သည်သင်္ဘောပေါ်သို့တက်၍သူတို့  
သည်မိမိတို့အိမ်သို့ပြန်ကြ၏။

7 တုရုမြို့မှဆက်၍ခရီးပြုကြရာ ကျွန်ုပ်တို့  
သည်ပတောလင်မြို့သို့ရောက်ကြ၏။ ထိုမြို့  
တွင်ညီအစ်ကိုများကိုနှုတ်ဆက်ပြီးနောက်  
သူတို့ထံတွင်တစ်ရက်မျှတည်းခိုကြ၏။-

8 နောက်တစ်နေ့၌ထွက်ခွာပြန်ရာကံသရီမြို့  
သို့ရောက်ကြ၏။ ကျွန်ုပ်တို့သည်ဧဝံဂေလိ  
တရားဟောဆရာဖိလိ ပု ပု၏အိမ်တွင်တည်း  
ခိုကြ၏။ ဖိလိ ပု ပုကားတပ ညွှတ်တော်များကို  
ကူညီရန် ယေရုရှလင်မြို့အသင်းတော်က  
ရွေးချယ်သောလူခုနစ်ဦးတို့တွင်တစ်ဦး ဖြစ်၏။-

☆ 9 သူ့မှာအိမ်ထောင်မကျသေးသောသမီးလေး  
ယောက်ရှိ၏။ ထိုသမီးတို့သည်ဘုရားသခင်  
၏တရားတော်ကိုဟောပြောကြေညာသူ များဖြစ်ကြ၏။-

10 ထိုအိမ်တွင်ကျွန်ုပ်တို့တည်းခို၍ရက်အတော်  
အတန်ကြာသောအခါ အာဂဗုနာမည်ရှိ  
သောပရောဖက်သည်ယုဒပြည်မှရောက်ရှိ လာ၏။-

☆ 11 သူသည်ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့လာ၍ပေါလု၏ခါးပန်း  
ကိုယူပြီးလျှင် မိမိ၏ခြေနှင့်လက်တို့ကိုချည်  
နှောင်လေ၏။ ထိုနောက် `ဤခါးပန်းပိုင်ရှင်အား  
ယုဒအမျိုးသားတို့ကယေရုရှလင်မြို့တွင်

☆ 21:8 တာ ၆:၅၊ ၈:၅။ ☆ 21:10 တာ ၁၁:၂၈။

ဤသို့ချည်နှောင်၍ လူမျိုးခြားတို့၏လက်သို့  
အပ်နှံကြလိမ့်မည်ဟုသန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်  
တော်မိန့်တော်မူသည်။" ဟုဆိုလေ၏။

12 ထိုစကားကိုကြားလျှင်ကျွန်ုပ်တို့နှင့်ထိုအရပ်  
ရှိလူတို့က "ယေရှုလင်မြို့သို့ရောက်အောင်  
ဆက်၍မသွားပါနှင့်။" ဟုပေါလုအားတောင်း ပန်ကြ၏။-

13 ထိုအခါပေါလုက "သင်တို့သည်အဘယ်ကြောင့်  
ဤသို့ငိုယိုကာ ငါ၏စိတ်နှလုံးကိုကြေကွဲစေ  
ကြပါသနည်း။ ငါသည်သခင်ယေရှု၏နာမ  
တော်အတွက် ယေရှုလင်မြို့တွင်အချည်နှောင်  
ခံရန်သာမကအသေခံရန်ပင်အသင့်ရှိပါ သည်"  
ဟုပြန်ပြော၏။

14 ပေါလုအားတောင်းပန်၍မရသောအခါ ကျွန်ုပ်  
တို့သည် "သခင်ဘုရား၏အလိုတော်အတိုင်း  
ပင်ဖြစ်ပါစေသော" ဟုဆိုကာလက်လျှော့လိုက် ကြ၏။

15 ရက်အနည်းငယ်ကြာသော်ကျွန်ုပ်တို့သည်ပစ္စည်း  
များကိုထုပ်ပိုး၍ ယေရှုလင်မြို့သို့ခရီး ဆက်ကြ၏။-

16 ကံသရီမြို့မှတပ ညွှတ်တော်အချို့တို့သည်  
ကျွန်ုပ်တို့နှင့်အတူလိုက်ခဲ့ပြီးလျှင် ကျွန်ုပ်တို့  
အားကုပရုကျွန်းသားတပ ညွှတ်တော်ဟောင်း  
တစ်ဦးဖြစ်သူမနာသုန်၏အိမ်သို့တည်းခို  
ရန်ခေါ်သွားကြ၏။

ယာကုပ်ထံသို့ပေါလုသွားရောက်တွေ့ဆုံခြင်း

17 ယေရုရှလင်မြို့သို့ကျွန်ုပ်တို့ရောက်ကြသော အခါ ညီအစ်ကိုများကလှိုက်လှဲစွာကြံ့ဆို ကြ၏။-

18 နောက်တစ်နေ့၌ပေါလုသည်ကျွန်ုပ်တို့နှင့်အတူ ယာကုပ်ထံသို့သွားရောက်တွေ့ဆုံ၏။ အသင်း

တော်လှူကြီးအပေါင်းတို့လည်းသူထံတွင် ရောက်ရှိနေကြ၏။- 19 ပေါလုသည်ထိုသူတို့အားနှုတ်ဆက်ပြီးနောက် မိမိမှတစ်ဆင့် လူမျိုးခြားတို့အားဘုရား သခင်ပြုတော်မူသောအမှုအရာအလုံးစုံ တို့ကိုတင်ပြ၏။-

20 ထိုသို့တင်ပြသည်ကိုကြားသောအခါ ထိုသူ တို့သည်ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်တော်ကိုချီးကျူး ကြ၏။ ထိုနောက်ပေါလုအား `ငါတို့ညီ၊ ယုံကြည် သူယုဒအမျိုးသားတို့ထောင်ပေါင်းများစွာ ရှိကြောင်း၊ သူတို့အားလုံးပင်ပညတ်တရား ကိုစွဲလန်းသူများဖြစ်ကြောင်းသင်အသိ ပင်ဖြစ်သည်။-

21 `သင်သည်လူမျိုးခြားတို့အထဲတွင်နေထိုင် ကြသောယုဒအမျိုးသားများအား သင်တို့ ၏ကလေးများကိုအရေဖျားလှီးမ ့် ဂလာ မပေးကြနှင့်။ သင်တို့သည်ယုဒထုံးတမ်း စဉ်လာများကိုမလိုက်နာကြနှင့်' ဟုဆိုကာ မောရှေ၏တရားကိုစွန့်ပယ်စေရန်သွန်သင် လျက်ရှိကြောင်းထိုသူတို့ကြားသိကြ၏။-

22 သို့ဖြစ်၍ငါတို့အဘယ်သို့ပြုကြရပါမည်

နည်း။ သင်ရောက်ရှိသည့်သတင်းကိုသူတို့  
ကြားကြမည်မှာသေချာပါ၏။- 23 ထို့ကြောင့်ငါတို့ဆိုသည့်အတိုင်းပြုပါ  
ငါတို့တွင်သစ္စာကတိပြုထားသောလူလေး ယောက်ရှိ၏။-

24 ထိုသူတို့ကိုခေါ်သွားပြီးလျှင်သန့်စင်ခြင်း မ  
် ဂလာကိုသူတို့နှင့်အတူပြုပါလော့။ သူတို့  
အတွက်ဦးခေါင်းရိတ်ခငွေကိုသင်ကျခံပါ။

ဤသို့ပြုပါမူသင့်အကြောင်းလူတို့ကြားခဲ့  
ကြသည့်သတင်းစကားများမှာ အခြေအမြစ်  
မရှိကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ သင်ကိုယ်တိုင်ပင်

လျှင်ပညတ်တရားကိုတိကျစွာစောင့်ထိန်း  
ကြောင်းကိုလည်းကောင်းလူတိုင်းသိရှိပါ လိမ့်မည်။-

☆ 25 ယုံကြည်သူလူမျိုးခြားတို့အတွက်မူကား  
ရုပ်တုများကိုပူဇော်သည့်အစားအစာ၊ သွေး၊

လည်ညှစ်သားတို့ကိုမစားရန်နှင့်ကာမဂုဏ်  
လိုက်စားမှုကိုရှောင်ကြဉ်ရန် ငါတို့စီရင်ဆုံး

ဖြတ်၍သူတို့ထံသို့စာရေးအကြောင်း ကြားပြီးပါပြီ။  
ဟုဆိုကြ၏။☆

26 သို့ဖြစ်၍ပေါလုသည်နောက်တစ်နေ့၌ထိုလူ  
လေးယောက်တို့ကိုခေါ်ပြီးလျှင် သူတို့နှင့်အတူ

သန့်စင်ခြင်းမ ် ဂလာကိုပြုလေ၏။ ထိုနောက်သူ  
သည်မိမိတော်သို့သွား၍သန့်စင်ခြင်းမ ်

ဂလာ ပြုရာကာလပြီးဆုံးမည့်အချိန်နှင့် မိမိတို့

☆ 21:24 တော၊ ၆:၁၃-၂၁။ ☆ 21:25 တ၊ ၁၅:၂၉။

တစ်ဦးစီအတွက်ပူဇော်သကာဆက်သရမည့်  
အချိန်တို့ကိုကြိုတင်အကြောင်းကြားထား လေသည်။

ဗိမာန်တော်တွင်ပေါလုအဖမ်းခံရခြင်း

27 ခုနစ်ရက်ကာလကုန်ဆုံးချိန်နီးသောအခါ  
အာရှနယ်မှယုဒအမျိုးသားအချို့တို့သည်  
ပေါလုကိုဗိမာန်တော်တွင်တွေ့မြင်ကြ၏။ သူ  
တို့သည်လူပရိသတ်တို့အားဆွပေးပြီးလျှင်  
ပေါလုကိုဖမ်းဆီးကြ၏။- 28

“ကုသရေလအမျိုးသားတို့၊ ကူညီ သူတို့က  
ဤသူသည်အရပ်တကာသို့သွား၍ ကြပါ။  
တို့အမျိုးသားတို့ကိုလည်းကောင်း၊ ငါ  
တော်ကိုလည်းကောင်းပြစ်တင်ရှုတ်ချကာ ဤဗိမာန်  
အပေါင်းတို့အားဟောပြောသွန်သင်သူဖြစ်၏။ လူ

ထိုမျှမကယခုသူသည်ဂရိအမျိုးသား  
တို့ကို ဗိမာန်တော်ထဲသို့ခေါ်ဆောင်လာပြီး  
လျှင် ဤမြင့်မြတ်သန်ရှင်းသည့်ဌာနတော်  
ကိုညစ်ည မ်းစေပါ၏။” ဟုဟစ်အော်ကြ၏။-  
29

(အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်သူတို့သည်ပေါလုကို  
ဖေက်မြို့သားတရောဖိ မ်ဆိုသူနှင့်အတူ မြို့  
ထဲတွင်တွေ့မြင်ခဲ့သဖြင့် ထိုသူအားဗိမာန်  
တော်ထဲသို့ပေါလုခေါ်ဆောင်ခဲ့သည်ဟုထင်  
မှတ်သောကြောင့်ဖြစ်၏။)✧

✧ 21:29 တ၊ ၂၀:၄။

30 တစ်မြို့လုံးသည်ရှုပ်ယှက်ခတ်ဖြစ်လျက်  
 လူတို့ သည်ပြေး၍လာပြီးလျှင်ပေါလုကိုဖမ်းဆီး  
 ကာ ဗိမာန်တော်အပြင်သို့ဆွဲထုတ်သွားကြ၏။  
 ထိုနောက်ချက်ချင်းဗိမာန်တော်တံခါးများ  
 ကိုပိတ်လိုက်ကြ၏။- 31 သူတို့သည်ပေါလုကိုသတ်ရန်ကြိုးစားနေ  
 စဉ်ရောမတပ်မှူးသည် ယေရုရှလင်မြို့တစ်  
 မြို့လုံးရုံးရင်းဆန်ခတ်ဖြစ်လျက်နေသည်  
 ဟုသတင်းရသဖြင့်- 32 ချက်ချင်းပင်စစ်သားများနှင့်တပ်ခွဲမှူးများ  
 ကိုခေါ်၍ လူပရိသတ်ရှိရာသို့အပြေးလာ  
 ခဲ့၏။ လူတို့သည်တပ်မှူးနှင့်စစ်သားများကို  
 မြင်သောအခါပေါလုကိုမရိုက်ဘဲနေကြ၏။-

33 ထိုအခါတပ်မှူးသည်ပေါလုထံသို့ရောက်၍  
 ဖမ်းဆီးပြီးလျှင် သံကြိုးနှစ်ချောင်းဖြင့်ချည်  
 နှောင်ထားရန်အမိန့်ပေး၏။ ပေါလုကားမည်  
 သူဖြစ်ကြောင်း၊ မည်သည့်ပြစ်မှုကိုကူးလွန်  
 ကြောင်းကိုမေးမြန်း၏။- 34 လူပရိသတ်တို့ကသူတစ်မျိုးငါတစ်ဖုံဟစ်  
 အော်ပြောဆိုကြ၏။ ထိုဆူညံသံများကြောင့်  
 တပ်မှူးသည်အဖြစ်မှန်ကိုမသိနိုင်ရကား  
 ပေါလုကိုတပ်စခန်းရဲ့တိုက်ထဲသို့ခေါ်  
 ဆောင်သွားရန်အမိန့်ပေးလေ၏။- 35 ရဲ့တိုက်လှေခါးသို့ရောက်သောအခါ  
 အကြမ်းဖက်မှုပြင်းထန်လာသဖြင့် စစ်သား  
 များသည်ပေါလုကိုချီမြှောက်ထမ်းသွားရ ကြ၏။-

36 လူပရိသတ်တို့သည် “သူ့ကိုသတ်ပါ” ဟု

ဟစ်အော်လျက်လိုက်ကြ၏။

မိမိ၌အပြစ်မရှိကြောင်း ပေါလုဖြေရှင်းခြင်း

37 ပေါလုသည်မိမိအားရဲတိုက်ထဲသို့ခေါ်ဆောင်  
သွားမည်ပြုသောအခါ တပ်မှူးအား“သင်နှင့်  
အကျွန်ုပ်စကားအနည်းငယ်ပြောပါရစေ” ဟုဆို၏။

“သင်သည်ဂရိဘာသာစကားကိုပြောတတ်  
ပါသလော။- 38 မကြာသေးမီအခါကပုန်ကန်ထကြွလျက်  
သူ ပုန်လေးထောင်ကိုခေါင်းဆောင်၍ တောကနုတာရသို့  
ခေါ်ဆောင်သွားသူအီဂျစ်အမျိုးသားပင် မဟုတ်လော”  
ဟုမေး၏။

39 ပေါလုက “အကျွန်ုပ်သည်ယုဒအမျိုးသားဖြစ်  
ပါသည်။ ကံလိကံပြည်၊ တာရှမြို့တွင်ဖွားမြင်ခဲ့  
၍ထင်ရှားသောမြို့ကြီးသားဖြစ်ပါ၏။ အကျွန်ုပ်  
ကိုကျေးဇူးပြု၍လူတို့အားစကားပြောခွင့် ပြုပါ”  
ဟုဆို၏။

40 တပ်မှူးကခွင့်ပြုသဖြင့်ပေါလုသည်လှေခါး  
ထစ်ပေါ်တွင်ရပ်လျက် လူတို့အားလက်ရိပ်ပြု၏။  
ထိုသူတို့တိတ်ဆိတ်နေကြသောအခါ သူသည်  
ဟေဗြဲဘာသာစကားဖြင့်မြွက်ဆိုလျက်၊

## 22

1 “ညီအစ်ကိုများနှင့်ဖခင်တို့၊ ယခုအကျွန်ုပ်  
ထုချေမည့်စကားကိုနားထောင်ကြပါ” ဟု



ဆို၏။- 2 ထိုသို့ဟေမြဘာသာဖြင့်ပြောဆိုသည်ကို ကြားသောအခါ လူတို့သည်ပို၍ပင်ဆိတ် ဆိတ်နေကြ၏။

3 ပေါလုကဆက်လက်၍ “အကျွန်ုပ်သည်ကိလိကိ ပြည်၊ တာရှုမြို့တွင်မွေးဖွားသူယုဒအမျိုးသား ဖြစ်ပါ၏။ ယေရုရှလင်မြို့တွင်ကြီးပြင်း၍ဘိုး

ဘေးတို့လိုက်လျှောက်ကျင့်သုံးသည့်ပညတ်တရား တော်ကို ဂါမလျေလ၏ခြေရင်း၌တိကျစွာ ဆည်းပူးခဲ့ပါ၏။ ယခုသင်တို့သည်ဘုရား

သခင်၏အမှုတော်ကိုထမ်းဆောင်ရန်စိတ်အား ထက်သန်သကဲ့သို့ အကျွန်ုပ်သည်လည်းစိတ် အားထက်သန်ခဲ့ပါ၏။-☆ 4 အကျွန်ုပ်သည်ယေရှု၏လမ်းစဉ်တော်ကိုလိုက်

လျှောက်ကြသူများအား အသေသတ်သည်အထိ ညှဉ်းဆဲနှိပ်စက်ခဲ့ပါ၏။ အမျိုးသား၊ အမျိုး သမီးများကိုဖမ်းဆီး၍ထောင်ချခဲ့ပါ၏။-☆

5 အကျွန်ုပ်ပြောဆိုသည်အတိုင်းမှန်ကန်ကြောင်း ကို ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းနှင့်တကွယုဒတရား လွှတ်တော်အဖွဲ့ဝင်အပေါင်းတို့ကသက်သေ

ခံနိုင်ကြပါ၏။ အကျွန်ုပ်သည်ထိုသူတို့ထံ မှဒမာသက်မြို့နေ ယုဒညီအစ်ကိုထံသို့ ရေးပေးလိုက်သည့်အမှာစာများကိုရယူ

၏။ ထိုနောက်ထိုလမ်းစဉ်တော်ကိုလိုက်လျှောက် သူတို့အား အပြစ်ဒဏ်စီရင်ခြင်းငှာဖမ်းဆီး

☆ 22:3 တာ၊ ၅:၃၄-၃၉။ ☆ 22:4 တာ၊ ၈:၃၊ ၂၆:၉-၁၁။

ချည်နှောင်လျက် ယေရုရှလင်မြို့သို့ခေါ်ဆောင်  
လာရန်ဒမာသက်မြို့သို့ထွက်ခွာသွားပါ ။<sup>\*</sup>

မိမိယုံကြည်သူဖြစ်လာပုံကို ရှင်ပေါလုပြောပြခြင်း

(တ၊ ၉:၁-၁၉။ ၂၆:၁၂-၁၈)

<sup>6</sup> အကျွန်ုပ်သည်ခရီးသွားနေစဉ်ဒမာသက်  
မြို့အနီးသို့ရောက်သောအခါမွန်းတည့်အချိန်  
ခန့်တွင် ကောင်းကင်မှအလင်းရောင်ကြီးတစ်ခု  
သည် ရုတ်တရက်အကျွန်ုပ်ပတ်လည်တွင်ထွန်း  
တောက်သဖြင့်၊- <sup>7</sup> အကျွန်ုပ်သည်မြေပေါ်သို့လဲကျနေစဉ်  
'ရှောလု၊ ရှောလု၊ သင်သည်အဘယ်ကြောင့်ငါ့ကိုနှိပ်စက်  
ညှဉ်းဆဲသနည်း' ဟူသောအသံကိုကြားရ ပါ၏။-  
<sup>8</sup> အကျွန်ုပ်က 'အရှင်၊ ကိုယ်တော်သည်မည်သူဖြစ်  
ပါသနည်း' ဟုမေးလျှောက်လျှင်ကိုယ်တော်က  
'ငါသည်သင်နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲသောနာဇရက်  
မြို့သားယေရှုပင်ဖြစ်၏' ဟုမိန့်တော်မူ၏။-

<sup>9</sup> အကျွန်ုပ်နှင့်အတူပါလာကြသောသူတို့  
သည် ထိုအလင်းရောင်ကိုမြင်ရကြသော်  
လည်း အကျွန်ုပ်အားမိန့်မှာတော်မူသောအရှင်  
၏အသံကိုမူမကြားရကြ။- <sup>10</sup> အကျွန်ုပ်က 'အရှင်၊  
အကျွန်ုပ်သည်အဘယ်သို့ ပြုရပါမည်နည်း'  
ဟုမေးလျှောက်လျှင်ကိုယ်တော် က  
'ထလော့။ ဒမာသက်မြို့သို့သွားလော့။ သင်

<sup>\*</sup> 22:5 တ၊ ၈:၃-၆၊ ၉-၁၁။

ဆောင်ရွက်ရန်ခွဲခန့်သတ်မှတ်ထားသည့်အမှု  
 အရာခပ်သိမ်းကို ထိုမြို့တွင်သင့်အားပြော မည်'  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 11 အကျွန်ုပ်သည်အလင်းရောင်၏တောက်ပြောင်မှု  
 ကြောင့်မျက်စိကွယ်သွားသဖြင့် အကျွန်ုပ်နှင့်  
 အတူပါလာကြသောသူတို့က အကျွန်ုပ်  
 ကိုလက်ဆွဲ၍ဒဏ်သက်မြို့သို့ပို့ဆောင် ပေးရကြပါသည်။

12 အာနိဆိုသူသည်အကျွန်ုပ်၏ထံသို့လာ  
 ပါ၏။ သူသည်ပညတ်တရားကိုလိုက်လျှောက်  
 ကျင့်သုံး၍ ဘုရားဝတ်၌မွေ့လျော်သူဖြစ်၏။  
 ဒဏ်သက်မြို့ရှိယုဒအမျိုးသားအပေါင်း  
 တို့၏ရိုသေလေးစားခြင်းကိုလည်းခံရ၏။-

13 သူသည်အကျွန်ုပ်၏အနီးတွင်ရပ်လျက် `ညီရှောလု၊  
 သင်သည်မျက်စိပြန်၍မြင်စေသတည်းဟုဆို၏။  
 ထိုခဏ၌ပင်လျှင်အကျွန်ုပ်သည်မျက်စိပြန်၍  
 မြင်သဖြင့်သူ့ကိုကြည့်လိုက်ရာ၊- 14 အာနိက  
 `သင်သည်ငါတို့ဘိုးဘေးများ ကိုးကွယ်သည့်ဘုရားသခင်၏အလိုတော်  
 ကိုသိရစေရန်လည်းကောင်း၊ ကိုယ်တော်၏  
 ဖြောင့်မတ်သောအစေခံအားဖူးမြင်ရစေ  
 ရန်လည်းကောင်း၊ ထိုအရှင်၏နှုတ်တော်မှ  
 အသံတော်ကိုကြားရစေရန်လည်းကောင်း  
 ကိုယ်တော်သည်သင့်အားရွေးချယ်တော်မူ  
 လေပြီ။- 15 သင်သည်မိမိမြင်ရကြားရသည့်အရာ  
 များကို လူ့အပေါင်းတို့အားပြောကြားရန်

ထိုအရှင်၏သက်သေခံဖြစ်ရလိမ့်မည်။-

16 သို့ဖြစ်၍ယခုသင်သည်အဘယ်ကြောင့်ဆိုင်းငံ့  
နေပါသနည်း။ ထ၍ဗ တု တိဇိမ ့ ဂလာကိုခံလော့။  
သင်၏အပြစ်များဖြေလွှတ်စိမ့်သောငှာကိုယ် တော်အားပ  
တုထနာပြုလော့' ဟုဆိုလေသည်။

လူမျိုးခြားတို့အားနှုတ်ကပတ်တော်ကို  
ဟောပြောရန်ပေါလုအားစေလွှတ်တော်မူခြင်း

17 `အကျွန်ုပ်သည်ယေရှုရှလင်မြို့သို့ပြန်ရောက်  
၍ ဗိမာန်တော်တွင်ဆုတောင်းလျက်နေစဉ်ဗျာ  
ဒိတ်ရူပါရုံကိုမြင်ရပါ၏။- 18 ထိုဗျာဒိတ်ရူပါရုံတွင်သခင်ဘုရားသည်  
ထင်ရှား၍ `သင်သည်ဆိုင်းငံ့၍မနေဘဲယေရှု  
ရှလင်မြို့မှ အလျင်အမြန်ထွက်ခွာသွားလော့။  
ဤမြို့သားတို့သည်ငါ၏အကြောင်းသင်သက်  
သေခံချက်ကိုလက်ခံကြလိမ့်မည်မဟုတ်'

ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 19 အကျွန်ုပ်က `သခင်ဘုရား၊  
တရားဇရပ်တစ်ခု မှတစ်ခုသို့သွား၍  
အရှင်ကိုယုံကြည်ကြသူ တို့အားဖမ်းဆီးရိုက်နှက်သူမှာ  
အကျွန်ုပ်ပင် ဖြစ်ကြောင်းထိုသူတို့သိကြပါ၏။-

20 အရှင်၏အကြောင်းသက်သေခံသူသတေဖန်  
ကိုသတ်ကြသောအခါ၌လည်း အကျွန်ုပ်သည်  
အနီးတွင်ရပ်လျက်အလိုတူအလိုပါပြု  
ခဲ့ပါ၏။ သူ့ကိုသတ်ကြသောသူတို့၏အဝတ်

များကိုစောင့်ထိန်းပေးခဲ့ပါ၏' ဟုပြန်လျှောက် သော်၊-  
☆ 21 သခင်ဘုရားက `သွားလော့။ ရပ်ဝေးရှိလူမျိုး  
ခြားတို့ထံသို့သင့်အားငါစေလွှတ်မည်' မိန့် တော်မူ၏''  
ဟုဆို၏။

22 လူတို့သည်ဤမျှကြာအောင်နားထောင်နေ  
ကြပြီးနောက် ဤသို့ပေါလုပြောဆိုသည်ကို  
ကြားသောအခါ `ဤသူအားကမ္ဘာမြေကြီး  
ပေါ်မှသုတ်သင်ပယ်ရှင်းလော့။ သူ့အားသတ်  
လော့။ သူသည်အသက်ရှင်ရန်မသင့်'' ဟု  
အသံကုန်ဟစ်အော်ကြ၏။- 23 သူတို့သည်ဝတ်လုံများကိုဝှေ့ရမ်းကာမြေ  
မှုန့်ကို မိုးကောင်းကင်သို့ပစ်လွှင့်လျက်အော်  
ဟစ်ကြ၏။- 24 ထိုအခါရောမတပ်မှူးသည်ပေါလုကိုတပ်  
စခန်းရုံတိုက်ထဲသို့ခေါ်ဆောင်သွားရန်နှင့်  
အဘယ်ကြောင့်ဤသို့လူတို့ဆူပူဟစ်အော်ရ  
ကြောင်းကိုပေါလုအားရိုက်၍စစ်ဆေးရန် အမိန့်ပေး၏။-  
25 သူ့ကိုကြိမ်ဒဏ်ခတ်ရန်ချည်နှောင်ကြသော  
အခါ ပေါလုကအနီးတွင်ရပ်လျက်နေသည့်  
တပ်ခွဲမှူးအား`ရောမနိုင်ငံသားတစ်ယောက်  
ကိုစစ်ဆေးစီရင်ခြင်းမပြုဘဲကြိမ်ဒဏ်  
ခတ်ခြင်းမှာတရားဥပဒေနှင့်ကိုက်ညီပါ သလော''  
ဟုမေး၏။

26 ထိုစကားကိုကြားလျှင်တပ်ခွဲမှူးသည်တပ်မှူး

☆ 22:20 တ၊ ၇:၅၈။

ထံသို့သွား၍ ``အရှင်၊ အသို့ပြုဘိသနည်း။ ထို သူသည်ရောမနိုင်ငံသားဖြစ်ပါ၏'' ဟု လျှောက်၏။

27 ထိုအခါတပ်မှူးသည်ပေါလုထံလာ၍ ``သင် သည်ရောမနိုင်ငံသားပေလော။ ငါ့အားပြော ပါ'' ဟုဆိုလျှင်ပေါလုက ``ဟုတ်ပါ၏'' ဟု ဆို၏။

28 တပ်မှူးက ``ငါသည်ငွေအမြောက်အမြားပေး၍ ရောမနိုင်ငံသားအဖြစ်ကိုရရှိ၏'' ဟုဆိုလျှင် ပေါလုက ``ငါ့မူကားဇာတိအားဖြင့်ရောမ နိုင်ငံသားဖြစ်ပါ၏'' ဟုပြန်ပြော၏။

29 သူ့ကိုစစ်ဆေးမေးမြန်းမည့်သူတို့သည်လည်း ချက်ချင်းပင်နောက်သို့ဆုတ်ခွာသွားကြလေ သည်။ ပေါလုသည်ရောမနိုင်ငံသားဖြစ်သည် ကိုလည်းကောင်း၊ သူ့အားသံကြိုးဖြင့်ချည်နှောင် မိသည်ကိုလည်းကောင်းသိမြင်သောအခါ တပ်မှူးသည်ကြောက်လန့်လေ၏။

ယုဒတရားလွတ်တော်အဖွဲ့ရှေ့ ပေါလုရောက်ရှိခြင်း

30 တပ်မှူးသည်ပေါလုအားယုဒအမျိုးသားတို့ က အဘယ်ဖြစ်မှုဖြင့်စွပ်စွဲကြသည်ကိုအသေ အချာသိလို၏။ သို့ဖြစ်၍နောက်တစ်နေ့၌ ပေါလုအားချည်နှောင်ထားသည့်သံကြိုးကို ဖယ်ရှားစေပြီးလျှင် ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီး များနှင့်ယုဒတရားလွတ်တော်အဖွဲ့ဝင် အပေါင်းတို့ကိုစုဝေးကြရန်အမိန့်ပေး

လေသည်။ ထို့နောက်ပေါလုကိုခေါ်ဆောင်ကာ  
ထိုသူတို့ရှေ့တွင်ရပ်စေ၏။

### 23

1 ပေါလုသည်ယုဒတရားလွှတ်တော်အဖွဲ့ဝင်  
များကိုစေ့စေ့ကြည့်လျက် “ညီအစ်ကိုတို့၊  
အကျွန်ုပ်သည်ယနေ့တိုင်အောင်တစ်သက်လုံး  
ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်တွင်သြ တု တ ပု ပစိတ်ကြည်  
လင်စွာဖြင့်နေထိုင်ပြုကျင့်ခဲ့ပါ၏” ဟုပြော၏။-

2 ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းအာနနိသည်လည်း  
အနီးတွင်ရပ်နေသူများအား ပေါလု၏နှုတ်  
ကိုအရိုက်ခိုင်းလေ၏။- 3 ပေါလုက  
“ထုံးဖြူသုတ်သည့်အုတ်ရိုး၊ သင့်ကို  
ဘုရားသခင်မှချဒဏ်ခတ်တော်မူမည်။

သင် သည်အကျွန်ုပ်အားတရားဥပဒေအရ  
စစ်ဆေးစီရင်ရန် တရားခွင့်တွင်ထိုင်လျက်  
နေစဉ်ပင် အကျွန်ုပ်ကိုအရိုက်ခိုင်းခြင်း  
ဖြင့်တရားဥပဒေကိုချိုးဖောက်ပါသည် တကား”  
ဟုဆို၏။\*

4 အနီးတွင်ရပ်နေသူတို့က “သင်သည်ဘုရား  
သခင်၏ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းကိုစော်ကားပါ သလော”  
ဟုမေးကြလျှင်၊- 5 ပေါလုက “ညီအစ်ကိုတို့၊  
ထိုသူသည်ယဇ် ပုရောဟိတ်မင်းဖြစ်သည်ကိုအကျွန်ုပ်မသိ

\* 23:3 မ၊ ၂၃:၂၇-၂၈။

ပါ။ ကျမ်းစာတော်တွင် `သင်၏အမျိုးကိုအုပ်စိုးသောသူအားမကောင်းမပြောရ' ဟုဖော် ပြထားပါ၏။ ဟုဖြေကြားလေသည်။\*

6 သူသည်တရားလွတ်တော်အဖွဲ့ထဲတွင်လူတစ်စုက ဖာရိရှဲများဖြစ်၍အခြားတစ်စုကဇ 3 ဒုကဲများဖြစ်ကြောင်းကိုသိမြင်သောအခါ `ညီအစ်ကိုတို့၊ အကျွန်ုပ်သည်ဖာရိရှဲဖြစ်ပါ၏။ ဖာရိရှဲ၏သားလည်းဖြစ်ပါ၏။ သေသူတို့သည်ရှင်ပြန်ထမြောက်မည်ကို မျှော်လင့်သူဖြစ်သဖြင့် ယခုအကျွန်ုပ်သည် အစစ်အဆေးခံနေရခြင်းဖြစ်ပါ၏။' ဟု တရားလွတ်တော်တွင်ကြွေးကြော်လေ ၏။ \*

7 ထိုအခါဖာရိရှဲများနှင့်ဇ 3 ဒုကဲတို့သည် အငြင်းပွားကြသဖြင့် တရားလွတ်တော်အဖွဲ့သည်နှစ်ခြမ်းကွဲလေ၏။- 8 (ဇ 3 ဒုကဲတို့ကသေခြင်းမှထမြောက်ရှင် ပြန်ခြင်းဟူသည်မရှိ။ ကောင်းကင်တမန်မရှိ။ နာမ်ဝိညာဉ်လည်းမရှိဟုဆိုကြ၏။ သို့သော် ဖာရိရှဲတို့ကထိုအရာသုံးပါးလုံးပင်ရှိသည်ဟုယုံကြည်လက်ခံကြ၏။)-\* 9 သူတို့ဟစ်အော်ပြောဆိုမှုသည်ပိုမိုလောင်လာတော့၏။ ဖာရိရှဲဂိုဏ်းဝင်ကျမ်းတတ်ဆရာအချို့တို့သည်ထ၍ `ဤသူ၌အဘယ်အပြစ်ကိုမျှငါတို့မတွေ့။' ဝိညာဉ်တစ်ပါး

\* 23:5 ထွ၊ ၂၂:၂၈။ \* 23:6 တ၊ ၂၆:၅။ ဖိ၊ ၃၅။ \* 23:8 မ၊ ၂၂:၂၃။ မာ၊ ၁၂:၁၈။



ကသော်လည်းကောင်း၊ ကောင်းကင်တမန်တစ်  
ပါးကသော်လည်းကောင်းသူ့အားမြွက်ဆို  
ကောင်းမြွက်ဆိုခဲ့လိမ့်မည်" ဟုငြင်းခုံပြော ဆိုကြ၏။

10 ငြင်းခုံမှုသည်အလွန်ပြင်းထန်၍လာသဖြင့်  
ပေါလုကိုအပိုင်းပိုင်းဆုတ်ဖြတ်မည်ကိုတပ်မှူး  
သည်စိုးရိမ်သဖြင့် စစ်သားများအားဆင်းသွား  
၍ပေါလုအားထိုသူတို့ထံမှထိန်းသိမ်းပြီး  
လျှင်ရဲတိုက်ထဲသို့ခေါ်ဆောင်သွားရန်အမိန့် ပေး၏။

11 ထိုည၌သခင်ဘုရားသည်ပေါလု၏အနီး၌  
ရပ်လျက် "မကြောက်နှင့်။ သင်သည်ယေရှုရှလင်  
မြို့တွင် ငါ၏အကြောင်းကိုသက်သေခံခဲ့သည်  
နည်းတူရောမမြို့တွင်လည်းသက်သေခံရဦး မည်"  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ပေါလုကိုလုပ်ကြံရန်လျှို့ဝှက်ကြံစည်ခြင်း

12 နောက်တစ်နေ့နံနက်အချိန်၌ယုဒအမျိုးသား  
အချို့တို့သည်တွေ့ဆုံ၍ "ပေါလုကိုမသတ်ရ  
မချင်းငါတို့မစားမသောက်ဘဲနေမည်" ဟု အဋ္ဌ ဌိဋ္ဌ  
ဌာန်ပြုကြ၏။- 13 ဤသို့လျှို့ဝှက်ကြံစည်ကြသူများ၏ဦး  
ရေမှာလေးဆယ်ကျော်ရှိသတည်း။-

14 သူတို့သည်ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများနှင့်ဘာ  
သာရေးခေါင်းဆောင်များထံသွား၍ "အကျွန်ုပ်  
တို့သည်ပေါလုကိုမသတ်ရမချင်း မည်သည့်



20 လူငယ်က “ယုဒအာဏာပိုင်တို့သည်ပေါလု  
 ၏အမှုကိုပိုမိုသေချာစုံစမ်းစစ်ဆေးလိုဟန်  
 ဖြင့် အရှင်အားပေါလုကိုနက်ဖြန်နေ့၌တရား  
 လွှတ်တော်သို့ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရန် မေတ္တာရပ်ခံကြ  
 မည်ဟုတိုင်ပင်ညှိနှိုင်းထားကြပါ၏။-

21 သူတို့၏တောင်းလျှောက်ချက်ကိုမလိုက်လျော  
 ပါနှင့်။ လမ်းတွင်လူလေးဆယ်ကျော်ပုန်းကွယ်  
 ချောင်းမြောင်းစောင့်ဆိုင်းလျက်ရှိပါ၏။ ထိုသူ  
 တို့သည်ပေါလုကိုမသတ်ရမချင်း မစား  
 မသောက်ဘဲနေမည်ဟုအဋ္ဌ ဌိဋ္ဌ ဌာန်ပြုထား ကြပါ၏။  
 ယခုပင်သူတို့သည်ပေါလုကို သတ်ရန်အသင့်ပြင်ဆင်ကာ  
 အရှင်၏ဆုံး ဖြတ်ချက်ကိုစောင့်ဆိုင်းလျက်ရှိနေကြပါ  
 ပြီ” ဟုလျှောက်၏။

22 တပ်မှူးက “သင်သည်ဤကဲ့သို့ငါ့အားတိုင်  
 ကြားခဲ့ကြောင်းအဘယ်သူအားမျှမပြော နှင့်”  
 ဟုဆို၍ထိုလူငယ်ကိုထွက်ခွာသွားစေ၏။

ပေါလုကိုဘုရင်ခံမင်းဖေလဇ်ထံသို့ပို့ခြင်း

23 ထိုနောက်တပ်မှူးသည်တပ်ခွဲမှူးနှစ်ယောက်ကို  
 ခေါ်၍ “ယနေ့ညကိုးနာရီအချိန်၌ကဲသရီ  
 မြို့သို့သွားရန်စစ်သားနှစ်ရာ၊ မြင်းတပ်သား  
 ခုနစ်ဆယ်နှင့်လုံတပ်သားနှစ်ရာတို့ကိုယနေ့  
 ညကိုးနာရီ၌ထွက်ခွာရန်အသင့်ရှိစေကြ လော့။-

24 ပေါလုအတွက်မြင်းများကိုလည်းအသင့်

ပြင်ထားလော့။ သူ့ကိုဘုရင်ခံမင်းဖေလင်  
 ထံသို့ကြပ်မတ်၍ပို့ကြလော့။'' ဟုအမိန့် ပေး၏။-  
 25 တပ်မှူးသည်စာတစ်စောင်ကိုလည်းရေး၍ပေး  
 လိုက်၏။

26 ထိုစာတွင် ``ကလောဒီလုသိထံမှအရှင်  
 ဖေလင်မင်းထံသို့ရိုသေစွာအစီရင်ခံအပ် ပါသည်။-

27 ယုဒအမျိုးသားတို့သည်ဤသူ့ကိုဖမ်းဆီး  
 ၍သတ်မည်ပြုကြပါ၏။ သူသည်ရောမနိုင်ငံ  
 သားဖြစ်ကြောင်းကိုအကျွန်ုပ်ကြားသိရ သဖြင့်  
 စစ်သားများနှင့်အတူသွား၍သူ့ အားကယ်ဆယ်ခဲ့ပါ၏။-

28 အကျွန်ုပ်သည်သူ့အားယုဒအမျိုးသားတို့  
 အဘယ်ပြစ်မှုဖြင့်စွပ်စွဲကြကြောင်းကိုသိလို  
 သဖြင့် သူတို့၏တရားလွတ်တော်သို့ခေါ်ဆောင်  
 သွားပါ၏။- 29 ယုဒအမျိုးသားတို့သည်သူ့ကိုမိမိတို့၏

ပညတ်တရားဆိုင်ရာပြဿနာများနှင့်ပတ်  
 သက်၍ပြစ်တင်စွပ်စွဲကြပါသည်။ သူ့မှာသေ  
 ဒဏ်ခံထိုက်သောအပြစ်၊ သို့မဟုတ်ထောင်ဒဏ်  
 ခံထိုက်သောအပြစ်တစ်စုံတစ်ရာမျှမရှိ

ကြောင်းကိုအကျွန်ုပ်တွေ့ရှိပါ၏။- 30 ယုဒအမျိုးသားတို့သည်သူ့ကိုလုပ်  
 လျှို့ဝှက်ကြံစည်လျက်ရှိကြောင်းသတင်းကို  
 ရရှိသဖြင့် အကျွန်ုပ်သည်သူ့အားအရှင်ထံ  
 သို့ချက်ချင်းစေလွှတ်လိုက်ပါ၏။ တရားလို

များအားလည်းမိမိတို့၏အမှုကိုအရှင် ရှေ့တော်တွင်

လျှောက်လဲကြရန်ညွှန်ကြား လိုက်ပါသည်။  
အရှင်ကျန်းမာပါစေသော'' ဟူ၍ပါရှိ၏။

31 စစ်သားတို့သည်တပ်မှူး၏အမိန့်အတိုင်း  
ဆောင်ရွက်ကြ၏။ သူတို့သည်ပေါလုကိုခေါ်  
၍ထိုည၌ပင်အ နှု တိပတရိမြို့အထိပို့ ဆောင်ကြ၏။-

32 နောက်တစ်နေ့၌ခြေလျင်တပ်သားများသည်  
ရဲတိုက်သို့ပြန်လာခဲ့ကြ၏။ မြင်းတပ်သား  
များသည်ပေါလုနှင့်အတူဆက်လက်ခရီး ပြုရန်ဖြစ်၏။-

33 မြင်းတပ်သားများသည်ကဲသရိမြို့သို့ရောက်  
သောအခါ တပ်မှူး၏စာကိုဘုရင်ခံမင်းအား  
ပေးဆက်ကာပေါလုကိုရှေ့တော်သို့သွင်း ကြ၏။-

34 ဘုရင်ခံမင်းသည်စာကိုဖတ်ပြီးနောက် ``သင်  
သည်အဘယ်ပြည်သားဖြစ်သနည်း'' ဟုပေါလု  
အားမေး၏။ ကိလိကံပြည်သားဖြစ်ကြောင်းကို  
ကြားသိသောအခါ၊-

35 ဘုရင်ခံမင်းက  
``ဤအရပ်သို့သင်၏တရား လိုများရောက်ရှိလာကြသောအခါ  
သင်၏ အမှုကိုငါစစ်ဆေးမည်'' ဟုဆို၏။  
ထိုနောက် ပေါလုအားဟေရု ဒ်မင်းကြီးဆောက်လုပ်ခဲ့  
သောနန်းတော်တွင်အစောင့်အကြပ်နှင့်ထား  
ရန်အမိန့်ပေးလေသည်။

# 24

ပေါလုအားယုဒအမျိုးသားတို့ စွပ်စွဲကြခြင်း

1 နောက်ငါးရက်ကြာသောအခါယဇ်ပုရောဟိတ်  
 မင်းအာနန်သည် ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်အချို့  
 တို့လိုက်ပါလျက် တေရတုလုနာမည်ရှိသော  
 ရှေ့နေနှင့်အတူကဲသရိမြို့သို့ရောက်ရှိလာ၏။  
 ထိုသူတို့သည်ဘုရင်ခံဖေလဇ်၏ရှေ့တော်သို့  
 ဝင်၍ပေါလုအကြောင်းနှင့်ပတ်သက်၍စွဲချက်

တင်ကြ၏။- 2 ဘုရင်ခံမင်းသည်ပေါလုကိုရှေ့တော်သို့ခေါ်  
 ယူပြီးသောအခါ ရှေ့နေတေရတုလုက ``အရှင်  
 ဖေလဇ်မင်း၊

အရှင်၏အမြော်အမြင်ကြီးမှု  
 ကြောင့် အကျွန်ုပ်တို့သည်အလွန်အေးချမ်းသာ  
 ယာစွာနေထိုင်နိုင်ကြပါ၏။ အရှင်သည်

အကျွန်ုပ်တို့၏တိုင်းပြည်အကျိုးအတွက်  
 လိုအပ်သောအသစ်ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု  
 များကိုပြုလုပ်ပေးလျက်ရှိပါ၏။- 3

ဤဆောင်ရွက်ချက်များကိုအကျွန်ုပ်  
 အရပ်တကာတွင် အခါခပ်သိမ်းအထူး  
 ကျေးဇူးတင်စွာဖြင့်ကြိုဆိုကြပါ၏။-

4 အကျွန်ုပ်သည်အရှင်၏အချိန်ကိုများစွာ  
 မယူလိုပါ။ သို့ဖြစ်၍အကျဉ်းချုပ်အားဖြင့်  
 အကျွန်ုပ်တို့လျှောက်လဲသည်ကိုနားထောင်

ပါရန်ပန်ကြားပါ၏။- 5 ဤသူသည်အနှောင့်အယှက်အလွန်ပေးတတ်  
 သူ၊ တိုင်းပြည်အတွက်အ နှ တရာ ယ်ရှိသူဖြစ်ကြောင်း  
 အကျွန်ုပ်တို့တွေ့ရှိရပါသည်။ သူသည်ကမ္ဘာ

အရပ်ရပ်ရှိယုဒအမျိုးသားအပေါင်းတို့ ကို

ရုန်းရင်းဆန်ခတ်ဖြစ်အောင်လှုံဆော်ပေး  
 ပါ၏။ နာဇရက်ဂိုဏ်းသားတို့၏ခေါင်းဆောင်  
 တစ်ယောက်ဖြစ်ပါ၏။- 6 ဗိမာန်တော်ကိုလည်းညစ်ည  
 မ်းစေရန်ကြိုးစား အားထုတ်သဖြင့်  
 သူ့အားအကျွန်ုပ်တို့ဖမ်းဆီး ခဲ့ကြပါ၏။  
 (သူ့အားအကျွန်ုပ်တို့သည်ပညတ် တရားအရစစ်ဆေးစီရင်ရန်အလိုရှိသ  
 လည်း။- 7 တပ်မှူးလုသိသည်လာ၍အကျွန်ုပ်တို့လက်  
 မှအတင်းအဋ္ဌ ၄ မှ မခေါ်ယူသွားပါ၏။-  
 8 သူ့အားပြစ်တင်ပြောဆိုသူတို့ကိုလည်းအရှင်  
 ၏ထံသို့လာကြရန်အမိန့်ပေးခဲ့ပါ၏။)☆  
 အရှင်ကိုယ်တိုင်သူ့အားစစ်ဆေးမေးမြန်းကြည့်  
 ပါလျှင်သူ့အားအကျွန်ုပ်တို့စွပ်စွဲသည့်အချက်  
 အားလုံးကိုကြားသိရပါလိမ့်မည်" ဟုလျှောက်၏။-  
 9 ယုဒအမျိုးသားတို့ကလည်း "ဤစကားများ  
 သည်ဟုတ်မှန်ပါ၏" ဟုဆိုကာပေါလုကိုဝိုင်း  
 ၍စွပ်စွဲပြောဆိုကြလေသည်။

ဖေလဇ်မင်းရှေ့တွင် ပေါလုချေပလျှောက်လဲချက်  
 10 ဘုရင်ခံမင်းသည်လက်ရိပ်ပြု၍ပေါလုအား  
 တင်လျှောက်ခွင့်ပြုသောအခါပေါလုက၊  
 "အရှင်သည်ဤလူမျိုးအပေါ်၌နှစ်ပေါင်း  
 များစွာ တရားစီရင်လျက်နေခဲ့သူဖြစ်ကြောင်း

☆ 24:8 အချို့စာမူများသည်အခန်းငယ် (၆ ခ မှ ၈ က)  
 ကိုဖြည့်စွက်ထည့်သွင်းသည်

အကျွန်ုပ်သိပါ၏။  
 မရှိကြောင်းကို  
 အတွက်ဝမ်းမြောက်ပါ၏။- 11 အကျွန်ုပ်သည်ယေရုရှလင်မြို့သို့ဘုရား  
 သခင်ကို  
 သည်မှာတစ်ဆယ့်နှစ်ရက်မျှသာရှိပါသေး  
 ဤအချက်များကိုအရှင်စုံစမ်းသိ  
 12 ဗိမာန်တော်တွင်ဖြစ်စေ၊  
 တွင်ဖြစ်စေ၊  
 လှုပ်ရှားအောင်  
 ကိုယုဒအမျိုးသားတို့မတွေ့မရှိခဲ့  
 13 ယခုအကျွန်ုပ်အားစွပ်စွဲပြောဆိုကြသည့်  
 အချက်များကို  
 14 သို့သော်လည်းထိုသူတို့ကလွဲမှားသည်ဟု  
 ယူဆသည့်လမ်းစဉ်တော်အရ  
 ဘိုးဘေးများ၏ဘုရားသခင်ကိုကိုးကွယ်  
 ကြောင်းကိုမူအရှင်အားဝန်ခံပါ၏။  
 တွင်အကျွန်ုပ်သည်မောရှေ၏ပညတ်ကျမ်း  
 နှင့်ပရောဖက်ကျမ်းများတွင်ဖော်ပြပါရှိ  
 သမျှသောအရာတို့ကိုယုံကြည်ပါသည်။-  
 15 အကျွန်ုပ်သည်ဘုရားသခင်ကိုအားကိုး  
 မျှော်လင့်သူဖြစ်၍  
 လူခပ်သိမ်းတို့သည်  
 ထမြောက်ကြလိမ့်မည်ဟုမျှော်လင့်ပါ၏။-



16 သို့ဖြစ်၍အကျွန်ုပ်သည်ဘုရားသခင်ရှေ့လူ  
တို့ရှေ့တွင် မိမိ၏ဩ တ တ ပု ပစိတ်ကြည်လင်မှုရှိ  
စေရန်အစဉ်အမြဲအစွမ်းကုန်ကြိုးစား အားထုတ်ပါ၏။

17 `အကျွန်ုပ်သည်ယေရုရှလင်မြို့မှထွက်ခွာ  
၍နှစ်ပေါင်းများစွာကြာပြီးနောက် မိမိ၏  
အမျိုးသားချင်းများအတွက်အလှူငွေ  
ယူဆောင်လာရန်အတွက်လည်းကောင်း၊ ဘုရား  
သခင်အားပူဇော်သကာဆက်သရန်အတွက်  
လည်းကောင်းပြန်လည်ရောက်ရှိလာပါ၏။-

18 ဗိမာန်တော်ထဲတွင်အကျွန်ုပ်သည်သန့်စင် ခြင်းမ  
ဂလာကိုပြုပြီးနောက်ပူဇော်သကာ ဆက်သနေချိန်၌  
ထိုသူတို့သည်အကျွန်ုပ် ကိုတွေ့မြင်ကြပါ၏။  
ထိုအခါလူပရိ သတ်များမရှိပါ။ ရုန်းရင်းဆန်ခတ်လည်း  
မဖြစ်ပါ။-  
19 သို့ရာတွင်ထိုနေရာတွင်အာရှနယ်မှလာ  
သောယုဒအမျိုးသားအချို့ရှိပါ၏။ အကျွန်ုပ်

အားစွပ်စွဲပြောဆိုစရာရှိလျှင်သူတို့ကိုယ်  
တိုင်ဤအရပ်သို့လာ၍၊- 20 အကျွန်ုပ်ကူးလွန်သောအပြစ်ကိုအရှင့်ထံ  
တွင်ဖော်ပြစွပ်စွဲသင့်ပါ၏။- 21 ထိုသို့မဟုတ်လျှင်လည်းအကျွန်ုပ်သည်  
တရားလွှတ်တော်အဖွဲ့ရှေ့တွင် ချေပလျှောက်  
လဲနေစဉ်အခါက `အကျွန်ုပ်သည်သူသေ  
တို့ရှင်ပြန်ထမြောက်ကြလိမ့်မည်ကိုမျှော်  
လင့်သူဖြစ်သဖြင့် ယနေ့သင်တို့ရှေ့တွင်

✧ 24:18 တ၊ ၂၁:၁၇-၂၈။

အစစ်အဆေးခံနေရပါ၏' ဟူ၍ကြွေး  
 ကြော်ခဲသည့်စကားရပ်မှတစ်ပါးအခြား  
 အဘယ်ပြစ်မှုရှိကြောင်းဤသူတို့ဖော်ပြ ကြပါစေ''  
 ဟုလျှောက်လေ၏။\*

22 ဖေလင်သည်လမ်းစဉ်တော်အကြောင်းကို  
 ကောင်းစွာသိရှိထားသူဖြစ်သဖြင့် အမှု  
 စစ်ဆေးကြားနာမှုကိုထိုအချိန်၌ရပ် နားလိုက်၏။ သူက  
 ``တပ်မှူးလုသိ ရောက်ရှိလာသောအခါမှသင်တို့အမှု  
 ကိုငါစီရင်ချက်ချမှတ်မည်'' ဟုဆို၏။-

23 ပေါလုကိုအစောင့်အကြပ်နှင့်အကျယ်ချုပ်  
 ထားကာ သူ၏မိတ်ဆွေသ ့် ဂဟများလာရောက်  
 ပြုစုသည်ကိုခွင့်ပြုရန်တပ်ခွဲမှူးအားအမိန့် ပေး၏။

ဖေလင်နှင့်ဒြိုသိလေတို့အား ပေါလုဟောပြောခြင်း

24 ရက်အနည်းငယ်ကြာသောအခါဖေလင်သည်  
 မိမိ၏ဇနီးဒြိုသိလေနှင့်အတူလာရောက်၏။

ဒြိုသိလေကားယုဒအမျိုးသမီးဖြစ်၏။ ဖေလင်  
 သည်ပေါလုကိုအခေါ်ခိုင်းပြီးလျှင် ခရစ်တော်  
 ယေရှုအားယုံကြည်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ပေါလု  
 ဟောပြောသောတရားစကားများကိုကြား နာလေသည်။-

25 သို့ရာတွင်ပေါလုသည်ကောင်းမြတ်ခြင်း အကြောင်းနှင့်  
 ကာမဂုဏ်ချုပ်တည်းခြင်း အကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊  
 သက်ရောက်လတှဲတို့ သောတရားစီရင်တော်မှုရာနေ့ရက်

\* 24:21 တ၊ ၂၃:၆။

အကြောင်းကိုလည်းကောင်း ဟောပြောသော  
 အခါဖေလင်သည်ကြောက်လန့်သဖြင့် “ယခု  
 သင်သွားနိုင်ပြီ။ နောင်အခွင့်ကြုံသည့်အခါ  
 သင့်ကိုငါခေါ်ဦးမည်” ဟုဆို၏။- 26 ဖေ  
 လ င်သည်မိမိအားပေါလုလာဘ်ထိုးလိမ့်  
 မည်ဟုမျှော်လင့်ကာ သူ့အားမကြာမကြာ  
 ခေါ်၍စကားပြောလေ၏။

27 နောက်နှစ်နှစ်မျှကြာသော်ဖေလင်၏ဘုရင်ခံ  
 ရာထူးကိုပေါက်ဖေ တံ တုဆက်ခံရ၏။ ဖေလင်  
 သည်ယုဒအမျိုးသားတို့ထံမှမျက်နှာရ လိုသဖြင့်  
 ပေါလုအားဆက်လက်၍အကျဉ်း ချထားခဲ့၏။

# 25

## ကေရာဇ်မင်းထံပေါလုအယူခံခြင်း

1 ဖေ တံ တုသည်ထိုနယ်သို့ရောက်၍သုံးရက်ကြာ  
 သောအခါ ကဲသရိမြို့မှယေရုရှလင်မြို့  
 သို့တက်သွား၏။- 2 ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများနှင့်ယုဒအမျိုး  
 သားခေါင်းဆောင်များသည် ပြစ်မှုအမျိုးမျိုး  
 ကိုပေါလုကူးလွန်ခဲ့ကြောင်းဖေ တံ တုအား  
 စွဲချက်တင်ကြ၏။- 3 သူတို့သည်ပေါလုကိုလမ်းတွင်ချောင်းမြောင်း  
 ၍သတ်ရန် လျှို့ဝှက်ကြံစည်ထားကြပြီးဖြစ် ပေသည်။  
 သို့ဖြစ်၍မိမိတို့အားကျေးဇူးပြု သည့်အနေဖြင့်  
 ပေါလုကိုယေရုရှလင်မြို့ သို့ခေါ်ဆောင်ပေးရန်ဖေ  
 တံ တုအားမေတ္တာရပ်ခံ ကြ၏။- 4 ဖေ

တ တုက                    ``ပေါလုအားအစောင့်အကြပ်နှင့်  
 ကံသရိမြို့တွင်ထားရှိ၏။                    ငါကိုယ်တိုင်  
 ထိုမြို့သို့မကြာမီသွားမည်။- 5 သင်တို့၏ခေါင်းဆောင်များသည်ငါနှင့်အ  
 လိုက်၍                    ပေါလု၌အပြစ်တစ်စုံတစ်ရာရှိလျှင်  
 စွပ်စွဲချက်များကိုငါထံတင်ပြကြပါစေ'' ဟုဆို၏။

6                    ဘုရင်ခံမင်းသည်ယေရုရှလင်မြို့တွင်ရှစ်  
 ရက်ဆယ်ရက်နေပြီးနောက်                    ကံသရိမြို့သို့  
 ထွက်ခွာသွားလေသည်။                    နောက်တစ်နေ့၌  
 တရားခွင်တွင်ထိုင်ကာပေါလုအားခေါ်  
 သွင်းရန်အမိန့်ပေး၏။- 7 ပေါလုရောက်ရှိလာသောအခါယေရုရှလင်  
 မြို့မှ                    လာရောက်ကြသောယုဒအမျိုးသား  
 တို့သည်                    သူကိုဝိုင်းရံလျက်ကြီးလေးသော  
 ပြစ်မှုများနှင့်စွပ်စွဲပြောဆိုကြ၏။                    သို့  
 သော်ခိုင်လုံသောသက်သေကိုမပြနိုင်ကြ။-

8                    ပေါလုက                    ``အကျွန်ုပ်သည်ယုဒအမျိုးသား  
 တို့၏ပညတ်တရားကိုဖြစ်စေ၊                    ဗိမာန်တော်  
 ကိုဖြစ်စေ၊                    ရောမဧကရာ                    ဇ်မင်းကိုဖြစ်စေ  
 ပြစ်မှားမှုတစ်စုံတစ်ခုကိုမျှမကူးလွန်                    ခဲ့ပါ''  
 ဟုချေပပြောဆို၏။

9                    ဖေ တု တုသည်ယုဒအမျိုးသားတို့ထံမှမျက်  
 နှာရလိုသဖြင့် ``သင်သည်ယေရုရှလင်မြို့  
 သို့သွား၍                    ငါ၏ရှေ့တွင်ဤစွပ်စွဲချက်များ  
 နှင့်စပ်လျဉ်း၍အစစ်အဆေးခံပါမည်                    လော''

ဟုပေါလုအားမေး၏။

10 ပေါလုက “အကျွန်ုပ်သည်ယခုကေရာ  
၆ ဘုရင်တရားခွင်တွင် အစစ်အဆေးခံနိုင်  
ခွင့်ကိုတောင်းဆိုပါ၏။ အရှင်အမှန်သိတော်  
မူသည်အတိုင်းအကျွန်ုပ်သည် ယုဒအမျိုး  
သားတို့အားအဘယ်သို့မျှမပြစ်မှားခဲ့ ပါ။-

11 အကယ်၍တရားဥပဒေကိုချိုးဖောက်ကာ  
သေဒဏ်ခံထိုက်သောအပြစ်ကိုကူးလွန်မိ  
လျှင် အကျွန်ုပ်အားအသက်ချမ်းသာခွင့်ပေး  
ရန်တောင်းခံမည်မဟုတ်ပါ။ သို့သော်ထိုသူ  
တို့စွပ်စွဲချက်များသည်အခြေအမြစ်မရှိ  
ပါလျှင် မည်သူမျှအကျွန်ုပ်အားသူတို့၏  
လက်သို့ပေးအပ်နိုင်မည်မဟုတ်ပါ။ အကျွန်ုပ်  
သည်ကေရာ၆ဘုရင်ထံအယူခံပါ၏” ဟု လျှောက်၏။

12 ထိုအခါဖေ တု တုသည်မိမိ၏အတိုင်ပင်ခံ  
အရာရှိများနှင့်တိုင်ပင်ပြီးနောက် “သင်  
သည်ကေရာ ၆ဘုရင်ထံအယူခံသဖြင့် ကေရာ  
၆ဘုရင်ထံသို့သွားရမည်” ဟု ဆို၏။

ဖေ တု တုသည်အပြီ ပု ပမင်းကြီးအား  
ပေါလုအကြောင်းပြောပြခြင်း

13 ကာလအနည်းငယ်ကြာသောအခါ အပြီ  
ပု ပမင်းကြီးနှင့်မိဖုရားဗေရနိတ် တို့သည်

ကံသရိမြို့သို့ရောက်နေသော ဘုရင်ခံဖေ တု  
တုအားနှုတ်ဆက်ရန် ကံသရိ မြို့သို့လာကြ၏။-

14 ထိုမြို့တွင်ရက်အတော်ကြာမျှတည်းခိုနေ  
ကြစဉ် ဖေ တု တုသည်ပေါလု၏အမှုကိုမင်းကြီး  
အားပြောပြ၏။ ဖေ တု တုက `ဤအရပ်တွင်ဖေ  
လင်အကျဉ်းချထားခဲ့သည့်လူတစ်ယောက် ရှိပါ၏။-

15 ကျွန်ုပ်ယေရှုရှလင်မြို့သို့ရောက်စဉ်အခါက  
ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများနှင့်ယုဒအမျိုး  
သားခေါင်းဆောင်များသည် ကျွန်ုပ်အားထိုသူ  
ကိုစွပ်စွဲချက်တင်ကြပြီးနောက် သူ့အား  
အပြစ်ဒဏ်စီရင်ရန်တောင်းဆိုကြပါ၏။-

16 အကျွန်ုပ်ကတရားခံတစ်ယောက်အားတရားလို  
များနှင့်မျက်နှာစုံညီတွေ့ဆုံ၍ သူတို့၏စွပ်စွဲ  
ချက်ကိုချေပခွင့်မပေးဘဲအပြစ်ဒဏ်စီရင်

ခြင်းမှာ ရောမဌလေ့ထုံးစံမဟုတ်ကြောင်းသူ  
တို့အားဖြေကြားခဲ့ပါ၏။- 17 သို့ဖြစ်၍သူတို့သည်ဤမြို့သို့လာရောက်သော

အခါ အကျွန်ုပ်သည်မဆိုင်းမငံဘဲနောက်တစ်  
နေ့၌တရားခွင်မှာထိုင်၍ထိုသူကိုအခေါ် ခိုင်းပါ၏။-

18 တရားလိုများသည်ထ၍သူ့အားစွပ်စွဲပြော  
ဆိုကြသော်လည်း အကျွန်ုပ်ထင်သည့်ပြစ်မှု  
များဖြင့်မဟုတ်ပါ။- 19 သူတို့၏ဘာသာတရားနှင့်ပတ်သက်၍လည်း  
ကောင်း၊ ယေရှုဆိုသူအကြောင်းနှင့်ပတ်သက်  
၍လည်းကောင်း၊ အငြင်းပွားမှုသာဖြစ်ပါ

သည်။ ထိုယေရှုသည်သေလွန်သွားသော်လည်း အသက်ရှင်လျက်ရှိသည်ဟုပေါလုကဆို ပါသည်။-  
 20 ထိုပြဿနာများကိုဖြေရှင်းရန်ကျွန်ုပ်မှာ မကျွမ်းသဖြင့် ပေါလုအား `သင်သည်ယေရှု ရှုလင်မြို့သို့သွားပြီးလျှင် ဤစွပ်စွဲချက်များ နှင့်စပ်လျဉ်း၍အစစ်အဆေးခံလိုပါ သလော' ဟုမေးပါ၏။- 21 သို့ရာတွင်ပေါလုသည်ဧကရာ ဇ်ဘုရင်မင်း၏ အဆုံးအဖြတ်ကိုသာခံယူလိုကြောင်းပြော ပြပါသည်။ သူသည်မိမိအားအချုပ်နှင့်ပင် ထားရှိ၍ ဧကရာ ဇ်မင်း၏အဆုံးအဖြတ်ကို ခံလိုကြောင်းပန်ကြားသဖြင့် သူ့ကိုဧကရာ ဇ် မင်းထံပို့အပ်ချိန်အထိချုပ်ထားရန်အမိန့် ပေးခဲ့ပါသည်။' ဟုဆို၏။

22 အဂြို ပု ပမင်းက `ထိုသူပြောကြားသည်ကို ကျွန်ုပ်ကိုယ်တိုင်ကြားလိုပါသည်' ဟုဆို လျှင်ဖေတုတုက `ထိုသူပြောကြားသည်ကို နက်ဖြန်ကြားရပါစေမည်' ဟုဆို၏။

အဂြို ပု ပမင်းကြီးနှင့်ဗေရနို တ်တို့ရှေ့သို့ ပေါလုရောက်ရှိခြင်း

23 သို့ဖြစ်၍နောက်တစ်နေ့၌အဂြို ပု ပမင်းနှင့်မိ ဖုရားဗေရနို တ်တို့သည် ခမ်းနားကြီးကျယ် သောအဆောင်အယောင်များနှင့်တကွတပ်မှူး များ၊ မြို့ပေါ်ရှိဂုဏ်အသရေရှိလူကြီးများ နှင့်အတူကြွလာလျက် ညီလာခံခန်းမကြီး

သို့ဝင်တော်မူ၏။ ထိုအခါဖေ တု တု၏အမိန့်  
အရ ပေါလုအားခေါ်သွင်းကြ၏။- 24 ဖေ

တု တုက `အဂြို ပု ပမင်းကြီးနှင့်ကြွရောက်လာ  
သောသူအပေါင်းတို့၊ ယေရုရှလင်မြို့နှင့်ဤ  
မြို့တွင်ရှိသည့်ယုဒအမျိုးသားအပေါင်း

တို့က `ဤသူကိုအရှင်မထားသင့်ပါ' ဟု  
ကြွေးကြော်ကာကျွန်ုပ်ထံလျှောက်ထားခဲ့ ကြ၏။

ထိုသို့လျှောက်ထားခြင်းခံရသူ ကားဤသူပင်တည်း။-  
25 သူသည်သေဒဏ်ခံထိုက်သောအပြစ်တစ်စုံ

တစ်ရာကိုမျှမကူးလွန်ကြောင်းကို ကျွန်ုပ်  
အနေဖြင့်သိပါ၏။ သို့ရာတွင်သူကိုယ်တိုင်

ကဘုရင်ကေရာ ဇမင်းထံတွင်အယူခံ  
ပါမည်ဟုဆိုသဖြင့် သူ့ကိုဘုရင်မင်းမြတ်

ထံတော်သို့ပို့ဆောင်ပေးရန်ကျွန်ုပ်ဆုံးဖြတ်  
ခဲ့ပါ၏။- 26 သူနှင့်ပတ်သက်၍ဘုရင်ကေရာ

ဇမင်း အား တိတိကျကျသံတော်ဦးတင်စရာ  
အကြောင်းတစ်ခုမျှကျွန်ုပ်မှာမရှိပါ။ ထို့

ကြောင့်ထိုသူအားသင်တို့၏ရှေ့သို့ခေါ်  
ဆောင်လာခြင်းဖြစ်ပါ၏။ အထူးသဖြင့်

အဂြို ပု ပမင်းကြီးရှေ့တော်သို့ခေါ်ဆောင်  
လာပါ၏။ ဤသို့ခေါ်ဆောင်လာခြင်းမှာ

သူ့အားမင်းကြီးစစ်ဆေးမေးမြန်းပြီး သောအခါ  
ကျွန်ုပ်အစီရင်ခံစာရေးရန် အကြောင်းတစ်စုံတစ်ရာရှိနိုင်မည်



ပင်ဖြစ်ပါသည်။- 27 စွဲချက်တစ်စုံတစ်ရာကိုမဖော်ပြဘဲ  
အကျဉ်းသားတစ်ယောက်ကိုစေလွှတ်သော်  
မလျော်မသင့်ဖြစ်မည်ကျွန်ုပ်ထင်ပါသည်။" ဟုဆို၏။

## 26

အဂြိုပုပမင်းကြီးရှေ့တော်တွင် ပေါလုချေပလျှောက်လဲခြင်း

1 အဂြိုပုပမင်းကြီးက “သင်လျှောက်ထားနိုင် သည်”  
ဟုပေါလုအားဆိုသော် ပေါလုသည် လက်ကိုဆန့်၍-

2 “အရှင်အဂြို ပု ပမင်းကြီး၊ အကျွန်ုပ်အားယုဒ  
အမျိုးသားတို့စွပ်စွဲချက်များနှင့်ပတ်သက်

၍ အရှင်၏ရှေ့တော်တွင်လျှောက်လဲချေပရ  
သည်မှာ အကျွန်ုပ်အဖို့ထူးမြတ်သောအခွင့်

အရေးပင်ဖြစ်သည်ဟုယူဆပါ၏။- 3 အရှင်သည်ယုဒအမျိုးသားတို့၏ဌာ  
ထုံးစံများနှင့် အငြင်းပွားတတ်သည့်ပြဿ

နာများကိုသိရှိသူဖြစ်ပါ၏။ သို့ဖြစ်၍  
အကျွန်ုပ်လျှောက်ထားချက်ကိုစိတ်ရှည်လျက်

နားထောင်တော်မူပါ။”

4 “အကျွန်ုပ်သည်ပျိုရွယ်စဉ်အခါမှစ၍  
ဦးစွာ မိမိ၏ဇာတိပြည်ရွာတွင်လည်းကောင်း

ထိုနောက်ယေရုရှလင်မြို့တွင်လည်းကောင်း  
မည်သို့ပြုမူနေထိုင်ခဲ့သည်ကိုယုဒ အမျိုးသားအပေါင်းတို့သိကြပါ၏။-

5 အကျွန်ုပ်ကိုသူတို့သိကြသည်မှာကြာ  
ပါပြီ။ အကျွန်ုပ်သည်ယုဒဘာသာတွင်

အကျပ်တည်းဆုံးသောစည်းမျဉ်းများကို  
 လိုက်နာကျင့်သုံးသည့်ဖာရိရှုံဂိုဏ်းဝင်  
 တစ်ယောက်အနေဖြင့်နေထိုင်ပြုမူခဲ့ ကြောင်းကို  
 ထိုသူတို့သက်သေခံလိုက ခံနိုင်ကြပါ၏။-

☆ 6 ဘုရားသခင်သည်အကျွန်ုပ်တို့၏ဘိုးဘေး  
 များအားထားတော်မူသည့်ကတိတော်ကို  
 အကျွန်ုပ်မျှော်လင့်စောင့်စားသည့်အတွက်  
 ယခုအခါအကျွန်ုပ်သည်အစစ်အဆေး ခံနေရပါ၏။-

7 ထိုကတိတော်ကားယုဒအမျိုးအနွယ်  
 တစ်ဆယ့်နှစ်ပါးတို့သည် နေ့ညမပြတ်  
 ဘုရားသခင်ကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်လျက်  
 မျှော်လင့်စောင့်စားနေကြသည့်ကတိ တော်ပင်ဖြစ်ပါ၏။  
 အရှင်မင်းကြီး၊ ဤ သို့မျှော်လင့်စောင့်စားခြင်းကြောင့်  
 အကျွန်ုပ် အားယုဒအမျိုးသားတို့စွပ်စွဲပြောဆို  
 ကြခြင်းဖြစ်ပါ၏။- 8 သူသေတို့ကိုဘုရားသခင်ရှင်ပြန်ထ  
 မြောက်စေတော်မူသည်ကို ဤတွင်ရှိနေသူ  
 တို့အဘယ်ကြောင့်မယုံနိုင်ကြပါသနည်း။"

9 "အကျွန်ုပ်ကိုယ်တိုင်ပင်လျှင် နာဇရက်မြို့  
 သားယေရှု၏နာမတော်နှင့်ဆန့်ကျင်သည့်  
 အမှုများကိုပြုသင့်သည်ဟုယူဆခဲ့ပါ၏။-

☆ 10 ယေရှုရှလင်မြို့တွင်ထိုသို့ပြုခဲ့ပါ၏။  
 ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများ၏အမိန့်အာဏာ

☆ 26:5 တာ ၂၃:၆။ ၆။ ၃:၅။ ☆ 26:9 တာ ၈:၃၊ ၂၂:၄-၅။

ဖြင့် ယုံကြည်သူအမြောက်အမြားကိုထောင်  
 သွင်း၍အကျဉ်းထားခဲ့ပါ၏။ သူတို့အား  
 သေဒဏ်စီရင်ချိန်၌လည်း အကျွန်ုပ်သဘော  
 တူမဲ့ဆန္ဒပေးခဲ့ပါ၏။- 11 တရားဇရပ်များတွင်သူတို့အားကြိမ်ဖန်  
 များစွာအပြစ်ဒဏ်ပေးစေပြီးလျှင် သူတို့  
 ၏အယူဝါဒကိုစွန့်လွှတ်ကြစေရန်ကြိုး  
 စားဆောင်ရွက်ခဲ့ပါ၏။ သူတို့အပေါ်၌  
 ဒေါသစိတ်မွန်၍နေသဖြင့် အကျွန်ုပ်သည်  
 နိုင်ငံရပ်ခြားမြို့များသို့ပင်သွားရောက်  
 ၍သူတို့ကိုညှဉ်းဆဲခဲ့ပါ၏။''

မိမိယုံကြည်သူဖြစ်လာပုံကို ပေါလုတင်ပြခြင်း  
 (တ၊ ၉:၁-၁၉။ ၂၂:၆-၁၆)

12 ``ဤရည်ရွယ်ချက်ဖြင့်အကျွန်ုပ်သည်ယဇ်  
 ပုရောဟိတ်ကြီးများထံမှ အခွင့်အာဏာရ  
 ယူ၍ဒမာသက်မြို့သို့သွားပါ၏။ သို့သွား လျက်နေစဉ်၊-  
 13 မွန်းတည့်ချိန်၌ကောင်းကင်မှနေရောင်ထက်  
 ပင် ထွန်းလင်းတောက်ပသည့်အလင်းရောင်ကို  
 အကျွန်ုပ်မြင်ရပါ၏။- 14 ထိုအခါအကျွန်ုပ်တို့အားလုံးပင်မြေပေါ်  
 သို့လဲကျကြပါ၏။ ထိုနောက်ဟေဗြဲဘာသာ  
 စကားဖြင့်`ရှောလု၊ ရှောလု၊ သင်အဘယ်ကြောင့်  
 ငါ့ကိုနှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲသနည်း။ တုတ်ချွန်ကို  
 ခြေနှင့်ကျောက်လျှင် သင်သာလျှင်နာကျင်

လိမ့်မည်' ဟူသောအသံကိုအကျွန်ုပ်ကြား  
 ပါ၏။- 15 ထိုအခါအကျွန်ုပ်က 'အရှင်၊  
 အရှင်သည် အဘယ်သူဖြစ်ပါသနည်း'  
 ဟုမေးလျှောက် ပါ၏။ ထိုအရှင်က  
 'ငါကားသင်နှိပ်စက်ညှဉ်း ဆဲနေသည့်ယေရှုတည်း။-  
 16 သို့ရာတွင်ယခုထ၍မတ်တပ်ရပ်လော့။ သင့်  
 အားငါ၏အမှုတော်ဆောင်အဖြစ်ခန့်ထားရန်  
 သင်၏ထံသို့ငါကြွလာခြင်းဖြစ်၏။ ယနေ့  
 သင်မြင်ရသည့်ဗျာဒိတ်ရူပါရုံအကြောင်း နှင့်  
 နောင်အခါငါဖော်ပြလ တု တံ့သောအကြောင်း  
 အရာတို့ကိုသင်သည်သူတစ်ပါးတို့အား  
 သက်သေခံရမည်။- 17 ငါသည်သင့်အားကူသရေလအမျိုးသား  
 တို့၏လက်မှလည်းကောင်း၊ ငါစေလွှတ်၍သင်  
 သွားရောက်ဟောပြောမည့်လူမျိုးခြားတို့  
 ၏လက်မှလည်းကောင်းကယ်ဆယ်မည်။-  
 18 သင်သည်လူမျိုးခြားတို့၏မျက်စိကိုဖွင့်  
 ပေးရမည်။ သူတို့အားအမှောင်မှအလင်း  
 သို့ကူးမြောက်စေ၍ စာတန်အာဏာစက်မှ  
 ဘုရားသခင်၏အာဏာစက်သို့ကူးပြောင်း  
 စေရမည်။ ထိုသူတို့သည်ငါ့ကိုယုံကြည်ခြင်း  
 အားဖြင့်အပြစ်များပြေလွတ်လျက် ဘုရား  
 သခင်ရှေးကောက်တော်မူသောလူစုတော်  
 တွင်အပါအဝင်ဖြစ်ရလိမ့်မည်' ဟုမိန့် တော်မူပါ၏။''

မိမိဆောင်ရွက်ချက်ကိုပေါ့လှတင်ပြခြင်း

19 ``အရှင်အဂြို ပု ပမင်းကြီး၊ အကျွန်ုပ်သည်ကောင်းကင်မှရရှိသည့်ဗျာဒိတ်ရူပါရုံကိုမလွန်ဆန်နိုင်ပါ။ `သင်တို့သည်နောင်တရ၍ဘုရားသခင်ထံပြောင်းလဲရကြမည်။ နောင်တနှင့်လျော်ကန်သည့်အကျင့်ကိုကျင့်ရကြမည်' ဟု-

20 ဦးစွာဒမာသက်မြို့၊ ထိုနောက်ယေရုရှလင်မြို့မှစ၍ ယုဒပြည်တစ်ပြည်လုံးရှိလူတို့အားလည်းကောင်း၊ လူမျိုးခြားတို့အားလည်းကောင်း အကျွန်ုပ်ဟောပြောပါ၏။-☆ 21 ထို့ကြောင့်ယုဒအမျိုးသားတို့သည် အကျွန်ုပ် ကိုဗိမာန်တော်ထဲတွင်ဖမ်းဆီး၍သတ်ရန်ကြိုးစားကြပါ၏။- 22-23 သို့သော်ဘုရားသခင်သည်အကျွန်ုပ်ကိုမစတော်မူသဖြင့် ယနေ့တိုင်အောင်အကျွန်ုပ်သည် အသက်ရှင်၍ယုတ်မြတ်မဟူလှအပေါင်းတို့အားသက်သေခံလျက်ရှိပါ၏။ မေရှိယသည် အသေခံတော်မူရမည်ဟူ၍လည်းကောင်း၊ ကိုယ်တော်သည်သေခြင်းမှအဦးထမြောက်တော်မူပြီးလျှင် ကုသရေလအမျိုးသားတို့နှင့်လူမျိုးခြားတို့အား ကယ်တင်ခြင်းအလင်းတရားတော်ကိုကြေညာတော်မူလိမ့်မည်ဟူ၍လည်းကောင်း၊ မောရှေနှင့်ပရောဖက်များဟောကြားခဲ့သည့်အတိုင်းအကျွန်ုပ်

☆ 26:20 တ၊ ၉:၂၀။ ၂၈-၂၉။

သည်ဟောပြောပါ၏။" ဟုချေပလျှောက် ထား၏။<sup>☆</sup>

24 ဤသို့လျှောက်လျက်နေစဉ်ဖေ တံ တုက  
“ပေါလု၊ သင်သည်ရှူးသွပ်လေပြီ။ အတတ်လွန်ကဲ၍  
သူရှူးဖြစ်လေပြီတကား။” ဟုအော်၍ပြော ၏။

25 ပေါလုက “အရှင်မင်းကြီး၊ အကျွန်ုပ်သည်  
သူရှူးမဟုတ်ပါ။ အရှင်အားလေးနက်သော  
အမှန်တရားကိုလျှောက်ထားခြင်းဖြစ်ပါ၏။-

26 အဂြို ပု ပဘုရင်မင်းမြတ်၊ ထိုအမှုအရာများ  
အကြောင်းကိုအရှင်သိတော်မူသည်ဖြစ်၍  
အကျွန်ုပ်သည်အရှင်၏ရှေ့တော်တွင်ရဲဝံ့စွာ  
လျှောက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုအမှုအရာ  
များသည်ချောင်ကြိုချောင်ကြားတွင်ဖြစ်ပျက်  
ခဲ့သည်မဟုတ်ပါ။ ယင်းအကြောင်းအရာ  
အလုံးစုံကိုအရှင်မင်းကြီးသိတော်မူ ပြီးဖြစ်သည်ဟုအကျွန်ုပ်ယုံကြည်ပါ

27 အဂြို ပု ပဘုရင်မင်းမြတ်၊ အရှင်သည်ပရော  
ဖက်ကျမ်းများကိုယုံကြည်တော်မူပါ သလော။  
အရှင်ယုံကြည်တော်မူကြောင်းကို အကျွန်ုပ်သိပါ၏။”  
ဟုလျှောက်၏။

28 အဂြို ပု ပမင်းက “သင်သည်ဤမျှတိုတောင်း  
သည့်အချိန်၌ ငါ့ကိုခရစ်ယာန် နှစ်စေနိုင်  
မည်ဟုထင်မှတ်ပါသလော။” ဟုဆို၏။

☆ 26:22-23 ဘကော၊ ၁၅:၂၀။ ဟေရှာ၊ ၄၂:၆-၄၉:၆။

29 ပေါလုက “အချိန်တိုသည်ကြာသည်မှာ  
 ပဋိ ဌာနမဟုတ်ပါ။ အရှင်မင်းကြီးနှင့်တကွ  
 ယနေ့အကျွန်ုပ်ပြောဆိုသည်ကို နားထောင်  
 လျက်ရှိကြသောလူအပေါင်းတို့သည်  
 ဤ အနှောင်အဖွဲ့ခံရမှုမှလွဲ၍အကျွန်ုပ်ကဲ့  
 သို့ပင်ဖြစ်လာကြစေရန် ဘုရားသခင်  
 ထံတော်သို့အကျွန်ုပ်ဆုတောင်းပါ၏။” ဟု  
 လျှောက်လေသည်။

30 ထိုအခါမင်းကြီးနှင့်ဘုရင်ခံတို့သည် မိ ဖုရားဗေရနို  
 တ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်အပေါင်းတို့ နှင့်တကွနေရာမှထကြ၏။-

31 သူတို့သည်ထိုနေရာမှထွက်ခွာသွားပြီး  
 နောက် “ဤသူသည်သေဒဏ်သို့မဟုတ်ထောင်  
 ဒဏ်ခံထိုက်သည့်ပြစ်မှုတစ်စုံတစ်ရာကိုမျှ မကူးလွန်”  
 ဟုအချင်းချင်းပြောဆိုကြ၏။- 32 အပြီ

ပု ပမင်းက “အကယ်၍ဤသူသည်ကံသာ  
 ဘုရင်ထံသို့အယူခံဝင်ရန်မလျှောက်ထား  
 ခဲ့ပါမူသူ့ကိုလွတ်ပစ်နိုင်၏။” ဟုဖေတုတု အားပြော၏။

# 27

## ရောမမြို့သို့ပေါလုသင်္ဘောလွှင့်ခြင်း

1 ဖေ တု တုသည်ကျွန်ုပ်တို့ကိုကူတလိပြည်သို့  
 သင်္ဘောဖြင့်ပို့ရန်ဆုံးဖြတ်ပြီးနောက် ပေါလု  
 နှင့်အခြားအကျဉ်းသားအချို့တို့ကို ကေ ရာ

ဇမင်းတပ်တော်ဟုခေါ်သောတစ်ထောင်တပ်

မှတပ်မှူးယုလလက်သို့ပေးအပ်လိုက်၏။-

<sup>2</sup> ကျွန်ုပ်တို့သည်အာရှနယ်ကမ်းခြေတစ်လျှောက် ရှိသော သင်္ဘောဆိပ်မြို့များသို့သွားမည့်ဆဲဆဲ ဖြစ်သောသင်္ဘောတစ်စင်းပေါ်သို့တက်၍ရွက်

လွှင့်ကြ၏။ ထိုသင်္ဘောသည်အာဒြမု တု တံမြို့မှ လာသောသင်္ဘောဖြစ်၏။ မာကေဒေါနိုပြည်

သက်သာလောနို တံမြို့သားအာရီ တု တခုသည် လည်းကျွန်ုပ်တို့နှင့်အတူပါလာ၏။-

<sup>3</sup> နောက်တစ်နေ့ကျွန်ုပ်တို့သည်ဇိဒု န်မြို့သို့ ဆိုက်ကပ်ကြ၏။ ယုလိသည်ပေါလုကိုသနား

ကြင်နာစိတ်ရှိသဖြင့် မိတ်ဆွေများထံသွား ရောက်တွေ့ဆုံခွင့်ပြု၏။- <sup>4</sup> ထိုသူတို့အားလည်းပေါလုကိုပြုစုလုပ်ကျွေး

ခွင့်ပေး၏။ ထိုမြို့မှထွက်ခွာကြသောအခါ လေဆန်နှင့်ကြိုနေသဖြင့် ကုပရုကျွန်းလေ

ရိပ်ကိုခို၍ရွက်လွှင့်ရကြ၏။- <sup>5</sup> ထိုနောက်ကိလိကိပြည်နှင့်ပဲဖုလိပြည်ပင် လယ်ပြင်ကိုဖြတ်၍ကူးကြရာ လုကိုပြည်

မှရမြို့သို့ရောက်ကြ၏။- <sup>6</sup> ထိုမြို့တွင်ဣတလိပြည်သို့သွားမည့်အလေ ၉ နှု ခြံမြို့မှရောက်ရှိလာသောသင်္ဘောတစ်စင်းကို

တွေ့သဖြင့် တပ်မှူးသည်ကျွန်ုပ်တို့အားထို သင်္ဘောပေါ်သို့တက်စေ၏။

<sup>7</sup> ကျွန်ုပ်တို့သည်တရွေ့ရွေ့ရက်ပေါင်းများစွာရွက် လွှင့်ပြီးနောက် ကနို ဒ်မြို့အနီးသို့ခက်ခက်ခဲခဲ



နှင့်ရောက်ကြ၏။ လေမသင့်၍ရှေ့သို့မသွား  
 နိုင်သဖြင့်ကျွန်ုပ်တို့သည်သာလမုန်အငူ  
 အနီးမှဖြတ်၍ ကရေတေကျွန်းတောင်ဘက်  
 လေရိပ်ကိုခိုလျက်ရွက်လွင့်ကြ၏။- 8 ပင်လယ်ကမ်းနှင့်ခပ်နီးနီးရွက်လွင့်  
 ခက် ခက်ခဲခဲနှင့်လာသံမြို့အနီးဆိပ်သာယာ  
 ဟုခေါ်သောအရပ်သို့ရောက်ကြ၏။

9 ကျွန်ုပ်တို့သည်ထိုအရပ်တွင်ရက်ပေါင်းများစွာ  
 ရပ်နားခဲ့ကြရာ အပြစ်ဖြေရာပွဲနေ့အခါ  
 ပင်လွန်၍လာပြီ။ ထို့ကြောင့်ပင်လယ်ခရီးပြု  
 ရန်ဘေးအန္တရာယ်မကင်းတော့ပေ။ သို့ဖြစ်၍  
 ပေါလုက၊- 10 ``အချင်းတို့၊ ယခုအခါ၌ပင်လယ်ခရီး  
 ပြုမည်ဆိုပါက သဘောနှင့်ကုန်ပစ္စည်းများ  
 သာမကကျွန်ုပ်တို့၏အသက်ပါဆုံးရှုံး  
 စရာရှိကြောင်းငါတွေ့မြင်၏။'' ဟုသတိ  
 ပေးစကားပြောကြား၏။- 11 သို့ရာတွင်တပ်မှူးသည်ပေါလု၏စကားထက်  
 ရေယာဉ်မှူးနှင့်သဘောပိုင်ရှင်တို့၏စကားကို ပို၍ယုံ၏။-  
 12 ဤဆိပ်ကမ်းတွင်ဆောင်းကာလပတ်လုံးရပ်နား  
 ရန်မသင့်သဖြင့် လူများစုကဤဆိပ်ကမ်းမှ  
 ထွက်ခွာပြီးလျှင် ဖြစ်နိုင်ပါကဖိနိတ်မြို့သို့  
 ရောက်အောင်သွား၍ဆောင်းရာသီအတွက်ရပ်  
 နားလိုကြ၏။ ဖိနိတ်ဆိပ်ကမ်းကားကရေတေ  
 ကျွန်းတွင်ရှိ၍ အနောက်တောင်နှင့်အနောက်  
 မြောက်သို့မျက်နှာမူလျက်ရှိသတည်း။

ပင်လယ်တွင် လေပြင်းမုန်တိုင်းကျရောက်ခြင်း

13 တောင်လေပြေကလေးစ၍တိုက်ခတ်လာသော အခါ သင်္ဘောသားတို့သည်မိမိတို့၏အကြံအောင်မည်ဟုထင်မှတ်လျက် ကျောက်ဆူးကိုနုတ်ပြီးလျှင်သင်္ဘောကိုကရေတေကမ်းခြေတစ်လျှောက်ကပ်နိုင်သမျှကပ်၍ရွက်လွှင့်ကြ၏။-

14 သို့ရာတွင်မကြာမီပင်အရှေ့မြောက်ရာသီလေဟုနာမည်ရှိသောလေသည် ကုန်းဘက်မှ အဟုန်ပြင်းစွာတိုက်ခတ်လာလေသည်။-

15 သင်္ဘောသည်လေအဟုန်တွင်မိသဖြင့် ထိုလေကိုရင်ဆိုင်ရန်မတတ်နိုင်တော့ပေ။ သို့ဖြစ်၍ ကျွန်ုပ်တို့သည်လက်လျှော့လိုက်ရကြ၏။

လေ တိုက်ရာသို့လွင့်ပါသွားကြပြီးနောက်၊-

16 ကလောဒေခေါ်ကျွန်းငယ်တောင်ဘက်သို့ရောက်ရှိသောအခါ လေပြင်းဒဏ်မှအနည်းငယ်အကွယ်အကာရရှိကြ၏။ ထိုအရပ်တွင်သင်္ဘောနောက်မှအသက်ကယ်လှေငယ်ကိုမပျက်စီးစေရန်

အနိုင်နိုင်ကြိုးစားကြ၏။- 17 သင်္ဘောသားတို့သည်ထိုလှေကိုဆွဲတင်ပြီးလျှင် သင်္ဘောဝမ်းကိုကြိုးများဖြင့်ပတ်၍ခိုင်ခန့်အောင် ပြုကြ၏။

သူတို့သည်သူရတိသောင်တွင်သင်္ဘောတင်မည်စိုးသဖြင့် ရွက်ကိုလျှော့ချလိုက်ပြီးလျှင်သင်္ဘောကိုလေတိုက်ရာသို့မျောပါစေ ကြ၏။

18 နောက်တစ်နေ့၌လည်းလေပြင်းမုန်တိုင်းဆက်

လက်တိုက်ခတ်နေသဖြင့် သူတို့သည်ကုန်ပစ္စည်း အချို့ကိုသင်္ဘောပေါ်မှပစ်ချကြ၏။-

19 တတိယနေ့၌သင်္ဘောနှင့်စပ်ဆိုင်သောကုန် ပစ္စည်းတန်ဆာအချို့ကိုပစ်ချကြ၏။-

20 ကျွန်ုပ်တို့သည်ရက်ပေါင်းများစွာနေနှင့် ကြယ်နက္ခတ်များကိုမတွေ့မမြင်နိုင်ကြ။

လေသည်ဆက်၍အရှိန်ပြင်းစွာတိုက်ခတ် လျက်ရှိ၏။ နောက်ဆုံး၌ကျွန်ုပ်တို့သည်

သေ ဘေးမှလွတ်မြောက်နိုင်တော့မည်မဟုတ် ဟုစိတ်လျှော့လိုက်ကြ၏။

21 လူတို့သည်ကာလကြာမြင့်စွာအစာ မစားဘဲနေကြပြီးနောက် ပေါ့လှသည်

သူတို့အလယ်တွင်ရပ်၍ `အချင်းတို့၊ သင် တို့သည်ငါ့စကားကိုနားထောင်၍ ကရေ

တေကျွန်းမှထွက်မခွာဘဲနေသင့်ကြ၏။ သို့နေခဲ့ကြမူဤသို့ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု နှင့်ရင်ဆိုင်ကြရမည်မဟုတ်။-

22 သို့သော်အားမငယ်ကြနှင့်။ သင်တို့အနက် မည်သူတစ်စုံတစ်ယောက်မျှအသက်ဆုံးရှုံး

ရမည်မဟုတ်။ သင်္ဘောသာလျှင်ဆုံးရှုံးရ လိမ့်မည်။- 23 ငါ၏အရှင်၊ ငါကိုးကွယ်သောဘုရားသခင်

၏ကောင်းကင်တမန်သည်လွန်ခဲ့သောညက ငါ့ထံသို့လာလျက်၊- 24 `ပေါ့လှ၊ မကြောက်နှင့်။

သင်သည်ဧကရာ ဇ်ဘုရင် ရှေ့တော်သို့ရောက်ရမည်။

ဘုရားသခင်သည်သင့် ကိုထောက်ထားတော်မူသဖြင့်  
 သင်နှင့်အတူ သင်ဘော်စီးခဲ့ကြသူအပေါင်းတို့အားသေဘေး  
 မှလွတ်မြောက်စေတော်မူလိမ့်မည်' ဟုဆိုပါ၏။-  
 25 သို့ဖြစ်၍အားမငယ်ကြနှင့်။ ငါသည်ဘုရား  
 သခင်ကိုယုံကြည်သူဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့်ငါ  
 အားကောင်းကင်တမန်ဖော်ပြသည့်အတိုင်း  
 ဖြစ်ပျက်လိမ့်မည်။- 26 သို့ရာတွင်ငါတို့သင်ဘော်သည်ကျွန်းတစ်ခု  
 တွင်သောင်တင်လိမ့်မည်' ဟုဆို၏။

27 တစ်ဆယ့်လေးရက်မြောက်သောည၌ ကျွန်ုပ်တို့  
 သင်ဘော်သည်မြေထဲပင်လယ်တွင်လေပြင်းမုန်  
 တိုင်းတိုက်ခတ်ရာသို့ပျော်ပါလျက်ရှိ၏။ သန်း  
 ခေါင်အချိန်ခန့်တွင်သင်ဘော်သားတို့သည် ကမ်း  
 တစ်ခုနှင့်နီးလာသည်ဟုရိပ်စားမိကြ၏။-

28 သူတို့သည်ရေတိမ်ရေနက်ကိုတိုင်းကြည့်ကြ  
 သောအခါ ပေတစ်ရာနှစ်ဆယ်ရှိကြောင်းတွေ့  
 ရကြ၏။ ရှေ့သို့အနည်းငယ်သွားပြီးနောက်  
 တစ်ဖန်တိုင်းကြည့်ပြန်ရာပေကိုးဆယ်ရှိ  
 သည်ကိုတွေ့ရ၏။- 29 သူတို့သည်ကျောက်ဆောင်နှင့်တိုက်မိမည်စိုး  
 သဖြင့် သင်ဘော်ပဲ့ပိုင်းမှကျောက်ဆူးလေးခု  
 ကိုချပြီးလျှင် "မိုးလင်းပါစေ" ဟုဆိုတောင်း ကြ၏။-

30 သင်ဘော်သားများသည်သင်ဘော်ဦးပိုင်းမှကျောက်  
 ဆူးချမည့်ဟန်ဖြင့် အသက်ကယ်လျှောက်လျှောက်  
 ချ၍ထွက်ပြေးရန်ကြိုးစားကြစဉ်၊- 31 ပေါလုသည်တပ်မှူးနှင့်စစ်သားများ

“ဤ သဘောသားတို့သည်သဘောပေါ်တွင်မနေကြ  
 လျှင် သင်တို့ကိုယ်တိုင်အသက်ချမ်းသာရန်  
 မျှော်လင့်ချက်ရှိလိမ့်မည်မဟုတ်” ဟုပြော လေ၏။-  
 32 ထိုအခါစစ်သားတို့သည်အသက်ကယ်လှေ  
 ကြိုးများကိုခုတ်ဖြတ်၍ လှေကိုအောက်သို့  
 ချလိုက်ကြ၏။

33 မိုးလင်းခါနီး၌ပေါလုသည်ထိုသူအပေါင်း  
 တို့အား အစာစားရန်တိုက်တွန်းလို၍ “သင်  
 တို့သည်အဘယ်သို့ဖြစ်မည်ကိုစောင့်မျှော်ကာ  
 အငတ်ခံလျက်နေခဲ့ကြသည်မှာတစ်ဆယ့်  
 လေးရက်ရှိပေပြီ။ သင်တို့သည်မည်သည့်

အစားအစာကိုမျှမစားခဲ့ကြ။- 34 သင်တို့ဆက်လက်အသက်ရှင်နိုင်ရေးအ  
 အစားအစာစားကြရန်ငါတောင်းပန်ပါ၏။  
 သင်တို့တစ်စုံတစ်ယောက်၏ဦးခေါင်းမှဆံ  
 ခြည်တစ်ပင်မျှပင်လျှင်ပျက်စီးဆုံးရှုံး ရလိမ့်မည်မဟုတ်”

ဟုဆို၏။- 35 ထိုနောက်ပေါလုသည်မုန့်ကိုယူပြီးလျှင်  
 ထို သူအားလုံးတို့၏ရှေ့တွင်ဘုရားသခင်၏  
 ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်းပြီးနောက်မုန့်ကို ဖဲ့၍စားလေ၏။-

36 ထိုအခါထိုသူအားလုံးပင်အားတက်လာ  
 ကြပြီးလျှင် အစားအစာစားကြကုန်၏။-

37 သဘောပေါ်တွင်စုစုပေါင်းလူနှစ်ရာခုနစ်  
 ဆယ့်ခြောက်ယောက်ရှိ၏။- 38 လူတိုင်းဝအောင်စားကြပြီးသောအခါ  
 သဘောကိုပေါ့စေရန် ဂျုံဆန်ရှိသမျှကို

ပင်လယ်ထဲသို့ပစ်ချကြ၏။

သင်္ဘောပျက်ခြင်း

39 မိုးလင်းသောအခါသင်္ဘောသားတို့သည် မိမိ တို့မည်သည့်အရပ်သို့ရောက်ရှိနေမှန်းမသိ ကြသော်လည်း ပင်လယ်ကွေ့ကမ်းခြေတစ်ခုကို တွေ့မြင်ကြသဖြင့် ဖြစ်နိုင်ပါကထိုကမ်းခြေ ပေါ်သို့သင်္ဘောကိုထိုးတင်ရန်ဆုံးဖြတ်ကြ၏။-

40 သူတို့သည်ကျောက်ကြိုးကိုဖြတ်၍ကျောက်ဆူး များကိုပင်လယ်ထဲသို့ချလိုက်ကြ၏။ တစ်ချိန် တည်းမှာပင်ပဲထိန်းတက်များမှကြိုးတို့ကို လည်းဖြေကြ၏။ ထိုနောက်သင်္ဘောဦးမှရွက် ကိုတင်၍ကမ်းခြေဘက်သို့ရွက်တိုက်ကြ၏။-

41 သို့ရာတွင်သင်္ဘောသည်ရေတိမ်ရာသို့ရောက်၍ သောင်တင်နေတော့၏။ သင်္ဘောဦးသည်သောင်တွင် စိုက်လျက်နေသဖြင့်လှုပ်ရှား၍မရ။ သင်္ဘော ပဲ့ပိုင်းမှာမူလှိုင်းလုံးများရိုက်သဖြင့်ကျိုး ပျက်စပြုလာ၏။

42 ထိုအခါစစ်သားများသည်အကျဉ်းသားတို့ ရေကူး၍ထွက်ပြေးမည်ကိုစိုးရိမ်သဖြင့် သူ တို့အားအသေသတ်ရန်ကြံစည်ကြ၏။-

43 သို့သော်တပ်မှူးသည်ပေါလုကိုကယ်ဆယ်လို သဖြင့် စစ်သားများ၏အကြံအစည်အတိုင်း မပြုလုပ်ရန်တားမြစ်ပြီးလျှင် ဦးစွာပထမ

ရေကူးတတ်သူတို့အားသဘောပေါ်မှခွန်ချ  
 စေပြီးနောက်ကုန်းသို့ကူးစေ၏။- 44 ထို့နောက်ကျန်သောသူတို့အားပျဉ်ပြ  
 ကိုသော်လည်းကောင်း၊ သဘောပျက်မှသဘောအပိုင်း  
 အစများကိုသော်လည်းကောင်းစီး၍ကူးကြ  
 ရန်အမိန့်ပေး၏။ ဤနည်းအားဖြင့်ကျွန်ုပ်တို့  
 အားလုံးပင်ဘေးလွတ်၍ကုန်းပေါ်သို့ရောက်  
 ကြသတည်း။

## 28

### မေလိတေကျွန်းသို့ရောက်ရှိခြင်း

1 ကျွန်ုပ်တို့သည်ဘေးကင်းစွာကုန်းပေါ်သို့  
 ရောက်ကြသောအခါ ထိုကျွန်းကိုမေလိတေ  
 ကျွန်းဟုခေါ်ကြောင်းသိရှိကြ၏။- 2 ကျွန်းသူကျွန်းသားတို့သည်ကျွန်ုပ်တို့  
 အထူးကြင်နာမှုကိုပြကြ၏။ မိုးရွာသဖြင့်  
 ချမ်းအေးလာသောကြောင့် ထိုသူတို့သည်မီးဖို  
 ပြီးလျှင်ကျွန်ုပ်တို့အားဧည့်ခံကြ၏။

3 ပေါလုသည်ထင်းတစ်စည်းကိုယူပြီးလျှင်မီး  
 ထဲသို့ထည့်လိုက်၏။ ထိုအခါမီးပူရှိန်ကြောင့်  
 ထင်းစည်းထဲမှမြွေတစ်ကောင်ထွက်လာပြီး  
 နောက် ပေါလု၏လက်ကိုတွယ်လျက်နေ၏။-

4 သူ၏လက်မှတန်းလန်းကျနေသောမြွေ  
 ကိုကျွန်းသူကျွန်းသားတို့မြင်လျှင် “ဤသူ  
 ကားသူသတ်သမားဖြစ်တန်ရာ၏။ ပင်လယ်

တွင်အသက်ဘေးမှလွတ်မြောက်ခဲ့သော်လည်း  
 တရားမျှတမှုကသူ့အားအသက်ရှင် ခွင့်မပြု။  
 ဟုအချင်းချင်းပြောဆိုကြ၏။- 5 သို့ရာတွင်ပေါ  
 လုသည်မြေကိုမီးထဲသို့ခါ ချီချလိုက်၏။  
 သို့သော်အဘယ်သို့မျှဘေး ဥပဒ်မဖြစ်။-  
 6 ထိုသူတို့ကပေါလုသည်တစ်ကိုယ်လုံးရောင်  
 လာလိမ့်မည်။ သို့မဟုတ်တခဏချင်းတွင်လဲ  
 သေလိမ့်မည်ဟုစောင့်မျှော်နေကြ၏။ ဤအတိုင်း  
 ပင်ဆက်လက်၍အတော်ကြာအောင်စောင့်မျှော်  
 နေကြသော်လည်း အဘယ်သို့မျှပေါလု၌  
 ဘေးဥပဒ်မဖြစ်သည်ကိုမြင်ကြသောအခါ  
 သူတို့သည်စိတ်သဘောပြောင်းလဲလာလျက်  
 “ဤသူကားနတ်ဘုရားပေတည်း” ဟုဆို ကြကုန်၏။

7 ထိုနေရာအနီးအနားတွင်ကျွန်းသူကြီး  
 ပုဗလိပိုင်သည့်မြေယာများရှိ၏။ ထိုသူ  
 သည်ကျွန်ုပ်တို့ကိုလက်ခံပြီးလျှင်သုံးရက်  
 တိုင်တိုင်ကျွေးမွေးဧည့်ခံ၏။- 8 ပုဗလိ၏ဖခင်သည်အဖျားရောဂါ၊  
 ဝမ်းကိုက် ရောဂါများဖြင့်လဲ၍နေ၏။  
 ပေါလုသည်သူ၏ အခန်းထဲသို့ဝင်၍ဆုတောင်းပြီးနောက်  
 သူ၏ အပေါ်မှာလက်ကိုတင်၍သူ့ကိုကျန်းမာ  
 လာစေ၏။- 9 ထိုအခါကျွန်းပေါ်ရှိအခြားမကျန်းမာ  
 သောသူအပေါင်းတို့သည်ပေါလုထံသို့လာ  
 ကြ၏။ ပေါလုသည်သူတို့ကိုကျန်းမာစေ၏။-



10 သူတို့သည်ကျွန်ုပ်တို့အားလက်ဆောင်များပေးကြ၏။ ကျွန်ုပ်တို့ထွက်ခွာမည်ပြုသောအခါ၌ လည်းလိုအပ်သည့်စားနပ်ရိက္ခာများကို သဘောပေါ်သို့ပို့ပေးကြ၏။

ရောမမြို့သို့ပေါလုရောက်ခြင်း

11 သုံးလကြာသော်ကျွန်ုပ်တို့သည် ထိုကျွန်းတွင် ဆောင်းခိုနေခဲ့သည့်သဘောဖြင့်ရှက်လွင့်ကြ၏။

သဘောသည်အာလေဇန့်ဒြိမြို့မှလာ၍နတ်အမြှာညီနောင်ဟုအမည်တွင်၏။- 12 ကျွန်ုပ်တို့သည်သူရကုတ်မြို့တွင်သက်ပ်၍ ထိုမြို့တွင်သုံးရက်မျှနေ၏။-

13 ထိုမြို့မှရှက်လွင့်ပြန်ရာရေဂျူန်မြို့သို့ရောက်ကြ၏။ နောက်တစ်နေ့၌တောင်လေလာသဖြင့် နှစ်ရက်ကြာသော်ပေါတယောလိမြို့သို့ရောက်

ကြ၏။- 14 ထိုမြို့တွင်ယုံကြည်သူအချို့တို့ကိုတွေ့၍ သူတို့က မိမိတို့နှင့်ခုနစ်ရက်မျှနေရန် တောင်းပန်သည်အတိုင်းနေပြီးနောက်

ရောမမြို့သို့ခရီးဆက်ကြ၏။- 15 ထိုရောမမြို့ရှိယုံကြည်သူများသည် ကျွန်ုပ်တို့လာသည့်အကြောင်းကိုကြားသိကြသဖြင့် အပူပိဇျေးသို့တိုင်အောင်လည်းကောင်း၊ တည်းခိုရိပ်သာသုံးဆောင်သို့တိုင်အောင်လည်းကောင်း

လာရောက်ကြိုဆိုကြ၏။ ပေါလုသည်ထိုသူတို့ကိုမြင်သောအခါ ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူး

တော်ကိုချီးမွမ်း၍အားတက်လာ၏။

ရောမမြို့တွင်အမှုတော်ဆောင်ခြင်း

16 ရောမမြို့သို့ရောက်ကြသောအခါပေါလုသည် တစ်ကိုယ်တည်းအစောင့်စစ်သားတစ်ယောက်နှင့်အတူနေခွင့်ရရှိ၏။

17 နောက်သုံးရက်ကြာလျှင်ပေါလုသည် မြို့ပေါ်ရှိ ယုဒအမျိုးသားခေါင်းဆောင်များကိုဖိတ်ခေါ်၏။ ထိုသူတို့လာရောက်စုဝေးလျက်ရှိသော အခါပေါလုက “ညီအစ်ကိုတို့၊ ငါသည်မိမိအမျိုးသားတို့အားလည်းကောင်း၊ ဘိုးဘေးတို့၏ထုံးတမ်းစဉ်လာများအားလည်းကောင်း ဆန့်ကျင်သည့်အမှုတစ်စုံတစ်ရာကိုမျှ မပြုလုပ်ခဲ့သော်လည်း ယုဒအမျိုးသားတို့သည်ယေရှုလင်မြို့တွင် ငါ့ကိုဖမ်းဆီးပြီးလျှင်ရောမအမျိုးသားတို့၏လက်သို့အပ်ကြ၏။-

18 ထိုသူတို့သည်ငါ့ကိုစစ်ဆေးမေးမြန်းပြီးနောက် ငါ၏အမှုတွင်သေဒဏ်ပေးထိုက်သော အကြောင်းတစ်စုံတစ်ရာမျှမတွေ့ရ သဖြင့်ငါ့အားလွှတ်လိုကြ၏။-

19 သို့ရာတွင်ယုဒအမျိုးသားတို့ကကန့်ကွက်ကြသောကြောင့် ငါသည်မလွဲမရှောင်သာတော့ဘဲကေရာ ဇိဘုရင်ထံအယူခံရ၏။ သို့ပြုရခြင်းမှာမိမိ၏အမျိုးသားတို့အားစွပ်

စွဲပြောဆိုရန်အကြောင်းရှိ၍မဟုတ်။-☆

20 သို့ဖြစ်၍သင်တို့နှင့်တွေ့ဆုံခွင့်ကိုတောင်းခံ  
ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ငါသည်ဤသံကြားများ  
ဖြင့်အချည်အနှောင်ခံရသည်မှာ ကူသရေလ  
အမျိုးသားတို့မျှော်လင့်စောင့်စားလျက်နေ  
ကြသည့်အရှင်၏အတွက်ကြောင့်ပင်ဖြစ်သည်။  
ဟုဆို၏။

21 ထိုသူတို့က ``ငါတို့သည်သင်၏အကြောင်း  
ယုဒပြည်မှစတင်စောင့်မျှမရခဲ့ကြပါ။  
ငါတို့ယုဒအမျိုးသားညီအစ်ကိုတစ်စုံတစ်  
ယောက်မျှလည်း လာရောက်၍သင်၏အကြောင်း  
မကောင်းသတင်းမပြောပါ။- 22 သို့ရာတွင်ဤဂိုဏ်းအကြောင်းကိုမူဆန့်ကျင်  
၍ နေရာတကာတွင်ပြောဆိုနေကြသည်ကို  
ငါတို့သိရှိပါ၏။ သို့ဖြစ်၍သင်၏အယူ  
ဝါဒကိုသင့်ထံမှငါတို့ကြားနာလိုပါ ၏။'' ဟုဆိုကြ၏။

23 ထိုသူတို့သည်ရက်ချိန်းပေးကြ၏။ ချိန်းသည့်နေ့  
၌ ပေါလုတည်းခိုရာသို့လူအမြောက်အမြား  
လာရောက်ကြ၏။ ပေါလုသည်နံနက်မှညနေ  
ချမ်းတိုင်အောင် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ဆိုင်  
ရာတရားတော်အကြောင်းကိုရှင်းလင်းဖော်  
ပြ၏။ သခင်ယေရှု၏အကြောင်းတော်ကိုလည်း  
မောရှေ၏ပညတ်ကျမ်းနှင့်ပရောဖက်ကျမ်း

☆ 28:19 တ၊ ၂၅:၁၁။

များမှကောက်နှုတ်ကာ ထိုသူတို့နားလည်  
သဘောပေါက်လာစေရန်ကြိုးစား၍ဟော ပြော၏။

24 လူအချို့တို့သည်ပေါလု၏ဟောပြောချက်  
ကိုနားလည်သဘောပေါက်လာကြသော်  
လည်း အချို့သူတို့မူကားမယုံကြည်ကြ။-

25 ဤသို့ပေါလုဆိုသောအခါယုဒအမျိုးသား  
တို့သည် အချင်းချင်းပြင်းထန်စွာငြင်းခုံလျက်  
ထွက်သွားကြ၏။ ပေါလုက `ပရောဖက်ဟောရှာယ  
အားဖြင့် သင်တို့ဘိုးဘေးတို့အားသန်ရှင်းသော  
ဝိညာဉ်တော်ဖော်ပြပုံမှာလျောက်ပတ်လှပေ၏။  
ဖော်ပြပုံမှာဤသို့တည်း။

26 ဤလူမျိုးထံသို့သွား၍ပြောကြားလော့။  
သင်တို့သည်ကြိုးစား၍နားထောင်သော်လည်း  
နားလည်လိမ့်မည်မဟုတ်။  
ကြိုးစား၍ကြည့်သော်လည်းမြင်လိမ့်မည်မဟုတ်။

27 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ဤလူမျိုး၏  
စိတ်နှလုံးသည်ထိုင်းမှိုင်းလျက်၊  
သူတို့၏နားများသည်လေးလျက်သူတို့၏  
မျက်စိများသည်ပိတ်လျက်ရှိသောကြောင့်ဖြစ်၏။  
အကယ်၍သာဤသို့မဖြစ်ဘဲသူတို့၏  
မျက်စိများသည်မြင်နိုင်လျက်၊  
နားများသည်ကြားနိုင်လျက်စိတ်နှလုံးများသည်  
သိနားလည်ကြပါမူ၊

သူတို့သည်စိတ်သဘောပြောင်းလဲလာကြမည် ဖြစ်၍  
 ငါသည်လည်းသူတို့အားကျန်းမာစေတော် မူမည်' "

ဟုဆိုလေသည်။<sup>☆</sup>  
 28 နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့်ပေါလုက "သို့ဖြစ်၍  
 ကယ်တင်တော်မူခြင်းဆိုင်ရာဘုရားသခင်၏  
 ကယ်တင်ခြင်းတရားကို လူမျိုးခြားတို့ကြား  
 နာရန်ဟောပြောမည့်သူတို့ကိုစေလွှတ်ပြီဖြစ်  
 ၍ သူတို့သည်ကြားနာကြလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း  
 သင်တို့သိမှတ်ကြလော့" ဟုဆို၏။

29 (ဤသို့ပေါလုဆိုသောအခါယုဒအမျိုးသား တို့သည်  
 အချင်းချင်းပြင်းထန်စွာငြင်းခုံလျက် ထွက်သွားကြ၏။)

30 ပေါလုသည်ထိုမြို့တွင်နှစ်နှစ်ပတ်လုံး မိမိဌား  
 ရမ်းထားသည့်အိမ်တွင်နေ၏။ မိမိထံလာရောက်  
 ကြသူအပေါင်းတို့အားကြိုဆိုညွှန်ခံလျက်၊-

31 ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်အကြောင်းကိုဟော  
 ပြော၍ သခင်ယေရှု၏အကြောင်းတော်ကို  
 အဆီးအတားမရှိဘဲရဲရင့်စွာဟောပြော  
 သွန်သင်လျက်နေ၏။ ရှင်လုကာစီရင်ရေးသားသောတမန်တော်  
 ဝတ္ထုပြီး၏။

☆ 28:27 ဟောရှာ၊ ၆:၉-၁၀။

**Common Language Bible**  
**Burmese: Common Language Bible Bible without**  
**Deuterocanon**

Public Domain

Language: Myanmar language (Burmese)

Translation by: Bible Society of Myanmar

**Burmese Common Language Bible**

This translation is published by the Bible Society of Myanmar.

If you are interested in obtaining a printed copy, please contact the Bible Society of Myanmar at <https://bsmyanmar.org/>.

© 2005 Bible Society of Myanmar

2014-03-30

---

PDF generated using Haiola and XeLaTeX on 11 Nov 2022 from source files dated 1 Jul 2021

de6d28cc-10f3-5485-8960-5628a6c52793